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Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 
 

Zápisnica 
z XIX. (mimoriadneho) zasadnutia Mestského zastupiteľstva v Košiciach, 

zo dňa 15. mája 2024 
 
Prítomní: podľa prezenčných listín 
 

Rokovanie Mestského zastupiteľstva v Košiciach otvoril a viedol primátor mesta Košice  
Ing. Jaroslav Polaček vo veľkej zasadačke v budove Magistrátu mesta Košice. 
 
Úvod rokovania 
 
p. Polaček, primátor mesta: Dobré ráno prajem všetkým. Vážené poslankyne, vážení poslanci, 

ctení hostia, vážený pán europoslanec, otváram XIX. zasadnutie MZ, na ktorom Vás 
všetkých vítam. Nebol nikto ospravedlnený, čiže verím, že prezentovaný bude plný  
počet poslancov. Pre túto chvíľu je prezentovaných 28, čo je nadpolovičná väčšina. Ak 
ste sa neprezentovali, prosím, urobte tak teraz. Konštatujem, že bolo prezentovaných  
29 poslancov, čo je nadpolovičná väčšina všetkých poslancov a sme teda 
uznášaniaschopní. 

- - - 
 
K programu rokovania 
 
p. Polaček, primátor mesta: Vážené poslankyne, vážení poslanci, program dnešného zasadnutia 

ste dostali v pozvánke. Teraz prejdime k pracovnej časti.  
- - - 

 
Návrhová komisia  
 
p. Polaček, primátor mesta: Prosím predsedov poslaneckých klubov, aby navrhli svojich 

zástupcov do návrhovej komisie. Pán poslanec Ihnát. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Áno ďakujem, pekné ráno prajem. Vážený pán primátor, kolegyne, 

kolegovia, navrhujem pani poslankyňu Zemkovú. Aj keď nie som predseda poslaneckého 
klubu, za nezávislých navrhujem pani poslankyňu Zemkovú. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pani námestníčka, nech sa páči. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Za poslanecký klub Spolupráca 

pre Košice do návrhovej komisie navrhujeme pána poslanca Petra Múdreho. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Dobrý deň vážení kolegovia, vážený pán 

primátor, za poslanecký klub s názvom Košický klub navrhujem pána poslanca Mateja 
Kundráta. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Má niekto pripomienky alebo iný návrh?  

V prípade, že nie, prosím, hlasujme o návrhovej komisii v zložení pani poslankyňa 
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Zemková, pán poslanec Múdry a pán poslanec Kundrát. Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 1 -  za: 33, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh bol prijatý. Oznamujem, že na XIX. zasadnutí MZ 

bude návrhová komisia pracovať v zložení pán poslanec Múdry, pán poslanec Kundrát 
a pani poslankyňa Zemková. Žiadam členov návrhovej komisie, aby zaujali svoje miesta 
vo vyhradenom v 2. rade. Ostatným poslancom oznamujem, aby svoje návrhy  
k jednotlivým bodom programu rokovania predkladali písomne tejto návrhovej komisii 
po ústnej informácii prítomných poslancov.  

- - - 
 
Overovatelia zápisnice:  Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová a Mgr. Marek Fedoročko  

- - - 
 
K programu rokovania 
 
p. Polaček, primátor mesta: Teraz otváram rozpravu k návrhu programu, ktorý bol uvedený 

v pozvánke. Na úvod budeme sa rozoberať vypustením bodov z pozvánky. Nech sa páči, 
ak sú nejaké pripomienky, otváram rozpravu. Pani poslankyňa Adamčíková, nech sa páči. 

 
p. Adamčíková, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne za slovo. Ja navrhujem vypustiť bod č. 2 a 

bod č. 6. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Môžete nám dať aj odôvodnenie, prosím? 
 
p. Adamčíková, poslankyňa MZ: Bod č. 2, tam je ten problém medzi mestom a KSK a vlastne 

sa mi nezdá, že by sme to mali uznesením riešiť, skôr sa mi vidí, že tam viazne 
komunikácia medzi KSK a mestom. Čiže z toho dôvodu, aby bol ešte priestor  
na vyjednávanie, tak navrhujem stiahnuť tento bod. A bod č. 6 je odňatie pozemku KVP. 
Tiež máme veľa otázok a neboli sme dostatočne informovaní. Čiže toho dôvodu tak isto 
žiadam stiahnuť tento bod. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa, vidím, že ste bola najatá na politickú prácu, ale 

bod č. 2 je pre nás veľmi dôležitý, pretože ide o takmer 300 ľudí, ktorí sa stali obeťou, 
300 rodín, ktoré jednoducho chceme ako mesto Košice zachrániť, ktoré ide KSK vyhodiť 
z poradovníkov na sociálne služby. A čo sa týka bodu č. 6, opäť myslím si, že len ste bola 
zneužitá na nejakú politickú prácu. Prosím, poďme rokovať, poďme riešiť veci, ak 
chceme ponúknuť deťom šport a chceme ponúknuť lepšie Košice pre život a najmä  
v tomto prípade mladým ľuďom a pomôcť aj v základnej škole Drábova. Pán poslanec 
Špak, nech sa páči, má procedurálny návrh? Ale v tomto prípade myslím si, že tu  
na procedúru nie je priestor. 

 
p. Špak, poslanec MZ: No ja sa chcem len opýtať, či sa bude hlasovať o tých bodoch osobitne, 

o vyradení. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Vždy áno, samozrejme. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Dobre, takže nemusím dávať procedúru. 
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p. Polaček, primátor mesta: Pani námestníčka, nech sa páči. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Faktická poznámka. Tak ja som len takú malú 

faktickú poznámku chcela povedať, že som prekvapená, že pani poslankyňa je 
predsedníčkou Sociálnej komisie pri MZ v Košiciach a nezáleží jej na tom, aby sa riešil 
problém takmer 200 rodín v Košiciach. 

 
p. Polaček, primátor mesta: A predsedkyňa sociálnej komisie, som sklamaný pani poslankyňa, 

že chcete vypustiť tento bod. Nepatrí sa to. Procedurálne nie sú v tomto dovolené. Pán 
poslanec Lasky, nech sa páči. 

 
p. Lasky, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Poprosil by som len navrhnúť o vylúčenie 

bodu 13 vzhľadom na to, že tento bod sa jedná o predaj pozemku v Krásnej, predaj 
osobitného zreteľa, kde, pre Focka, Focková. Jedná sa o 2 pozemky, ktoré dlhodobo sa 
tam riešia. Druhý pozemok nie je zaradený. Niekedy v minulosti to bolo určené ako naraz 
obidva pozemky vzhľadom na to, že tam ide aj vysoké napätie. Jedná sa o to, že tam má 
byť riešená cesta, aby tieto pozemky boli riešené naraz. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: S faktickou pán poslanec Ihnát. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Áno, ďakujem veľmi pekne. Pán primátor, včera 

na RS sme sa predsa bavili o tom KVP. Bavili sme sa o tom vlastne, že tá časť, áno časť 
sa odníme napr. preto, aby mesto mohlo v tej veci konať aj v prospech, by som povedal, 
toho rozvoja KVP a tej Arény Sršňov. A druhá vec potom, že tá časť druhá ostáva KVP 
a môže si tam diamanty stavať. Tak bolo povedané presne. Ja si to dobre pamätám. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Áno, platí to. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Dobre. Takže ja by som bol veľmi rád naozaj, aby 

sme sa bavili čestne, seriózne a jednoducho aby to KVP dostalo možnosť, ale aj MČ aj 
ten Mergleský, aby dostali tú možnosť do rozvoja. Všetko. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karaffa, nech sa páči. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne za slovo. Prajem všetkým 

pekný deň, slnečný. Reagujem na pána poslanca Laskyho. Mali sme v pondelok 
zasadnutie majetkovej komisie, kde sme ten materiál rozoberali. Je škoda, že ste neprišli, 
ospravedlnili ste sa pár minút pred začatím komisie. Sú tam 2 vedľa seba pozemky a 
riešime ten, ktorý majú, dlhodobo užívajú Feckovci. Ten druhý pôjde verejnou 
obchodnou súťažou. Keby ste tam boli, tak asi predpokladám, že taký návrh by ste 
nepodali. Ja chcem poprosiť plénum, aby teda návrh pána poslanca Laského, vypustenie 
bodu č. 13, nepodporilo. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pani poslankyňa Adamčíková, predsedkyňa 

sociálnej komisie, nech sa páči. 
 
p. Adamčíková, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne za slovo. Odrazu ma pekne titulujete, že som 

predseda sociálnej komisie, ale musím povedať, že som prekvapená z vašich posudzovaní 
mojej osoby. To, že som si to dala vysvetliť aj na KSK, aj tu sme to mali na komisii, 
neznamená, že nie som sociálne cítiaci človek. Akurát si myslím, že ... 
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p. Polaček, primátor mesta: Máte nejaký návrh, prosím? 
 
p. Adamčíková, poslankyňa MZ: Mám návrh, aby ste jednali aj bez tohto uznesenia s KSK 

a myslím si, že je to vojna medzi vami a pánom predsedom a nie, neberte si nás ako 
rukojemníkov. Chcem sa spýtať, prišlo mesto s nejakým návrhom na KSK ako tento 
problém vyriešiť? 

 
p. Polaček, primátor mesta: Áno. 
 
p. Adamčíková, poslankyňa MZ: Aký? Môžem vedieť? 
 
p. Polaček, primátor mesta: Otvorme diskusiu, budeme sa rozprávať. 
 
p. Adamčíková, poslankyňa MZ: Lebo ja o tomto návrhu neviem, ani nebol riešený na komisii. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Poprosím, aby sme bod č. 2 nesťahovali a aby sme si to 

vydiskutovali v bode č. 2. 
 
p. Adamčíková, poslankyňa MZ: A Lucia a pán primátor, si vyprosím, aby ste hodnotili mňa, 

ako sociálne cítiaceho človeka, predsedu sociálnej komisie. Si myslím, že problém je 
politický a nie tuná medzi nami poslancami a podporou sociálnych vecí. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ak nevyšleme signál a nebudeme to spoločne riešiť, príde 300 ľudí 

o domov. Pani námestníčka. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ja by som len chcela pani predsedníčka sociálnej 

komisie povedať, že sama som sa osobne vložila do toho problému pred rokovaním 
zastupiteľstva KSK v čase, kedy žiadny poslanec MZ Košíc o to záujem nemal. Takže 
máme k tomu informácie a potrebujeme o tom rokovať, aby sme tejto téme dali vážnosť. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ak sa týka procedúry nejakej konkrétnej, tak nech 

sa páči pán poslanec Lörinc, ale v čase schvaľovania, vypúšťania nie je dôvod  
na procedúru. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Procedúra môže byť podaná v ktorejkoľvek fáze zastupiteľstva 

a procedúrou je aj to, že nemáte ako predsedajúci umožniť diskusiu, kedy nie je diskusia. 
Mali sa vyjadrovať k tomu, či dajú stiahnuť body a všetky názory, ktoré tu boli 
prezentované, vyjadria poslanci hlasovaním. Čiže prosím pán predsedajúci, riaďte to 
zastupiteľstvo tak, ako sa má.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec, tak ako môžu poslanci vyjadriť svoj 

názor s tým, aby sa bod stiahol, tak takisto majú poslanci návrh argumentovať, aby sa bod 
nestiahol. Jednoducho takto to je a treba vedieť ako moderovať zastupiteľstvo. Pán 
poslanec Lasky, nech sa páči. 

 
p. Lasky, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Pán primátor, sťahujem ten môj návrh na bod 

13, bolo mi to vysvetlené s kolegami poslancami. Čiže tá druhá polovica pozemku musí 
byť verejná obchodná súťaž, ktorá bude urobená. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Teda máme pred sebou návrhy o vypustení bodu č. 2 a 
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bodu č. 6. Teda prvým hlasovaním bude návrh pani poslankyne Adamčíkovej, 
predsedkyne sociálnej komisie o tom, aby sme nediskutovali o bode č. 2 s názvom Návrh 
na postup a súčinnosť pri utlmovaní sociálnych služieb v pôsobnosti KSK a rušení 
existujúcich zoznamov žiadateľov o poskytovanie sociálnej služby. Takto znie tento 
návrh, tento bod, tak nech sa páči, verím, že ho nevypustíme. Hlasujte. 

 
Hlasovanie č. 2 -  za: 17, proti: 13, zdržali sa: 6 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý nebol. O tomto bode budeme rokovať.  

Bod č. 6, opäť je pani predsedkyňa, poslankyňa Miestneho úradu MČ KVP, Odňatie 
nehnuteľnosti pozemkov parcela CKN č. 162/4 a 3721 a 3722, k. ú. Grunt zo správy MČ 
Sídlisko KVP. Jedná sa o bod postavenia nového športoviska. Nech sa páči hlasujeme  
o tom, či tento bod vypustíme, alebo budeme ňom rokovať. Nech sa páči, hlasujte. 

 
Hlasovanie č. 3 -  za: 17, proti: 13, zdržali sa: 6 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento bod vypustený nebude. Teraz budeme sa rozprávať v rámci 

programu pozvánky o zmeny poradia bodov. Ak teda je návrh na zmeny v poradí bodov, 
nech sa páči, rozprava je otvorená. Pán poslanec Karaffa. 

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. V súvislosti so záujmom vystúpiť predsedu 

petičného výboru v bode č. 4, ktorý tu ešte nie je prítomný a kolegovi sa zatiaľ nepodarilo 
spojiť, si dovolím predniesť návrh na presunutie bodu č. 4 Petícia za vy/dobudovanie 
chodníka na Ukrajinskej ulici, ako bod č. 27/1. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Sú ešte nejaké doplňujúce návrhy? Ak nie, ďakujem 

pekne. Budeme teda hlasovať o zmeny poradia bodov, resp. o presunutí bodu č. 4 na bod 
č. 27/1. Tento bod sa týka petície za vy/dobudovania chodníka na Ukrajinskej ulici. Nech 
sa páči, hlasujte. 

 
Hlasovanie č. 4 -  za: 35, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Teda bod č. 4 bude presunutý ako bod 27/1. 

Ďakujem pekne. Teraz vás poprosím v prípade záujmu o návrh na doplnenie bodov 
programu. Nech sa páči, otváram rozpravu. V prípade, že, nech sa páči, pán poslanec 
Karaffa. 

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Ja by som si dovolil ako bod, neviem či 

chceme skôr či chceme ... ak to je potrebné, tak môžme dať ako bod 3/1 Potvrdenie 
platnosti uznesení nepodpísaných primátorom. Tak to všeobecne nazvem, ale ja mám len 
jedno. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Ak nie sú iné návrhy na doplnenie, budeme hlasovať  

o bode 3/1, ktorým je Potvrdenie platnosti uznesení. Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 5 -  za: 30, proti: 3, zdržali sa: 3 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Poprosím organizačné oddelenie, aby mi 

aktualizovali pozvánku a zároveň ju aktualizovali aj na internetovej stránke. Dobre. 
A ešte vás poprosím záverečné hlasovanie o celkovej pozvánke. Nech sa páči, prosím, 
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hlasujme o programe ako takom. 
 
Hlasovanie č. 6 -  za: 36, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Návrh bol prijatý. Budeme teda rokovať podľa schválenej 

pozvánky. Teda poprosím organizačné oddelenie o aktualizáciu. 
- - - 

 
Vystúpenie poslanca Európskeho parlamentu 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pred bodom č. 1 dovoľte, aby som privítal europoslanca pána Ivana 

Štefanca, ktorý požiadal mesto Košice a MZ o slovo a teda ak dovolí pán europoslanec, 
by som mu týmto aj slovo odovzdal. Nech sa páči. 

 
p. Štefanec, europoslanec: Ďakujem pekne. Vážený pán primátor, vedenie mesta, milé 

poslankyne, vážení poslanci, milí priatelia, ďakujem pekne za možnosť vás pozdraviť  
v čase takých významných výročí nielen košických, ale aj európskych a tým pádom aj 
slovenských. Minulý týždeň som mal tú česť zúčastniť sa výročia odovzdania erbových 
listín 655. výročia mesta Košice, čím sme si pripomenuli význam metropoly východu aj 
z európskeho hľadiska, lebo Košice boli prvým mestom v Európe s takouto poctou. 
Nedávno sme si pripomenuli tiež 20 rokov vstupu Slovenska do EÚ, čo znamenalo veľkú 
zmenu v novodobých dejinách Slovenska. A práve tieto výročia sú takým dôvodom 
pozastavenia sa aj pozretia sa, čo sa podarilo a tak isto vízie dopredu, čo môžeme spolu 
urobiť pre Košice, pre Slovensko i pre náš celý európsky priestor. Nie je toho málo.  
Za posledné roky sa Košice úžasne vyvíjajú. Chodím sem často, chodím sem rád a vidieť, 
ako sa mnohé projekty skvele posúvajú. Za ten čas boli Košice hlavným mestom Európy, 
Hlavným mestom kultúry v Európe, pripomenuli sme si 100. výročie najstaršieho 
európskeho maratónu, tak isto aj na európskej pôde s významným prispením mesta 
dokonca aj takou peknou štafetou, kedy ste bežali z Košíc do Európskeho parlamentu,  
do Štrasburgu. Bola tam osobitná výstava. Za posledný čas, tak isto tie projekty, ktoré sa 
tu otvárajú, sú veľmi viditeľné a chcem sa poďakovať za spoluprácu pánovi primátori, 
vám všetkým, ktorí posúvajú veci dopredu. Možno to tak zvnútra nevidieť ako zvonku, 
ale je úžasné, že to, čo sa podarilo v posledných rokoch, aj v posledných mesiacoch, tak 
môže slúžiť občanom. Či to je futbalová aréna, či to je včerajšie otvorenie tenisového 
centra, prípadne otvorenie nových priestorov na cintoríne. To všetko sú veci, ktoré sú 
viditeľné nielen z hľadiska služieb pre občanov, ale aj z hľadiska širšieho zámeru pre celé 
Slovensko. Do budúcna vidím tak isto veľký priestor pre spoluprácu a kľúčovú 
spoluprácu nielen pre oblasť mesta, celej samosprávy v národnej úrovni a Európskeho 
parlamentu pri využívaní európskych zdrojov, ktoré budú pomerne unikátne. Nikdy  
v histórii sme nemali také možnosti využívania európskych zdrojov aj z Plánu obnovy 
napr., čo je osobitný nástroj ako tomu bude najbližších rokoch. Preto je táto spolupráca 
kľúčová. Nie náhodou bola konferencia o obnove k Plánu obnovy práve usporiadaná 
minulý rok v Košiciach s cieľom lepšieho využitia práve európskych zdrojov a osobitne 
Plánu obnovy, ktorý bude využívaný najbližšie roky. Verím, že padne na úžitok a verím, 
že tá spolupráca bude opäť lepšia, aby sme mohli posúvať Košice a mohli posúvať aj celé 
Slovensko pre ako lepšie mesto pre život pre našich občanov. Teším sa v tejto spolupráce, 
ďakujem pánovi primátori, vám všetkým a môžem deklarovať, že z mojej strany bude 
vždy otvorenosť každému dobrému nápadu a verím, že to tak isto prejavíme aj v blížiaci 
sa voľbách, teraz európskych voľbách, ktoré budú 8. júna, kedy sa bude rozhodovať, koho 
budeme mať v Európskom parlamente, v tejto jedinej priamo volenej inštitúcii ako 
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svojich zástupcov za Slovensko. Prajem vám príjemné rokovanie. Viem, že nebude 
jednoduché, že budete rozprávať o rozpočte a takisto posúvať veci dopredu. Takže prajem 
vám pekný, úspešný deň, ďakujem pekne za túto možnosť a všetko dobré. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ďakujem pekne pán europoslanec, najmä za naozaj 

peknú reprezentáciu mesta Košice na pôde Európskeho parlamentu, vlastne aj tým nám 
pomáhate, aby Košice mali tu zapichnutú vlajku, aby ten turizmus, cestovný ruch 
a ďalšie, ďalšie veci s tým spojené jednoducho boli a točili sa okolo mesta Košice. Za to 
vám chcem poďakovať. Ďakujem. Pán poslanec Ihnát, nech sa páči. 

 
p. Ihnát, poslanec MZ: Áno, ďakujem veľmi pekne pán primátor. Vážený pán europoslanec, 

pán Štefanec, tiež na vás hovorím teraz, držím vám palce samozrejme, aby ste uspel, ste 
tam už dlhšie obdobie, ja si vás pamätám ešte keď ste na Ťahanovciach robil volebnú 
kampaň, tak vás pamätám. Ja by som len chcel jednu vec, ako poprosím vás, v tom 
Európskom parlamente, lebo pravdepodobne sa tam dostanete ako poslanec 
europarlamentu, s tými pozemkami. My máme katastrofálny problém s pozemkami. To 
je, áno, Ťahanovce. Treba povedať, že vlastne každá jedna výzva, ktorá je aj z Plánu 
obnovy, je viazaná prvým bodom na pozemky, vzťah k pozemku. Stavebné povolenie 
nedostanete bez pozemku. Územné konanie prejde bez pozemku, stačí súhlas ako tých 
vlastníkov pozemku, ale my sme v katastrofálnom stave. Tá Európska únia, by vás 
poprosím, keď ste tam, aj v rámci Európskej komisie, aby bol ten návrh, teraz nehovorím 
o parkovacích domoch, to je súkromnoprávna záležitosť, ako nie je to verejnoprávna 
záležitosť, ale čo sa týka tých výziev, aby bolo aj viazané tie výzvy vlastne aj na možnosť 
vysporiadania pozemku, peniaze v tom, aby boli financie vlastne už v tej výzve samotnej, 
aby bola možnosť pre tie samosprávy, lebo slovenské samosprávy, my máme tu uhorské 
právo za Márie Terézie a Jozefa II. To je to Haluškové právo, hovoríme tomu, čiže parcela 
a na nej 70 ľudí. No jednoducho nemáte inú možnosť ako Občiansky zákonník a urobiť 
nájom. Nadpolovičnú väčšinu tých vlastníkov vlastne vidieť, podpísať s nimi nájomné 
zmluvy a mať akože právny vzťah, nevysporiadaný pozemok, právny vzťah k pozemku 
tej parcele. Urobme niečo pre to vlastne, lebo máme úplne iné, iné právo to pozemkové 
ako má Maďarsko alebo Česko alebo iné štáty, Poľsko atď. My máme najhoršie to, to je 
to Uhorské právo pozemkové, aby v rámci výziev tej Európskej únie už aj peniažky boli 
na vysporiadanie pozemkov, aby tá samospráva vlastne od piky vlastne mohla už v tej 
výzve pracovať. A nehovoriac, to už je potom ako vnútorná záležitosť štátu, že sú 
problémy pri kontrolách tých výziev a ďalšie náležitosti a sa to zdržiava a potom vzniká 
to, čo v samosprávach, že vlastne ako keby podvádzali tie samosprávy, žiadajú fotografie 
nejaké, čo ešte nie je urobené vlastne a deklarujú to ako urobené, ale snažia sa, aby to 
urobili a dohnali tú výzvu. Termíny sú šibeničné, to je šialenstvo ako. Takže hovorím, že 
z toho hľadiska, vás poprosím, aby aj v rámci tých pozemkov a tie výzvy, ktoré budú aj 
z Európskej únie, aby boli viazané už aj na peniažky v rámci pozemkov a vysporiadanie 
pozemkov. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem veľmi pekne, možnože si vymeníte v rámci vlastnej 

diskusie informácie. Ďakujem veľmi pekne za vystúpenie. Pán poslanec Djordjevič ešte 
sa chce k tejto téme? Nech sa páči. 

 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Ďakujem pekne pán primátor. Ja len v krátkosti, budem držať 

samozrejme aj pánovi Štefancovi palce, aj jeho kolegom, ja verím, že po nejakej 
niekoľkoročnej pauze sa dostane do europarlamentu konečne aj nejaký Košičan a že  
po rokoch bude počuť hlas východniarov až do Bruselu. Hlas. 
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p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ďakujem pekne. Máme otvorenie za sebou.  
- - - 

 
Bod č. 1 
Návrh všeobecne záväzného nariadenia o poskytovaní sociálnych služieb v pôsobnosti 
územnej samosprávy mesta Košice a určovaní úhrad za ich poskytovanie 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pristúpime teda k bodu č.1, ktorý je Návrh všeobecne záväzného 

nariadenia o poskytovaní sociálnych služieb v pôsobnosti územnej samosprávy mesta 
Košice a určovaní úhrad za ich poskytovanie. Nech sa páči, otváram rozpravu. Je to 
materiál, ktorý každoročne v takomto období predkladáme. Je to materiál, ktorý bol 
prejednaný na komisiách. Nech sa páči, otváram rozpravu. Pani poslankyňa Zemková. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Ďakujem za slovo pán primátor. Ja 

by som si dovolila 2 pozmeňujúce návrhy, ktoré boli prediskutované v legislatívno-
právnej komisii. Sú to skôr také kozmetické úpravy a prešli aj právnym oddelením, ktoré 
tieto návrhy pripravilo. Takže myslím, že sú aj myslím, že finančná komisia v pondelok 
ich odsúhlasila. Tak si dovolím postupne. Odôvodnene najskôr a potom prečítam ten 
návrh. Prvý návrh hovorí o tom, že je vyhodnotenie legislatívno-právnej komisie, ktorá 
súhlasila aj s vyhodnotením jedinej pripomienky k návrhu VZN, ktorú doručila MČ Sever 
a týka sa spôsobu zaokrúhľovania. Pôvodný návrh na zaokrúhľovanie mesačnej sumy  
na celé eurá smerom nahor sa nahrádza zaokrúhľovaním na celé desiatky eurocentov  
a tento postup bol podľa vyjadrenia Sociálneho oddelenia MMK aj odkonzultovaný 
so všetkými verejnými poskytovateľmi sociálnych služieb v meste. A tento návrh znie: 
Mestské zastupiteľstvo v Košiciach schvaľuje zmenu v § 23 ods. 3 návrhu VZN a to 
„Každá čiastková denná úhrada, ako aj každá jednotlivá suma zvýšenia úhrady podľa 
ods. 1 písm. a) sa zaokrúhľuje na celé eurocenty. Celková mesačná úhrada sa zaokrúhli 
na celé desiatky eurocentov. Zaokrúhlenie sumy podľa prvej a druhej vety sa vykoná 
podľa všeobecných matematických zásad zaokrúhľovania.“. To je prvý návrh. A druhý 
návrh, ktorého odôvodnenie legislatívno-právna komisia odporučila sprecizovať 
ustanovenie § 14 ods. 2 tak, aby bolo jednoznačne špecifikované, že ustanovená mesačná 
suma za poskytovanie starostlivosti pre deti do 3 rokov sa týka každého jednotlivého 
dieťaťa. A ten návrh znie: Mestské zastupiteľstvo schvaľuje zmenu v § 14 ods. 2  
a za slovo „výchovu“ sa vkladajú slová „vo vzťahu k jednému dieťaťu“. Koniec návrhov. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Tieto návrhy prešli komisiami, je to v poriadku. 

Pán poslanec Vrchota, nech sa páči. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Príjemný dobrý deň prajem všetkým. Ja mám jeden návrh, ktorý sa 

týka znenia § 8 ods. 9, je tam uvedené, že úhrady je možné vybrať len od klientov, ktorí 
majú stupeň odkázanosti IV. až V. Občas sa však stane, že je nám poslaný aj klient 
s nižším stupňom odkázanosti. A ja by som bo rád, aby to tam bolo doplnené, pretože 
inak budeme musieť takýchto klientov odmietať a bude vznikať zbytočne problém. Takže 
prednesiem návrh na uznesenie, pozmeňujúci. Znenie § 8 ods. 9 sa text „so stupňom 
odkázanosti IV. až V.“ nahrádza textom „so stupňom odkázanosti II. až V.“ Ďakujem 
pekne. VI., pardon, VI. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ja tento návrh nepoznám, nevidel som ho ani 

písomne, čiže poprosím aj oddelenie sociálnych vecí, aby sa k návrhu, ktorý sa tu zjavil 
bez nejakého prejednania, diskusie. Bol prejednaný? Neviem, či kolegyňa vie presne, o čo 
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ide? 
 
p. Dudová, vedúca oddelenia sociálnych vecí: No, ja som prekvapená ... 
 
p. Polaček, primátor mesta: Písomne sme to nevideli. 
 
p. Dudová, vedúca oddelenia sociálnych vecí: Nie. Som prekvapená, že tento návrh tu teraz 

prišiel, lebo pani Karafová bola celý čas pri tvorbe VZN a takáto pripomienka, ani takýto 
návrh nebol podaný. V zásade v dôvodovej správe je vysvetlené, že každý platí v jednej 
sume tento príspevok, teda aj nižšie stupne odkázanosti. Ale pokiaľ viem, zákon  
o sociálnych službách hovorí jednoznačne, že v zariadeniach pre seniorov nemôže byť 
prijatý do zariadenia nemôže byť prijatý klient s nižším stupňom odkázanosti ako IV. Čo 
sa týka zariadení opatrovateľskej služby, áno, môže byť aj s nižším stupňom, ale 
v poslednej dobe nepamätám, žeby sme posudzovali niekoho, čo by išiel do ZOS-ky 
s nižším stupňom ako V. Tam idú najhoršie stavy. Trojky, dvojky naozaj neposudzujeme. 
Takže... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh považovať za zmätočný? 
 
p. Dudová, vedúca oddelenia sociálnych vecí: Nie je zmätočný, ako zbytočný. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Zbytočný. 
 
p. Dudová, vedúca oddelenia sociálnych vecí: Je to riešené alebo je to nad rámec a navyše pani 

Karafová bola celý čas od začiatku na každom jednom rokovaní. Dlho sme sa bavili 
presne o tomto ustanovení, bola pritom, opakovane sme posielali MČ na pripomienky, 
takže bol priestor. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani Karafová je kto? 
 
p. Dudová, vedúca oddelenia sociálnych vecí: Vedúca sociálneho na.. 
 
p. Polaček, primátor mesta: ...na Západe. Ďakujem pekne. Pán poslanec Vrchota trvá na svojom 

návrhu?  
 
p. Dudová, vedúca oddelenia sociálnych vecí: Nič nám to neurobí. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Trvá na svojom návrhu? Bola spomenutá. Teda trváte na svojom 

návrhu? Sú nejaké ďalšie pripomienky a návrhy? Pani Dudová, môžem vás poprosiť 
o minútku. Na minútku môžete prísť? Ešte pani Dudová má k tomuto návrhu... 

 
p. Dudová, vedúca oddelenia sociálnych vecí: Ja možnože na dovysvetlenie. Tento návrh dáva 

priestor na to, aby mohli byť prijatí klienti priamo bez posudku, bez toho, aby mesto 
Košice vydalo rozhodnutie a vtedy môže rozhodnúť bezodkladne. Ale pre nás to je veľmi, 
pre mesto Košice, je to veľmi, by to bolo veľmi nesprávne rozhodnutie, pretože naozaj 
my posudzujeme, my rozhodujeme, my vydávame rozhodnutia a nepošleme nikoho alebo 
neposúdime nikoho s nižším stupňom odkázanosti ako IV. a do ZOS-ky neposielame 
nikoho ako s V. Tu mám kolegyňu, ktorá robí posudzovanie, takže vidím to ako veľmi 
zbytočné a navyše v dôvodovej správe to je vysvetlené. 
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p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Vrchota. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja viem, že je to vysvetlené aj v dôvodovej 

správe. Viem, že tá prax je aktuálne taká, že sa posielajú ľudia do ZOS-ky s vyšším 
stupňom odkázanosti, tzn. nie II. a III., ale stali sa takéto prípady a ja by som bol rád, 
keby v tomto návrhu VZN, keď to meníme, bolo pamätané aj na takéto prípady, lebo 
môže sa to veľmi výnimočne stať. Lebo už sa to stalo. Ja len kvôli tomu. 

 
p. Dudová, vedúca oddelenia sociálnych vecí: Ak sa to stalo, tak určite to nešlo cez mesto. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Faktická poznámka. Išlo. 
 
p. Dudová, vedúca oddelenia sociálnych vecí: Keď sa to stalo, tak to muselo byť v dávnej 

minulosti. V tomto momente určite sa to nestalo. Nedeje sa to. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Žiadni diskutujúci nie sú prihlásení do rozpravy. 

Uzatváram rozpravu. Poprosím návrhovú komisiu o návrhy na uznesenie jednotlivo. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem pekne. Boli doručené  

3 pozmeňujúce návrhy k tomuto návrhu, tzn., že najprv prepočítam, teda prečítam tak, 
ako boli doručené a potom prečítam návrh ako celok. Prvý pozmeňujúci návrh od pani 
Zemkovej. Mestské zastupiteľstvo schvaľuje zmenu v § 23 ods. 3 citujem: „Každá 
čiastková denná úhrada, ako aj každá jednotlivá suma zvýšenia úhrady podľa ods. 1  
písm. a) sa zaokrúhľuje na celé eurocenty. Celková mesačná úhrada sa zaokrúhli na celé 
desiatky eurocentov. Zaokrúhlenie sumy podľa prvej a druhej vety sa vykoná podľa 
všeobecných matematických zásad zaokrúhľovania.“. Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, hlasujme. Návrh, ktorý prešiel 

komisiami. 
 
Hlasovanie č. 7 -  za: 36, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Pokračujte. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Pokračujeme druhým pozmeňujúcim 

návrhom od pani poslankyne Zemkovej. Mestské zastupiteľstvo schvaľuje zmenu v § 14 
ods. 2 sa za slovo „výchovu“ vkladajú slová „vo vzťahu k jednému dieťaťu“. Koniec 
návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte. Tento návrh prešiel komisiami. 
 
Hlasovanie č. 8 -  : 38, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Pokračujte, nech sa páči komisia. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem pekne. Tretí návrh je od pána 

poslanca Vrchotu a znie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 10 ods. 3 zákona 
č. 401/1990 Zb. o meste Košice v znení neskorších predpisov, návrh na uznesenie znenie: 
§ 8 ods. 9 sa text „so stupňom odkázanosti IV. až VI. nahrádza textom „so stupňom 
odkázanosti II. až VI.“. Koniec návrhu. 
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p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Ďakujem pekne. Tento návrh neprešiel pripomienkovým 
konaním. Nech sa páči, hlasujte. 

 
Hlasovanie č. 9 -  za: 20, proti: 1, zdržali sa: 17 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh bol prijatý. A teraz záverečné hlasovanie. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Teraz prečítam návrh na uznesenie ako 

celok. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 6 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom 
zriadení v znení neskorších predpisov a § 10 ods. 3 písm. b) zákona č. 401/1990 Zb.  
o meste Košice v znení neskorších predpisov schvaľuje Návrh Všeobecne záväzného 
nariadenia mesta Košice o poskytovaní sociálnych služieb v pôsobnosti územnej 
samosprávy mesta a určovaní úhrad za ich poskytovanie (Nariadenie o úhradách  
za sociálne služby) podľa predloženého návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte. Je potrebná 3/5 väčšina. 
 
Hlasovanie č. 10 -  za: 38, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Čiže VZN bolo prijaté. 

- - - 
 
Bod č. 2 
Návrh na postup a súčinnosť pri utlmovaní sociálnych služieb v pôsobnosti KSK a rušení 
existujúcich zoznamov žiadateľov o poskytovanie sociálnej služby 
 
p. Polaček, primátor mesta: Otváram bod Návrh na postup a súčinnosť pri utlmovaní sociálnych 

služieb v pôsobnosti KSK a rušení existujúcich zoznamov žiadateľov o poskytovanie 
sociálnej služby. Pani námestníčka, nech sa páči, máte slovo. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem veľmi pekne. Vážený pán primátor, 

kolegyne, kolegovia, tento materiál som sa rozhodla predložiť na dnešné rokovanie 
mimoriadneho zastupiteľstva po tom, čo na ostatnom rokovaní zastupiteľstva KSK pán 
predseda KSK a poslanci KSK, medzi nimi aj tí z mesta Košice, zmietli zo stola pomoc 
takmer 200 rodinám, ktoré potrebujú riešiť svoju situáciu umiestnením člena rodiny  
do zariadenia pre seniorov. Ide o to, že politické rozhodnutie predsedu KSK zrušiť či 
utlmiť túto službu, lebo my stále nemáme informáciu, či ide o zrušenie alebo utlmenie,  
v ktorých zariadeniach a v akom rozsahu, toto rozhodnutie pán predseda s nikým 
nekonzultoval, nepovažoval za potrebné o tak závažnej skutočnosti informovať mesto 
Košice, jedného z najväčších poskytovateľov sociálnych služieb v kraji, nepotreboval to 
konzultovať s mestami a obcami, aj keď samozrejme ostatných miest a obcí sa tento 
problém nedotýka až tak, ako Košíc. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Poprosím vás, ak chcete ísť diskutovať, prosím, choďte von 

diskutovať. Rušíte nás. Ďakujem pekne. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Jeho rozhodnutie spôsobilo, že na stole oddelení 

sociálnych vecí mesta Košice pristálo 198 žiadostí o túto službu, ktoré sme my neboli 
schopní zaradiť do nášho poradovníka tak, aby sa neocitli na jeho konci a teda ich čakacia 
doba sa v tej chvíli enormne predĺžila. Nám vo vedení záležalo na osudoch týchto 
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žiadateľov aj blízkych, preto som sa ja osobne v tejto veci angažovala aj pred samotným 
rokovaním zastupiteľstva KSK, na odbore sociálnych vecí KSK, v samotnom zariadení, 
kde sa táto služba má utlmovať, žiaľ pán predseda si na mňa čas nenašiel aj napriek tomu, 
že mi sľúbil, že mi dá priestor, aby pred zastupiteľstvom sme mohli prerokovať nejaké 
spoločné témy. Na zastupiteľstve KSK sme spolu s pánom primátorom otvorili túto tému. 
Na našu otázku, či je vôľa vedenia KSK rokovať s mestom Košice o dopadoch tohto 
rozhodnutia, o zmiernení týchto dopadov, sme dostali odpoveď, že koľko rokov potrebuje 
mesto Košice, aby začal zabezpečovať tie sociálne služby, ktoré mu vyplývajú zo zákona 
a KSK nebude musieť zachraňovať zo svojho rozpočtu mesto Košice. V tomto duchu 
samozrejme pokračoval komentár našich príspevkov zo strany pána predsedu, nebudem 
to celé citovať, nebudem skrývať sklamanie z tejto reakcie, ani z toho, že pán predseda 
nie je zorientovaný absolútne v tom, aké sociálne služby poskytuje mesto Košice a že aj 
mesto Košice poskytuje služby, ktorými supluje úlohu a kompetencie kraja. Neviem, či 
malo ísť o pretláčanie, kto komu, v akom rozsahu a pomáha a kto za koho aké služby 
vykonáva. Nebudem skrývať sklamanie ani z reakcií niektorých poslancov nášho 
zastupiteľstva, ktorí ako krajskí poslanci nepodporili našu snahu pomôcť týmto rodinám, 
našu snahu vyvolať rokovania, aby sme tie dopady rozhodnutia pána predsedu zmiernili 
pre všetkých žiadateľov a ich rodiny, dokonca sme boli označení za diletantov tu zo strany 
tu prítomného kolegu za to, že sa snažíme pomáhať a ochraňovať Košičanov a nebudem 
hovoriť o tom, že neskôr som sa od poslancov mesta aj kraja dozvedela aj taký názor, že 
načo bojovať za týchto ľudí, veď 70 % ľudí v tomto zozname, ale v tomto poradovníku, 
to sú špekulanti, ktorí sú leniví sa starať starých ľudí a potrebujú sa ich zbaviť. Áno, aj 
takých máme medzi sebou. Ja sa chcem naopak poďakovať pani poslankyni 
Blaškovičovej, pánovi poslancovi Ihnátovi, pánovi poslancovi Semanovi a pánovi 
poslancovi Vrchotovi, ktorí nás na zastupiteľstve KSK v tomto nášho úsilí a v tejto našej 
snahe podporili, lebo si myslím, že pochopili, že situácia pre mesto Košice je vážna. A ja 
verím, že aj tu teraz v tomto zastupiteľstve sa nájdu viacerí, ktorým záleží na ďalšom 
vývoji poskytovania služieb pre seniorov v našom meste a pripoja sa k tejto aktivite, ktorá 
nemá ani vytvárať žiadne boje, ani napätie, ani nič, má jednoducho zmobilizovať vedenie 
KSK a motivovať ich k vôli rokovať a dohodnúť sa na spolupráci. Verím, že pre mnohých 
z nás nie sú seniori iba komunita, ktorá je zaujímavá iba pred voľbami, tak ja by som 
poprosila o podporu uznesenia, ktoré predkladám tak, ako je predložené v plnom znení, 
keďže jednotlivé body na seba nadväzujú a sú jedným komplexom krokov pre riešenie 
danej situácie. Vzhľadom na to, že pán predseda rokovať nepotrebuje, je dôležité z našej 
pozície mu ukázať, že táto téma je pre nás vážna, má negatívne dôsledky pre našich 
obyvateľov nášho mesta a chceme sa dohodnúť na tom. Máme riešenia, aj sme ich mali, 
len žiaľ ide o to, že my sme priestor na žiadne rokovanie nedostali. Takže poprosím 
o podporu toho uznesenia. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, otváram rozpravu. Pani poslankyňa Kovačevičová, 

nech sa páči. Diskusia je otvorená teraz, nech sa páči. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Myslím si, že ten bod bol na krajskom zastupiteľstve  

a v jednotlivých komisiách aj vysvetlený, že kraj, aké povinnosti v rámci sociálnych 
služieb si plní a vlastne ktoré mu vyplývajú aj zo zákona. To utlmovanie služieb v rámci, 
pre túto službu konkrétne, bude samozrejme trvať niekoľko rokov, pretože tie postele 
samozrejme každý vieme, že ako sa obsadzujú, že niekto musí zomrieť, čiže nikto tých 
ľudí, ktorí dnes majú tam tie služby zabezpečené, nebude niekde zvážať autá, nebude 
ukončovať vlastne svoj pobyt v tomto zariadení, to len chcem doplniť. Samozrejme kraj 
bude pokračovať v tých službách, v ktorých má pokračovať s určitým stupňom 
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odkázanosti a to čo im vyplýva z národných stratégií v rámci sociálnych týchto vecí, čiže 
nebude znižovať kapacity ľudí. Samozrejme tieto zariadenia sa nedajú určitým spôsobom 
zväčšiť a nafúknuť. To je zase výzva aj pre mesto, ak by malo určité pozemky v meste 
Košice, pretože je výzva, je to priestor pre súkromné subjekty, ktoré už dnes zabezpečujú 
túto službu pre obyvateľov, nezabezpečujú v takom hlbokom mínuse, ako práve verejné 
subjekty, ktoré tieto finančné prostriedky musia potom ťahať z vlastných rozpočtov,  
z podielových daní, pretože na tieto služby, keď si pozrieme rozpočet len v Krásnej  
900 tis. Koľko tam máme klientov? 27? Čiže toto by nikdy žiaden súkromný podnikateľ, 
lebo viem, že to nie je podnikateľská služba, ale minimálne sa dostať k nejakej úrovni 
na nulu by to nerobil, čiže kraj si plní tie povinnosti, ktoré mu vyplývajú zo zákona a ja 
chcem upozorniť práve mesto Košice a tu, keď hovoríme o obyvateľoch, ktorí sú v núdzi, 
ktorí potrebujú pomoc a pozornosť v našom meste, ja tu mám elaboráty, kolegovia a dám 
to kolovať, sú to nelegálne osady, poďme sa tomu venovať, tomuto bezdomovectvu.  
V MČ Juh, Jazero v ďalších oblastiach, však my sme rarita na Slovensku. 14 nelegálnych 
osád, vážení, na plynovej rúre, chodím kade-tade po Slovensku, ale tu ten mandát má 
mesto Košice, aby ho to zaujímalo. Stovky ľudí, ktorí žijú v krabiciach, bez vody,  
bez elektriny, bez základných vecí, ktoré majú dostať. Tomu sa treba v tomto 
zastupiteľstve venovať. Kolegovia dám vám to, toto je 21. storočie v našom meste, 
v Košiciach. Ja sa za to hanbím, robíme na tom, zapájame sa do všetkých možných 
projektov, ktoré sú na Slovensku. Ale jednoducho nemáme kam, my ako MČ a ďalšie 
MČ umiestniť týchto ľudí. Sú to matky, deti, táto populácia nám vzrastá. Takže venujme 
sa naozaj tomu, čomu sa máme venovať, pretože áno, títo ľudia nám migrujú p 
o sídliskách, s tým súvisia ďalšie veci, ochorenia, potkany. Toto vám dám, kolegovia, 
kolovať. Ja sa ešte raz prihlásim. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa, ja vás len troška usmerním. Možno nemáte čas 

rozumieť sociálnym službám, ale útulky, zariadenia núdzového bývania, komunitné 
centrá, nie sú úlohou mesta Košice, to sú tí bezdomovci, o ktorých rozprávate, ale úlohou 
aj kraja. My tieto služby zabezpečujeme a mesto Košice to stojí 400 tis. ročne. My 
suplujeme práve to, čo tvrdíte, že máme robiť. Čiže poďme sa potom baviť, že to 
nebudeme robiť, ak sa budeme prikrývať názorom kraja, že on nebude robiť služby 
sociálneho pre seniorov, tak my budeme takisto uvažovať, že my nebudeme poskytovať 
tieto služby, ktoré sú dané kraju, kde i pri kraji je slovíčko môže poskytovať sociálne 
služby, tak ako aj my môžeme poskytovať, ale nemusíme, nám to dané nie je. Im to dané 
je. Čiže prosím, naštudujme si zákon o sociálnych službách trošku prísnejšie, aby sme 
obhajovali názory, ktoré sú pravdivé. Pán poslanec Vrchota má procedurálny návrh. 

 
p. Vrchota, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Podľa toho ako je zoznam prihlásených, vidím 

to na nekonečnú debatu bez konkrétneho riešenia. Ja to vidím tak, že ak chceme rokovať 
alebo chce vedenie mesta rokovať s vedením kraja, tak nech rokuje, ak sa chceme stretnúť 
na stretnutí s poslancami KSK, tak treba zvolať takéto stretnutie. Preto dávam na návrh 
na prerušenie rokovania tohoto bodu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Teda, aký je váš návrh, som celkom nerozumel poslednej vete. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Prerušenie bodu. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Čo znamená prerušenie? Do nejakého termínu alebo prerušenie 

naveky? Čo to je? Lebo vy hovoríte, choďte rokovať a prerušíme, teda nerozumiem. 
Prerušiť, to znamená čo? 
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p. Vrchota, poslanec MZ: Do najbližšieho rokovania MZ. 
 
p. Polaček, primátor mesta: A čo tým vyriešime? 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Bude stretnutie a verím, že už potom nebude potrebné to znova 

opätovne otvárať na zastupiteľstve.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Ale keď to mandát, keď to zastupiteľstvo nebude zaujímať, mandát 

nevzniká. Nech sa páči, požiadaní sme boli o procedurálny návrh, ktorým je prerušiť toto 
rokovanie. Bol by som veľmi rád, keby sme dodiskutovali to, čo tu máme. Nech sa páči, 
hlasujte. 

 
Hlasovanie č. 11 -  za: 19, proti: 9, zdržali sa: 6 
 
p. Polaček, primátor mesta: To znamená, že tento procedurálny návrh bol prijatý. Tento bod  

č. 2 budete teda prerušovať. Pre mňa je to veľmi absurdné a chcem vám to všetkým prosím 
povedať, že iné župy, iné župy na Slovensku nerušia tieto služby a je zarážajúce, že KSK 
tieto služby neruší v Trebišove, neruší v Rožňave, neruší v Michalovciach, tam ten náklad 
je oprávnený, tam je to v poriadku a ruší len v Michalovciach, teda v Košiciach. Pardon. 
Nikdy by ma nenapadlo, že budeme takéto záujmy my tu v MZ obhajovať a naozaj 
neviem, čo očakávate, keď sa za týchto ľudí nie sme schopní postaviť. Ja čakám  
na audienciu u predsedu KSK viac ako rok a pol. Je o tom informovaný aj pán župan, 
podžupan pán Lörinc, aby mi vybavil stretnutie. Nemám stretnutie. Boli sme rokovať  
s predsedom oddelenia alebo odboru na KSK, stretol som sa pani námestníčkou a s týmito 
ľuďmi v zariadeniach, kde ale sme nedorokovali nič. Podstatné je, že 300 ľudí alebo 200 
ľudí v poradovníkoch, ktoré sa rušia, ľudia 3 roky sa spoliehali, že v týchto zariadeniach 
budú a nebudú. Budú opäť čakať. My nič iné sme nechceli ani nechceme a poviem to 
verejne, aby dobehli poradovníky v ktorých ľudia sú a majú informácie, že sú  
v poradovníku zaradení a sú čakatelia. My nechceme, aby vytvárali sme nové služby, ale 
to, čo bolo týmto ľuďom sľúbené, aby bolo dodržané. Je tu 17 poslancov KSK. Čo vám 
všetko bolo nasľubované, že sa nechcete postaviť za Košičanov? Toto si povedzme. 
Mnohí, mnohí nechcete diskutovať. Ale ja poviem verejne, chcem aby médiá vedeli  
o tom, že nám ostane nie 200 žiadateľov, 200 rodín na ulici, že jednoducho mesto Košice 
nevie zo dňa na deň tieto služby postaviť. Ale my sme otvorili nový domov sociálnych 
služieb v Krásnej, robíme na týchto témach, našli sme nové postele, našli sme nové 
riešenia, budujeme, ale z večera do rána to nejde. Z večera do rána to nejde. Títo ľudia 
chodia plakať k nám. Nenašli si cestu k vám. Možnože nepoznáte príbehy týchto ľudí, 
keď raz čakali 3 roky, 3 roky, aby mohli ísť do Via Lux a už sú blízko k tomu, že už tam 
pôjdu a teraz zistia, že budú čakať opäť 3 možno 5 rokov. Aká je toto pomoc? Aká je naša 
úloha? Potom sa poďme rozprávať, že my nebudeme suplovať služby KSK. Je to 
deštruktívne, deštruktívne, naozaj sa to nepatrí. Áno, prevádzkujeme zariadenie 
núdzového bývania, zabezpečujeme útulok pre bezdomovcov a komunitné centrá, ktoré 
sú v paragrafovom znení krajov, nie mesta. Adlerova, Krásna. Poskytujeme služby, ktoré 
by sme nemuseli poskytovať, ale sú tu tí klienti, proste kraj nemá záujem o našich 
bezdomovcov i napriek tomu, že prišli z Michaloviec a sú v Košiciach. Proste chceme im 
pomôcť, chceme, aby neboli v našich parkoch, chceme im nájsť priestor na bývanie, aby 
sa neobmedzovali, aby ľudia, ktorí proste chcú vo svojich priestorov žiť kultúrne, aby sa 
nemuseli narážať na týchto ľudí, ktorí nemajú, kde bývať. To je naša vôľa. Tieto budovy, 
ktoré kraj prevzal do svojej do svojho vlastníctva na základe nie celkom určitých 
okolností v minulosti, jednoducho boli postavené pre kapacity tohto mesta. Boli tu na to, 
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aby ľudia, ktorí bývajú v týchto zariadeniach sociálnych služieb, aby napĺňali kapacity  
a požiadavky mesta. Toto mesto sa projektovalo a tieto domy sa vybudovali pre naše 
kapacity. Neboli nastavené na iné služby. Neporušujem rokovací poriadok, snažím  
sa vám vysvetliť najkultúrnejšie ako viem, ako veľmi toto zastupiteľstvo dokáže zlyhať. 
Nie, nie je možné vstúpiť, pretože budeme pokračovať bodom č. 3. Ja rozumiem, že vám 
to vadí, ja rozumiem, že vám je to nepríjemné, ja rozumiem, že ako poslanec proste 
nechcete rozprávať o tejto téme. Ja rozumiem, že vám je bližší obvinení župan ako 
primátor, ktorý vás žiada o to, aby sme robili pre ľudí. Ja chápem, ja rozumiem.  

- - - 
 
Bod č. 3 
Návrh zmeny VZN mesta Košice č. 241 o dočasnom parkovaní motorových vozidiel 
na vymedzenom území mesta Košice (prepojenie a rozšírenie závorového parkoviska na 
Amfiteátri) 
 
p. Polaček, primátor mesta: Budeme pokračovať bodom č. 3, ktorým je Návrh zmeny VZN 

mesta Košice č. 241 o dočasnom parkovaní motorových vozidiel na vymedzenom území 
mesta Košice. Vy nechcete diskutovať, ja chcem. Nech sa páči, otváram bod č. 3.  
V prípade, že nie sú do rozpravy prihlásení poslanci, uzatváram rozpravu a poprosím 
návrhovú komisiu o uznesenie k návrhu k bodu č. 3. 

 
p. Múdry, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Návrh na uznesenie: Mestské zastupiteľstvo 

v Košiciach podľa platných právnych predpisov schvaľuje zmenu Všeobecne záväzného 
nariadenia mesta Košice č. 241 o dočasnom parkovaní motorových vozidiel  
na vymedzenom území mesta Košice podľa predloženého návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 12 -  za: 32, proti: 1, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh všeobecne záväzného nariadenia bol prijatý. Bod č. 4 

bol posunutý na bod 27/1.  
- - - 

 
Bod č. 3/1 
Prerokovanie pozastavených uznesení mestského zastupiteľstva 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nasleduje bod 3.1, ktorým je Potvrdenie platnosti uznesení. 

Myslím, že to bol pán poslanec Karaffa, nech sa páči, máte slovo. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Čiže ja som to dal v množnom čísle, ale ja mám 

len jeden konkrétny návrh. Ak by sa niekto chcel pridať s iným návrhom. Prečítam 
dôvodovú správu a zároveň návrh uznesenia. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach prijalo 
na svojom zasadnutí dňa 12. marca 2024 uznesenie, ktorým žiadalo, vás pán primátor,  
o spracovanie a predloženie návrhu pravidiel určovania cien nehnuteľností, ktorými sa 
ustanoví postup pri určovaní cien nehnuteľností vo vlastníctve mesta Košice určených  
na prevod pri súčasnom zohľadnení hodnoty nehnuteľnosti pre nadobúdateľa v čase 
prevodu a to v termíne do najbližšieho zasadnutia zastupiteľstva. Využili ste svoje 
sistačné právo v súlade s ustanovením § 13 ods. 6 zákona o obecnom zriadení, čím ste 
teda pozastavili výkon uznesenia. Nepodpísanie uznesenia bolo odôvodnené nasledovne: 
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Vecným obsahom činnosti Majetkovej komisie pri Mestskom zastupiteľstve v Košiciach 
je okrem iného aj, teraz citujem, „posudzuje prevod nehnuteľného majetku a navrhuje 
MZ výšku kúpnej ceny pri prevode nehnuteľného majetku vlastníctva mesta Košice.“. 
Koniec citácie. Vzhľadom na doterajšie ustálené procesy pri určovaní výšky kúpnej ceny 
v nadväznosti na zákon o majetku obcí, Štatút mesta Košice a so zreteľom na aktuálnu 
rozhodovaciu činnosť súdov sa javí žiaducim zachovať doposiaľ uplatňované postupy 
určovania cien prevodov. Prípadné cenové mapy sú len doplnkový nástroj, ale nie sú nad 
zákonom. Toto je citácia z odôvodnenia. K uvedenému uvádzame, že používanie 
cenových máp pri určovaní cien používajú viaceré mestá a právnické osoby s majetkovou 
účasťou štátu, bankové inštitúcie, či poisťovne. Mesto Košice je zároveň povinné v súlade 
s § 7 ods. 1 zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí hospodáriť s majetkom obce  
v prospech rozvoja obce a jej občanov a ochrany a tvorby ŽP. V prípade uplatnenia 
ustanovení o priamom predaji je obec povinná predať majetok a najmenej za cenu  
vo výške všeobecnej hodnoty majetku stanovenej podľa osobitného predpisu, čím 
zákonodarca určil minimálne, nie však výlučné zákonné požiadavky na cenu. Osobitným 
predpisom, na ktorý zákonodarca odkazuje je vyhláška o stanovení všeobecnej hodnoty 
majetku číslo 492/2004, od ktorej prijatia uplynie v tomto roku presne 20 rokov a ktorá 
zaradzuje mesto Košice spolu s mestami Nitra, Prešov, Trenčín, Trnava, Žilina, Banská 
Bystrica, Piešťany, Vysoké Tatry a Trenčianske Teplice do kategórie miest, kde 
jednotkou a východisková hodnota pozemku 26,56 EUR. Uvedená hodnota dnes 
nezodpovedá vývoju na trhu s nehnuteľnosťami, čo nám dokazujú aj predkladané 
znalecké posudky. A len dodám, že v minulosti som hovoril o konkrétnom prípade a to 
na Terase a uplatňovanie len znaleckých posudkov pri predaji neobstojí aj z dôvodu, že 
znalec pri určovaní ceny pozemkov, ktoré tvoria súčasť stavebných, stavebne uzavretých 
celkov, neberie do úvahy skutočnosť, že kupujúci je vlastníkom priľahlých nehnuteľností, 
ktoré aj po odkúpení bude využívať spoločne ako celok, čím sa zvýši hodnota jeho 
majetku, hoci predávaná časť je samostatne nevyužiteľná. Medzi dôvody odôvodňujúce 
potrebu prijatia pravidiel patria aj negatívna dlhodobá skúsenosť s predkladanými 
znaleckými posudkami a viacerými negatívnymi príkladmi nehospodárnych prevodov 
nehnuteľnosti vo vlastníctve mesta Košice za uplynulých približne 30 rokov. V súlade s 
§ 10 ods. 3 písm. c) zákona č. 401/1990 Zb. o meste Košice je MZ vyhradené určovať 
zásady hospodárenia a nakladania s majetkom mesta a so zvereným majetkom 
schvaľovať najdôležitejšie úkony týkajúce sa tohto majetku a kontrolovať hospodárenie 
s ním. Potvrdenie platnosti uznesenia č. 405 odporučila MZ aj majetková komisia 
uznesením prijatým na svojom zasadnutí dňa 13. mája 2024, teda tento pondelok  
a na základe uvedeného sme presvedčení, že pre objektívne posudzovanie žiadosti, 
hospodárny prístup pri predaji majetku a zvýšenie dôveryhodnosti volených orgánov 
mesta Košice z pohľadu verejnosti, je prijatie uznesenia v súlade so zákonom a verejným 
záujmom. Teraz prečítam samotný návrh uznesenia. MZ v Košiciach, prosím, počúvajme 
sa, aby sme vedeli, o čom hlasujeme. V súlade s § 13 ods. 8 zákona č. 369/1990 Zb. o 
obecnom zriadení potvrdzuje platnosť uznesenia MZ č. 405 prijatého na XVII. zasadnutí 
MZ v Košiciach dňa 12.03.2024, ktorého výkon bol pozastavený v dôsledku jeho 
nepodpísania primátorom mesta v súlade s § 13 ods. 6 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom 
zriadení. Predkladateľom návrhu sú Dominik Karaffa, Vladimír Saxa, Marcel Vrchota, 
Tibor Bačinský, Tomáš Vasok, Igor Petrovčik, Štefan Lasky, Iveta Adamčíková, 
František Ténai, Peter Berinšter, Beáta Zemková, Matej Kundrát a pán poslanec Marek 
Kandráč. Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Otváram rozpravu. Ak sa do rozpravy nik nehlási, 

poprosím návrhovú komisiu o návrh na uznesenie. 
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p. Kundrát, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem pekne. Návrh na uznesenie. 
Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v súlade s § 13 ods. 8 zákona č. 369/1990 Zb.  
o obecnom zriadení potvrdzuje platnosť uznesenia MZ č. 405 prijatého  
na XVII. zasadnutí MZ v Košiciach dňa 12.03.2024, ktorého výkon bol pozastavený  
v dôsledku jeho nepodpísania primátorom mesta v súlade s § 13 ods. 6 zákona 
č. 369/1990 Zb. Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: K hlasovaniu tohto uznesenia je potrebná 3/5 väčšina všetkých 

poslancov na odôvodnenie mesta poznáte. Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 13 -  za: 30, proti: 0, zdržali sa: 4 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 

- - - 
 
Bod č. 4 presunutý ako bod č. 27/1 
Petície za vy/dobudovanie chodníka na Ukrajinskej ulici 

- - - 
 
Bod č. 5 
Prenájom časti pozemku v k. ú. Myslava na dostavbu chodníka pre MČ Košice - Myslava 
z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
 
p. Polaček, primátor mesta: Budeme pokračovať bodom č. 5, ktorým je Prenájom časti pozemku 

v k. ú. Myslava na dostavbu chodníka pre MČ Košice - Myslava z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa. Nech sa páči, otváram rozpravu. Uzatváram rozpravu a poprosím 
o návrh návrhovú komisiu. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje prenájom časti pozemkov registra 
E KN podľa predloženého návrhu za účelom dostavby chodníka na Myslavskej ulici, 
ktorú bude realizovať MČ Košice - Myslava, ďalej len podľa predloženého návrhu,  
pre MČ Košice - Myslava, ďalej len podľa predloženého návrhu. Koniec. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 14 -  za: 30, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol, ďakujem. 

- - - 
 
Bod č. 6 
Odňatie nehnuteľností pozemkov par. C KN č. 1624/4, 3721 a 3722, k. ú. Grunt zo správy 
MČ Košice – Sídlisko KVP 
 
p. Polaček, primátor mesta: Otváram bod pod  č. 6 Odňatie nehnuteľností pozemkov par. C KN 

č. 1624/4, 3721 a 3722, k. ú. Grunt zo správy MČ Košice – Sídlisko KVP. Nech sa páči, 
otváram rozpravu. Tento materiál poznáte, bol dostatočne rozdiskutovaný. Nech sa páči, 
pán poslanec Lörinc.  
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p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Musím povedať, že som pohoršený tým, ako 
tu je presadzovaný osobný záujem jedného jednotlivca, podnikateľa. Myslím si, že my, 
ako volení funkcionári, by si mali obhajovať verejný záujem a nie konkrétny 
podnikateľský záujem a som prekvapený ako tu funguje ďalej funguje systém našich ľudí, 
akurát sa vymenili naši ľudia a ten kto chodí po Skyboxoch s primátorom, tak ten dokáže 
vybaviť v tomto meste hocičo. K merite veci. MČ nevedela o tom, že mesto má zámer 
odňať zo správy tieto pozemky. Dozvedeli sme sa to 10.05. keď pani Nagyová poslala 
materiál. Nebolo to s nami konzultované. Chcem pripomenúť všetkým, ktorí v roku 2018 
ešte spolu so mnou kandidovali za pravicovú koalíciu, že s jedno z našich sľubov bolo, 
že nebudeme ako Raši a nebudeme prijímať rozhodnutia, ktoré sú v rozpore s vôľou MČ. 
To sú všetci politici za KDH, SMK, ktorí tu sedia. Všetci, ktorí kandidovali v 2018  
so mnou a s Jarom Polačekom a Marcelom Gibódom a s Luciou Gurbáľovou. Hovorili 
sme, že budeme iní ako SMER-árci. A teraz sme v bode, keď robíme to isté. MČ nebola 
upovedomená, nebolo to konzultované, ale nasilu ideme znásilniť systém, lebo máme 
väčšinu. Sa pýtam tých, ktorí so mnou kandidovali, sa nehanbite? Ďalšia vec, toto 
uznesenie je písané absolútne neštandardným spôsobom, lebo nehovorí len o odňatí, ale 
zároveň už pripravuje pôdu na to, že súhlasíme s investičným zámerom, ktorý je tam ako 
keby prezentovaný. Vždy, keď sme prijímali odňatie, tak nebolo už to spojené  
s hlasovaním o tom, že či súhlasíme s investičným zámerom alebo nie. Chcem 
pripomenúť politikom, ktorí sú zvolení za KDH pani Gurbáľová, pán Berberich a spol., 
že váš člen Lukáš Boritáš si robil prieskum v danej oblasti a dal do schránky obyvateľom 
lístoček, či súhlasia alebo nesúhlasia s výstavbou. Došli mu stovky odpovedí naspäť 
od konkrétnych ľudí a 95 % ľudí, občanov, voličov KVP nesúhlasí s výstavbou  
2. hokejovej haly. Tak ja sa pýtam, koho záujem obhajujete? KDH pôjdete proti svojej 
bunke, proti svojim členom sa pýtam otvorene. Pýtam sa ďalej starostov, keď tu bolo 
hlasovanie o MČ Juh a o Jarmočnej, neprešlo to o 1 hlas. Vtedy ste prosili z Juhu, že 
prosím, podporme MČ, lebo MČ je proti. Teraz vy poslanci z Juhu budete hlasovať  
MČ KVP? Ja si veľmi odfotím to hlasovanie a som zvedavý, ako budete hlasovať. Ak by 
toto bolo na Ťahanovciach, pán poslanec Ihnát, bol by si ticho ako starosta, že tvoji 
občania sú proti, ale niekto ide znásilňovať systém, lebo má väčšinu a niekto chodí 
pijakovať s vedením tohto mesta. Čiže prosím, zamyslíme nad tým, aký je verejný záujem 
a poďme, keď chceme niečo riešiť, tak to riešme s MČ so zavretými dverami, dohodnime 
sa a takto môže. MČ má na časti tohto pozemku, nie na celom, investičný záujem, ktorý 
sme poslali na mesto a nemáme odpoveď. Namiesto toho je veľmi expresne rýchlo 
vybavený podnikateľ. My zázemie, ktoré tam chceme budovať, je dôležité pre fungovanie 
základných kompetencií obce. Čiže vás prosím, aby sme toto neschválili. Ďakujem veľmi 
pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, vy ste neskutočný demagóg, prekrúcač, aj dovolím 

si povedať, klamár. Najprv sa ohradím voči tomu, čo vy tu tárate už niekoľko mesiacov, 
že ja s pánom Mergleským sa niekde stretávam. S pánom Mergleským som vypil v živote 
možno 3 kávy, 3 kávy možno sme vypili. Môžem? Prosím. 3 kávy som s ním vypil možno 
u neho na Drábovej. Nikdy som nebol pánom Mergleským v Skyboxe, raz sme sa  
na chodbe pred Skyboxami stretli a tam sme diskutovali a bol tam aj pán riaditeľ. 
Vyprosím si, vyprosím si, aby ste klamali, aby ste znevažovali moje meno a vedenie 
mesta. Vy ste podpredsedom KSK, vy tam kryjete župana, vy tam kryjete podvody, 
trestné činy. Vyprosím si. Toto mesto je transparentné a čisté. A teraz k vašej demagógii. 
Tu je uznesenie č. 152/d vašej MČ, kde hovorí, že súhlasí s investičným zámerom 
dostavby športového areálu. O čom vy tu tárate? Vy ste prijali uznesenie, ktoré sme 
prekopírovali do tejto dôvodovej správy. O čom vy tu rozprávate, že vy nechcete, 
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vyhrážate sa tu poslancom, že ich budete fotiť a sa im vyhrážate. Vaša MČ, na ktorej vy 
ste neboli ani pri samotnom rokovaní, lebo ste vy boli v meste, báli ste sa prísť na svoje 
miestne zastupiteľstvo, vaše miestne zastupiteľstvo, vy ste tam proste neboli, prijalo 
uznesenie. Ale to nie všetko. Pretože od roku 2022 som si vybral zápisy, ste vy osobne 
boli 16.12.2022 na rokovaní mesta Košice, kde sa povedalo, že MČ Sídlisko KVP, aj  
ZŠ Drábova, bola tam aj pani riaditeľka, súhlasia s ideovým návrhom pri zapracovaní 
požiadaviek ZŠ Drábova aj s možnosťou prezentovania atď. December 2022. Dnes je rok 
24 a postupne na tomto projekte sa pracuje. Aký vy ste demagóg. Vy ste pristihnutý  
pri klamstve, ako ľudí ovplyvňujete, ako sa im vyhrážate, ako si budete fotiť tabuľu. 
Nehanbíte sa? Nehanbíte sa obhajovať tých, čo kradnú, čo sú obvinení z trestnej činnosti 
a na druhej strane, keď zachraňujeme ZŠ Drábova, ktorá pred 3-4 rokmi bola na odstrel, 
kde nechodili deti a vďaka tomuto projektu, ktorý mimochodom nevznikol za nás, ale 
predtým a kontinuálne na ňom pracujeme, doniesol do tejto ZŠ dostatok detí, aby bola 
táto škola životaschopná. Toto nie je projekt len o športovisku, to je projekt o lokalite, 
ktorú sa snažíme zachrániť. A váš kolega príde pred X dňami s návrhom, že tento 
pozemok vy potrebujete na svoje zázemie pre sociálny podnik. Žiaden záver neexistuje, 
my o ničom nevieme. Vy jednoducho po 4 rokoch, aby ste zablokovali tento projekt, 
prídete proste so svojím návrhom. Áno, tak sa to politicky robí. Nepoviem nie, ale dám 
si také podmienky, aby boli nesplniteľné. Tak sa robí politika, ale my už sme na túto 
politiku zvyknutí. Najhoršie je robiť zle mestu Košice, robiť zle ľuďom. Jednoducho 
najprv nechceme, aby sme mali sociálne služby, najprv ľudí pošleme na chodník  
a pošleme na chodník aj deti. Toto je pravda. Prosím, nevydierajme sa tu navzájom 
a nefoťme si tabule, neškrtajme hlavy, nie je to v poriadku. S faktickými vystúpi pán 
poslanec Ihnát, pán námestník a nakoniec pán poslanec Lörinc. 

 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Dobre, ďakujem veľmi pekne pán primátor. Bola 

tu otázka pána Lörinca, kolegu Lörinca, že čo by som robil v takej situácii ako na Sídlisku 
Ťahanovce. V prvom rade by som si kľakol na kolená a poďakoval sa pánovi 
Mergleskému, že konečne sa nájde takýto investor, ktorý by chcel vysporiadať aj 
pozemky a zároveň aj postaviť športovú halu. Takže by som sa klaňal 3-krát, 5-krát 
a prepieral mu ponožky. Čiže toto by som robil s pánom Mergleským. To je tá jedna vec. 
Druhá vec, ak by mi to mesto vysvetlilo tak, ako to vysvetlilo včera na rokovaní RS, kde 
ste nebol pán poslanec, ako tam ja neviem, prečo nechodíte na tú RS, to je tá ďalšia otázka, 
že dlho som vás tam už nevidel a chodí tam pán Matoušek, ako zástupca starostu, takže 
by som povedal, že bolo to jasne vysvetlené, že tá časť sa odníme z dôvodu, aby naozaj 
ten zámer sa pohol dopredu,  aj vám ostáva potom to „diamantové“, tiež tá časť a sociálny 
podnik. Tam bolo aj povedané ešte jedna vec, čo mňa zaujalo, dovoľte pán primátor, že 
ten sociálny podnik, nechcem sa miešať do KVP, ale jednoducho ako stojí tak stojí, hej 
ako to už je vaša vec ako stojí. Ale jednoducho naozaj mne to tiež pripadá tak, že je to 
určitým spôsobom blokovanie niečo dobrého, ktoré má aj regionálny význam. Ste 
podžupan a má to regionálny význam. Nebudem tu teraz hovoriť o pánovi Trnkovi, lebo 
bol som vypovedať na NAKA a jednoducho nebudem tu o ňom rozprávať, nech to riešia 
orgány činné v trestnom konaní, ale pán vicežupan, bude to mať dôsledok, ak sa stane 
niečo a ten pán predseda KSK pôjde niekam, tak bude mať dôsledok aj na vás. Verte mi, 
že sa o to ja osobne postarám aj mediálne, lebo ste odpovedal arogantne aj mne osobne 
na tieto kauzy špinavé pána Trnku. Hanba. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakuje pekne pán poslanec, prepáčte, ja som sa započúval do vás. 

Pán poslanec Špak má procedurálny návrh, nech sa páči. 
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p. Špak, poslanec MZ: Ja poprosím pán primátor, v predošlom bode nerešpektoval rozhodnutie 
väčšiny o prerušení bodu a pokračoval ste ďalej v rozprave, tak skús sa vrátiť naspäť ku 
dodržiavaniu rokovacieho poriadku, lebo ... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Sa ospravedlňujem, ja som naozaj ... 
 
p. Špak, poslanec MZ: Poprosím, lebo to fakt nedobre skončí dnes. Ďakujem. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ďakujem pekne pán poslanec za upozornenie. Pán 

poslanec Lörinc má procedurálny návrh. Aha, tak pardon. Svietite, asi nejaká chyba. 
Faktická, pán námestník. Pán Lörinc mal aj faktickú, čiže asi sa tam niečo 
poprehadzovalo. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Ďakujem. Pán Lörinc, reagujem  

na vás, lebo ako čítam v dôvodovej správe, MČ si vyjadrila súhlas a za akých podmienok. 
V rámci uznesenia, o ktorom hovoríte, že my dávame súhlas, my nedávame súhlas, iba 
hovoríme z akého dôvodu ... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, ukľudnite sa. Keby ste dávali pozor povedal som, že 

technici vás zaradia, po pánovi námestníkovi budete pokračovať. Len ma treba počúvať. 
Nesvietite, ale som to povedal. Len treba uši nastaviť na mňa. Ďakujem. Pán námestník 
pokračuje. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. A možnože sú nejaké technické 

problémy. Pán poslanec, ste vyšli z IT, viete, že nie vždy všetko funguje tak ako má. 
Nehnevajme sa. Fakticky je v zmysle platných zákonov potrebné, aby o takomto dlhom 
nájme rozhodovalo MZ, nie miestne zastupiteľstvo. A preto je tu tento návrh na odňatie 
nehnuteľnosti. Ako povedal pán primátor, do dnešného dňa ste nepredložili žiaden návrh 
na mesto, ja ho neevidujem a tiež si rovnako vyprosím, keď budete hovoriť o tom, že ja 
som s niekým pil, s niekým v Skyboxe alebo niečo. Ja som pána Mergleského stretol  
2-krát možno osobne. Raz tu v predsály mestského zastupiteľstva a takisto aj niekde 
vonku, ale nikdy sme spolu nepili ani len tú kávu. Takže si to naozaj vyprosujem, aby ste 
podsúvali takúto demagógiu najmä preto, že sme spolu kandidovali za záujmom 
transparentnosti a robením vecí pre ľudí. Nie pretože my sa o 5 min. 12 spamätáme a 
pritom roky hovoríme, že tú akciu chceme. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Prosím, zaraďte pána poslanca Lörinca 

s faktickou. Ešte myslím, že to bolo na mňa alebo na neviem presne. Nech sa páči. Nech 
sa páči. Pán Lörinc, áno. Lebo ešte bol predtým ako pán poslanec Djordjevič. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Raz dva, raz dva. Ďakujem veľmi pekne. Pán 

primátor, teba sme viackrát načapali na tom, že klameš. Ja čo hovorím, som si vedomý 
s tým, že to viem dokázať. Môžem ukázať verejnosti fotografie teba, pána Mergleského 
s pohárikom, možno ukázať fotografie z Arény Sršňov, môžeme ukázať ďalšie veci. Čiže  
všetky svoje veci viem dokázať. A som rád, že to je na zázname vzhľadom k pánovi 
Ihnátovi, lebo to, čo práve predviedol, podľa mňa napĺňa skutkovú podstatu vyhrážania 
sa, pán Ihnát, čiže je to na zázname, ďakujem veľmi pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: A ja vás vyzývam, aby ste tie fotky doniesli, prosím.  
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p. Lörinc, poslanec MZ: Zverejním ich, nie je s tým problém pán primátor. Chcem povedať, že 
keď sme tu mali debatu, môžem, môžem vystupovať? Môžem vystupovať? Ma tu ruší 
pán Ihnát svojím vykrikovaním. Chcem povedať, že keď sa tu schvaľoval pozemok  
pre KSK pred 3 rokmi, práve vy pán primátor a pán Mergelský ste kri..., tu sú, donesiem 
tu aj vaše vyjadrenia, že netreba ďalšiu hokejovú halu pre Košice a vy ste chceli dať 
pozemok KSK za trhovú cenu. Teraz nemáme peniaze, všade tvrdíme, že nemáme  
na dôchodcov napr. ale dávame súkromnému podnikateľovi, ktorý vytvára zisk pozemok 
v hodnote miliónov EUR za euro. Ja sa pýtam, je to hospodárne? Zároveň, vyjadrím sa 
v príspevku. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Tak ja nerozumiem, tu dôvodová správa je odňatie pozemku,  

o akých sumách, peniazoch vy tu rozprávate. Prestaňte s tou demagógiou, už toho máme 
naozaj tu plné zuby. Vy si vymýšľate. Aký pozemok za euro, kde? Tento bod je odňatie 
nehnuteľnosti a je tu vysvetlené, áno, že asi na 5 asi nebude ten nájom na menej ako 5 
rokov. Ale tu o eure nevidím žiadnu sumu. Pán poslanec Ihnát. Pardon, pán poslanec 
Djordjevič má procedurálny, sa ospravedlňujem. 

 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Ďakujem pekne pán primátor. Pred vyslovením procedurálneho 

návrhu chcem vyzvať kolegov, aby sme tu súkromný život neťahali. Nech pije každý kto 
chce, kde chce, s kým chce, aj ja som s kadejakým pil a čo teraz a môj telefón má veľmi 
zaujímavé fotografie mimochodom. Takže procedúra znie, keďže sa tu bavíte 
o hovadinách, aby vystúpil pán Mergleský a vysvetlil projekt, ako, aký prínos pre sídlisko 
bude mať, ako bude riešená doprava, aby vysvetlil, lebo sú tu medzi nami kolegovia, ktorí 
za ním neboli. Ja som za ním bol, dokonca som zjedol polievku z obedového menu, čiže 
procedúra znie, výstup pána Mergleského, teraz. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte. Teda nech dovysvetľuje celý projekt. 
 
Hlasovanie č. 15 -  za: 30, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Čiže tento návrh bol. Ak som správne rozumel, že vystúpi hneď 

teraz. Nech sa páči pán Mergelský, máte slovo. 
 
p. Mergleský, Aréna Sršňov: Ďakujem za slovo. Ja sa smejem z toho, že čo tu pán Lörinc 

rozpráva, pretože v roku 2021 MČ KVP súhlasila so stavbou a v poslednom čase dávajú 
nám takéto podmienky ako áno, osekali sme halu s 2400 divákov na 200 divákov, 
podmienka podzemné parkovisko. Budeme jediná hala v Európe pre 200 divákov, ktorá 
má podzemné parkovisko. Navrhli sme navyše 120 parkovacích miest, keď pán Lörinc 
prezentovali s pánom Horenským na Medickej zimný štadión pre 200 divákov, mali  
v projekte 38 parkovacích miest. My máme 120, 3-násobok. Keď prezentovali  
na VÚC-čku s pánom Trnkom projekt na strednej športovej škole mali 60 parkovacích 
stojísk nových a 36 súčasných, ktoré tam stoja, 96 pri hale s ľadovou plochou tréningovej 
a plus vedľajšej druhej tréningovej malej hale. Takže raz tak veľký projekt ako my  
a 96 parkovacích miest. My máme v projekte 120 parkovacích miest. Nadštandardné. 
Ďalšia vec sa chcem vyjadriť, keď pán Lörinc s pánom Trnkom ste prezentovali halu n 
a SNP-čku, prišiel Ďuso Lang, šéf HC Košice na MZ a poslancom mesta taktiež poslal 
list a čo povedal? HC Košice si nepraje ďalšiu halu na Triede SNP, pretože dorast juniorka 
akonáhle odíde zo Steel arény, v Steel Arene bude 60 tis. EUR chýbať len za dorast 
juniorku. Ďalej povedal, Ďuso Lang na MZ, ja som tu vtedy bol, šéf HC Košice, že 
akonáhle sa postaví hala, odídu ďalšie komerčné partie a pýtal sa vás poslancov, keď teraz 
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doložíte ročne na Steel arénu 150 tis. EUR, či potom doložíte ďalších 150 a už to bude 
300 tis. EUR ročne. Ja vám toto suplujem. Dnes u nás trénuje Erik Černák, ktorý sa mal 
pripravovať na majstrovstvá sveta, len zranenie odstavilo od toho, nebyť mňa, nemá sa 
kde pripravovať. To isté je Jaroš a isté idú ďalší hráči. HC Košice bol včera zo správnej 
rady Maťo Petruš za mnou, že nemajú, kde trénovať v auguste, zase im to zabezpečujem 
a vy sa pýtate, vy ma nazývate ten podnikateľ? Sa hanbite pán Lörinc. Nie som ten 
podnikateľ. Ja tu suplujem činnosť štátu. Ja to vôbec nemusím robiť. Ja mám svoje 
podnikateľské aktivity, mám 50 nájomcov po Košiciach, po budovách. Ja to vôbec 
nemusím robiť. Ja robím hokej so srdcom, pretože ma to baví a pretože chcem to dostať 
na nejakú úroveň. Máme prvých reprezentantov, potrebujeme sa rozširovať. Ináč  
v 9. ročníku tento klub končí. Zoberiete si ich vy na starosť? Polovica detí je z vašej MČ. 
Tak som prekvapený z vášho postoja, keďže sú to deti z vašej MČ. Za posledných 5 rokov 
ste mi nedal ani euro na športovanie, ani euro a tu zisťujete, že na nejaký skate park 
nájdeme 190 tis. EUR. Prosím? Kľudne sa ma pýtajte. Ja som pripravený na otázky, 
kľudne sa ma pýtajte pán Schwarcz. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ak dovolíte pán poslanec. Nevykrikujte pán poslanec. 
 
p. Mergleský, Aréna Sršňov: ...lebo ma prezentujete ako nejakého podnikateľa. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, odhlasovali ste, dali ste pánovi Mergleskému čas. 

Nech sa páči pán Mergelský, pokračujte. 
 
p. Mergleský, Aréna Sršňov: Ja by som navrhoval, keď poslanci majú nejaké otázky, kľudne 

nech mi ich položia, lebo ak vieme diskutovať, ja s tým nemám problém. Ja som chcel aj 
na miestnom zastupiteľstve na KVP-čku diskutovať, pán Lörinc ani neprišiel. Tak, ako 
neprišiel včera na RS, tiež tam neprišiel. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Schwarcz, choďte príkladom deťom, nevykrikujte 

z lavice. 
 
p. Mergelský, Aréna Sršňov: Chceli sme, projekt je dávno odprezentovaný. Už v roku 2021 bol 

prezentovaný.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Dobre. 
 
p. Mergelský, Aréna Sršňov: MČ súhlasila s projektom. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. 
 
p. Mergleský, Aréna Sršňov: MČ súhlasila s projektom. Tu je ich list z roku 2021. Už vtedy 

MČ súhlasila s projektom. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán Mergleský, ďakujem pekne. Ďakujem. Pán poslanec Schwarcz 

nebude vykrikovať z lavice, má ísť príkladom deťom, je pedagóg a pán poslanec, pán 
Mergleský, ja chcem poprosiť, vráťme sa trošku na začiatok. Vysvetlite vzťah vášho 
zámeru smerom k ZŠ a dôvod, ktorý mnohí nerozumejú, prečo nemáte dosť priestoru  
pre budúci rast tých, ktorých vychovávate. Toto je asi to zásadné, čo by malo odznieť. 

 
p. Mergleský, Aréna Sršňov: My sme, my sme svoju činnosť, hokejový klub, rozbehli  
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pred 8 rokmi a po 8 rokoch činnosti máme dnes 500 detí v hokejovom klube, máme 
prvých chlapcov 15-ročných v reprezentácii Slovenska a máme ôsmakov. Tento rok 
otvárame 9. ročník, čo nám umožňuje byť na ZŠ Drábova. Po 9. ročníku, akonáhle im 
nepostavíme ďalšiu ľadovú plochu, po 9. ročníku chlapci budú musieť skončiť s hokejom 
a to si neprajú u nás nikto v klube, pretože rozvíjame, to hovorím, 8 rokov a potrebujeme 
pokračovať ďalej, potrebujeme postaviť dorast, potrebujeme postaviť juniorku, 
potrebujeme postaviť mužský hokej, aby chlapci mohli napredovať ďalej a raz, aby sme 
ich videli niekde v reprezentácii Slovenska a minimálne v extraligových kluboch. Takže 
preto potrebujeme ďalšiu ľadovú plochu, aby sme mohli ďalej pokračovať. Akonáhle ju 
nepostavíme, hokejový klub 9. ročníkom končí a ja vám poviem, že keď to má skončiť 
v 9. ročníku, ja hokej nebudem potom robiť. Potom nech si to robí, neviem, MČ nech si 
to zoberie na starosť, im prenajmeme ľady a nech to robia. Ja to robím bez nároku  
na odmenu všetko. Vlani som ostal v Kulturparku naposledy s pánom Schwarczom, hej, 
len aby sme mali deti, robíme tie nábory, stojí to neskutočný čas. Ja pomaly doma 
rozvádzam, takže manželka moja bude len rada, že budem mať čas a 9. ročníkom 
končíme, akonáhle sa neschváli tento pozemok. Takže bohužiaľ, ale ja keď niečo robím, 
tak buď to robím koncepčne, že ideme ďalej, ale robiť do 9. ročníka hokej, to, to ja robiť 
nebudem. To je krúžok pre mňa. Ja nie som stavaný na krúžok. 

 
p. Polaček, primátor mesta:  Pán Mergelský, 9. ročník alebo 9 roční, toto vysvetlíte.  
 
p. Mergleský, Aréna Sršňov: Hráči 9. ročníka, žiaci 9. ročníka ZŠ. My máme v každej kategórii 

v ich poobedňajšom čase plne obsadené ľady, máme 55 druhákov, 55 tretiakov, my ich 
nevieme dať na jeden ľad, aby sme tam urobili priestor pre dorast a juniorku  
v poobedňajšom čase, keď chlapci idú potom na SŠ, doobeda už trénovať nevedia, lebo 
sú po rôznych školách, nie sú v našej hokejovej triede na Drábovej, takže my musíme 
urobiť priestor na poobedňajšie trénovanie a toto nevieme zabezpečiť jednou halou. 
Nevieme. Viete, bola tu aj taká debata, aj vyjadrenia MČ, veď nech pustí tie komerčné 
ľady, čo má o 18-tej. Dnes v Korzári čítam, včera sme otvárali NTC, pán Moška píše,  
v Bratislave mládež funguje len do 16:00, len do 16:00. U nás mládež trénuje do 18:00. 
Áno, potom sú aj komerčné aktivity, pretože tie nám splácajú úvery, tie nám platia tie 
nekresťanské výdavky za energie, keď Steel Aréna zatvárala, jediný som tu išiel, jediný 
tu celý rok zabezpečujem verejné korčuľovanie pre občanov mesta Košice. 
V Michalovciach, keď chce pán primátor urobiť verejné korčuľovanie, musí poslať  
400 tis. EUR pred sezónou na zimný štadión. Ja nám tieto peniaze mestu šetrím, hej, 
šetrím vám 400 tis. EUR ročne. Neplačem, keď mi dáte 5 tis. EUR, mám tu hore 
dokument, v Prešove dali 290 tis. na HC Prešov na mládež, my sme dostali 5 tis. EUR. 
Ja neplačem. Áno, vyrobíme si našou činnosťou a dotujeme deti. Preto potrebujeme druhú 
halu, aby sme mohli ďalej dotovať deti. Keď toto nebude, v 9. ročníku končíme a klub sa 
rozpadne. Nebudem robiť krúžok. Nech si to zoberie niekto iný. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán Mergleský ďakujem. Ďakujem pre túto chvíľu. Myslím, že ak 

sú nejaké otázky, môžu na vystupujúceho, tak teraz je tá chvíľa. Pán poslanec Ihnát. 
 
p. Mergleský, Aréna Sršňov: Ja ešte chcem podotknúť, pardon, posledná vec, na  margo. Viete, 

my sme tento projekt riešili už v roku 2010. Vtedy tu bola pani Lenártová, mala na starosti 
školstvo, aj s ňou som to riešil. Tiež mi vtedy hovorili do smerákov,  do červeno-
arméncov. Viete, mňa, ja vás poprosím, ja nie som v žiadnej strane. Mňa nespájate 
s nikým. Ja sa budem zastávať každého, kto bude takto podporovať šport ako toto nové 
vedenie mesta, pretože 8 športovísk sa tu postavia, postavilo sa alebo sa zrekonštruovalo. 
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Ja budem fandiť každému z vás, ktorý bude tu na čele vedenia mesta a takto po tých  
40. rokoch bude dobiehať dlh so športoviskami, ktorý sme tu mali, aby sme sa potom 
nemuseli pýtať, prečo nemáme deti pri športe. No preto, lebo už kultúra 21. storočia takáto 
ako krásne NTC sa včera otvorilo, tak ako my máme teplé zázemie. Dnes tam bola u nás 
pani Kovačevičová, hej, po rokoch, 22 stupňov v krbíku ohník, áno, rodičia chcú dávať 
deti do takýchto športových klubov, lebo majú tam to kultúrne zázemie. A vás poprosím, 
ten bar, to nie je bar. To je naše teplé zázemie. Aj ten tréner potrebuje mať pokoj od detí 
a je dobré, že tí rodičia sú za sklom, aby sme si to nemýlili. My nie sme žiadny nočný 
podnik ako niekedy tu bolo spomenuté. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Ihnát má slovo. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ďakujem pekne za slovo pán 

primátor. Marek príď na Ťahanovce Sídlisko, máme tam problémy s pozemkami síce, ale 
pomôžeme a príď k nám na Sídlisko Ťahanovce a poď nám postaviť nejakú tú halu. Ako 
fakt sa ti poďakujeme. Kľaknem na kolená, poďakujem sa ti. To je tá ďalšia vec. Chcem 
povedať jednu vec. Pán poslanec Lörinc, si podpredsedom KSK, ale o práve a trestnom 
práve nemáš ani šajnu. § 360 trestného zákona jasne hovorí, kto sa inému vyhráža smrťou, 
ťažkou ujmou na zdraví alebo inou ťažkou ujmou ťažkým spôsobom, že môže vzbudiť 
dôvodnú obavu, potrestá sa odňatím slobody až na 1 rok. Čo za blbosti tu rozprávaš  
o nejakom vyhrážaní sa poslanca Ihnáta. Že som povedal, že keď niekto pôjde niekam, 
tak to bude mať následky takého charakteru, že médiá budú poslané na tlačovku a ty si 
dehonestoval tú kauzu celú kompletne využívania techniky za 30 mil. EUR. Nehanbíš sa? 
Aj že povieš, že vyhrážal? Však ani šajnu nemáš o tom. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne pán poslanec. Sme sa dohodli, že nebudeme osobní. 

Pani poslankyňa Kovačevičová, to je procedúra? Nevidím vás. Nech sa páči. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Viete čo, nejde mi sa prihlásiť, tak mi to chytilo, ale mala 

by som tiež otázku, keď predtým ešte než vystúpim v diskusii, neviem, či som niekoho 
nepredbehla, chcem vás poprosiť, aby teda ste vysvetlili tie veci, ktoré sa týkajú 
samotného projektu, teda čo potrebujete na tom pozemku, koľko už pozemku máte, kde 
bude zasahovať, v akej časti, aká je tam štvorprúdovka, že to nie je v časti sídliska, čiže 
troška oboznámiť a bližšie. Tie súvislosti samozrejme poslanci chápu, ale skôr veci, ktoré 
sa týkajú priamo konkrétneho projektu. Čiže koľko parkovacích plôch ste doteraz 
postavili, čo všetko idete stavať, koľko tých m2 potrebujete. Takže nech sa páči, troška 
viac oznámiť poslancov so samotným projektom, keby ste mohli. Plus možno môžete 
spomenúť, že ste tam postavili hokejbalové ihrisko, multifunkčné, koľko žiakov chodí  
na tú ZŠ, čiže v súvislosti konkrétne s projektom. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. 
 
p. Mergleský, Aréna Sršňov: MZ nám v roku 2010 schválilo 21 000 m² na výstavbu haly  

s ľadovou plochou. My sme sa vtedy zaviazali, že okrem haly s ľadovou plochou 
vybudujeme aj multifunkčné ihrisko, vybudujeme aj hokejbalové ihrisko. Tie dnes stoja. 
Škola ZŠ Drábova od 8:00 do 16:00 užíva tieto ihriská zadarmo aj hokejbalové, aj 
multifunkčné. Škole Drábovej robíme raz ročne zdarma pre každého prváka kurz 
korčuľovania, 2 roky sme robili projekt cez Ministerstvo školstva, kde sme zabezpečovali 
pre 400 detí z Košíc rôzne školy od ZŠ Laca Novomeského po Fábryho, zabezpečovali 
sme im kurzy korčuľovania zadarmo pre žiakov 1. a 2. ročníka ZŠ. Takže 8 rokov 
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rozvíjame. Prišiel čas, kedy potrebujeme druhú halu, pretože nám je to kapacitne 
nepostačujúce. Hala druhá, nám stavba haly vychádza na pozemok, ktorý dnes vlastníme, 
ktorý dnes máme v prenájme ešte na ďalších 20 rokov, keďže na 30 rokov sme ho dostali 
do prenájmu, takže hala s ľadovou plochou vychádza na pozemok, ktorý vlastníme. 
Potrebujeme dobudovať ďalšie murované šatne, pretože dnes máme unimobunky, kúrime 
ich elektrickými konvektormi, je to náročné na energie, potrebujeme vybudovať zázemie 
v podobe fitness posilňovne pre žiakov ZŠ Drábova, pretože už ôsmaci, deviataci chlapci 
nám chodia krížom cez celé mesto na Lokomotívu k pánovi Šcerbanovskému  
do posilňovne, takže potrebujeme to mať na jednom mieste, hovorím murované šatne 
a druhá hala. My pod tento pozemok, o ktorý tu vlastne dnes sa jedná, cca 11 000 m², 
potrebujeme na výstavbu prístupovej cesty, chodníkov a parkovísk k druhej hale. Takže 
hala nám vychádza na pozemok, ktorý dnes vlastníme, možno nejakých 4 - 5 m zasahuje 
do nového pozemku, ale prioritne pozemok potrebujeme pre prístupovú cestu, parkoviská 
a chodníky. Chcem povedať, že vybudovaním týchto parkovísk, 120 parkovacích miest 
nadštandardne, nadštandardne spĺňame podmienky ÚHA mesta Košice. Vybudovaním 
120 parkovacích miest budú môcť aj občania blokov Drábova parkovať v nočných 
hodinách, v poobedňajších časoch na týchto parkovacích miestach a značne uľahčíme 
parkovanie v tejto lokalite a MČ ušetrí finančné prostriedky na tom, že nebude musieť 
investovať z vlastných zdrojov do výstavby parkovacích miest. A ja preto nechápem, ja 
keby som bol starosta MČ a príde mi niekto a povie, že mi vybuduje parkovacie miesta 
pre občanov Drábova-Stierova. Aj včera som sa pýtal, 3 autá nám stály z blokov z okolia 
Drábovej, prišiel pán k autu a mi hovorí, áno, lebo nemáme kde parkovať v tejto lokalite, 
preto stojíme na vami, pán Mergleský, vybudovaných parkovacích miestach. V prvej hale 
sme mali mať podľa projektu vybudovaných 71 parkovacích miest, máme až 90, máme 
30 % navyše parkovacích miest, ktoré sme mali. Áno, v poobedňajšom čase je tam 
problém medzi 15:00-16:00, keď nám idú druháčikovia a tretiačikovia, ktorých máme. 
Dnes rekord na Slovensku, 50 až 60 detí v jednom ročníku, čo je super, z čoho sa veľmi 
tešíme, pretože v minulosti deti sa hovorilo, že nechcú športovať, ja som ich podnietil 
športovať, deti chcú, len im musíte vytvoriť podmienky, zázemie aj pre rodičov, aj  
pre deti. My to zázemie máme, potrebujeme ho rozšíriť. Takže my riešime parkovanie aj 
v tejto MČ a riešime v tejto lokalite parkovanie. Za 10 rokov MČ tejto lokalite 
nevybudovala žiadne parkovacie miesto. Ja som vybudoval 30 % navyše parkovacích 
miest, teraz vybuduje ďalších 120 a zvládneme celú tú ulicu. Ďalšia vec, odbremeníme aj 
križovatku Drábova, pretože vybudujeme novú križovatku a odbremeníme ľudí z blokov 
Drábova-Stierova a taktiež ráno prístup do školy, kde nám chodia hokejové triedy. Áno, 
chlapci z celých Košíc, aj z okolia Košíc, hej, tak odbremeníme túto ulicu, pretože 
vznikne nová križovatka dole. My sme s tým súhlasili. Áno, sú to pre nás náklady navyše, 
ale keď chcem ísť do toho projektu, tak sme to museli akceptovať. Takže pribudne 
križovatka, parkovacie miesta 120, nadštandardne oproti iným projektom košickým, ktoré 
sa plánovali, nadštandardne 120 parkovacích miest. Takže toľko k projektu. Neviem, keď 
máte ďalšie otázky, tak vás poprosím, kľudne sa pýtajte. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Chcem povedať, že mali sme stretnutie ako MČ 

s ÚHA ohľadom nového územného plánu. Tie série stretnutí prechádzajú každou jednou 
MČ, bolo to zhruba pred pol rokom, kde zamestnanci ÚHA, keď sme si prešli celé 
sídlisko, povedali, že pri tomto pozemku je bio koridor a nie je to vhodné na výstavbu 
novej haly. Je o tom aj zápis, ktorý vám viem ukázať. Samotné ÚHA bolo proti a teraz 
pre mňa záhadným spôsobom otočilo. Čo sa týka podzemného parkoviska... 
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p. Mergleský, Aréna Sršňov: Keď môžem reagovať na to... 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Nemôžte reagovať... 
 
p. Mergleský, Aréna Sršňov: ... poďme po jednej veci, aby som mohol reagovať. Ja som bol  

na každom stretnutí na ÚHA. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nie, nie, nie, nie, nie. Nechajte pána poslanca, prosím, dorozprávať.  
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Prosím predsedajúceho, aby to viedol. Ja som 

poslanec a toto je verejnosť. Ďakujem veľmi pekne. Podzemné parkovisko, pán 
Mergleský, nie je to môj výmysel, je to výmysel tohto vedenia, ktoré tak velebíte teraz, 
lebo vám to vyhovuje, lebo regulatív ÚHA hovorí, že nie je možné stavať parkovacie 
miesto na zeleni. Preto potrebujete ísť do podzemného parkoviska alebo parkovacieho 
domu. Mne je to jedno, čo postavíte, ale my len dôsledne sledujeme nariadenie mesta 
Košice a vy ma za to viníte a glorifikuje svojho kamaráta. 

 
p. Mergleský, Aréna Sršňov: Pán Lörinc, ja vás neviním, ale pri skate parku, kde ste postavil 

parkovacie miesta... 
 
p. Polaček, primátor mesta: ....Pán Mergleský, pán Mergleský, pán Mergleský.... 
 
p. Mergleský, Aréna Sršňov: nieto ešte podzemný dom. Sa pýtam. 
 
p. Polaček, primátor mesta: ...Prosím, prosím, prosím. Ja vám dám slovo. 
 
p. Mergleský, Aréna Sršňov: Ale potrebujem reagovať. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Musíte...nie, nie, nie. Nie ste tu na reagovanie. Pán poslanec Lörinc, 

ešte 3 sekundy, nech sa páči. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Zobral mi veľa času týmto, čo... 
 
p. Mergleský, Aréna Sršňov: Ale dajme si jeden bod poprosím lebo nie 6, lebo potom neviem 

reagovať. 
 
p. Polaček, primátor mesta: To je faktická. Pán Mergleský, ja vám slovo dám. Prosím, 

rešpektujte rokovací poriadok. Pán poslanec Lörinc, záverečná veta, faktickú. Toto nie je 
diskusia. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Robíte z toho divadlo. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Pán riaditeľ odpovie na tie regulatívy, na rokovanie 

s ÚHA a vám vysvetlí vlastne, ako ten proces takmer 2 roky trval. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Ja len podstatnú vec. Áno, pôvodný zámer, ktorý hovoril, zasahoval aj 

do bio koridoru a aj na základe konzultácií s investorom a po zadefinovaní regulačným 
listom sme zadefinovali, že nie je možné stavať do alebo zasahovať do bio koridoru, ktorý 
považujeme za ochranné pásmo, preto bol daný projekt prekreslený, prepracovaný. 
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Dneska môžeme povedať, že vlastne zámer investora nezasahuje do bio koridoru, čiže 
vlastne týmto pádom táto záležitosť je ochránená. To, čo vlastne dneska tam máme alebo 
kde sa uvažuje s nejakou zástavbou alebo s nejakou výstavbou, sú náletové dreviny,  
resp. dreviny, ktoré dlhodobo sa tam rozrastajú, sú to vlastne časti kde, áno, neporiadok 
sa zúčastňuje alebo sa nachádza. Čiže týmto pádom bio koridor je chránený, o čom 
svedčia aj dá sa povedať rozhodnutie, ktoré ste robili minulý rok, keď sme schvaľovali 
vlastne investičné alebo zámer ohľadne nájmu pre aktivity, ktoré sú v rámci cyklo areálu 
alebo vlastne aktivít, ktoré sa nachádzajú nad týmto bio koridorom, kde sme dokonca 
schválil len tzv. dočasné stavby tak, aby vlastne bol zachovaný ten bio koridor. Čiže  
v tomto môžete byť pokojní, bio koridor v lokalite nie je ohrozený. Ktoré veci sa vlastne 
riešia alebo akým spôsobom vlastne boli odkomunikované, tak to bolo aj pri tých 
rokovaniach, keď aj mesto, ale aj MČ tam sme spolu konali spoločne, keď sme dali 
negatívne stanovisko ku hale, ktorá mala mať pôvodne 2500 divákov. S týmto riešením 
ani MČ, ale ani mesto nesúhlasilo a v takomto prípade by to bolo v rozpore s územným 
plánom. To, čo je dneska pripravená táto štúdia je na základe konzultácie, intenzívnych 
konzultácií s ÚHA, kde boli zapracované všetky regulačné požiadavky zo strany mesta, 
resp. MČ tak, aby tento projekt to spĺňal. Dokonca bolo spravené dopravno-kapacitné 
posúdenie, ktoré jasne rieši vlastne bezpečnosť v danom území. Výsledkom je vlastne 
vybudovanie alebo požiadavka na vybudovanie novej svetelne riadenej križovatky, kde 
dneska už máme stanovisko KDI-čka, ktoré s daným riešením súhlasí Čiže vlastne všetky 
požiadavky, ktoré boli v priebehu toho dlhého procesu prezentované, boli zo strany 
investora vyriešené. Dneska sa bavíme o štúdii, áno, následne potom stále ešte tuná bude 
vlastne územné konanie, stavebné konanie, čiže vlastne tuná je ten priestor na to, aby sme 
dohliadli na tento celý proces s tým, že vlastne samotné stanovisko ÚHA v dnešnej dobe 
je už záväzné. Čiže vlastne tam ÚHA bude posudzovať či daný projekt, s ktorým by prišli 
do územného konania, je naozaj v súlade s územným plánom. Čiže vlastne stále mesto 
má kontrolu nad týmto projektom. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Parkovanie. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Parkovanie, áno, parkovanie sme navrhli pri tomto spôsobe na, dá sa 

povedať, nespevnených plochách s tým, že sú tam zapracované vodozádržné opatrenia  
a vychádzali sme aj vlastne z ústretových krokov, ktorý sme robili vlastne aj v rámci MČ, 
kde sme tak isto umožňovali v predošlom období výstavbu parkovacích miest na zeleni, 
áno, čím sa mohli revitalizovať niektoré územia. Čiže áno, v tomto prípade sme 
vychádzali jednotným prístupom tak, ako sme dali súhlas MČ, tak vlastne akceptovali 
sme t tieto opatrenia, ktoré sú postavené na vodozádržných a zatrávňovacích procesoch, 
ktoré sú na takýchto parkovacích plochách. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Matoušek. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Pán riaditeľ, ja si vás dovolím 

poopraviť. Ja budem citovať aj z regulatívu, ktorý vstúpil do platnosti 07.01. z roku 2023, 
ktorý ste vy prijali tu na meste a ja neviem akože, či tu sme si každý inakší v rámci toho 
zákona, ale dovolím si to prečítať. Plochy pre parkovanie a odstavenie vozidiel pri nových 
stavbách ako aj rekonštrukcia existujúcich stavieb je potrebné navrhovať tak, aby neboli 
realizované na úkor existujúcej udržiavanej zelene, prípadne aby bol jej záber 
minimalizovaný. To znamená asi porušujete tento regulatív v tomto momente, v tomto 
vyjadrení. Pán Mergleský, ja sa vrátim k celej tej histórii. Budem stručný. V roku 2021 
ste boli vyzvaný, aby ste dopracovali projekt, preto sa vašej žiadosti nedalo vyhovieť. 
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Viete to veľmi dobre. Predložili ste nový návrh, nový zámer, ktorý vám bol na základe 
platných regulatívov schválený. Takže neviem, o čom tuná diskutujeme, aj na poslednom 
zastupiteľstve. Ja poviem len jednoduchú vec. Keby ste nemal takú povahu, ako máte, vy 
ste si zatvorili otvorené dvere. 

 
p. Mergleský, Aréna Sršňov: Môžem reagovať na to? 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ešte nie, počkajte. Ešte k regulatívu tu bol pán riaditeľ obvinený. 

Nech sa páči. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Áno, ten regulatív reaguje vlastne na zmeny klimatických pomerov  

a jasne definuje, za akých podmienok môže byť vlastne parkovacie plochy postavené. 
Tam sú jasne zadefinované, na 4 parkovacie plochy má byť vlastne strom s prekryvnosťou 
60 % a podobnými záležitosťami. Čiže my sme sa v tomto okamihu zatiaľ vyjadrovali 
len zámeru, kde sme zadefinovali kritériá, ktoré musia byť do projektovej dokumentácie 
pre územné konanie zapracované. My dnes neschvaľujeme finálny projekt, my nemáme 
na stole projekt pre územné konanie, my sa bavíme o štúdii, kde sú presne zadefinované 
kritériá, za akých podmienok je možné pripraviť projektovú dokumentáciu pre územné 
konanie. Ale to, čo bolo jedno z rozhodujúcich kritérií, bolo vypracovať dopravno-
kapacitné posúdenie, ktoré jasne zadefinuje, či taký projekt to územie zvládne, nezvládne 
a za takých podmienok. Toto sa spravilo zo strany investora, mesto to pripomienkovalo, 
opakovane, boli dopracované veci a myslíme si za mesto, že do budúcnosti ponúka  
pre danú lokalitu zvýšenie bezpečnosti v rámci dopravy, či už sú to chodci, či už sú to 
cyklisti, či už sú to deti, ktoré chodia do školy a rodičia, tak tento projekt prípadného 
riešenia dopravno-kapacitného a riešenia dopravy, je prospešný pre danú lokalitu, ak sa 
zrealizuje za tých podmienok ako sme si ich odsúhlasili alebo budú odsúhlasené.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Máme tri faktické. Čiže po poslancovi Ihnátovi vystúpi pán 

Mergleský so sumarizovanými odpoveďami. Ak teda bude mať záujem. Pán poslanec 
Djordjevič, nech sa páči. 

 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne pán primátor. Takže nech si 

Mergleský, Marek, zapamätaj si, prosím, moju otázku, že aké doterajšie výdavky boli  
pre tvoj klub alebo klub, ktorý reprezentuješ ako štatutár od doby súhlasného stanoviska 
MČ. Lebo samozrejme, že nejaká projektová dokumentácia niečo stojí. A teraz tak len  
do pléna, keď bolo spomenuté, že MČ neprispela údajne pánovi Mergleskému alebo 
Sršňom na prevádzku klubu alebo na chod klubu, že či by boli ochotní a budú mať toľko 
cti, čestnosti a charakteru, že keď to dneska odpískajú, že či mu formou dotácie 
vykompenzujú jeho doterajšie výdavky s projektom. Ale pán Mergleský nech mi povie 
sumu. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc, nech sa páči, otázka. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Išli sme striktne podľa regulatívu ÚHA, ktorý 

jasne hovorí, že nie je možné pri nových takých projektoch takéhoto rozsahu zaberať 
zeleň. A tento pán má 120 povrchových parkovacích miest, nemá vôbec tam stromy, čiže 
keď tam dá pokryvnosť na každé parkovacie miesto, nevyjde mi 120 parkovacích miest 
a zároveň chcem pripomenúť, že máme dvojaký meter. Nie je pravda to, čo povedal pán 
Mergleský, on je známy tým, že klame, že MČ 10 rokov nepostavila parkovacie miesta. 
Pán Mergleský, na Dénešovej sme kolaudovali v novembri roka, 49. 
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p. Mergleský, Aréna Sršňov: Pán Lörinc, včera mi tam parkoval občan z bloku a povedal, že 
nemá dostatok parkovacích miest. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Dénešova, na úkor zelene tak isto. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. ...49 parkovacích miest a po 2 rokoch, môžem? 
 
p. Mergleský, Aréna Sršňov: Dénešova je ďalej od našej lokality.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán Mergleský. 
 
p. Mergleský, Aréna Sršňov: My sme Stierova-Drábová. Pán Lörinc, klamete. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Môže mi neskákať do reči tento pán?  
 
p. Mergleský, Aréna Sršňov: Tak musím reagovať na vaše klamstvá, bohužiaľ.  
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ale ste klamár. 
 
p. Mergleský, Aréna Sršňov: Dénešova je susedná ulica pán Lörinc. Ja tam chodím 

dennodenne... 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Pán Mergleský, ste klamár a podvodník. Zbytočne 

tu... 
 
p. Mergleský, Aréna Sršňov: Ja som podvodník? V čom som podvodník? 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Áno. Však ste odsúdený, prosím vás. 
 
p. Mergleský, Aréna Sršňov: V čom? V čom? 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ste právoplatne odsúdený. 
 
p. Mergleský, Aréna Sršňov: Autorské práva? A čo tu miešate a čo to má spoločné? 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. No, čiže na Dénešovej sme stavali, na... 
 
p. Mergleský, Aréna Sršňov: Keby všetci takýto podvodníci tu suplovali štát a podporovali 

šport a deti, koľko vy ste postavil športovísk, sa vás pýtam, za vlastné peniaze? 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka, Na Dénešovej sme postavili parko... 
 
p. Mergleský, Aréna Sršňov: Pán Lörinc, koľko ste postavil športovísk za vlastné peniaze, sa 

pýtam. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán, pán Mergleský, prosím... 
 
p. Mergleský, Aréna Sršňov: Lebo ja už staviam piate. Vy koľko? 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán, pán Mergleský, prosím, prosím, nedehonestujme 
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zastupiteľstvo, prosím... 
 
p. Mergleský, Aréna Sršňov: Tak nech tu neklame, vás poprosím, lebo Dénešova je susedná 

ulica.  
 
p. Polaček, primátor mesta: ...majme úctu k poslaneckému mandátu. Budete mať možnosť, lebo 

vám vypnem mikrofón. 
 
p. Mergleský, Aréna Sršňov: Drábova-Stierova sú naše ulice. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nerád by som vám vypol mikrofón, pán Mergleský. Vyčkajte  

na čas, kedy budete môcť odpovedať. 
 
p. Mergleský, Aréna Sršňov: A keď klame. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Prosím, prosím, prosím. Zbytočne. Pán poslanec Lörinc, nech sa 

páči, pokračujte. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Čiže na Dénešovej MČ investovala  

do parkoviska. Po 2. rokoch sme konečne dostali povolenie s tým, že rozhodnutie MMK 
znie, že už nemôžme zaberať zeleň a po 3. rokoch máme parkovisko zbúrať. Čiže pýtam 
sa, že dostane pán Mergleský rovnaké rozhodnutie ako MČ? Tiež postaví parkovacie 
miesta a dostane rozhodnutie, že po 3. rokoch ich má zbúrať, lebo zaberá zeleň? Chcem 
len rovnaký meter, nič iné nechcem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karaffa má procedurálny návrh. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ja nebudem zatiaľ, i keď sa to vyvíja takým smerom, navrhovať 

ukončenie rozpravy, len ja vás chcem pán primátor poprosiť, vy to vediete. Poslanec by 
mal mať prioritné slovo pred nejakým hosťom, aby tu z toho nebola nejaká šarvátka. Čiže 
prosím, veďte to tak, aby to zastupiteľstvo aj malo nejakým spôsobom nejaké pravidlá, 
hej, aby sme tu po sebe nekričali, lebo už nemusíme používať ani mikrofón a môžeme 
rovno kričať. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Tak pán Mergleský, poprosím vás. Dodržujte toto pravidlo. 
 
p. Mergleský, Aréna Sršňov: Samozrejme, chápem, áno. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ďakujem pekne pán poslanec. Pán poslanec Ihnát, 

máte slovo. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Čo sa týka tých regulatívov 

atď., sú pravdivé ako, čo povedal pán Lörinc, to sa dá vysvetliť. Tak isto aj nám bolo 
povedané vlastne, že na zelenej ploche, aj keby sme vysporiadali, nemôžme postaviť 
parkovacie plochy voľné, len parkovacie domy v 7-mich lokalitách. Ale čo mňa zaujalo 
31.05.2021 odpoveď MČ KVP pánovi Mergleskému, MČ Košice - Sídlisko KVP  
k predloženej II. etape upravenej urbanistickej štúdie pod názvom Aréna Sršňov, 
urbanistická štúdia výhľadovej kompletizácie areálu v etapách alternatíva s garážou, 
nemá pripomienky a súhlasí s jej realizáciou v predloženej podobe. Tak isto je to  
III. etapa, nebudem opakovať sa vlastne a ďalšie etapy. Tu je pri VI. etape akurát, 
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nezaujíma stanovisko z dôvodu, že autor nerieši uvedenú etapu. No, takže vlastne pán 
Mergleský mal pravdu, čo povedal ako pán Lörinc, ako naozaj čítam tu, ako neviem ako 
fakt, ako viem čítať, čiže čítam to a z 21. roku tam mal vlastne súhlasné stanovisko. Čiže 
vedel, že do toho zámeru sa môže pustiť. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Toto je veľmi podstatné. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ďakujem pán poslanec. Je teda všeobecný súhlas, 

aby pán Mergleský odpovedal na tie faktické? Ak áno, ďakujem. Tak krátko. 
 
p. Mergleský, Aréna Sršňov: Keď je ich toľko, že ja som už aj zabudol, že čo to všetko chceli 

po mne. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Skúste k veci, prosím, myslíte, čo je dôležité. Nech sa páči. 
 
p. Mergleský, Aréna Sršňov: Ja nerozumiem, lebo MČ v roku 2021 súhlasila s výstavbou a dnes 

MČ je proti odňatiu pozemku. Tak mohli to povedať v roku 2021, že nesúhlasia  
so stavbou a ideme hľadať, ideme na Sídlisko Ťahanovce, kde nás pán Ihnát veľmi rád 
privíta, možno na Jazero pani Kovačevičová, pán Karabin bol za mnou, poďme na Pereš, 
hej. Ja neviem, ale každý starosta MČ by sa tešil nášmu projektu, len v Starej Ľubovni 
primátor vybudoval takému súkromníkovi ako ja parkovisko a prístupovú cestu v hodnote 
380 tis. EUR, pán Tomko. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Okej, pán Mergleský, ak nie sú odpovede na konkrétne otázky, tak.. 
 
p. Mergleský, Aréna Sršňov: Čo nás stálo, k pánovi Djordjevičovi, čo nás stálo. Viete čo, veľa 

nás to nestálo, nejakých 10 tis. EUR ma stála tá štúdia, tu je pán Kožár, ktorý mi s tým 
pomáha s pánom architektom Koniarom, 10 tis. EUR. Nestálo to pre mňa veľké peniaze, 
len viete tu ide o pointu, že je tu taký človek, ktorý sa venuje detičkám, mládeži a my ho 
tu očierňujme a ja vôbec nemusím robiť, ja z toho nežijem, ja mám svoje podnikateľské 
aktivity, ktoré mi fungujú a ja vám poviem, že po tejto diskusii ja ani nemám chuť už 
ďalej asi robiť ten hokej. Normálne nad tým začínam uvažovať, že ja to hodím na MČ 
a oni asi najlepšie to budú robiť.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Dobre. Ďakujem pekne. Dobre. Ak dovolíte, asi pre túto chvíľu... 
 
p. Mergleský, Aréna Sršňov: Asi je to biznis, ako pán Schwarcz minule ma nazval  

na Facebooku, že robím biznis. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán Mergleský, pán Mergleský pre túto chvíľu...  
 
p. Mergleský, Aréna Sršňov: Na jednej strane nám deti nechcú športovať, sedia na mobiloch, 

ja ich dotiahnem k športu, potom je to biznis, mi povedia. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán Mergleský... 
 
p. Mergleský, Aréna Sršňov: Keď tu máme zimné štadióny, pretože je to energeticky náročná 

prevádzka, Steel Aréna nám zatvorí v Covide, po Covide, lebo energie, nepodpísali sme 
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zmluvu, Crown aréna nám ide do dražby o mesiac, to je taký super biznis pán Schwarcz, 
že až, až veľmi super biznis. A vy tu máte človeka, ktorý toto celé zachraňuje a supluje  
a vy zvažujete, či s ním máte spolupracovať alebo nie. Normálne, ja už neviem ako sa 
mám k tomu vyjadriť. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán Mergleský, pre túto chvíľu vás poprosím. Si tu kľudne  

do 2. rady sadnite, vyčkajte, či ešte nejaké otázky neprídu aby tak tak, ďakujem pekne. 
Pán poslanec Schwarcz, nech sa páči. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem pekne. No ja v prvom rade musím konštatovať, že som 

zhrozený z toho, aké Fekišovce si z toho dopustil urobiť pán primátor, ale dobre, poďme 
k veci. A mám niekoľko, nazveme to ododrážky, záležitosti. Chcem sa teda opýtať, že či 
toto bude štandardný postup, že ak MČ bude mať voči niečomu výhrady, čo sa týka 
pozemkov, ktoré sú jej zverené, či teda štandardne bude tento pozemok odňatý MČ, len 
aby sme vedeli, že sa bavíme o dosť závažnom precedense, to je prvá záležitosť. Druhá 
záležitosť, chcem sa pán primátor opýtať, akým spôsobom prebiehala komunikácia mesta 
Košice s MČ o odňatí tohto pozemku, pretože vy máte problém, že KSK nekomunikuje 
o nejakých veciach a v podstate, či prebehlo nejaké stretnutie, kde ste si to vysvetlili, kde 
boli vysvetlené tie nové okolnosti regulatívu, kde boli vysvetlené nové záležitosti, ktoré 
sa týkali ÚHA, akým spôsobom ste ústretovo vykomunikovali s MČ o tom, čo bude robiť 
mesto, čo sa zmenilo atď., pred tým, ako ste poslali materiál o odňatí pozemkov. Teda to 
je druhá záležitosť a posledná záležitosť. Vy tu napádate nejakú zmenu stanovísk alebo 
že pred 2. rokmi bolo niečo a po 2. rokoch je niečo iné, no ja by som našiel veľké 
množstvo, veľké množstvo príkladov, kedy sa veci veľmi rýchlo menili zo strany vedenia 
mesta a názory a postoje atď. A v poslednom vy som pripomenul v tejto súvislosti zmenu 
postoja od podpísania uznesenia o podielových daniach pre MČ až po ich nevyplatenie. 
Tá zmena názoru trvala nejaké 3 alebo 4 dni. Ale v každom prípade, ak chceme hľadať 
priateľské riešenie alebo riešenie v prospech všetkých, čo sa týka tejto výstavby, očakával 
som komunikáciu mesta Košice s MČ a ozrejmenie toho, čo pán riaditeľ MMK teraz 
vysvetľoval aj samotnej MČ, nie tu na zastupiteľstve, ale priamo s vedením MČ. Ďakujem 
pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Som očakával od človeka, ktorý sa tvári ako učiteľ, že bude počúvať 

s porozumením a bude klásť otázky, na ktoré už odpovedané bolo. Ale ja vám to 
zopakujem veľmi rád. V roku 2021 Mestská časť KVP dala podľa všetkého prvé súhlasné 
stanovisko. 16. decembra 2022 pán poslanec a starosta je na rokovaní v meste, z ktorej je 
zápis, kde súhlasí aj s pozvanou pani riaditeľkou ZŠ Drábova. Zároveň MČ 
20. marca 2024, teda pred 2 mesiacmi, dáva súhlasné stanovisko. Pán starosta Lörinc si 
to nepamätá, lebo tam nebol, ale dala. Zároveň tu mám elaborát listov, ktoré prebiehali, 
komunikácia. Tie listy tu mám pred sebou, stanoviská, ÚHA, komunikácia, ktorá 
prebiehala spoločne aj s MČ na stretnutiach, ktoré boli. Jednoducho, máme súhlasné 
stanovisko s podmienkami. Môžu byť sympatické, nemusia byť sympatické, vieme o nich 
ešte veľa rozprávať a budeme na nich filozofovať. Ďalším krokom v zmysle štatútu mesta 
a snáď ako poslancovi mesta vám nemusím prechádzať každý § štatútu, som presvedčený, 
že to mať naštudované, viete a máte to v dôvodovej správe napísané, pretože som si 
povedal, že čo ak by niekto náhodou nevedel, tak sme si považovali za dôležité, aby sme 
to tam napísali, ja vám to môžem odcitovať, je určite evidentné, keď pán Mergleský 
predložil svoj projekt, podotýkam viac ako 2 roky a vy neviete si predstaviť, aký bol  
na mňa zlostný, aký bol zlostný na mesto, že 2 roky chodí, aby ten projekt... 4, pardon. 
Ten projekt dostal do nejakej roviny. Jednoducho ÚHA si poctivo robilo svoju robotu  



33 

a Mergleský niekedy viac počúval, niekedy menej, hľadali sa kompromisy, aby sme dali 
do súladu s regulatívmi mesta požiadavky. V dôvodovej správe máte napísané, po prvé, 
všetky tie podmienky, ktoré sú podstatné z pohľadu MČ Sídlisko KVP a je evidentné, že 
keď niekto ide stavať, tak nechce od nás nájom na 5 rokov, ale ideme podľa štandardu, 
ktorý už bol zaužívaný asi bývalým vedením, ja si presne to obdobie nepamätám,  
na ktorom sa dohodlo, myslím, že to bolo 20 - 25 rokov? Neviem. Je úplne evidentné, že 
a na to nemusíme mať vyštudovanú jadrovú fyziku, aby sme rozumeli, že toto bude 
dlhodobý nájom. A podľa § 64 ods. 3 Štatútu mesta Košice jednoducho patrí táto úloha  
v tejto chvíli do pôsobnosti mesta. Nemôže on požiadať ani len o územné konanie pokiaľ 
jednoducho nebude mať právny vzťah k pozemkom a pokiaľ si tieto veci 
nevysporiadame. Teda našou úlohou je po prvé odňať pozemok, ktorý je ale väčší a o tom 
sme sa mnohokrát rozprávali, väčší ako tento projekt potrebuje, aby sa geometrickým 
zameraním povedalo to, čo bude potrebovať, zvyšok sa vráti a môže MČ ďalej si na tomto 
pozemku robiť tie zámery, o ktorých som sa dozvedel pred 3-4 dňami. Na základe týchto 
skutočnosti môže začať ďalej on pracovať a nestrácať čas. To je celé. Ale tento krok 
jednoducho je nevyhnutný, aby sme sa posunuli, pretože o tej časti pozemku musí 
rozhodnúť MZ. A mesto k tomu si na katastri vybaviť, vyriešiť a je tam niekoľko 
procesných úkonov. A ten pozemok by nemal byť zaťažený. Čiže to je celá genéza. 
Nehľadajme prosím za tým nič. Ak sa rozhodne MZ, že nechceme týmto smerom ísť, 
nechceme odňať, jednoducho ideme na ďalší bod a téma je uzavretá. Ale mesto disponuje 
niekoľkými súhlasnými stanoviskami MČ, súhlasnými stanoviskami ÚHA, súhlasnými 
stanoviskami dotknutých inštitúcií ako je napr. aj ZŠ Drábova a teda našou úlohou je 
ďalej robiť. Keď nepredložím, budete sa ma pýtať, prečo nekonáme. Proste tento bod bol 
regulérne zaradený na zastupiteľstvo, regulérne sa o ňom diskutovalo, bol prerokovaný 
na komisiách. A čo? Komisie neboli? Neboli komisie? Nemali sme to na MR? Nebolo to 
na RS? Neboli tieto body zaradené na majetkovej komisii? Správa majetku, nejde to  
na majetkovú komisiu, okej. Športová komisia netuší o tomto projekte? Nikdy o ňom 
nerozprávala? Nikdy, nikdy, neviete o čo ide. Pán poslanec Schwarcz, nech sa páči. Pán 
poslanec Schwarcz, nech sa páči. Technici niečo tam. Už. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Tak ja by som 

zareagoval teda v dvoch kontextoch, teda ak som dobre porozumel konkrétne o odňatí 
nebola komunikácia s MČ, len si v podstate povedal na základe čoho bolo možné 
dedukovať, že k niečomu takémuto dôjde a teda aby to zaznelo, cez z komisie to nemalo 
šancu prejsť, keďže my sme dostali pozvánku na zastupiteľstvo pred 5. dňami, 10. mája, 
ak dobre vidím v maily, čiže asi ťažko to mohlo byť zaradené do komisie, keďže ja ako 
predseda komisie som dostal tento materiál pred 5. dňami a na margo toho už len poviem, 
že ak spomínaš v dôvodovej správy atď., no žiaľ skutočne nie je možné za 5 dní popri 
inej práci naštudovať si všetky materiály. To teraz hovorím všeobecne ako reakciu na to, 
čo si povedal, pretože máme nejaký harmonogram zasadnutí MZ, ktorý sa zjavne 
nedodržiava a väčšina zastupiteľstiev je mimoriadnych zvolaných 3 alebo 5 dní vopred. 
Tak poprosím na margo toho aj aby sa toto zmenilo. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Túto vetu som si zapísal, lebo k nej sa ešte dostaneme dnes 

v závere, že za 5 dní nie je možné naštudovať. Pán poslanec Karaffa, nech sa páči. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. No je mi tu nejako clivo samému, ja by som len 

chcel pán predsedajúci požiadať, aby ste dali prezenčné hlasovanie, lebo je zasunutých 
37 kariet. 
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p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prezentujte sa, prosím. Konštatujem, že 
prezentovaných je 29 poslancov, teda sme uznášaniaschopní, môžeme pokračovať. 
Faktickou je prihlásený, pardon, sekundičku. Pán poslanec Múdry procedúra? Či to je len 
v rámci hlasovania? Okej. Pán poslanec Lörinc. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Miešame tu od začiatku dosť zásadným spôsobom 

tri veci. Jeden akt je odňatie pozemkov zo správy MČ. Druhý akt je vyjadrenie sa  
k investičnému zámeru a tretí akt je schválenie zmluvy, ktorá bude hovoriť o usporiadaní 
pozemkov, či už prenájom alebo predaj alebo hocičo iné. Tie tri veci sa miešajú. Chcem 
poprosiť, teraz sme v bode, že odňatie pozemku zo správy, ale celá dôvodová správa je 
napísaná ako keby k  investičnému zámeru, čo prejudikuje, že ak teraz to schválime, tak 
v podstate potom pán Mergleský sa odvolá na to, však ste schválili investičný zámer.  
A toto je problém. Tak isto na MČ pán Mergleský doručil 2 žiadosti. Prvá žiadosť bola  
o vyjadrenie k investičnému zámeru, kde doručil po vyzvaní všetky potrebné veci, aj keď 
tá dokumentácia mala vady, ale pracovníci to opravili a do 30. dní išla na zastupiteľstvo. 
A druhú informáciu doručil na MČ, že chcem pozemky. A my sme ho vyzvali, že prosím 
povedzte to, čo majú všetci doložiť. Aká parcela, aké parcelné číslo, na koľko ich chcete 
a za koľko peňazí. To nebránilo pánovi Mergleskému robiť nátlakové akcie a burcovať 
a klamať ľudí a doniesť 500 ľudí na zastupiteľstvo MČ, kde pán primátor, ste povedali 
klamstvo. Ja som v ten deň nebol v Košiciach, som bol na služobnej ceste v Bratislave  
na rokovaní na ministerstve kultúry. Z toho existuje dokumentácia a fotografie. Ja som 
bol s 3 ľuďmi, čiže aj pán Mergleský, aj pán Polaček klame a chcem povedať, že pán 
Mergleský do dnešného dňa MČ nedoručil, že na koľko rokov to chce a za koľko peňazí 
aj napriek tomu, že bol vyzvaný. A neviem o tom, že by to aj doručil mestu. A nie je tu 
uvedený v dôvodovej s práve, že teda na koľko rokov, za aký poplatok, aké pozemky.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak, nech sa páči. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja by som chcel jednu vec, aby sme fakt išli 

pomaličky tak, ako aj kolega predo mnou. Nemá MČ žiadnu možnosť, iba nejakú takú 
propagandu, na to, aby MZ ovplyvnila, tzn. bohužiaľ takto fungujeme v Košiciach. MČ 
a poslanci a celé všetko to tu jak je to nastavené, bohužiaľ nemá žiadnu kompetenciu ani 
právomoc na to, aby určovala, čo sa udeje v rámci MZ. Tak, ako sa stalo pri Ťahanovskom 
lese, pri zámenách pozemkov s KVP-čkom v stave, pričom atď. Boli to ďaleko väčšie 
kauzy. Takže toto by sme mohli fakt vyhodiť z diskusie. A ako som už pred pár rokmi 
upozornil, lebo toto je v podstate petícia od vás z KVP-čka, tak tým petičným právom  
a vyťahovaním tých vecí petičných, môžete mi zobrať slovo, ja sa prihlásim, kam sme 
dospeli. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pani poslankyňa Kovačevičová. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Ja chcem povedať, že osobne som veľmi sklamaná, mrzí ma 

táto prestrelka, ktorá tu je, že vyhrotil sa taký nejaký konflikt, ale chcem to nazvať, že 
možno na konci dňa je to naozaj len jedno veľké nedorozumenie a teda tieto veci by 
trebalo naozaj dať do poriadku a urovnať. Nie som advokát ani MČ, pretože tam má 
svojho starostu, poslanecký zbor, svojich ľudí, čiže ani advokát MČ KVP a ani advokát 
pána Mergleského, viem len povedať to, čo som dnes ráno videla. Nebola som predtým 
v podstate v tejto hokejovej hale, nebola som ani v tom okolí, takže s mojimi kolegami 
poslancami, s kolegyňou sme to boli pozrieť teda čo tam pán Mergleský vybudoval, 
postavil, ako vyzerá tá Aréna Sršňov, aké je tam príslušenstvo, pretože tak, ako keď sa 
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rozhodovalo o MČ Luník IX, Marcel viem povedať, prišla som na Luník, prišla som 
pozrieť a dokázala som aj prehodnotiť svoj názor teda, aby ten projekt mi bol 
prezentovaný priamo na mieste, aby som mala možnosť vidieť teda, kde čo má pribudnúť, 
kde sa má stavať tá hala,  ako bude zasahovať do novej parcely, ako tam vyzerá ten bio 
koridor, zeleň, tá celá húšťava a ja mám komplet video dokumentáciu a možno by  
do budúcna stálo za veľmi veľkú pozornosť, kolegovia, ja som to už v 22. roku navrhla, 
prerušme diskusiu a poďte sa pozrieť na dané miesto, lebo mnohokrát z toho miesta,  
z tých papierov pánboh nevyjde, veci môžu byť skreslené, ja verím, že určite aj MČ KVP 
má pravdu, aj pán Mergleský, vo vzduchu cítiť, áno, pán Mergleský je svojský, má 
emóciu, pretože vie koľko času, energie a toto všetko, čo prináša do športu strávil, čo 
urobil, čo priniesol. Ja osobne som takýto projekt ešte nevidela so všetkým zázemím,  
s tým ako pribudli deti v ZŠ, čiže ZŠ, ktorá išla do útlmu, má dnes množstvo žiakov, ktorí 
vlastne ju navštevujú a zároveň majú takú obrovskú infraštruktúru. To ako je o to územie 
postarané a dokonca je tam štvorprúdovka. Čiže nie je to našťastie ešte ani vo vnútri 
sídliska, nie sú tam v tesnej blízkosti, že to nebude nikomu ani zacláňať, určite treba 
doriešiť tie parkovacie plochy, ale to, čo som tam dnes videl, je húšťava, zeleň, treba to 
nejak citlivo riešiť, ale verím. Ja držím palce v podstate pánovi Mergleskému, pretože tá 
veľká komunita športovcov, tá práca s mládežou prináša a efekt, želané výsledky, pretože 
pozeráte, dnes prebiehajú majstrovstvá sveta v hokeji a teda sledujeme a chceme vidieť 
talenty, ale kde majú trénovať. Takže ja prosím kolegov, aby naozaj tieto veci neboli 
týmto spôsobom pranierované. Možno lepšiu diskusiu a komunikáciu medzi mestom  
a MČ KVP, ale čo sa mňa týka, určite by som taký projekt privítala aj v MČ na Jazere 
a myslím si, že viacerí starostovia. Čo sa týka odňatia pozemkov, tu kolega Karabin 
spomínal, že v minulosti Pereš takto prišiel o nejakú budovu, tak isto v MČ teraz Juh 
prišli o Kórejskú a mohla by som pokračovať. Čiže chcela by som poprosiť ukľudniť túto 
celú situáciu, nikomu to neprospieva ani žiadnym ďalším vzťahom a dať tieto veci naozaj 
do poriadku, aby aj MČ KVP, aj pán Mergleský si na konci dňa mohli sadnúť v Aréne 
Sršňov a spoločne pri stole vypiť kávu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa ďakujem pekne. Pán poslanec Ihnát. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja len veľmi krátko. Tu vlastne ten najväčší 

problém, pán Lörinc má pravdu vlastne, sú tie pozemky a ako sa chcem opýtať, že aby 
bola fakt ako aj vlk sýty a ovca celá, je veľmi dôležité, to jak včera bolo povedané, ako 
bolo povedané na RS, že ten pozemok vlastne na ten sociálny podnik mať budú. Takže 
sa chcem opýtať naozaj, aby keď už zahlasujem, čiže bude spokojné to KVP vlastne  
s tým pozemkom na ten sociálny podnik, bude ho mať tam potom v tej výmere, ktorú 
potrebuje? Toto je veľmi dôležitý fakt, keď už ako poslanci mesta máme spolurozhodovať 
a keď pán Lörinc hovorí, že či mne by sa to páčilo na Ťahanovciach, keby mi takto 
zasahovalo mesto Košice do nejakých vzťahov. Čiže toto je veľmi dôležitá otázka, či  
na ten sociálny podnik im ostane pozemok, keď pán Mergleský by dostal ten pozemok 
vlastne na tú výstavbu tej svojej haly.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Úplne v úvode my sme neuvažovali o tom, že budeme parcelu deliť  

a chceli sme dať celé do nájmu, nech sa pán Mergleský stará, ale áno, aj na RS, ale aj 
predtým prebehla nejaká diskusia, z ktorej logicky vyplýva, že ak má MČ záujem, práve 
preto geodeticky rozdelíme na nevyhnutné, čo potrebuje tento projekt a zvyšok sa vráti 
do správy MČ. Najprv sa o tom uvažovalo, ale na základe týchto skutočnosti za posledný 
týždeň nie je s tým vôbec problém, je to úplne v poriadku. Pán poslanec Lörinc, nech sa 
páči. 
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p. Lörinc, poslanec MZ: Kde začať, aby som bol vecný. No niektoré tie vyjadrenia sú vytrhnuté 
z kontextu, lebo môžete tu mávať papierom, ale treba prečítať celý ten papier. Čiže 
napríklad stanovisko MČ z roku 2021 sa vyjadrovalo k inému projektu, ktorý mal 6 fáz  
a tak ako pán Ihnát z časti citoval, tak vyjadrovali sme sa k jednotke, dvojke, trojke, 
štvorke. Tam bola ešte hala s 2,5 tis. ľuďmi. Čiže nevytrhávajme z kontextu veci. Tak 
isto treba povedať, že mne je pán Mergleský a teraz v dobrom, akože ukradnutý. Nech si 
podniká, s tou halou nech si robí čo chce. Mne vadí to, že vykrikuje, že nedostal pomoc 
od mesta a pričom má pozemok v hodnote miliónov za euro. Mne tvrdí, že nedostal 
podporu štátu, ale dostal na hokejbalové ihrisko 300 tis., to nepovie. Tvrdí, že od MČ 
nedostal ani korunu. MČ za môjho pôsobenia, na rozdiel od predchodcov, vždy schválila 
na žiadosť pána Horenského 1 tis. EUR na Cassovia Hockey League, čiže nie je pravda, 
že sme nedali ani euro. Tak isto sme dali peniaze na verejné korčuľovanie viackrát.  
Za môjho pôsobenia prvýkrát kolegovia sme chceli podporiť Arénu Sršňov. Ale jeden 
deň sme schválili verejné korčuľovanie a 2. deň za mnou prišli občania, že aj keď to malo 
byť zadarmo, pán Mergleský od nich pýta peniaze a vyberá bločky. A na 3. deň mi prišiel 
pán Mergleský kričať, že nepodporujem šport. Tak ako sa dá spolupracovať s takým 
človekom, mi vysvetlite. Tá jedna hala tam je a mne sa páči pani kolegyňa a teraz poviem, 
aj v parlamente máme takých poslancov ako vy, ktorých zoberú do Ruska alebo do Číny, 
ukáže im Potemkinovskú dedinu a oni povedia, že úúú aké rozvinuté štáty demokratické. 
To myslíte, že fakt, že raz keď prídete do Arény Sršňov, že vy si poviete, že super projekt, 
tak že to je vyriešené? Veď tam sú problémy. Pán Mergleský napr. mal postaviť 
parkovisko, zabral zadný vchod ku škole Čordákova, postavil to na vlastné náklady a mal 
to sprístupniť verejnosti. Pravidelne tam dáva nelegálne tabuľu, že zákaz parkovania, aby 
tam parkovali jeho ľudia. Pritom my z verejných parkovísk nevyháňame ľudí, ktorí 
parkujú v Sršňoch. Ak sa pôjdete spýtať ľudí na Drábovu, poďte so mnou, ja vás 
zoberiem, budeme zvoniť pani Kovačevičová, tiež vám ukážem Potemkinovskú dedinu 
a nebude to také v prospech Arény Sršňov, lebo reálne to spôsobuje problémy. Ale ja 
chcem povedať, ak by Aréna Sršňov mala rovnaké pravidlá ako všetci, ak kúpi ten 
pozemok rovnako, ako sme chceli predať pozemky na Medickej pre KSK, ak postaví 
podzemné parkovisko alebo parkovací dom tak, ako hovorí regulatív, tak mne je jedno, 
že tá druhá hala bude stáť, lebo bude vyriešená doprava, bude vyriešené zabranie zelene 
a bude mať rovnaký meter ako mali všetci iní a parkovanie. Ale toto sa nedeje. Lebo pán 
Mergleský chce len brať a brať a nadávať ako mu nikto nepomáha. Ako počas korony, 
keď nadával, že ho ruinuje, ale pritom mal nelegálne zatvorené a plno desiatok ľudí sa 
tam nakazilo. Tak isto, ako pán kontrolór dávam do pozornosti, že my dáme dotáciu 
hokejovému klubu Sršňe a faktúry idú z firmy FLM, všetko od pána Mergleského. Na to 
sa nechcete pozrieť? To je legálne? Lebo ja mám pocit, že tam dochádza k porušovaniu 
pravidiel o dotácií. Ale to nikto nepovie, lebo pán Mergleský príde vykrikovať, že nemá 
peniaze. Čiže jedine, čo mi vadí, že postupovali sme v zmysle platného regulatívu  
a samotné mesto otočilo v nejakom momente a ÚHA zrazu nevidí problém tam, kde 
predtým videlo. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, porovnávate 2 výslovne odlišné situácie. My dnes  

po prvé, nič neprenajímame, tento proces je ďaleko pred nami, dnes rozprávame o tom, 
aby sme s týmto pozemkom mohli pracovať a porovnávate to s projektom, ktorý ste vy 
obhajovali aj s pánom predsedom obvineným Trnkom, kde ste mestu Košice predložili 
vizualizáciu a chceli ste pozemok za euro. Ja som osobne vás tu na zastupiteľstve  
i písomne vyzýval s kolegami, aby kraj predložil projektovú dokumentáciu. My sme tu 
obnovenú projektovú dokumentáciu, okrem vizualizácie, dnes nevideli. Kraj, si myslí a 
asi aj vy, lebo ste vo vedení, že vizualizácie sú dobrý základ pre získanie možno 
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stavebného povolenia, len nie. Proste tých vizualizácii je dosť, na základe vizualizácii sa 
nedá rozhodovať. Projekt, ten aktualizovaný, nám odmietol kraj ukázať. Vráťme sa 
naspäť k diskusiám spred 3-4 rokov, kedy projekt nám nebol predložený. Vždy sme boli 
vysmiatí, však máte starý, máte stavebný úrad. Nie, nie, nie. Vy ste nám odmietli ukázať 
projekt. Tam sa vráťme. Čiže na základe vizualizácie naozaj nie je možné vydávať 
stavebné rozhodnutia a posudzovať projekty. Tuná máme vyštrnganý projekt nie  
na 100 %, možno na 90, lebo tam je ešte a vždy budú nejaké otázky, ale tu máme 
predložený projekt, ktorý má už svoje základné kontúry. To je iný svet. Ale my dnes 
nerozprávame o tom, že ideme niekomu niečo prenajímať. To je úplne iné. Nech sa páči 
pán námestník. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Pán poslanec, nie je pravda, že 

postupujeme neštandardne. V prípade mnohých iných športovísk a niektoré možno ešte 
prídu v  nasledujúcich mesiacoch na rokovanie tohto zastupiteľstva, dávame k dispozícii 
takéto plochy na rozvoj, ale obidvaja máme vyštudovaný ten istý odbor a mohli by sme 
sa naučiť jednu vec pán poslanec a ako starosta zároveň aj MČ, v ktorej toto športovisko 
je. Že povedať občanovi tohto mesta, ktorý nielen žije v tomto meste, ale vytvára naozaj 
zázemie pre obyvateľa, športujúcu mládež tohto mesta, že vám je ukradnutý. Myslím si, 
že je to veľmi krátkozraké a myslím si, že vaši obyvatelia a voliči, keď budú počuť, ako 
vám je raz ukradnuté toto a potom vám je ukradnuté tamto, tak nebudú z toho šťastní.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Ténai, nech sa páči. 
 
p. Ténai, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Pekný deň prajem všetkým. Veľmi 

pozorne počúvam túto diskusiu a žasnem nad niektorými vecami ako mestský poslanec, 
nie ako starosta MČ. Ja len spomeniem napr. u nás na Severe, sme mali štadión 
Lokomotívy, ktorý neplní celkom účel, áno, hraje sa tam ešte futbal, ale máme novú KFA 
postavenú, Crow arénu, ktorá o chvíľku ide do dražby a nefunguje. Vidím, ako v meste 
niektoré športoviská alebo priestory zanikajú, lebo už je to prekonané a potrebujeme 
nové, moderné veci a niektoré športoviská sa obnovujú alebo vznikajú. Som tomu veľmi 
rád, ale treba sa na veci pozrieť z celomestského významu a nie z lokálneho a ja by som 
bol veľmi rád, keby si tu pani poslankyňa a páni poslanci uvedomili, tu sedíme v MZ. 
Nadávame tu opäť na ÚHA. ÚHA nejakým spôsobom funguje, takže chcel by som vás 
poprosiť, troška pozrieť sa na túto vec z celomestského významu a mať troška nadhľad 
nad vecami. Ďakujem veľmi pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Kovačevičová, nech sa páči. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Chcem povedať, že ja som si normálne 

musela naklikať tú Potemkinovu dedinu a Potemkin bol známy pre svoju lásku k ženám, 
hazard a bohatstvu, tu píše aj iné. Chcem povedať, že sa trošku odľahčím o tej dedine, je 
demokracia, máme právo na názor, ja som ešte raz povedala, nie som advokát ani MČ ani 
pána Mergleského, pána Mergleského, s ktorým som takto nejak sa prvýkrát vôbec v tejto 
hale stretla, prešli sme ju celú a mám právo na názor a vlastne zhodnotiť to, čo doteraz 
tam bolo vybudované, postavené s infraštruktúrou s tým všetkým, aké to je veľké, aké 
aktivity robí, čiže hovorím, takéto veci nám môžu aj v zahraničí, precestovala som, 
pôsobila som v športovej oblasti, čiže zhodnotiť to, čo doteraz toto doteraz urobil, hej  
a to, čo teraz je tu dnes, tento spor, je to nazvem veľké nedorozumenie a vás prosím 
chlapov kolegov, aby to naozaj ľudsky, chlapsky dali do poriadku. 
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p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Mali sme aj na miestnom zastupiteľstve ešte 

pred...  
 
p. Polaček, primátor mesta: Je regulérne prihlásený, určite áno.  
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ale ja som mal príspevok diskusný, ja som sa 

prihlásil na pána primátora faktickou a som čakal 4 vystúpenia. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Je to možné. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ako pán Ténai kľud, ja chápem, že vám to vadí, že, kľud. Ale ste 

reagovali na moje vystúpenie v diskusii, teraz mám faktickú na pána primátora a pol 
minúty ste mi zobrali, prosím. Hej. Môžem? Teda keď ma nebude vyrušovať pán Ténai. 
Chcem povedať, že celé je to o tom, že mali by sme obhajovať ako verejní činitelia 
verejný záujem a ten verejný záujem je veľakrát ťažko určiť a keď si dám 3 ľudí, tak budú 
mať 3 iné záujmy. Ja pánovi Mergleskému neberiem, že sa venuje hokeju, nech sa mu 
venuje, Ja mu vyčítam to, že nemôže posudzovať všetkých ľudí podľa toho, ako 
podporuje Sršne. Lebo teraz, keď ja teraz podporujem FC Košice, tak som zlý človek? 
Asi nie. Ale pán Mergleský tu vykrikuje každému a robí sám sebe zle a jediné, čo ja 
hovorím, že verejný záujem Sídliska KVP je, aby takýto projekt, tak ako je predložený, 
nevyrástol, lebo ľudia sú proti. Vieme si predstaviť voči tomu, ak postaví podzemné 
parkovisko alebo parkovací dom, bude vyriešená doprava, nebude zaberaná zeleň, MČ 
dostane tú malú časť pozemku, lebo my z toho pozemku, čo chce pán Mergleský, chceme 
asi 5 %. Čiže to ho vôbec neobmedzuje. Len sa tam deje jeden podvod, že pánovi 
Mergleskému nevyjde koeficient zastavanosti... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Ďakujem pekne obaja páni. Aj čas bol navyše, nech sa 

páči, tak ako sme sa dohodli, pokračuje pán poslanec Knap. 
 
p. Knap, poslanec MZ: Ďakujem pekne pán primátor. No, čo k tomu dodať. Myslím si, že tieto 

veci patria za rokovací stôl a pri rozumnej dohode sa stále dohodnúť a nie na MZ. Boli 
sme tu vyzvaní ako poslanci Juhu, že nám budú fotografovať naše hlasovania. Kľudne. 
Kľudne môžete pán starosta. Škoda, že sa to nerobilo aj viac EYOF-e a pri NTC a mohli 
sme mať športoviská zdarma. A ku Jarmočnej. Určite sa chcem vyjadriť. Jarmočnú 
podpísalo 5800 obyvateľov a nikdy nebolo schválené v zastupiteľstve MČ Juh v rokoch 
2018-2022 a bol tam ešte jeden vážny argument, keď sa malo na tomto pozemku stavať 
útulok pre psov mačky, ani ten neprešiel, pretože bolo to 20 m od trate železníc, ktoré 
nevyjadrili súhlasné stanovisko ani pre psy a mačky, dokonca aj RÚVZ z pohľadu hluku 
pre psov a mačky, aby sa stavalo útulok, nieto ešte pre ľudí a ani bezpečnostný a požiarny 
technik, že by sa niečo malo stavať 20 m od električkovej trate. Takže to je na vysvetlenie 
tej minulosti v rokoch 18-22. Netreba sa vyhrážať. Veci patria za rokovací stôl  
a za rozumnú dohodu. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Pán poslanec Horenský. 
 
p. Horenský, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Tiež sa pýtam, že či práve toto sme chceli, vyvolať 

takúto diskusiu čo sa týka práve tohto zámeru. Ja považujem trošku za to nastavenie 
týchto procesov za dosť nešťastné. Tu by som chcel ešte aj ostatným kolegom vysvetliť, 
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že tu nejde teraz len o druhú halu pána Mergleského. O projekte, o ktorom som sa vyjadril 
aj na miestnom zastupiteľstve. Tu je potrebné vnímať aj ďalšie projekty, ktoré vznikajú 
v tom areáli alebo chceli by vzniknúť. Pán riaditeľ určite vie o FreeStyle akadémii, ktorá 
sa tiahne povoľovacím procesom niekoľko mesiacov, možno niekoľko rokov, čo sa týka 
týchto záležitosti, čiže je potrebné hľadať nejaký ten prienik rozvoja toho územia v širšom 
kontexte. Asi tak. Preto sa tu stretáva niekoľko záujmov rôzneho charakteru a mne je 
ľúto, že tento bod vyvolal takéto vášne, pretože na zastupiteľstve by sa malo rozhodovať, 
nie diskutovať. Toto nie je môj názor, to je názor pána Sotolářa, asi ho poznáme. A tá 
procesná stránka toho celého procesu je ešte z druhej strany zaujímavá v tom, že áno, pán 
Mergleský na KVP-čko poslal nejaké žiadosti, predmetom ktorej alebo diskusia bola 
a výsledok je uznesenie, ktoré hovorí o nejakých podmienkach. Avšak on dodatočne ešte 
dodal nejaké veci, ktoré mohol dodať až na základe toho, keď bol zmenený štatút  
na ostatných zastupiteľstvách a MČ, tak ako sme mu povedali, sa ešte dodatočne vyjadri 
a upresní a bude precizovať to uznesenie, ktoré spomenuté aj v tejto dôvodovej správe. 
Čiže ten proces vyjadrenia sa MČ nie je definitívny, nie je ešte ukončený a toto sme mu 
povedali. Čiže na najbližšom zastupiteľstve po spracovaní všetkých záležitosti bude opäť 
tento zámer predmetom rokovania na pôde miestneho zastupiteľstva. A čo sa týka ďalších 
záležitostí, že to nebolo prerokované v komisii a podobne. No áno, príde materiál na MR, 
ja som opýtam kolegu Matoušeka, či MČ vôbec o takomto zámere vie a mi povie, že nie. 
Hovorím, tá štábna kultúra celkovo ten alebo snaha hľadať ten konsenzus sa niekedy míňa 
účinku. Ja viem, že áno, každý je nejakým spôsobom svojský, jedinečný, ja ako fandím 
Marekovi, ja som mu to už veľakrát povedal, pretože áno, urobil niečo, čo neurobilo veľa 
ľudí v rámci tej športovej štruktúry. Ako jediný v rámci roka, kedy ešte MČ dávala 
dotácie podľa dotačnej schémy, dostal financie, čiže v podstate je potrebné nájsť taký ten 
konsenzus, ale nie takýmto štýlom, že zase tu budú neviem aké články a každý na seba 
bude nadávať. Toto nie je správna cesta. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ja som nevedel, že na KVP-čku to máte vymyslené tak, že niečo 

schválite a potom to je len dočasné. Tak ja tu čítam - Miestne zastupiteľstvo  
MČ Košice - Sídlisko KVP z 20. marca schvaľuje stanovisko k investičnému stavebnému 
zámeru dostavby športového areálu a druhú hokejovú halu so zázemím MČ Sídlisko KVP 
a potom sú zhrnuté podmienky, o ktorých vieme a sú aj tu v tomto materiáli písané. Pán 
námestník, nech sa páči. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Ďakujem. O Enjoy The Ride, ktorý 

má zámer pokračovania alebo výstavby v rámci tohto územia, túto vedomosť máme, 
komunikujeme s nimi, ale práve oni v oveľa väčšej miere alebo v zásadnej miere zasahujú 
ich zámery do tohto bio koridoru. To znamená, toto je ten väčší problém, ktorý je v tomto 
území a preto sa s týmto zatiaľ za toto obdobie nepodarilo pohnúť v takej uspokojivej 
miere, ako oni by si predstavovali. Ja len toto som chcel uviesť na pravú mieru. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, pani poslankyňa Kovačevičová. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ja by som tiež chcela poprosiť predsedu 

športovej komisie teda, aby aj taký materiál z hľadiska budúcnosti bol prerokovaný, 
pretože to patrí aj do športovej komisie, čiže to je tiež závažná vec a teraz ako sa tu motá 
diskusia, tak asi viacerí sme už domotaní načisto, či raz tá MČ chce ten zámer alebo teda 
nechce zámer a má úplne vlastne úplne iný záujem v tejto lokalite niečo iné investičné 
stavať. Lebo jeden hovorí takto, druhý hovorí takto, tretí aj by hej, aj by nie, čiže možno 
treba jasne na mikrofón povedať, nemáme záujem, nechceme to robiť v tejto časti, aby 
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tam taká hala pribudla, teda pokračovať v tejto aktivite pán Mergleský a už tu máme 
pripravené ďalšie projekty. Lebo vzišlo z toho, že sú tam už nejaké naskladané ďalšie 
projekty. Čiže viacerí tu kolegovia okolo sa mňa pýtajú, že teda ako vlastne to je. A určite 
ešte Marián na teba, aby takéto veci tiež boli prerokované v športovej komisii. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, pán poslanec Špak, faktická. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem, ja prakticky na každého z predrečníkov... 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, na pána Horenského. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ešte raz prosím, MČ nemá kompetencie na to, aby 

si niečo určovala alebo diktovala mestu. Fakt si to uvedomme a túto časť diskusie vôbec 
tu nepoužívajme. Sme v mestskom parlamente, rozhodujeme o meste ako o celku.  
MČ nám netreba, to je môj názor a myslím si, že aj mnoho iných obyvateľov, ale tento 
názor tu vôbec netreba vnímať. V podstate by starosta sám o sebe by mohol dať 
vyjadrenie voči mestu, či tam tú halu chce alebo nechce, či tam chce nejaký domov 
sociálnych služieb alebo nechce. Vôbec na to ani ten zbor poslanecký na tom sídlisku 
nepotrebuje a aj tak ani toto nemusíme vnímať. Takže fakt túto časť diskusie normálne 
dajme bokom, sme v mestskom parlamente. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karaffa, procedúra, došli mu nervy. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: V žiadnom prípade. Vidím, že sa hlási pán poslanec Lörinc, keďže je 

starosta a viacero otázok smeruje na neho, procedúra je, aby mu bolo umožnené  
nad rámec vlastne tých výstupov, ktoré mal ďalej sa prihlasovať do rozpravy aj bežnými 
príspevkami ako starostovi MČ. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 16 -  za: 27, proti: 0, zdržali sa: 4 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pokračuje, ale je faktickou, pán poslanec Matoušek má procedúru. 

To je omyl. Pán poslanec Horenský. 
 
p. Horenský, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja len zopakujem pán primátor, uznesenie MČ, 

ktoré je aj v dôvodovej správe, reaguje na tú prvú žiadosť, ktorú poslal pán Mergleský  
v procese schvaľovania a jednania na úrovni MČ potom zaslal druhú žiadosť, ktorá ešte 
nereflektovala alebo nebola predmetom prerokovania na pôde zastupiteľstva. Preto som 
hovoril o tom, že miestne zastupiteľstvo sa bude sa zaoberať aj tou druhou žiadosťou  
a bude to uznesenie, ktoré bolo prijaté, precizované. Aj na úrovni MZ sa niekoľkokrát 
stalo, že sa precizovali uznesenia a dokonca jedno uznesenie nás čaká aj na dnešnom MZ, 
ktoré bude hovoriť o úprave z dôvodu zmeny majetkovoprávnych vzťahov. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ale samozrejme, že MČ môže prísť s novými podmienkami a  

s novými vecami, lebo to ešte bude len predmetom budúcich rokovaní aj MZ. My dnes 
rozprávame o vyňatí priestoru, aby si to mohli tak povediac vykolíkovať a začať si 
pripravovať projekt. Vy sa ešte k projektu budete určite ako MČ vyjadrovať a som 
presvedčený, že ešte vymyslí sa množstvo ďalších podmienok a pripomienok, môže  
z pohľadu mesta. Ale to je všetko ešte pred nami. Pán poslanec Schwarcz. 
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p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja som len chcel teda 
utriasť alebo dať k tomu záver v tom zmysle, že vždy keď sa tu otvorí to, že čakáme  
na nejakú informáciu o podmienkach, za ktoré by pán Mergleský dostal ten pozemok, tak 
dostanem informáciu, že tam ešte nie je vlastne isté, že tam bude ona, že kto bude stavať 
a že tie podmienky nie sú jasné. Na druhej strane už hovoríme ako o hotovej veci, že 
pomáhame Drábovej a že tam teda tá hala bude, tak ja len jednu teda otázku. Ak by tam 
pán Mergleský bol, neviem, či odpovie on alebo vy pán primátor, či máte tú informáciu, 
za akých podmienok pán Mergleský máte predstavu, že by ste ten pozemok získali. 
Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Dostane slovo pán Mergleský. Viete, môžeme to vnímať rôznymi 

smermi. Napríklad aj otvorene o tom, či vôbec to tam chceme. Ak dnes poviete, že nie, 
podnikateľ vie, že sa má inak orientovať. Čiže istým spôsobom aj preňho je to pomoc, či 
vlastne MZ chce alebo nechce s týmto projektom pracovať, to je celé. Proste nemusíme 
o tom viac diskutovať. Vieme si, vieme dať hlasovanie a uvidíme ako ďalej. Nik z nás 
nehľadajte, prosím, v tomto rozhodnutí nejaký zámer. Jednoducho, ak sa máme pohnúť, 
musíme vedieť, čo ďalej. Či vlastne ten záujem z pohľadu mestských poslancov vôbec 
existuje. A potom sa ešte bude určite veľká dlhá diskusia, či to má byť zelené, červené, 
určite tam bude ešte množstvo otázok. Vždy to tak je pri každom jednom projekte. Pán 
poslanec Ihnát. 

 
p. Ihnát, poslanec MZ: Áno, ďakujem za slovo pán primátor. Fakt je to dlhá diskusia, možnože 

ako k niečomu vedie, uvidíme. Je tam bio koridor a bol som sa tam osobne pozrieť, to je 
vlastne pod tou Arénou Sršňov ako ten flek celý kompletne ako, čiže ten flek tých 
pozemkov alebo tých parciel a sú to, by som povedal, dosť zarastené parcely ako 
náletovými drevinami, takže tiež nerozumiem, prečo sa potom MČ Košice KVP o tento 
priestor nestará, aby to odburiňoval vlastne v zmysle zákona 150/2019 Zb. zákonov. To 
je tá jedna vec. Potom ďalej. Tu je otázka pani poslankyne Kovačevičovej, veľmi správna 
poznámka a to mi evokuje už celý čas v hlave, že či vôbec to KVP alebo tá MČ KVP chce 
tento zámer. Lebo keď nechce tento zámer, tak naozaj nie je o čom rokovať a povedzme 
si, nech to povedia nahlas a tým pádom vlastne ten bod je úplne irelevantný. Treba ho 
úplne, úplne prerušiť a jednoducho úplne ho vyňať preč. Čiže pani Kovačevičová má 
pravdu a to by som sa opýtal aj ja pána štatutára Lörinca. Chcem povedať, že MČ Košice 
Ťahanovce, Sídlisko Ťahanovce pán Mergleský umožnil korčuľovať zadarmo 
bezodplatne občanom. Sme organizovali 10 takýchto akcií, to môžem potvrdiť. 
V žiadnom konflikte záujmu nie som. Ja som z toho nemal ani fenig, ani cent, takže mňa 
to ani nezaujíma, ale som veľmi rád, že  takého človeka tu máme, ktorý poskytne možnosť 
MČ, ktorá tak stojí ako stojí aj finančne a jednoducho takéto akcie sa konajú. Ľudia boli 
spokojní, občania boli spokojní s korčuľovaním. Aj Špak sa bol, aj pán Špak sa bol 
pozrieť, bol prvýkrát hneď, aby to skontroloval a povedal, či je akcia hodná osobitného 
zreteľa. Ďalej pán Špak hovorí, že stanoviská MČ sú irelevantné vôbec ako pre MZ, že 
vôbec nemajú žiaden význam. Nie je to pravdou. Veď sme si povedali vlastne, že 
stanoviská a uznesenia MČ budeme rešpektovať. Veď sme si to povedali už druhé 
volebné obdobie to hovoríme a podľa všetkého aj rešpektujeme, ale tu sme čítali vlastne, 
že tá MČ Košice KVP dokonca do takého zámeru, aby súhlasila s takýmto záverom, aj 
keď tu hovoria teda, že ešte niečo budú o nich komunikovať atď. Už mali mať 
odkomunikované dávno. Ďalej je pravdou, čo povedal pán primátor Polaček, že vlastne 
celý, aj ja by som sa tak na to pozeral, že odňatie toho pozemku je vlastne tou 
predprípravou vlastne toho celého zámeru a je potrebné vlastne vedieť tú právnu istotu, 
aby bolo to mesto v právnej istote vlastne, či ide sa do toho zámeru alebo nie. To je veľmi 
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podstatné. Mne to tiež tak pripadá, že vlastne obštruujeme vlastne, robíme obštrukcie 
určitým spôsobom. A mne to vadí, hej. Takže vlastne pán Mergleský, keď nie je tam, 
poďte na Ťahanovce a postavte to u nás. Vďaka. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Pán poslanec Špak, faktická. Potom nasleduje pán 

poslanec Matoušek. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Tak ja dám aj nejaké fakty, nielen nejaké dohady, 

že sa niekto s niekým dohodol podľa predrečníka. Faktom je, že MZ rozhoduje. To, že si 
to niekto s niekým niečo dohodol, že budeme rešpektovať MČ, to je len nejaký pocit 
predrečníka. Druhá vec je faktom, že fakt ak ide o ihrisko, ak ide dajme tomu o ubytovňu 
pre bezdomovcov, to bude fakt MČ spokojná hociktorá to bude chcieť potom tu 
ubytovňu? Nebude. Ale podstatnú vec chcem povedať a to je to, že tu predrečník pozýva 
pána Mergleského. Vymenujem vám 3 veľkých investorov, ktorých sme nepozvali, ktorí 
prišli sami a ktorých vykopol tento predrečník aktivitami medzi občanmi, 
zhromaždeniami občanmi a dokonca petíciami proti ním. Takže pozor pán Mergleský, 
kam idete. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán Matoušek, nech sa páči. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Dočkal som sa. No, dlho to trvalo. Ja 

poviem hlavne, v čom ja vidím hlavný problém. Hlavný problém vidím v tom, materiál 
pre všetkých poslancov, okrem MR, bol zaslaný v piatok 10. mája. Dneska máme stredu, 
tzn. ako mohli poslanci vlastne urobiť komisie, tzn. je zjavné, že nebol dostatočný priestor 
a myslím si, že je jasné, že takto to úmyselne urobil pán primátor, aby vytvoril obštrukciu 
k tomuto danému materiálu. Veď on sám nás všetkých navádza, aby sme dodržiavali 
rokovací poriadok, aby sme materiály prechádzali cez komisie. Preto ja žiadam, aby 
naozaj ten daný materiál, tak ako je, aj prešiel všetkými komisiami a sa vyjadrili. Je 
zjavné, že došlo tu ku kolízii z toho dôvodu, že pán primátor nekomunikoval  
so štatutárom MČ Sídlisko KVP a nezistil si dané veci. Ja sa domnievam, že pán primátor 
na základe domnienky, lebo nie je žiaden papier na to, že by pán Mergleský si podal 
nejakú tú žiadosť, vložil tento daný na toto dané zastupiteľstvo, lebo ja viem, že pán 
Mergleský pred 3 dňami volal, že nám doloží všetky materiály na náš mestský úrad,  
na osobitný zreteľ, kde pokračujeme ďalej v tomto danom veci. Ak pán Mergleský doloží 
všetky dané materiály a my zistíme, že spĺňa podmienky štatútu, kde má rozhodovať 
o tom mesto, tak presunieme tento bod na mesto. Ale zatiaľ ani my sami nevieme, čo 
v týchto daných podmienkach bude pán Mergleský žiadať v rámci osobitného zreteľa. To 
znamená, že ja považujem, pán primátor,  tento bod len vašou domnienkou a myslím si, 
že neboli dodržané štandardné postupy, ako majú byť. Preto vás vyzývam, aby ste naozaj 
do budúcna naozaj využili všetky tieto veci a najprv zistili si, ako beží tento proces. Máme 
tento spis živý a otvorený, pán Mergleský určite prizná, že volal asi 2-3 dni dozadu  
na úrad, že doloží všetky tieto dané podmienky ku osobitnému zreteľu a zatiaľ sa k tomu 
nevyjadril. Chcem vám povedať ešte zopár faktov, ktoré tuná odzneli. Ja si dovolím 
povedať pán Mergleský má súhlasné stanovisko k druhej, k druhému projektu, ktorý 
predložil koncom roka 2023. V druhej fáze sa jedná o osobitný zreteľ, kde vlastne zistíme, 
že či budeme príslušne my rozhodovať o tom osobitný zreteľ ako MČ alebo bude 
príslušné mesto. Zatiaľ to nie je zjavné. Pán primátor si už myslí, že to je zjavné, ale zatiaľ 
ani ja sám neviem, že či budeme my príslušný orgán rozhodovať o tomto danom prenájme 
tohto pozemku. Preto predložím za chvíľku po diskusii procedurálny návrhy  
na prerušenie bodu v tomto rokovaní s tým, že nech prejde tento bod riadnym 
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pripomienkovým konaním v rámci komisií a nech to prejde aj majetkovou komisiou, 
ktorá dá k tomu stanovisko a dodržali sa všetky veci, ktoré sú potrebné k tomuto danému 
bodu. Zatiaľ veľmi pekne ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Matoušek ste to poprekrúcali tak, ako vám to 

vyhovuje. Pán riaditeľ vám to ešte raz skúsi po lopate vysvetliť. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Ja len chcem upozorniť, že vlastne ako mesto konáme naozaj v súlade 

s tými informáciami, ktoré máme z MČ. Boli dopracované vlastne veci, ktoré súviseli  
s požiadavkami, čo sa týka dopravno-kapacitného posúdenia, zapracovania náležitosti  
a vzhľadom na to, že vlastne bol prijatý štatút alebo máme platný štatút, áno, ktorý jasne 
hovorí a celkovo sa hovorí vlastne aj v tom, že v prípade, ak sa jedná o nájomné vzťahy 
dlhšie ako 5 rokov, potom rozhoduje MZ. Čiže preto podnikáme tieto kroky, aby sme 
mohli v danom projekte ďalej pokračovať. Čiže ak chceme projekt, ktorý áno, mesto sa 
s tým, tak ako bolo povedané, 4 roky sa s ním trápime, kde postupne zapracovali sme 
všetky požiadavky, ktoré nám boli známe z pozície MČ a sú zapracované v tých 
územnoplánovacích informáciách a tých požiadavkách a stanoviskách, ktoré dávali 
jednak ÚHA, jednak referát dopravy, ktorý sa vyjadroval k dopravným stavbám 
a náležitostiam, čiže vlastne tieto veci sú v týchto stanoviskách zapracované, investor ich 
do svojich podkladov a do svojho zámeru doplnil, čiže z toho dôvodu mesto koná tak, 
aby sme sa posunuli a mohli robiť ďalšie kroky. Ale ak chceme naozaj projekt zarezať, 
ak ho chceme ďalej naťahovať, ak stále chceme riešiť, že prečo sa to nedá, takto toto je 
najlepšia cesta. Mesto chce byť súčinné a chce dodržiavať jasné pravidlá voči každému 
investorovi, áno? Tak ako sme akceptovali aj pri MČ, keď boli argumenty, ktoré hovorili 
o tom, že budú rozšírené parkovacie plochy aj na stojiská v rámci zelene, to sa 
akceptovalo vlastne pri stanovisku aj v rámci MČ KVP, akceptovali sme to aj pri inej 
MČ, ktorá bola MČ Západ, ktorá prišla so zámermi myslím, že to bolo na Sokolovskej, 
a Slobody, kde sme tieto veci akceptovali, tak takisto tuná máme jasne napísaný regulatív, 
ktorý hovorí ako majú parkovacie plochy v takýchto prípadoch vyzerať tak, aby spĺňali 
vlastne veci, čo sa týka zníženia klimatických dopadov. Tieto sme zadefinovali a práve 
týmto stanoviskom vieme dať vlastne ďalšiu fázu pre prípadného investora tak, aby sa  
od tej štúdie vedel pustiť do projektu pre prípadné územné konanie. Bude na ňom, či 
všetky tie kritéria dokáže splniť a dokáže ich riešiť, áno, on k tomu bude potrebovať 
stanoviská všetkých sieťarov, všetkých náležitostiach, áno, tuná práve preto ho 
potrebujeme poveriť, aby tieto veci riešil on, neriešilo mesto, vôbec sme sa tým my 
nezaoberali. A ak chceme naozaj dať ďalší rozvojový impulz pre túto ZŠ, ktorú sa nám 
práve týmito športovými triedami podarilo vyťažiť, toto je práve ten ideálny priestor  
na to ako budovať tzv. školskú športovú infraštruktúru, ktorá je vyťažená našimi deťmi  
v dopoludňajších hodinách a následných hodinách, áno, dokáže fungovať a poskytovať 
aj pre tie staršie deti, resp. aj pre dospelých v rámci tohto mesta. Buďme vďační za každú 
športovú infraštruktúru a nielen športovú, kultúrno-športovú infraštruktúru, ktorá sa 
buduje, obnovuje v tomto meste a poďme si nastaviť jasné kritéria. 

 
p. Polaček, primátor mesta: S procedúrou poslanec Djordjevič. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Ďakujem pekne pán primátor. Nakoľko nepovažujem za normálne, 

takto nehovorím, že o jednoduchom bode diskutovať 100 min., dávam návrh  
na ukončenie rozpravy s tým, že kým hovorím, môžu sa ešte diskutéri prihlásiť, môže sa 
reagovať faktickými v zmysle rokovacieho poriadku, ale už ďalšie prihlasovanie po mojej 
procedúre, aby možné nebolo. 
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p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte.  
 
Hlasovanie č. 17 -  za: 13, proti: 8, zdržali sa: 8 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nestihli ste, teda diskutovať budeme ďalej. Pán poslanec Matoušek, 

procedúra. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Chcem predniesť procedurálny návrh s tým, 

že navrhujem ukončenie, prerušenie bodu v tomto rokovaní do najbližšieho riadneho 
zastupiteľstva s tým, že táto diskusia. Po tejto diskusii sa tento bod ukončí, dobre, tak 
prerušujem bod v rokovaní do najbližšieho zastupiteľstva tak, aby tento bod prešiel 
riadnym legislatívnym procesom na základe rokovacieho poriadku. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 18 -  za: 20, proti: 5, zdržali sa: 8 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh bolo prijatý. Čiže budeme pokračovať ďalším bodom. 

Ďakujem pekne všetkým, ktorí sa zapojili do diskusie. 
- - - 

 
Bod č. 7 
Zverenie pozemkov mesta Košice do správy Zoologickej záhrade Košice 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nasleduje bod č. 7 Zverenie pozemkov mesta Košice do správy 

Zoologickej záhrady Košice. Otváram rozpravu. Uzatváram rozpravu a poprosím návrh 
na uznesenie. 

 
p. Kundrát, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v súlade s § 6 ods. 1 zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov 
schvaľuje zverenie nehnuteľného majetku mesta pozemkov registra E KN v k. ú. 
Kavečany, ďalej len podľa predloženého návrhu, do správy príspevkovej organizácii 
Zoologickej záhrade Košice, Široká 31, 040 06 Košice – Kavečany, ďalej len podľa 
predloženého návrhu. Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 19 -  za: 33, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento materiál bol schválený. 

- - - 
 
Bod č. 8 
Zverenie revitalizácie vnútrobloku na území mesta Košice a budovy MMK do správy 
Správe mestskej zelene v Košiciach 
 
p. Polaček, primátor mesta: Budeme pokračovať bodom č. 8, ktorým je Zverenie revitalizácie 

vnútrobloku na území mesta Košice a budovy MMK do správy Správe mestskej zelene  
v Košiciach. Otváram rozpravu. Uzatváram a poprosím návrh na uznesenie. 
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p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 
v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje zverenie stavieb: Park Obrancov 
mieru – revitalizácia, Park a verejné priestranstvo Lidické námestie – revitalizácia, 
Vnútroblok – Oddychová zóna Čínska ulica – revitalizácia, Park Kuzmányho/Kpt. 
Nálepku/Čsl. armády – revitalizácia, Park Branisková/Tatranská/Čsl. armády – 
revitalizácia a Administratívna budova, Tr. SNP 48/A, zlepšenie klímy, EÚ fondy  
do správy Správe mestskej zelene v Košiciach, podľa predloženého návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 20 -  za: 32, proti: 1, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol, ďakujem pekne. Ja len taká drobná vsuvka 

pre poslanca Matouška, bod č. 6 ste prerušili preto, lebo nebol prejednaný v komisiách a 
riešil správcovstvo pozemkov. Bod 7, 8 riešil správcovstvo pozemkov presne tak isto, ako 
bod 6.  

- - - 
 
Bod č. 9 
Zmena uznesenia MZ č. 237 zo dňa 12. septembra 2023 v bode 9/ - Prevod voľného 
nebytového priestoru č. – (pôvodne CO kryt) v bytovom dome na ul. Komenského č. 21 
pre 9-tich vlastníkov bytov z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
 
p. Polaček, primátor mesta: Budeme pokračovať bodom bod č. 9, ktorým je Zmena uznesenia 

MZ č. 237 zo dňa 12. septembra 2023 v bode 9/ - Prevod voľného nebytového priestoru 
č. – (pôvodne CO kryt) v bytovom dome na ul. Komenského č. 21 pre 9-tich vlastníkov 
bytov z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Nech sa páči, otváram rozpravu. Uzatváram 
a poprosím návrhovú komisiu. Nech sa páči, ale prosím skúste nerátať do 10, ale hneď 
stláčať gombičku, nech sa páči. 

 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Vy ste nerátali do 10. Ja len chcem reagovať 

na váš príspevok, lebo zneužívate stále... 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec... 
 
p. Matoušek, poslanec MZ. ...rokovacieho poriadku. Týka sa to diskusie. Nakoľko zneužívate 

stále svoj rokovací poriadok a právo, tak ja sa ohradzujem voči tomu, je to vaša vizitka, 
že tieto materiály ste nám zaslali v piatok... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ja len vám... 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: ...všetkým poslancom. Ešte raz upozorňujem, nechajte mi slovo, 

mám 3 min. pán primátor. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento bod sa volá Zmena...  
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Nezasahujte mi... 
 
p. Polaček, primátor mesta: V zmysle rokovacieho poriadku máte sa vyjadriť k bodu, je  

bod č. 9. 
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p. Matoušek, poslanec MZ: Hovorím k tomuto danému bodu. 
 
p. Polaček, primátor mesta: No nie. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Nepočujete? 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči. Tak nech sa páči. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Tak hovorím k tomuto danému bodu, že je mi ľúto, že ste tento 

daný bod... 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ešte raz pán poslanec, tento bod je bytový dom na ulici 

Komenského č. 21 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Áno, hovorím k bytovému domu Komenského. Hej?  
 
p. Polaček, primátor mesta: Tak bavte o bode, poprosím diskusiu k bodu č. 9. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Je mi ľúto, že ste zneužil zase svoju právomoc...  
 
p. Polaček, primátor mesta: Zasa rozprávate svoje veci. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: ...zaviedol ste nás a v rámci mimoriadneho zastupiteľstva... 
 
p. Polaček, primátor mesta: ...skúste sa držať témy bod č. 9. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: ...dané majetkové body a nedal ste čas prejednávať do majetkovej 

komisii. Je to presne vaša vizitka ako robíte a ako vediete celé toto mesto. Prosím, 
nezneužívajte svoje slovo... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nemáte rovnaký meter.  
 
p. Matoušek, poslanec MZ: ...v rámci predsedníctva... 
 
p. Polaček, primátor mesta: ...prestaňte robiť politiku, prestaňte politikárčiť... 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: ...politiku robíte vy. Mám slovo na 3 min. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Začnite sa správať ako poslanec mesta... 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: ...prestaňte mi skákať do slova. 
 
p. Polaček, primátor mesta: ...a nie žabomyší poslanec. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ja sa správam ako poslanec mesta. Vy sa správate ako pán 

blahorečený. Tak prosím vás už buďte a... 
 
p. Polaček, primátor mesta: Dobre, máte posledných 5 sekúnd... 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: ...počúvajte... 
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p. Polaček, primátor mesta: ...aby ste sa bavili o bode. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ja sa bavím o bode č. 9. 
 
p. Polaček, primátor mesta: V opačnom prípade bude odobraté slovo. Hej? 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ja sa bavím o bode číslo 9. Je mi ľúto, že ste bod 9 zaradil a nedal 

ste priestor na to, aby sa vedeli vyjadriť k nemu komisie. Opakujem to, že je mi ľúto, že 
ste tento bod nezaradil. Samozrejme týka sa to aj ostatných bodov, je to vaša vizitka. Nie 
je to naša vizitka. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Kundrát má procedurálny návrh 

alebo je to zmätočné. Nech sa páči, máte procedurálny návrh. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Nie je to zmätočné. Nepáči sa mi veľmi 

ako sa vedie dnešná schôdza práve v štýle toho, že nenecháme dohovoriť kolegov, vy pán 
predsedajúci si beriete slovo kedykoľvek v zmysle rokovacieho poriadku a myslím si, že 
je vhodné nechať zareagovať. Ja rozumiem, že poviete, že máte na to právo, ale bolo by 
fajn aj aby sme sa riadili tým, že čo je slušné. Chcel som dať procedurálny návrh taký, 
aby mohol kolega vystúpiť bez toho, aby mu bolo skákané do reči. S tým, že už 
dorozprával, tak procedurálny návrh nedám. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, máme rokovací poriadok, dodržujte ho. Ďakujem 

pekne. Bod číslo, pán poslanec Karaffa, nech sa páči, pardon, som nevidel. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: V marci som upozornil na to, že nejaké body neboli prerokované 

v komisii, vtedy ste išli ako z rýchlika, lebo treba pomôcť tým charitatívnym 
organizáciám. Som upozorňoval na to, že pozor máme nejaký dvojitý meter. Raz nám 
pravidlá vyhovujú a teda ich dodržiavame a potom, keď nám to nevyhovuje, tak to 
nedodržiavame. V tomto konkrétnom prípade ide len o zmenu z toho dôvodu, že sa menili 
vlastníci bytov. Čiže ja v tom nejaký problém nevidím, ale to je to nebezpečenstvo, že ak 
sa chceme odvolávať na pravidlá, tak sa na nich musíme odvolávať vždy a musíme si to 
byť toho vedomý a potom aj ten proces tomu musíme nastaviť. A to platí tak ako  
pre predsedajúceho aj pre jeho teda kolegov a takto platí aj pre nás ako pre poslancov, 
ktorí majú nejaký záujem niečo prerokovať v zastupiteľstve. Takže myslíme na to prosím 
všetci a vždy, lebo potom môžu nastať také situácie, ale na konci dňa si vyčítame niečo, 
čo v zásade jedna aj druhá strana porušuje a ja som tomu len smejem, lebo niekedy chcete, 
aby niečo prešlo komisiou, niekedy nechcete. Uvediem len takú informáciu ako taký 
dôvetok. Pokiaľ ide o výkon správy majetku, odňatie a zverenie do správy, to nie je 
zaraďované na komisie, doposiaľ nejaká požiadavka nebola. Je to nad rámec. 
Samozrejme súvisí to so správou majetku, čiže môžeme sme sa tomu venovať. Ja v tom 
nevidím problém. Ale prax je taká, že ani zverenie, ani odňatie zo správy nie je 
zaraďované do programu majetkovej komisie. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Teda, aby sme sa rozumeli. Bod 9 bol prejedaný na majetkovej 

komisii, len medzitým sa zmenili vlastníci, lebo ten čas plynie a preto treba aj reagovať, 
lebo sa nám to opäť udeje a jednoducho je to nekonečný príbeh ako ľudia medzitým 
odchádzajú, prichádzajú a potrebujeme do doriešiť. Ďakujem pekne. Rozprava je 
uzavretá. Nech sa páči, návrhová komisia. 
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p. Múdry, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Návrh na uznesenie. Mestské zastupiteľstvo 
v Košiciach podľa platných právnych predpisov za a) mení uznesenie MZ v Košiciach  
č. 237 zo dňa 12. septembra 2023 - Prevod voľného nebytového priestoru, pôvodne CO 
kryt v bytovom dome na ul. Komenského 21 pre 9-tich vlastníkov bytov z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa nasledovne: v bode 9, pôvodný Ján Hutník, nar. 25.02.1948 
a Marta Hutníková, rod. Vámošová, nar. 26.02.1953, obaja bytom Komenského 21, 
Košice v podiele 1/9-ina sa nahrádza novým údajom Aleš Chovanec, nar. 09.05.1995, 
bytom Račianska 8, 831 02 Bratislava v podiele 1/9-ina. 

 
p. Polaček, poslanec MZ: Ďakujem pekne, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 21 -  za: 34, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Toto uznesenie bolo schválené. 

- - - 
 

Bod č. 10 
Určenie spôsobu prevodu pozemku parc. C KN č. 146/2 v k. ú. Nižná Úvrať z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Prechádzame k bodu č. 10 Určenie spôsobu prevodu 

pozemku v k. ú. Nižná Úvrať z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Otváram k tomuto 
bodu rozpravu. Ak sa nikto nehlási, uzatváram rozpravu a poprosím návrhovú komisiu. 

 
p. Kundrát, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Návrh na uznesenie. Mestské zastupiteľstvo 

v Košiciach v súlade s § 9 ods. 2 písm. a) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení 
neskorších predpisov schvaľuje spôsob prevodu nehnuteľného majetku vo vlastníctve 
mesta Košice z dôvodov hodných osobitného zreteľa, ďalej len podľa predloženého 
návrhu. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem kolegovia a kolegyne, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 22 -  za: 34, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Uznesenie bolo prijaté. 

- - - 
 
Bod č. 11 
Určenie spôsobu prevodu pozemkov časť parc. C KN č. 588/40 a časť parc. C KN č. 588/41 
v k. ú. Vyšné Opátske z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Prechádzame k bodu č. 11 Určenie spôsobu prevodu 

pozemkov časti parcely v k. ú. Vyšné Opátske z dôvodu hodného osobitného zreteľa. 
Otváram k tomuto bodu diskusiu. Ak sa nikto do diskusie nehlási, uzatváram diskusiu 
a poprosím návrhovú komisiu. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje spôsob prevodu nehnuteľného 
majetku vo vlastníctve mesta Košice v k. ú. Vyšné Opátske z dôvodov hodných 
osobitného zreteľa podľa predloženého návrhu. 
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p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem, hlasujme o tomto návrhu. 
 
Hlasovanie č. 23 -  za: 35, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Návrh bol schválený. 

- - - 
 
Bod č. 12 
Určenie spôsobu prevodu pozemku v k. ú. Košická Belá pre A. H. a M. H. z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Prechádzame k bodu č. 12 Určenie spôsobu prevodu 

pozemku v k. ú. Košická Belá z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Otváram k tomuto 
bodu diskusiu. Ak sa nikto do diskusie nehlási, uzatváram diskusiu a poprosím návrhovú 
komisiu. 

 
p. Múdry, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v súlade s platnými 

právnymi predpismi schvaľuje spôsob prevodu vlastníctva nehnuteľného majetku mesta 
Košice pozemku registra C KN parcely č. 668 z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
podľa predloženého návrhu. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem, hlasujme o tomto návrhu. 
 
Hlasovanie č. 24 -  za: 35, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Návrh bol schválený. 

- - - 
 
Bod č. 13 
Určenie spôsobu prevodu pozemku v k. ú. Krásna pre D. F. a I. F. z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Prechádzame k bodu č. 13 Určenie spôsobu prevodu 

pozemku v katastrálnom území Krásna z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Nech sa 
páči, otváram diskusiu. Nikto sa nehlási do diskusie, diskusiu uzatváram a poprosím 
návrhovú komisiu. 

 
p. Kundrát, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v súlade s § 9 ods. 2 písm. a) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších 
predpisov schvaľuje spôsob prevodu vlastníctva nehnuteľného majetku mesta Košice  
z dôvodov hodného osobitného zreteľa podľa predloženého návrhu. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem, hlasujme o tomto návrhu. 
 
Hlasovanie č. 25 -  za: 35, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Návrh bol schválený. 

- - - 
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Bod č. 14 
Určenie spôsobu prevodu pozemkov v k. ú. Letná formou zámeny medzi mestom Košice 
a spoločnosťou SHX, s.r.o. z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Prechádzame k bodu č. 14 Určenie spôsobu prevodu 

pozemku v k. ú. Letná formou zámeny medzi mestom Košice a spoločnosťou SHX, s.r.o. 
z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Ak sa  
do diskusie nikto nehlási, poprosím, uzatváram diskusiu a poprosím návrhovú komisiu. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje spôsob prevodu vlastníctva 
nehnuteľného majetku mesta Košice formou zámeny pozemkov z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa pozemkov C KN v k. ú. Letná zámenou za pozemky C KN v k. ú. 
Letná podľa osobitného zreteľa, podľa predloženého návrhu. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem, hlasujme o tomto návrhu. 
 
Hlasovanie č. 26 -  za: 38, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Návrh bol schválený. 

- - - 
 
Bod č. 15 
Určenie spôsobu prevodu časti pozemku v k. ú. Nižný Klátov formou priameho predaja 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Prechádzame k bodu č. 15 Určenie spôsobu prevodu 

časti pozemku v k. ú. Nižný Klatov formou priameho predaja. Otváram k tomuto bodu 
diskusiu. Ak sa nikto nehlási do diskusie, diskusiu uzatváram a poprosím návrhovú 
komisiu. 

 
p. Múdry, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v súlade 

platnými právnymi predpismi schvaľuje určenie spôsobu prevodu vlastníctva 
nehnuteľného majetku mesta Košice časti pozemku registra E KN č. 3137/1, zastavaná 
plocha a nádvorie s výmerou cca 30 m2 v stave C KN jej zodpovedá parcela 1771/1 - LV 
0 v k. ú. Nižný Klátov, zapísaného v katastri nehnuteľností na LV č. 1538 formou 
priameho predaja. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem, hlasujme o tomto návrhu. 
 
Hlasovanie č. 27 -  za: 37, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Tento návrh bol schválený. 

- - - 
 
Bod č. 16 
Určenie spôsobu prevodu časti pozemku v k. ú. Myslava v lokalite Na Kope formou 
zámeny z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Prechádzame k bodu č. 16 Určenie spôsobu prevodu 

časti pozemku k. ú. Myslava v lokalite Na Kope formou zámeny z dôvodu hodného 
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osobitného zreteľa. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Ak sa nikto nehlási do diskusie, 
diskusiu uzatváram a poprosím návrhovú komisiu. 

 
p. Kundrát, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v súlade s § 9 ods. 2 písm. a) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších 
predpisov schvaľuje určenie spôsobu prevodu vlastníctva nehnuteľného majetku mesta 
Košice podľa predloženého návrhu formou zámeny za pozemok podľa predloženého 
návrhu z dôvodov hodného osobitného zreteľa podľa predloženého návrhu. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem, hlasujme o tomto návrhu. 
 
Hlasovanie č. 28 -  za: 37, proti: 0 zdržali sa: 0 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Uznesenie bolo prijaté. 

- - - 
 
Bod č. 17 
Určenie spôsobu prevodu časti pozemku v k. ú. Myslava v lokalite Myslavskej ulice 
formou zámeny z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Prechádzame k bodu č. 17 Určenie spôsobu prevodu 

časti pozemku v k. ú. Myslava v lokalite Myslavská ulica formou zámeny z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Ak sa nikto do diskusie 
nehlási, diskusiu uzatváram a poprosím návrhovú komisiu. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje určenie spôsobu prevodu 
vlastníctva nehnuteľného majetku mesta Košice podľa predloženého zámeru alebo 
návrhu formou zámeny za pozemok v k. ú. Myslava z dôvodov hodných osobitného 
zreteľa podľa predloženého návrhu. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem, hlasujeme o tomto návrhu. 
 
Hlasovanie č. 29 -  za: 36 + 1 (p. Zemková), proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Poprosím do záznamu, pani poslankyňa Zemková bola 

za. Toto uznesenie bolo prijaté. 
- - - 

 
Bod č. 18 
Určenie spôsobu prevodu nehnuteľností, časti pozemku registra C KN č. 8102/1 v k. ú. 
Severné mesto pre Ing. R. T. z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Prechádzame k bodu č. 18 Určenie spôsobu prevodu 

nehnuteľností v časti pozemku v k. ú. Severné mesto z dôvodu osobitného zreteľa. 
Otváram k tomuto bodu diskusiu. Ak sa nikto do diskusie nehlási, diskusiu uzatváram 
a poprosím návrhovú komisiu k bodu č. 18. 

 
p. Múdry, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa 

platných právnych predpisov schvaľuje spôsob prevodu nehnuteľnosti vo vlastníctve 
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mesta Košice časti pozemku podľa predloženého návrhu z dôvodov hodných osobitného 
zreteľa. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem, hlasujeme o tomto návrhu. 
 
Hlasovanie č. 30 -  za: 36, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Návrh bol schválený. 

- - - 
 
Bod č. 19 
Určenie spôsobu prevodu nehnuteľností, častí pozemkov registra C KN č. 8102/1  
a 8099/1 v k. ú. Severné Mesto pre MUDr. P. O. a manželku MUDr. M. O. z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Prechádzame k bodu č. 19 Určenie spôsobu prevodu 

nehnuteľnosti častí pozemkov v k. ú. Severné Mesto z dôvodu hodného osobitného 
zreteľa. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Ak sa nikto do diskusie nehlási, pán poslanec 
Kundrát, nech sa páči. 

 
p. Kundrát, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem veľmi pekne. Nemám fakticky  

k tomuto návrhu nič, ale vzhľadom na to, že sedím návrhovej komisii, všimli sme si 
nesúlad aj v bode č. 19, aj v bode č. 20 a síce, že v návrhu na uznesenie nie je uvedené, 
že sa jedná o osobitný zreteľ, pričom odôvodnenie osobitného zreteľa tam je. To znamená, 
že bude potrebné asi upraviť nejako návrh na uznesenie v prípade, že sa jedná o osobitný 
zreteľ, čo predpokladáme, že sa jedná. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Poprosím niekoho teda z právneho oddelenia, nech sa 

dostaví ku návrhovej komisii, aby to skonzultovali, že či naozaj spĺňa tú podmienku. 
Kolegovia, na záver návrhu uznesenia sa uvádza dôvodom hodným osobitného zreteľa  
v zmysle § 72 štatútu je skutočnosť, že prevádzaný, okej, ďakujem. Ďakujem návrhovej 
komisii. Teda keď sa môžeme vrátiť, opätovne otváram diskusiu a poprosím technikov, 
hlásim sa do diskusie. Tesne vedľa. Ďakujem. Z dôvodu upozornenia návrhovou 
komisiou podávam tento návrh na doplnenie pôvodného znenia uznesenia, kde  
v predposlednom odseku na záver vety „do bezpodielového spoluvlastníctva manželov“, 
navrhujem doplniť, po porade s právnym, vetu alebo záver vety, „z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa“ a na záver pokračuje potom to zdôvodnenie osobitného zreteľa. Čiže 
toto je ten návrh, z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Čiže budeme hlasovať o tomto 
doplnení a potom následne aj o samotnom už v celkovom návrhu a to isté zopakujeme aj 
pri bode č. 20. Ďakujem. Uzatváram teda diskusiu, ak sa nikto nehlási ďalej do diskusie 
a poprosím teda návrhovú komisiu. 

 
p. Kundrát, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem pekne. Takže najprv budeme 

hlasovať o doplňujúcom návrhu pána námestníka a ten znie. Do predposledného odstavca 
návrhu na uznesenie sa dopĺňa „z dôvodu hodného osobitného zreteľa“. Koniec návrhu. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Hlasujeme o tomto doplňujúcom návrhu 

pôvodného uznesenia. 
 
Hlasovanie č. 31 -  za: 32, proti: 0, zdržal sa: 1 
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p. Gibóda, námestník primátora mesta: Prejdeme teda k pôvodnému návrhu aj s doplnením. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ a člen návrhovej komisie. Ďakujem pekne. Takže prečítam teraz celý 

návrh spolu s doplnením, ktoré bolo schválené pred chvíľkou. Mestské zastupiteľstvo  
v Košiciach v súlade s § 9 ods. 2 písm. a) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení 
neskorších predpisov schvaľuje spôsob prevodu nehnuteľnosti vo vlastníctve mesta 
Košice, častí pozemkov podľa predloženého návrhu podľa osobitného zreteľa podľa 
predloženého návrhu z dôvodov hodných osobitého zreteľa. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem, hlasujeme o tomto doplnenom návrhu. 
 
Hlasovanie č. 32 -  za: 36, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Tento návrh bol schválený. 

- - - 
 
Bod č. 20 
Určenie spôsobu prevodu nehnuteľností, časti pozemku registra C KN č. 8102/1  
v k. ú. Severné Mesto pre J. I. a manželku K. I. z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Prechádzame k bodu č. 20 Určenie spôsobu prevodu 

nehnuteľnosti časti pozemku v k. ú. Severné mesto z dôvodov hodných osobitného 
zreteľa. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Zároveň sa hlásim do diskusie. Ďakujem. 
Rovnako ako v predchádzajúcom bode, aj tu predkladám návrh na doplnenie pôvodného 
znenia uznesenia, kde v predposlednom odseku na záver vety „do bezpodielového 
spoluvlastníctva manželov“ vkladáme záver vety „z dôvodu hodného osobitného zreteľa“ 
a následne pokračuje to odôvodnenie. Čiže toto je návrh na doplnenie. Hlási sa ešte niekto 
ďalší do diskusie? Ak nie, uzatváram diskusiu a poprosím návrhovú komisiu najprv to 
doplnenie a potom celkový návrh. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Čiže komisia obdržala doplňujúci 

návrh pána poslanca Gibódu, v ktorom navrhuje doplniť do tretieho odstavca vetu „podľa 
osobitného zreteľa“. Čiže to je doplňujúci návrh pána poslanca Gibódu. Môžeme 
hlasovať.  

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem, môžeme hlasovať o návrhu. 
 
Hlasovanie č. 33 -  za: 37, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: A teraz vlastne pôvodný. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje spôsob prevodu nehnuteľnosti  
vo vlastníctve mesta Košice podľa predloženého návrhu aj s doplňujúcim návrhom pána 
poslanca Gibódu z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Koniec návrhu. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem, hlasujeme o celkovom návrhu.  
 
Hlasovanie č. 34 -  za: 36, proti: 0, zdržali sa: 0 
 



54 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Návrh bol schválený. 
- - - 

 
Bod č. 21 
Určenie spôsobu prevodu pozemku v k. ú. Severné Mesto a Terasa medzi mestom Košice 
a Ing. M. K. formou zámeny z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Prechádzame k bodu č. 21 Určenie spôsobu prevodu 

pozemku v k. ú. Severné mesto a Terasa medzi mestom Košice Ing. M. K. formou 
zámeny z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Ak sa 
nikto nehlási do diskusie, diskusiu uzatváram a poprosím návrhovú komisiu.  

 
p. Múdry, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v súlade 

s platnými právnymi predpismi schvaľuje určenie spôsobu prevodu nehnuteľného 
majetku formou zámeny podľa predloženého návrhu z dôvodu hodného osobitného 
zreteľa. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Hlasujeme o tomto návrhu. 
 
Hlasovanie č. 35 -  za: 36, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Návrh bol schválený.  

- - - 
 

Bod č. 22 
Určenie spôsobu prevodu pozemku vo vlastníctve mesta Košice v k. ú. Severné Mesto 
formou odpredaja pre J. K. z dôvodov hodných osobitného zreteľa 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Prechádzame k bodu č. 22 Určenie spôsobu prevodu 

pozemku vo vlastníctve mesta Košice v k. ú. Severné Mesto formou odpredaja hodných 
osobitného zreteľa. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Ak sa nikto do diskusie nehlási, 
diskusiu uzatváram a poprosím návrhovú komisiu. 

 
p. Kundrát, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem pekne. Mestské zastupiteľstvo 

v Košiciach v súlade s § 9 ods. 2 písm. a zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení 
neskorších predpisov schvaľuje spôsob prevodu nehnuteľného majetku vo vlastníctve 
mesta Košice formu odpredaja pozemku podľa predloženého návrhu z dôvodov hodného 
osobitného zreteľa podľa predloženého návrhu. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem, hlasujeme o tomto návrhu. 
 
Hlasovanie č. 36 -  za: 38, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Návrh bol schválený. Ďakujem. 

- - - 
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Bod č. 23 
Určenie spôsobu prevodu pozemku parc. C KN č. 1385/31 v k. ú. Terasa pod prístavbou 
4 loggií pre vlastníkov bytov a nebytových priestorov bytového domu Rožňavská 2 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Prechádzame k bodu č. 23 Určenie spôsobu prevodu 

pozemku v k. ú. Terasa pod prístavbou 4 loggií pre vlastníkov bytov a nebytových 
priestorov bytového domu Rožňavská 2. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Pán poslanec 
Djordjevič s procedúrou? Nie? Dobre. Ak sa nikto nehlási do diskusie, diskusiu 
uzatváram a poprosím návrhovú komisiu.  

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje spôsob prevodu nehnuteľného 
majetku vo vlastníctve mesta Košice pozemku pod prístavbou 4 loggií v k. ú. Terasa 
podľa predloženého návrhu. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem, hlasujeme o tomto návrhu. 
 
Hlasovanie č. 37 -  za: 37, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Uznesenie bolo prijaté. 

- - - 
 
Bod č. 24 
Určenie spôsobu prevodu pozemku parc. C KN č. 1385/32 v k. ú. Terasa pod prístavbou 
4 loggií pre vlastníkov bytov a nebytových priestorov bytového domu Rožňavská 2 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Prechádzame k bodu č. 25 Určenie spôsobu prevodu 

pozemku v k. ú. Krásna z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Otvárame k tomuto bodu 
diskusiu. A ospravedlňujem sa. Ospravedlňujem sa, podobný bod. Takže bod 24 Určenie 
spôsobu prevodu pozemku v k. ú. Terasa pre iné č. katastrálneho, céčkovej parcely pod 
prístavbou takisto 4 loggií pre vlastníkov bytov a nebytových priestorov, tak isto 
bytového domu Rožňavská 2. Otváram aj k tomuto bodu diskusiu. Ak sa nikto nehlási, 
uzatváram diskusiu a poprosím návrhovú komisiu.  

 
p. Múdry, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v súlade s platnými 

právnymi predpismi schvaľuje spôsob prevodu nehnuteľného majetku vo vlastníctve 
mesta Košice pozemku C KN 1385/32 podľa predloženého návrhu. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Hlasujme o tomto návrhu. 
 
Hlasovanie č. 38 -  za: 37, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Toto uznesenie bolo prijaté. 

- - - 
 
Bod č. 25 
Určenie spôsobu prevodu pozemku v k. ú. Krásna pre Š. B. a manželku K. B. z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Prechádzame teda k bodu č. 25 Určenie spôsobu 



56 

prevodu pozemku k. ú. Krásna z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Poprosím, otváram 
k tomuto bodu diskusiu. Ak sa nikto nehlási do diskusie, diskusiu uzatváram a poprosím 
návrhovú komisiu.  

 
p. Kundrát, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem pekne. Mestské zastupiteľstvo  

v Košiciach v súlade s § 9 ods. 2 písm. a) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení 
neskorších predpisov schvaľuje spôsob prevodu nehnuteľného majetku vo vlastníctve 
mesta Košice podľa predloženého návrhu z dôvodov hodného osobitného zreteľa podľa 
predloženého návrhu. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem, hlasujeme o tomto návrhu. 
 
Hlasovanie č. 39 -  za: 38, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Tento návrh bol schválený. 

- - - 
 
Bod č. 26 
Určenie spôsobu prevodu pozemku v k. ú. Severné Mesto pre A. M. z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: K bodu č. 26 Určenie spôsobu prevodu pozemku v k. ú. 

Severné Mesto z dôvodov osobitného zreteľa otváram diskusiu. Ak sa nikto do diskusie 
nehlási, uzatváram diskusiu a poprosím návrhovú komisiu. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje spôsob prevodu nehnuteľného 
majetku vo vlastníctve mesta Košice v k. ú. Severné Mesto z dôvodov hodného 
osobitného zreteľa podľa predloženého návrhu. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem, hlasujeme o tomto návrhu. 
 
Hlasovanie č. 40 -  za: 37, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Uznesenie bolo schválené. 

- - - 
 
Bod č. 27 
Určenie spôsobu prevodu pozemkov v k. ú. Barca pre Š. Š., V. Z. a I. L. z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Prechádzame k bodu č. 27 Určenie spôsobu prevodu 

pozemku v k. ú. Barca z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Otváram k tomuto bodu 
diskusiu. Ak sa nikto do diskusie nehlási, diskusiu uzatváram a poprosím návrhovú 
komisiu. 

 
p. Múdry, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v súlade 

s platnými právnymi predpismi schvaľuje spôsob prevodu nehnuteľného majetku  
vo vlastníctve mesta Košice parcela registra C KN 2234/3 z dôvodu hodného osobitného 
zreteľa podľa predloženého návrhu. 
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p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem, hlasujeme o tomto návrhu. 
 
Hlasovanie č. 41 -  za: 38, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Tento návrh bol schválený.  

- - - 
 

Bod č. 27/1 
Petície za vy/dobudovanie chodníka na Ukrajinskej ulici 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Prechádzame k bodu č. 27/1 Petícia za vy/dobudovanie 

chodníka na Ukrajinskej ulici 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. V zmysle zákona je potrebné petíciu prerokovať  

a ak je tu zástupca petičného výboru, má právo vystúpiť. Len aby som vedel, očami, 
ďakujem, vidím vás. Čiže bod Petíciu za vy/dobudovania chodníka na Ukrajinskej ulici 
je otvorený. Dôvodovú správu máte. Ja k tomu len 3 vety možno. Je to projekt, s ktorým 
je mesto stotožnené dlhodobo. Na tomto projekte sa postupne pracuje. Samozrejme má 
svoje obmedzenia najmä finančné. Naším dlhodobým cieľom je získať na projektovú 
dokumentáciu peniaze z eurofondov a na projektovú dokumentáciu a následne tak isto  
z eurofondov túto cestu urobiť. Samotný nejaký harmonogram približný, o ňom sme aj 
rozprávali niekoľko, sme zverejnili, čiže toto nie projekt, ktorý by nebol potrebný,  
na druhej strane všetko potrebuje peniaze a časť. V prípade, že zastupiteľstvo súhlasí,  
ja by som dal prvé slovo petičnému výboru. Nech sa páči a následne, ak budú nejaké 
otázky tak poprosím poslancov, aby sa zúčastnili rozpravy. Nech sa páči, máte slovo.  
A keď môžete sa predstaviť všetkým. 

 
p. Kunca, zástupca petičného výboru: Ďakujem pekne za slovo. Moje meno je Lukáš Kunca 

a teda od narodenia bývam v Krásnej a snažím sa tam nejakým spôsobom pôsobiť. 
Bližšie, okej. Ďakujem veľmi pekne. Asi je vidieť, že prvýkrát prekladám petíciu, ale  
v každom prípade chcel som začať trošku netradične, pretože neviem, že či sa k vám 
dostala alebo ste mali možnosť si prečítať kompletné materiály, ktoré som sa snažil 
predkladať alebo vo vás o tom informovať. Chcel by som prečítať konkrétne vyjadrenia 
ľudí, konkrétnych ľudí, ktorí podporili petíciu. Nebudem čítať celé ich mená, lebo nemám 
na to nejaký ich výslovný súhlas, takže budem čítať len prvé meno. Marcel podpisujem, 
lebo je absolútne nevyhnutné vybudovať chodník pre bezpečnosť občanov a hlavne deti. 
Zuzana, podpisujem, lebo je neúnosné mať v dvadsiatom prvom storočí cestu bez 
chodníka. Mária, podpisujem, lebo každý deň vidím deti a plno ľudí ako tamade chodia. 
Pavol, bývam so svojou rodinou na Východnej ulici. Každý deň prechádzam cez cestu 
bez prechodov a chodím po nevylúčil po nevyhovujúcom chodníku. Katarína, lebo sa  
ma to dotýka a každý deň chodím po neupravenej ploche na autobus a chodím s deťmi 
prebehovaním pomedzi autá. Gabriel, na autobusovú zastávku prebehujem pomedzi autá 
na frekventovanej ceste, keďže chýbajú prechody. Peter, podpisujem, lebo bývam 
v Krásnej a toto je roky neriešený problém. Katarína, bývam v Krásnej pri motoreste  
a chodievame často peši po ulici Ukrajinská aj s kočiarom a je to katastrofa. Všetci 
budeme spokojnejší, ak ten chodník bude. Robert, ja neviem, ale už na rok 2000 boli  
v minulom storočí celkom utopistické predstavy mať chodník. Prešlo skoro štvrť ďalšieho 
storočia a ľudia v 2. najväčšom meste v krajine nemôžu bezpečne a čistý kráčať v rámci 
svojej MČ, ani len dôstojne dôjsť na zastávku autobusu. Danka, podpisujem, lebo je 
potrebné hlavne chodník na Ukrajinskej ulici riešiť aj na moste ponad Hornád, kde deti 
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nevedia prejsť z jednej strany na druhú stranu. Pri troche nepozornosti spadnú  
do priekopy. Rovnako ženy s kočiarom musia prekonávať prekážky, je to dlhodobo 
neriešené. Celá Ukrajinská je nonstop plná predchádzajúcich áut a chodci a cyklisti sú 
ohrozovaní. Asi čakáme, až keď sa niečo stane. Toto sú také vyjadrenia, ktoré by som 
ešte doplnil o to, že vlastne aj na Slaneckej a je super, že Slanecká už bude za chvíľku. 
Z toho máme veľkú radosť, aj na Slaneckej sa vlastne stali 2 smrteľné nehody, pokiaľ si 
dobre pamätám, takže ja myslím, že o to nám nikomu nejde, aby sa nič také stalo a potom 
sa robili chodníky. Čiže takto som chcel priblížiť vlastne názory konkrétnych ľudí, 
ktorých sa to týka, ktorí podporili petíciu a mali aj možnosť konkrétne sa vyjadriť 
k tomuto. V rámci petície som aj chodil a zbieral podpisy priamo od ľudí. Viacerí sa  
vyjadrili dokonca aj tak, že by bolo vhodné možno nejaké protestné akcie. Zaznel aj názor 
teda, že by možno bolo vhodné sa odtrhnúť od mesta Košice, aby teda sme si to všetko 
vyriešili sami. Nemyslím si, že je to správna cesta. Cesta je spolupráca a vlastne sme 
občania, ktorí sme súčasťou tejto samosprávy a myslím si, že je dôležité, aby sme 
poukazovali na to, čo treba zdokonaliť a čo je treba zlepšiť. To je vlastne aj možnosť tej 
petície alebo snaha tej petície a chceme, aby vlastne sme spolupracovali či mesto, či 
občania a takýmto spôsobom komunikovali vzájomne a riešili problémy spoločne. 
Snahou teda nie je sťažovať sa, ani kritizovať, práve naopak by som chcel oceniť, že  
za tie roky, čo si mesto alebo s MMK komunikujeme, veľmi oceňujem prístup 
zamestnancov MMK, veľmi ochotne komunikujú a snažia sa možno konštruktívne 
nejakým spôsobom riešiť situáciu. Avšak predpokladám, že vzhľadom na množstvo tých 
projektov, ktoré mesto rieši, možno tá Ukrajinská nebola úplne v centre pozornosti  
a chceli sme vlastne ukázať na to, že sú tam problémy, ktoré sú desiatky rokov neriešené. 
Jedna vec, ktorú by som chcel vlastne poukázať, že prečo trebalo upriamiť tú pozornosť 
na Ukrajinskú je, že v Pláne mobility mesta je tento chodník riešený až v roku 2040. Čiže 
to by bolo už asi, ja neviem koľko, ale pomaly 50-60 rokov, kedy sa vôbec nejaký chodník 
urobil a pokiaľ viem aj ten Plán mobility je podkladom pre rôzne eurofondové projekty. 
Takže ja som rád, že sa to tam dostalo, som rád, že sa to rieši, lebo naozaj tá komunikácia 
zo strany mesta bola taká, že je to snaha, je tu v podstate ako keby vôľa to vyriešiť, ale 
videl som vlastne to, že sa to ako keby odkladá z roka na rok. Ja by som ešte ten materiál, 
tú dôvodovú správu doplniť zopár informácií. V liste, ktorý som petícii predložil, sme 
navrhli aj 3 spôsoby financovania. Bol tam predaj nejakých pozemkov, ktoré podľa 
názoru sú nepotrebné, je tam aj, asi si. Neviem, či môžem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Kľudne dokončte.  
 
p. Kunca, zástupca petičného výboru: Hej? Ďakujem veľmi pekne. Je tam vlastne ďalšie 

možnosti financovania, čiže našou snahou nebolo kritizovať, našou snahou nebolo 
vytvárať nejaké spory alebo nejakým spôsobom poukazovať na to, že sa nič nerobí. Bolo 
to skôr o tom, že poukázať na alebo priviesť pozornosť naspäť na tú Ukrajinskú a aby sa 
to pohlo vpred a preto potrebujem projektovú dokumentáciu, preto potrebujeme, aby sa 
to riešilo, že najskôr projektová dokumentácia, je základný dokument, ktorý môžeme 
potom následne riešiť žiadosti o NFP. Tak isto vlastne, ak chceme dostať do zásobníkov 
projektov, tak vlastne najprv musíme podať žiadosť a na tú žiadosť potrebujeme 
projektovú dokumentáciu. Preto si myslím, že alebo by som vás chcel vlastne všetkých 
poprosiť. Neberte to len na vedomie. Prosím, poďme to riešiť, poďme to riešiť spoločne. 
Vôľa, pokiaľ viem, z mesta tu je, vôľa občanov tu je a dúfam, že tu bude i vôľa 
zastupiteľstva. Takže ďakujem pekne, ďakujem pekne poslancom, aj poslankyni, ktorí 
mali možnosť vlastne so mnou hovoriť aspoň 2-3 min. a tiež by som sa chcel poďakovať 
občanom alebo ľuďom, ktorí mi pomohli tu petíciou zrealizovať, lebo nebolo to 
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samozrejme len o mojej práci a poďakovať 1374 ľuďom, že sa rozhodli vlastne tú petíciu 
podporiť a takýmto spôsobom poukázať na to, že sú tu možno ešte ďalšie problémy.  
Ja chápem, že ich je dosť v celom meste, ale možno je to dôvod na to začať a riešiť, riešiť 
to. Takže ďakujem 1374-krát. Ďakujem veľmi pekne za slovo. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ja by som len upozornil na jednu nepresnosť  

v rámci mediálnych skratiek, kde som zachytil, že a vy ste aj použili, že táto cesta je 
naplánovaná na rok 2040. Nie je to pravda. My máme naplánovanú túto cestu Ukrajinskú 
na rok 2030 ukončením, pretože chceme využiť eurofondy a tie musíme do 27 roku mať 
vymyslené a to financovanie zohnať. Čiže ten plán je nastavený takto. Čiže niekde 
nejakým spôsobom tie média takúto nepresnosť napísali. Ja som to nezachytil, čiže aj vy 
ste to spomenuli. Čiže my máme v pláne 2030. Tá projekčná činnosť bude trvať nie 
týždeň, nie mesiac. To nie je projektovanie domu. Tak verme, že sa nám podarí nájsť 
dostatok eurofondov na túto cestu. Táto cesta by mala splniť požiadavky budúcich 
eurofondov. 

 
p. Kunca, zástupca petičného výboru: Ja môžem ešte korigovať, naozaj toto je pravda, čo hovorí 

pán primátor, tam tá cesta je rok 2030, ale keď si nájdete chodník Ukrajinská, tak v tom 
pláne je 2040. Ja to mám aj niekde vytlačené, takže môžem potom ukázať, že z čoho som 
vychádzal. Je to možno len nejaká drobná nepresnosť a v každom prípade chcem povedať, 
že sme si vedomí alebo som si vedomý, že to nebude zo dňa na deň a že je to ťažká vec, 
nie je to ľahké a MMK má odborných ľudí, ktorí to určite budú schopní a verím to, že aj 
chcú zrealizovať. Takže toľko asi len k tomu. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Kundrát má procedurálny návrh. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Áno, ďakujem. Ja dávam procedurálny 

návrh, aby sme po prerokovaní tohto bodu mali obednú prestávku. Ďakujem. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 42 -  za: 22, proti: 3, zdržali sa: 7 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Budeme pokračovať s faktickou. Pán 

poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja len vám sa chcem poďakovať pán Kunca aj 

všetkým v petičnom výbore, lebo je to náročná práca, upozornili ste na problém, ale 
chcem vyzdvihnúť spôsob, akým komunikujete tento problém, lebo neprišli ste tu kričať, 
ani útočiť, ani hľadať vinníka, ani obviňovať, ale práveže veľmi konštruktívne ste popísali 
problém a tento prístup je veľmi zriedkavý. Čiže vysoko oceňujem tu ako ste to 
prezentovali, ako k tomu pristupuje, pozdravte kolegov z petičného tímu a verím, že sa to 
čoskoro podarí. Trošku ma vyrušuje fakt, že tvrdíme, že sa tomu venujeme roky, ale 
nemáme ešte ani vysúťaženého projektanta, ale snáď sa to pohne v budúcnosti. Ďakujem 
veľmi pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: V prípade, že sa nik nehlási, ďakujem pekne, otváram rozpravu, 

okej, keď. Ale faktická bola, nejak, niečo nezafungovalo. Rozprava je otvorená. Pán 
poslanec, skúsme tie stopky dať preč, medzitým pán poslanec Ihnát. Skúsme to 
odblokovať, pán poslanec Ihnát ide. 
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p. Ihnát, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Tak isto by som sa pripojil k pánovi Lörincovi 
čo povedal, ako fakt inteligentne to vysvetlené, konštruktívne vysvetlené, ďakujeme, čiže 
podpora tam bude, ako aj z mojej strany poslanca MZ. Petície majú význam, to si 
povedzme rovno, nie je to jednoduché nazbierať a treba tých ľudí presviedčať a treba 
vysvetľovať a pri stolíku, každý sa pýta vlastne a každý má nejaké očakávania potom 
z toho a bude to vôbec, je šanca nejaká atď., však poznám to. Chcem len povedať, aby 
Ťahanovčania vedeli, prebieha petícia takisto, ako využijem ten čas, prebieha petícia 
presne pod názvom U nás na sídlisku Ťahanovce „Za vybudovanie nového výjazdu  
z Americkej triedy na Magnezitársku ulicu v MČ Košice Sídlisko Ťahanovce  
a požiadavka na bezodkladne zaradenie výjazdu do investičných akcií mesta Košice. Tak 
isto očakávame presne ako vy ako predseda petičného výboru, tak isto ako Ťahanovce 
Sídlisko očakávame, že jednoducho vec sa pohne a že bude to v projektovom poňatí.  
MČ Košice Sídlisko Ťahanovce rovno hovorím, ako aj mestu Košice, aj vedeniu mesta 
Košice, kompetentným, že je ochotná a samozrejme bude účinná pri vysporiadavaní 
pozemkov. To je veľmi podstatný fakt, lebo tým sa všetko začína, takže MČ Košice 
Sídlisko Ťahanovce bude súčinná a ja verím tomu, že súčinné bude aj mesto Košice, lebo 
o tomto výjazde sa nebavíme prvý deň, ale bavíme sa asi už 2. rok. A jednoducho sme 
dopadli tak, ako sme dopadli, že musela byť spustená petícia. Tu je petičný hárok, 
kolegovia, keď môžete ma podporiť alebo nás podporiť tu na Sídlisku Ťahanovce, celý 
petičný výbor a občanov tohto sídliska. Budem veľmi rád, keď to podpíšete a podporíte 
nás v tejto veci. Toľko som chcel povedať vlastne, takže vlastne, aby aj vedenie mesta 
vedelo, že je v súčasnosti nazbieraných cca 1400 podpisov. Povedal som, že 2,5 tisíc až 
3 tisíc chceme odovzdať, takže vlastne 1400 podpisov už je v hre a je už podpísaných, 
takže sa veľmi tešíme. Držíme vám palce v tej Krásnej na tej Ukrajinskej a aby sa vec 
pohla dopredu. Budeme to sledovať. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Saxa, nech sa páči. 
 
p. Saxa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Som rád, že poslanci a poslankyne prejavili záujem 

a držia palce. Dúfam, že to budú aj správne gombíky stláčať pri rozpočte. V MČ Krásna 
žijú aktívni a veľmi dobrí ľudia, ktorí dokázali sa ozvať už viackrát. Takže aj v tejto petícii 
ďakujem organizátorom pánu Mgr. Lukášovi Kuncovi za to, že to zorganizoval. Podobne, 
ako sme mali petíciu za zachovanie MČ Krásna, keď ešte pred X rokmi chceli ju pričleniť, 
keď sme zachraňovali dopravu a verím, že aj v tomto prípade táto petícia, ktorá je, bude 
úspešná. Čo sa týka Ukrajinskej ulice, v tomto zastupiteľstve už veľakrát odzneli 
požiadavky, upozornenia a som rád, že nejaké kroky aj sa teraz už črtajú, aj v návrhu 
rozpočtu je vyčlenená suma na projektovú prípravu, za čo som veľmi vďačný a som rád, 
že to tam i ostane a chcel by som upozorniť do pozornosti aj čo sa týka situácie  
na Ukrajinskej ulici. Nielenže chodník chýba, chýba koncepčné riešenie a možno aj  
na základe tejto petície sa procesy urýchlia, pretože si treba uvedomiť. Ukrajinská bude 
stále frekventovanejšia ako je teraz. Dôvod. Jednoducho opravená Slanecká cesta 
samozrejme bude motivovať na rýchlejší prístup do mesta a hlavne predstavme si, že 
bude, neviem, ak môžem poprosiť o pozornosť trošku vzadu. A hlavne keď bude 
dokončená rýchlostná komunikácia R2, bude len prirodzené, že obyvatelia 30 tis. Sídliska 
Nad Jazerom plus Opátske teda, budú prechádzať Ukrajinskou ulicou od Popradu, keď 
prídu po diaľnici alebo keď prídu od Bratislavy, od juhu, stále budú smerovať  
na Ukrajinskú ulicu, ktorá bude veľmi zaťažená. Takže veľmi, veľmi ďakujem tým, ktorí 
spísali petíciu a prosím o podporu pri rozpočte a pri ďalších krokoch. Ďakujem veľmi 
pekne. 
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p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ak sa do diskusie nik nehlási, poprosím návrhovú 
komisiu o návrh na uznesenie. 

 
p. Kundrát, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem pekne. Návrh na uznesenie. 

Mestské zastupiteľstvo podľa príslušných právnych predpisov berie na vedomie Petíciu 
za vy/dobudovanie chodníka na Ukrajinskej ulici. Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Rozprava bola uzavretá. Aký je problém? Ale má slovo už návrhová 

komisia. Čo sa stalo? Ako dokončí návrhová komisia, potom nestačí? Lebo, tak rozprava 
bola uzavretá. Sústreďte sa pán poslanec, robíte to bežne, počkáte si vždycky, aby ste 
robili takýmto spôsobom obštrukcie, aby ste zdržiavali. Ale to je váš systém práce. Ak 
dovolíte, posunieme návrhovú komisiu naspäť a povedzte, čo potrebujete, ale prosím, ste 
rozprávali, nepredložili, neupozornili. Hovorte, máte slovo. Máte slovo pán poslanec. 

 
p. Saxa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Rokovací poriadok umožňuje otvoriť, ale áno, 

beriem, ospravedlňujem sa všetkým, pretože som bol veľmi rád, že sa takéto niečo udialo. 
Teda dávam pozmeňujúci návrh k tomuto bodu a síce: Mestské zastupiteľstvo Košice  
v zmysle príslušných predpisov po a) berie na vedomie petíciu za, pardon, dávam 
procedúru na znovuotvorenie, aby som mohol predložiť návrh. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Máte otvorenú, rozprávajte. 
 
p. Saxa, poslanec MZ: Dobre, pokračujem v prednesení návrhu. Po a) Mestské zastupiteľstvo 

v zmysle príslušných predpisov po a) berie na vedomie Petíciu za vy/dobudovanie 
dobudovanie chodníka na Ukrajinskej ulici a po b) žiada primátora mesta Košice 
zabezpečiť vypracovanie projektovej dokumentácie, vyčleniť finančné prostriedky  
na vypracovanie projektovej dokumentácie za účelom vy/dobudovania chodníka  
na Ukrajinskej ulici v MČ Košice Krásna. Všetko, ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Predložte návrhovej komisii. Nech sa páči návrhová komisia, máte 

slovo. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem pekne. Je to doplňujúci návrh 

pána poslanca Saxu, ktorý sa dopĺňa o bod b), v ktorom sa uvádza žiada primátora mesta 
Košice zabezpečiť vypracovanie projektovej dokumentácie a vyčleniť finančné 
prostriedky na vypracovanie projektovej dokumentácie za účelom vy/dobudovania 
chodníka na Ukrajinskej ulici v MČ Krásna. Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 43 -  za: 33, proti: 0, zdržali sa: 2 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: A ešte ideme teda pôvodný návrh  

na uznesenie mestského zastupiteľstva. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa 
príslušných právnych predpisov berie na vedomie Petíciu za vy/dobudovanie chodníka 
na Ukrajinskej ulici. Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 



62 

Hlasovanie č. 44 -  za: 35, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol, ďakujem pekne. Bod 27 sme vyčerpali, 

27/1. Ďakujem pekne.  
- - - 

 
p. Polaček, primátor mesta: Je 12:00 presne ako má byť, takže vidíme sa 13:00 v nasledujúcom 

bode, ktorým je Návrh programového rozpočtu. Poprosím všetkých riaditeľov mestských 
podnikov, všetkých vedúcich oddelení, aby tu prišli za mnou, pôjdeme do vedľajšej 
miestnosti. 

 
---po prestávke--- 

 
Bod č. 28 
Návrh Programového rozpočtu mesta Košice na roky 2024-2026 
 
p. Polaček, primátor mesta: Bod č. 28, ktorým je prerokovanie rozpočtu. Prosím, prezentujete 

sa. 13:16 hod. Poprosím, aby ste zaujali miesta na sedenie, aby sme mohli pokračovať. 
Prosím, prezentujte sa, aby sme mohli pokračovať. Sme 20 minút po. Vážené pani 
poslankyne, páni poslanci, sme uznášaniaschopní. Prezentovaných je 31 poslancov, teda 
bude pokračovať v bode č. 28, ktorým je Návrh Programového rozpočtu mesta Košice  
na roky 24-26. Na úvod mi dovoľte povedať, že tento rozpočet sa rodil naozaj veľmi 
ťažko. V marci sme predložili prvú verziu, finančná komisia nevedela k nemu dať 
stanovisko. Sme ho následne stiahli, na základe požiadaviek niektorých z vás, sme 
vyprecizovali textovú časť, aby bolo úplne jasné a zrejmé o aké položky ide, aby 
nevznikli nejaké disproporcie. Samozrejme v tom čase sa ešte vyskytli ďalšie otázniky, 
problémy, na ktoré musí mesto reagovať a teda dovoľte, aby som vám oproti tej verzii, 
ktorá bola posledná, zosumarizoval, aké zmeny v tomto rozpočte nastali. Na úvod ešte si 
treba povedať, že príjmová časť nie je úplne jednoznačná i napriek tomu, že očakávame 
alebo očakávali sme, že alebo rozpočtujeme v príjmovej časti z podielových daní sumu 
129 mil. EUR. Ministerstvo financií už dnes avizuje, že to bude 128,38 mil., teda  
o  700 tis. EUR menej a Rada pre rozpočtovú zodpovednosť hovorí o sume 126,6 mil., 
teda o 3,5 mil. EUR menej. My sme, vychádzame z prognóz ešte z januára, februára, lebo 
by sme nedokázali tento rozpočet zostaviť. Na druhej strane rátame a dúfame, že 
podpísané uznesenie vlády, ktoré je z pred pár týždňov, ktoré hovorí o dofinancovaní, aj 
keď nie úplne presné a nie ani komu, čiže tie sumy a miesta nepoznáme. Rátame s tým, 
že samospráva vôbec na Slovensku bude ešte nejakým spôsobom dofinancovaná. Z toho 
zároveň vyplýva aj náš záväzok, ktorý sme deklarovali, že pre túto chvíľu neriešime  
v našom rozpočte 2 zásadné položky a to je kultúra a šport. V minulosti šport sme vyplatili 
až v závere roka, to znamená, predpokladáme, že ak v lete nám dôjdu peniaze, tak  
na nasledujúcom alebo mimoriadnom zastupiteľstve by sme túto položku otvorili, aby 
sme, čo najskôr klubom pomohli a to sa isté týka aj kultúry. Čiže tieto položky ostali  
i naďalej, aj keď nie je to šťastné riešenie, nie je to najideálnejšie riešenie, ale myslíme 
si, že toľko peňazí by do mesta malo natiecť, aby sme tieto položky v rámci leta vyriešili. 
To, čo sme pridali a čo je vlastne dôležité je, že aby sme dokázali reagovať už na nové 
zmeny, ktoré za posledných 5-6 týždňov, 7 týždňov vznikli, sú. Ak chceme rozpočet 
schváliť, potrebujeme zobrať úver na úrovni 1 mil. EUR. Z tohto úveru tým 
najzakladanejším a najzásadnejším je kapitálový výdavok, samozrejme, úver sa týka len 
kapitálových, teda investičných výdavkov, ktorý sa týka, my sme ju nazvali položkou, 
položka Volvo, kde jednoducho, ak chceme plniť záväzky, ktoré sú v našej zmluve medzi 
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mestom, štátom a samotným Volvom, tak nemôžme čakať na to, že nám prídu peniaze  
z neba, ale ak chceme objednávať projektové dokumentácie, ak chceme robiť výkup 
pozemkov, ak chceme riešiť dobudovanie chodníkov pre cyklistov, tak jednoducho 
potrebujeme začať konať a výroba Volva sa blíži a nechceme byť tí, na koho sa ukáže 
prstom, že si svoj záväzok neplní. Čiže jedná sa o stavebné úpravy napr. na škole Poľná, 
jedná sa o rekonštrukciu dobudovanie chodníkov, cyklo-koridor medzi Barcou 
a Šebastovcami, takisto sa jedná cyklistická komunikácia sídlisko Keldišová, Ukrajinská, 
Pod most, ulica Ukrajinská a podobne. Toto sú projekty, na ktorých potrebujeme robiť  
a tá suma teda bola vyčíslená tak, ako ju máte. My tam pridávame sumu 600 tis., ale 
zároveň z položiek v niektorých sme ubrali, aby sme túto položku celkovú nastavili, aby 
bola jednoznačná, viditeľná a teda návrh rozpočtu na rok 24 sú plánované kapitálové 
výdavky práve spojené so zmluvou s Volvom na úrovni 964 850 EUR. Rozpočet zároveň 
rieši stravovanie seniorov, kde v tej februárovej verzii, marcovej verzii nebolo 
dofinancovanie a dostatok zdrojov na to, aby sme dokázali vyfinancovať seniorov, teda 
stravovanie v tejto chvíli je plus 135 tis. EUR. Malo by nám to vystačiť do konca roka, 
takisto sú tu zahrnuté napr. oporný múr na Rastislavovej, to je 100 tis. EUR. Zároveň  
zo zimnej údržby sme zobrali sumu 300 tis. EUR. Na Slaneckú sme pridali 580 tis. EUR. 
To je presun na prekládku elektrických stĺpov vedenia. Do DPMK musíme ešte pridať 
plus 246 tis. EUR. To sú straty za rok 2023. Bankovská cesta. Dnes zápasíme s názorom 
úradov o tom, či je alebo nie je na Bankove mimoriadna situácia, či zosuvy pôdy sú alebo 
nie sú mimoriadnou situáciou. Pre túto chvíľu máme stanovisko, že nie je, to znamená, 
musíme sa touto cestou zaoberať z vlastných zdrojov, ten zdroj je na úrovni 600 tis. EUR, 
no a samozrejme sú tu energie, zrážkové vody, ktoré sme museli navýšiť o sumu 200 tis. 
Takto by som mohol ešte v niektorých drobných položkách pokračovať, ale myslím, že 
toto sú tie zásadné. Zároveň sme do rozpočtu vložili 3 dotácie po 8 tis. EUR, v minulosti 
to bolo omnoho viac a to je Rada seniorov 8 tis. EUR, Ekumenické spoločenstvo  
8 tis. EUR a Národnostné menšiny 8 tis. EUR. Ekumenické spoločenstvo oslavuje svojich 
30. rokov, je to istým spôsobom celosvetový unikát, takéto spoločenstvá nie sú bežné  
a nie v takomto období a čo to týka Národnostných menšín, Košice ako multikultúrne, 
multinárodné mesto akceptuje všetky národnosti, žije ich tu najviac v rámci Slovenska, 
tak isto majú svoje komunity a svoje podujatia, ktoré sme zahrnuli do tejto dotácie. To sú 
zmeny. Tento rozpočet nie je ideálny. Tento rozpočet bol zostavovaný tak, aby sme 
zvládli zabezpečiť všetky zmluvné záväzky. Môžem vám povedať, že v položkách nie je 
priestor, v tých najmä bežných, pretože sú narátané tak, ako nám zmluvy vychádzajú 
a tak, ako sa predpokladá platba, aby sme sa nedostali do platobnej neschopnosti, čiže 
urobili sme maximum. Ten záväzok platí smerom k športu a smerom ku kultúre, ktorý 
bude riešený prioritne a verím, že tento rozpočet nájde svoju podporu, nakoľko prešiel aj 
v MR, na RS i na finančnej komisii. Ak som náhodou na nejakú položku zabudol, tak 
áno, je to ešte jedna položka a to je odpad. Na odpade sme pridali plus 500 tis. EUR, ktorá 
je navrhovaná preto, aby sme neoslabovali službu z pohľadu zberných dvorov, pretože 
nám ľudia sa na zberné dvory začali vracať, zberné dvory naozaj vykazujú plnú 
prevádzku, možno okrem zberného dvora v Šaci, ten je samozrejme vzdialenejší, čiže 
chceme zachovať prevádzku všetkých zberných dvorov. V rámci nedostatku finančných 
prostriedkov bola úvaha o ich utlmovaní a som rád, že, som aj kolegov na MMK 
presvedčil, že musíme nájsť tento zdroj opäť na úkor iných. Aktualizovali sme tým, že už 
máme faktúry za zimnú údržbu, takže sme aktualizovali aj tieto výdavky a práve preto  
zo zimnej údržby sme odobrali sumu napr. 300 tis. EUR. Takto by som mohol v týchto 
položkách pokračovať, to sú tie najzásadnejšie zmeny. Všetky ostatné informácie ste 
získali na tom ostatnom MZ, tie ostávajú fakticky nezmenené. Ďakujem pekne, nech sa 
páči, otváram rozpravu. Pán poslanec Matoušek. 
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p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Úvodom by som chcel oznámiť, že budem 
predkladať pozmeňovací návrh a nový návrh uznesenia. Tak chcem požiadať o to, aby 
tento diskusný príspevok nebol započítaný do diskusie, aby som mal neobmedzený čas 
na predloženie tohto pozmeňovacieho návrhu, keďže je rozsiahly. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pokračujte, uvidíme, ako to budete mať.  
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Tak úvodom by som chcel konštatovať, že 

najprv to, že finančná komisia zasadala 11.04.2024 k Návrhu Programového rozpočtu 
mesta Košice na roky 2024-26, kde vás, ako primátora požiadala, o zopár zapracovaní  
do rozpočtu MČ. Dovolil by som si povedať, do rozpočtu mesta Košice. A dovolil by som 
si povedať, o ktoré veci vás požiadala a budem aj citovať, ktoré veci boli zapracované 
v tomto návrhu rozpočtu a ktoré nie. Požiadala vás o zapracovanie a navýšenie sumy  
v položke Programu v oblasti Kultúrneho duchovného rozvoja dotácie VZN č. 190 
o sumu, výšku 116 tis. EUR. Túto výšku ste nezapracovali do daného rozpočtu. 
Uznesenie č. 2, kde žiada predkladateľa Programového rozpočtu mesta Košice na roky 
24-26, pána primátora, zapracovanie navýšenie sumu v položke Koncepcia športu VZN 
č. 190, Program 2, Mesto kultúry a športu, Podprogram 9 o sumu vo výške 240 tis. EUR, 
ste nezapracovali do návrhu tohto daného rozpočtu. Dovolím si povedať, že komisia 
značnou väčšinou všetky tieto žiadosti odsúhlasila. Pokračujem ďalej. Finančná komisia 
žiadala predkladateľa Programového rozpočtu na roky 24-26, pána primátora, 
o zapracovanie a navýšenie sumy v položke Podpora mládežníckeho futbalu vo výške 
120 tis. EUR. Nebol zapracovaný tento daný - táto daná pripomienka. Finančná komisia 
žiada predkladateľa programového rozpočtu, pána primátora, o zapracovanie, navýšenie 
sumy v položke Terénna služba, opatrovateľská služba v MČ, Program 1 Sociálne mesto, 
Podprogram 1 o sumu vo výške 500 tis. Nebola z vašej strany zapracovaná do tohto 
návrhu rozpočtu. Finančná komisia žiada predkladateľa rozpočtu o zapracovanie 
navýšenie sumy v položke stravovanie dôchodcov, transfer pre MČ, Program 1 Sociálne 
mesto, Podprogram 1 o sumu vo výške 135 tis. EUR. Musím konštatovať, že táto 
požiadavka bola z vašej strany  akceptovaná, zapracovaná do rozpočtu. Ideme ďalej. 
Finančná komisia žiada predkladateľa programového rozpočtu o zapracovanie, navýšenie 
sumy v položke Bežné príjmy, výnos z dane príjmov fyzických osôb z DZPFO pre MČ 
na základe prijatých a platných uznesení, podotýkam platných uznesení č. 355 a 356  
o zapracovanie výšky 1,4 mil. EUR do rozpočtu. Dovolím si konštatovať, že ste 
nezapracovali túto danú sumu. Finančná komisia žiada predkladateľa Programového 
rozpočtu mesta Košice na roky 2024... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Vypršal vám čas pán poslanec Matoušek. Prihláste sa druhýkrát  

do rozpravy. Pokračuje pán poslanec Djordjevič faktickou. Pán poslanec Djordjevič má 
najprv slovo a následne bude procedúra pána Saxu.  

 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne pán primátor. Nuž takto, aby 

som bol objektívny. Keď poslancovi nestačí 3 minúty na antré, tak potom má problém  
so skladaním viet. Pomôžeme so syntaxou 1. stupňa, avšak keď už začne, aby som bol 
objektívny pán Matoušek v ďalšom svojom prejave čítať samotný návrh pozmeňujúci, 
nechajme ho dočítať, aj keby čítal 47 min., lebo pán primátor vy so svojím námestníkom 
ste legendárne 78 min. raz čítali pozmeňováky, takže toto odtolerujme a vypočujme si ich 
v plnom znení, lebo nemusel každý byť pripojení, lebo atómovky Košického klubu 
pokračujú a samozrejme ešte musím pridať konštatovanie, že som sa dočítal, že komisia 
zaujala alibistické stanovisko prerokovať. Nuž, tak keď takto komisia, tak potom je 
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nekompetentná. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, pán poslanec Saxa má procedurálny návrh. 
 
p. Saxa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Dávam procedurálny návrh, aby pán poslanec 

Matoušek, ako teraz predkladateľ zmien mal neobmedzený čas a teraz hneď, aby mohol 
dokončiť svoj výstup. Ďakujem.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Neobmedzený čas myslíte jak, na jedno vystúpenie alebo?  
 
p. Saxa, poslanec MZ: Na toto jedno vystúpenie neobmedzený čas.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujte.  
 
Hlasovanie č. 45 -  za: 28, proti: 0, zdržali sa: 4 
 
p. Polaček, primátor mesta: Procedurálny tam bol ešte jeden návrh. Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Žiadam, aby pán predseda finančnej komisie mal neobmedzené slovo 

pri tomto bode, lebo rozpočet je dôležitá vec a viacnásobne ste tu viacerí mali plné ústa 
toho, že predseda finančnej komisie sa má vyjadriť a keď sa má vyjadriť, tak ho zarežete. 
Čiže prosím, žiadam, aby mal neobmedzený počet vstupov. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Vstupy. Hlasujte.  
 
Hlasovanie č. 46 -  za: 25, proti: 0, zdržali sa: 7 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ešte s faktickou tam nie je nikto. Pán poslanec Špak, nech sa páči. 

Procedúra.  
 
p. Špak, poslanec MZ: Jeden procedurálny návrh, aby sme mohli aj tvorivo pracovať. Dostali 

sme návrh mesta. Dostali sme návrhy od pána Matoušeka do emailov. Myslím, že každý 
si to prečítal, ak stihol. Ja mám procedurálny návrh ukončiť diskusiu, žiadne faktické a tí 
čo nemajú jasno, ako budú hlasovať, samozrejme, nech sú proti tomu. Ako je 
samozrejme, sme odhlasovali teraz, že pán Matoušek má prečítať ten svoj návrh, ten ktorý 
sme dostali do emailov.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujme. Po rozprave asi. Čiže rozprava prebehne, ukončiť.  
 
Hlasovanie č. 47 -  za: 15, proti: 5, zdržali sa: 14 
 
p. Polaček, primátor mesta: Čiže pardon, pokračuje, musím pozrieť tabuľu. Pán poslanec Ihnát. 

Nech sa páči. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Dobre. Ďakujem veľmi pekne. Budem dávať aj ja procedurálny návrh 

potom na hlavného kontrolóra. Ale najprv sa opýtam jednu vec, ako teraz neútočne pán 
primátor, ja sa tak konštruktívne, však viete, že aj na komisiách alebo MR alebo takisto, 
aj keď som na RS, tak ako nie útočne, ale konštruktívne a keď mi poviete, že to uznesenie 
je nulitné, tak kývnem rukou, dobre, v poriadku, je nulitné. No, budem sa pýtať  
na niektoré veci. Mám tu objednávku, ktorá vlastne znamená to, že čerpáme peniažky 
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napr. na nejaké reklamy alebo na nejaké bannery atď. pre ÚHA, ako to je v poriadku, 
možno. Ale chcem to mať vysvetlené 12 685,27 EUR mesto Košice, firma Quodor displej 
s.r.o., Sadová 7250, 12 685 EUR. Zdá sa mi to, by som povedal trošku tak prehnané  
z hľadiska toho, že nech ako sa robia, keď sa schváli rozpočet po tom, ako tie bannery 
alebo tie reklamné by som povedal pútače alebo čo, ale sme v rozpočtovom provizóriu 
a šetríme každý jeden eurocent, tak isto aj na MČ obraciame by som povedal každý 
eurocent 2-krát. To je tá jedna vec. Čiže toto by som potreboval vysvetliť vlastne, že ako 
tie bannery vlastne pre ÚHA, ktoré boli. To je jedna vec a potom druhá vec ešte, mám tu 
teraz pri sebe dohodu vo vzťahu k realizácii strategického parku Valaliky. Chcem sa 
opýtať vlastne, že je tu, Slovensku sa zaväzuje. Bod 3.5 Slovensko sa zaväzuje. Čím sa 
zaväzujem akými peniazmi, že bude hradiť aj dopravu a tieto veci, ako mestu Košice, ale 
čo to obsahuje, koľko to obsahuje, keď mestu Košice vie presne povedať koľko to 
obsahuje a to je 333 tis. EUR napríklad hej. Čiže mňa zaujíma, že koľko táto dohoda 
vlastne, koľko bude od štátu vlastne braté pre mesto Košice, keď mesto Košice už teraz 
by som povedal veľkodušne píše 333 tis. EUR. Toto ma zaujíma, nič v zlom, ako naozaj 
ma zaujíma, že koľko ten štát sa chystá prispieť. To už musíte mať jasno v tom, nejaká 
dohoda sa podpisovala, tak keď sedím, ako tento pri dohode, to je obojstranný právny 
úkon a sa bavím o niečom, tak jednoducho musí byť. Vidím, že pán Gibóda už sa hlási, 
tak to je výborné, že mi odpovie na tieto otázky. No ďalej by som dal procedurálny návrh 
hneď teraz na pána hlavného kontrolóra.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Prosím, s procedurálnym sa prihláste procedúrou. Poďte ďalej 

v diskusii, prosím.  
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Dobre, čiže budem pokračovať v diskusii, tak sa prihlásim ešte 

procedúrou. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ešte zapnite pána poslanca, ešte mu ide čas. Ďakujem. Nech sa 

páči. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Ste ma zahasil, či jak?  
 
p. Polaček, primátor mesta: Nie, nie, niečo sa stalo. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Nie. Môžem pokračovať ďalej? Dobre. Aj na RS, aj na MR, aj celkove 

sa pýtam stále na tie chodníky, hej. V tom rozpočte je návrh nula. No jednoducho je to 
pre mňa absolútne neprijateľné, že chodníky, kde sú, bradavičnaté chodníky napr.  
na Bukureštskej ulici a jednoducho Budapeštianskej rozbité ulice. Teraz hovorím  
za Sídlisko Ťahanovce a to isté presne majú ostatné MČ, či Juh, Anka, tak isto Lenka, 
čiže Jazero. Jednoducho mne to vadí, že je tam nula. Robme všetko preto, aby tá nula tam 
nebola.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Ďakujem pán poslanec. Pán poslanec Kundrát.  
 
p. Kundrát, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem. Ešte raz a pomaly. Schválili sme 

procedurálny návrh, že po odhlasovaní procedurálneho návrhu vystúpi predseda finančnej 
komisie a bude mať neobmedzený čas na prezentovanie svojho návrhu. Nie je dobré, 
pokiaľ sa nedodržiavajú tieto procedurálne návrhy, sekol sa v 3 min. napriek tomu, že 
trošku inak sme, povedali práveže. Áno. 
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p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, nerobme prosím obštrukcie. Pán Matoušek má 
neobmedzené vstupy, neobmedzený čas, musí ale, musíme ale akceptovať to, že sa  
do rozpravy treba prihlásiť, bude sa môcť prihlásiť toľkokrát koľko to bude potrebovať 
a v čase, ako bude potrebovať. Ja súhlasím s tým, ako tu bolo v pléne povedané, čiže áno, 
tento procedurálny návrh bude akceptovaný, ale pán Matoušek sa prihlásil a čaká na svoje 
poradie. Pán poslanec Ihnát má procedurálny návrh.  

 
p. Ihnát, poslanec MZ: Mám procedurálny návrh na pána hlavného kontrolóra. Mám 

procedurálny návrh. Budem sa pýtať na to uznesenie pani doktorky Zemkovej, čiže 
poslankyne MZ, ktoré predložila k tým 1,4 mil. pre MČ z podielových daní. To uznesenie 
je podľa môjho názoru a právneho názoru je platné, vykonateľné a jednoducho 
nerozumiem, že mi bolo povedané na MR a tak isto aj na RS, je nulitné a už dávno bolo 
vykonané. Preto sa ho chcem opýtať, aký má on názor, ako hlavný kontrolór tohto mesta 
na tento, na toto uznesenie. Je vykonateľné, čiže či je platné, vykonateľné a aký krok 
relevantný by sa mal ešte podniknúť, aby jednoducho sme sa dostali k tomu, aby som 
kľudne mohol v noci spávať. No ja nemôžem, srdiečko ma bolí. Nemôžem spávať.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Procedúru ste vyslovili. Myslím si, že ten komentár je už 

nepodstatný. Nech sa páči. A to znamená čo? Že ideme hlasovať, aby mohol vystúpiť 
alebo? 

 
p. Ihnát, poslanec MZ: Procedúra, aby mohol vystúpiť pán hlavný kontrolór. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Hneď a teraz, tak tomu rozumiem.  
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Áno, hneď teraz, aby vystúpil. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči. Hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 48 -  za: 29, proti: 0, zdržali sa: 3 
 
p. Polaček, primátor mesta: Čiže s faktickými budeme reagovať na pána Ihnáta neskôr, vystúpi 

pán kontrolór.  
 
p. Gallo, hlavný kontrolór mesta: Ďakujem pekne. Z môjho pohľadu je to jednoduchá odpoveď. 

Uznesenie bolo prijaté v súlade so zákonom o obecnom zriadení, uznesenie bolo 
druhýkrát tiež potvrdené 3/5 väčšinou. To znamená, uznesenie je platné, zatiaľ je 
vykonateľné a môže o ňom rozhodnúť v tejto súčasnej dobe orgán verejnej moci. 
Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán námestník reaguje na pána kontrolóra?  

Na pána Ihnáta. Pán Ihnát položil dve otázky. To zhrniem. Jedna bola smerom k ÚHA 
a to odpovie pán riaditeľ. Druhá je smerom k Volvu. Pán námestník, nech sa páči. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Ďakujem pekne za slovo. Výdavky 

pán poslanec aj kolegovia, nie sú iba týchto 300 tis. EUR, ktoré sú tu uvedené. Mesto 
Košice už malo výdavky aj v minulom roku, bohužiaľ, napriek tomu, že v tejto zmluve, 
ktorú sme za mesto Košice uzavreli so štátom a rovnako takúto zmluvu uzavrel aj KSK, 
ako aj samotná obec Valaliky, do dnešného dňa, bohužiaľ, nemáme jasne definované tie 
príjmovej stránky pre napĺňanie týchto požiadaviek zo strany Volva, resp., ktoré sú tam 
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dohodnuté. Rokovania prebiehajú, my spoločne aj s kolegami z KSK sa zúčastňujeme 
pravidelných steering committee, čiže riadiacich nejakých orgánov, ktoré sa tejto téme 
venujú a zároveň aj spoločne sme sa zúčastnili stretnutia na Ministerstve hospodárstva, 
kde sme boli s kolegami zo strany ministerstva ubezpečení, že hľadajú zdroje, ako naplniť 
tieto požiadavky všetkých troch samospráv. Zatiaľ konkrétnu spätnú väzbu nemáme  
a práve preto, aby tie veci nezastali, tak je tu návrh na to, aby sme to prefinancovali  
a následne si to refundovali u štátu, ale aby sme mohli ďalej ísť s plánovaním,  
s projektovaním cyklotrás, rekonštrukcie škôl a podobne, potrebujeme mať reálne 
zahrnuté rozpočtové prostriedky v rozpočte už aj na tento rok. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Čiže, aby som vysvetlil. Mame zmluvu s Ministerstvom 

hospodárstva, nikto nespochybňuje naše náklady, pani ministerka vie, že jej úlohou je 
vytvoriť rozpočtovú kapitolu v štátnom rozpočte, je to zmluvný záväzok. Naše náklady 
však nebudú na úrovni 1 mil. EUR, naše náklady budú, dovolím si povedať  
20-30 mil. EUR, pretože máme aj záväzok nakúpiť napr. elektrobusy do budúcna  
pre Volvo. To všetko následne budeme riešiť aj so samotnou vládou, ale aby sme mohli 
spustiť procesy, platí vždycky pravidlo, že treba mať finančné krytie a bez finančného 
krytia nevieme poveriť spoločnosti, aby nám pomohli s výkupom pozemkov, nevieme 
poveriť projektantov, aby robili projektové dokumentácie a toto potrebuje rozbehnúť, 
lebo ten čas je krutý, ide strašne rýchlo a ten záväzok nám patrí a sme presvedčení všetci 
aj na základe jednaní, že aj záväzok prefinancovania patrí štátu, ale nemôžeme čakať, 
proste chceme robiť. To je smerom k Volvo a smerom k ÚHA, nech sa páči, pán riaditeľ. 

 
p. Čop, riaditeľ MMK: Ďakujem veľmi pekne. Tak, ako na každom riadnom mestskom 

zastupiteľstve vás ÚHA informuje o odpočte pri realizácii a prijímaní nového územného 
plánu, tak aj naposledy vás informovali, že 30.05. začína vlastne fáza zverejnenia  
a sprístupnenia návrhu z nového územného plánu širokej verejnosti. Je to zákonná 
povinnosť, ktorú si musíme splniť na to, aby sme mohli sa dopracovať k novému 
územnému plánu, čiže tieto vlastne pozvánky budú v najbližších dňoch distribuované aj 
v rámci jednotlivých MČ, ale všetkých vlastne subjektov, ktorých sa týkajú a na 4 mesiace 
bude zverejnený návrh nového územného plánu a musí byť sprístupnený v rámci mesta 
širokej verejnosti, nielen odbornej, ale aj obyčajným občanom a bude táto výstava, kde 
budú vlastne veľkoformátové výkresy s návrhom nového územného plánu sprístupnené 
občanom a bude prebiehať na 2 miestach. Jedna bude na Hlavnej ulici v lokalite okolo 
Immaculaty a druhá bude priamo tuná na magistráte, kde si každý občan môže pozrieť 
návrh nového územného plánu a na základe toho môže tento nový územný plán 
pripomienkovať. Budú to 4 mesiace, výstava začína 30. mája a bude vlastne funkčná 
alebo ten priestor na pripomienkovanie nového územného plánu bude do 30. 09. Toto je 
zákonná povinnosť, čiže to je to minimum, čo musíme spraviť a keďže ide vlastne 
o veľkoformátové, nie je možné to vytlačiť na nejakom zariadení, ktoré máme 
k dispozícií tuná na meste.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Nadviažem na to, že nikto nespochybňuje tu 

aktivitu, len problém je z môjho pohľadu, že sme v provizóriu a v provizóriu je možné 
čerpať 1/12 bežných výdavkov za predchádzajúci rok a nie je možné uzatvárať nové 
záväzky, čiže nové zmluvy, preto sa ponáhľajú so schválením rozpočtu a toto tu je 
z pohľadu nový záväzok a bol by som rád, keby som počul názor pána kontrolóra a takisto 
ma aj zaujalo, že v rozpočte je 0 EUR na šport, ale faktúra na 14 tis. pre maratónsky klub 
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išla a tiež to bola nová zmluva uzavretá v provizóriu. Čiže pán kontrolór je toto legálny 
a legitímny postup v provizóriu uzatvárať nové záväzky? 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič, nech sa páči. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Ďakujem pekne pán primátor. Tak, ako som spomenul vo svojej 

faktickej poznámke a to, že komisia by mala pracovať, teda by mala v ideálnom štáte,  
v ideálnom systéme, asi som ešte sa za 9 rokov v komunálnej, 10 rokov komunálnej 
politike neprebral do reality, avšak v MZ pôsobím 6. rok, nebol som síce vo veľa alebo 
viacerých komisiách, ale za tých 10 rokov poslanectva som bol aj v komisiách na úrovni 
MČ a ja som toto ešte nezažil, túto finančnú komisiu. Vážení, alibistické odporúčanie 
prerokovať rozpočet, nie žeby finančná komisia povedala rozpočet v tom a v tom znení, 
čiže predloženom znení mestom alebo s takými a takými zmenami, na ktoré sú 
prejednané, odporúčané, záver. Má podľa môjho názoru rokovať, hoci aj 10-krát,  
aj 10 hod., keď sa niekto trepe, prepáčte za výraz, za východniarsky košický výraz. Keď 
sa niekto trepe niekam ako žid do neba, chce byť predsedom, pritom chýba odbornosť, 
nadhľad a kompetentnosť, potom mi napadá jediné riešenie a to momentálne také, že 
nebudeme šiť horúcou ihlou a odvolávať, lebo nemáme prejednané, kto by mohol byť 
kompetentnejší, avšak toto tu, keďže som sa to chystal už dávnejšie a dnešný email iba 
potvrdil naozaj nekompetentnosť, neodbornosť, nepripravenosť, babráctvo. Nemám slov, 
vážení a nechcem byť osobný a preto nebudem hodnotiť samotné komisie a samotného 
predsedu a nebudem mu dávať prídavné ani mená, ani zámená, preto prídem  
k samostatnému uzneseniu, ktoré predkladám v rámci bodu č. 28 a to je Návrh 
Programového rozpočtu v znení: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach vyslovuje nedôveru 
predsedovi finančnej komisie Ing. Romanovi Matoušekovi, termín k dnešnému dňu  
a naozaj nebudem čítať dôvodovú správu, naznačil som niektoré slová, nemám dôvod, 
ani ochotu, ani vôľu rozvíjať túto debatu, ono tu nie je tento rozpočet o jednom človekovi 
a on nie je ani o Matoušekovi, ani o Polačekovi. Keď istá časť poslancov tvrdí, že 
Polačekovi to škrípe, ako vedenie mesta, tak potom táto komisia, keď Polačekovi škrípe, 
tak potom táto komisia vŕzga až do 7. galaxie. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Pán Djordjevič, hodnotíte prácu druhých ľudí a ja 

si dovolím povedať tak isto, že ja som vás zažil na komisiách viacerých a váš prínos  
pre toto mesto je nulový. Žiadne uznesenie, žiadny konštruktívny návrh, keď ste prišli nie 
pod vplyvom alkoholu, tak ste tam posedeli, ponadávali, obhajujete svojich kamarátov 
a hanili ste iných. Vy hovoríte slová odbornosť, náhľad, kompetentnosť a babráctvo.  
Vy ste zabudli, čo sa tu dialo posledné mesiace s vami, s vašou osobou? Ste zabudli  
na Prahu, zabudli ste na Bratislavu? Vy hovoríte o odbornosti. Ja sa pýtam, ako je možné, 
že poslanec Djordjevič má dohodu o vykonaní práce, aby nebola zverejnená v DPMK  
na marketing. Mi povedzte, povedzte mi pán Djordjevič, čo máte vyštudované? Môžem? 
Čo máte vyštudované v odbornosti marketingu pán Djordjevič? 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nakoľko je toto už osobné... 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Pýtam sa, ako pán Djordjevič môže brať peniaze 

z DPMK, keď nemáme peniaze na nič. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Je to nehodné vás, aby ste boli takto osobný. Vyjadrite sa k tomu, 
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čo bolo povedané v rámci finančnej komisie a môžeme sa posunúť. Pán poslanec 
Kundrát, nech sa páči. 

 
p. Kundrát, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja sa 

vrátim k finančnej komisii, nakoľko som členom finančnej komisie od vlastne jej vzniku 
v tomto volebnom období. Ja som nikdy nemal problém s komunikáciou s predsedom, 
nikdy som nemal problém s tým, že sme sa dohodli na veciach, keď bola nejaká 
nezrovnalosť, tak sme si to vyjasnili. Rozumiem tomu, že sú napäté vzťahy medzi 
vedením mesta a niektorými poslancami. Rozumiem tomu, že rozpočet je vážna vec a je 
treba sa o ňom rozprávať a nie každý na to máme rovnaký názor a tým pádom vznikajú 
možno ešte väčšie trenice, ako boli doteraz, len ja by som možno po zvoľnil, bol trošku 
menej osobný a naozaj za mňa, ja si vážim predsedu finančnej komisie a myslím si, že 
robí v tejto úlohe dobrú prácu. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Kovačevičová, nech sa páči. Reagujete na pána 

poslanca. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Áno, áno. Čiže, ja chcem len doplniť, že čo sa týka finančnej 

komisie, zvykla som na tú komisiu teda chodiť predtým, či som už bola členka alebo 
nebola členka, potom som sa stala vlastne stala členkou finančnej komisie, teda by som 
bola bližšie k tým rôznym informáciám v rámci ekonomickej oblasti mesta. To, čo pán 
predseda Matoušek pred chvíľočkou predniesol, v podstate len chcem potvrdiť, že boli 
výsledky uznesení, ktoré boli schválené na finančnej komisii, následne bolo aj MZ, kde 
vlastne tí poslanci jednotlivo prezentovali to, čo bolo zapracované a s čím sa nestotožnili, 
čiže dopĺňali návrh mesta Košice. Nebol tam predkladaný pozmeňovák a to z toho 
dôvodu, netlačil na to ani pán predseda, ani nikto z komisie, aby mesto Košice v podstate 
dostalo časový priestor upraviť tieto položky, čiže ja to nazvem, že nikto nikoho doslova 
neznásilňoval žiadnym pozmeňovákom a presne to bolo vymenované, tá sociálna oblasť, 
stravovanie, aby teda podpora šport, kultúra boli zapracované, čo pán Matoušek 
o chvíľočku prednesie. Je tu tisíce, stovky položiek, čiže 95 % rozpočtu, s ktorým si 
myslím mestskí poslanci budú súhlasiť a potom tam bolo nejakých 5 %, ktoré treba 
vlastne upraviť a teda ciele, priority a to, kam sa má naše mesto uberať. To je aj  
v kompetencii práve MZ, čiže tu si tí poslanci naši a všetci chceme uplatniť ten svoj 
mandát. To je všetko. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Matoušek, nech sa páči. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Na úvod by som chcel povedať, že 

chcem sa vám poďakovať pán predsedajúci primátor Jaroslav Polaček, blahorečený za to, 
že ste mi zobral slovo, aj keď som na začiatku upozornil, že budem predkladať návrh, ale 
myslím si, že opakovanie je matka múdrosti, tak dovolím si zopakovať ešte raz a uviesť 
komplet celý tento návrh. Bude to naozaj chvíľku trvať, žiadam vás o trošku času na to, 
aby som to predniesol aj s nejakou, nejakým výkladom. Takže začnem ešte raz. Všetci 
vieme, ako nám bol predložený rozpočet, vzápätí bol stiahnutý, nikto nevedel, čo sa s tým 
rozpočtom deje, na základe toho som zvolal komisiu a 11.04., kde rozpočet, ako taký 
nevisel a nikto nevie, aký rozpočet bude visieť. Na základe toho sa finančná komisia 
rozhodla prijať uznesenia, ktoré neboli pozmeňovákmi v rámci rozpočtu, ktorý nevisel, 
musím podotknúť, ktorý nevisel a požiadala, ak bude predsedajúci predkladať primátor 
nový rozpočet, aby zapracovala do návrhu rozpočtu dané požiadavky. Z tohto dôvodu si 
dovolím prečítať tieto požiadavky a doplnením ich aj počtom hlasovaní z celkového 
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počtu komisií, aby bolo jasné, aká väčšina členov komisie zahlasovala za tie dané 
uznesenia. Prichádzam k prvému uzneseniu a to je, finančná komisia žiada predkladateľa 
Programového rozpočtu mesta Košice na roky 2024-2026, pána primátora mesta Košice  
o zapracovanie a navyše. Prepáčte, ale neskáčte mi do reči. Ja vám neskáčem, dostal som 
mandát od poslancov, aby som mohol neobmedzene vystúpiť a myslím si, že bolo predo 
mnou veľa predrečníkov a je vhodné pripomenúť si všetky tieto uznesenia, aby odzneli 
ešte raz, keďže ste ma prerušil v danom bode. Dobre, tak začnem ešte raz. Opakovanie je 
matka múdrosti. Takže preto, aby ste to vedeli, tak finančná komisia uznesenie č. 1 žiada 
predkladateľa Programového rozpočtu mesta Košice na roky 2024-2026, pána primátora 
mesta Košice o zapracovanie a navýšenie sumy v položke Program v oblasti Kultúry, 
kultúrneho a duchovného rozvoja, dotácia VZN č. 190, Program 2, Mesto kultúry 
a športu, Podprogram 1, o sumu vo výške 116 tis. EUR. Z 23 členov hlasovalo za túto 
žiadosť 16 členov. Z vašej strany táto požiadavka nebola akceptovaná a nezapracovali ste 
ju do návrhu rozpočtu. K uzneseniu č. 2 Finančná komisia žiada predkladateľa 
Programového rozpočtu mesta Košice na roky 2024-2026, pána primátora mesta Košice 
o zapracovanie a navýšenie sumy v položke koncepcia športu, VZN č. 190, Program 2, 
Mesto kultúry a športu, Podprogram 9 o sumu vo výške 240 tis. EUR. Zase ste 
nezapracoval túto danú požiadavku. Táto požiadavka dnes odznela na viacerých 
komisiách, dokonca aj komisia športu má k tomu uznesenie, aj k ďalšiemu uzneseniu. 
Finančná komisia žiada predkladateľa Programového rozpočtu mesta Košice na roky 
2024-2026, pána primátora mesta Košice o zapracovanie navýšenie sumy v položke 
Podpora mládežníckeho futbalu, VZN č. 190, Program 2, Mesto kultúry a športu, 
podprogram 9 o sumu vo výške 120 tis. EUR. Existuje taktiež uznesenie z komisie športu, 
ktorá má prijaté o zapracovanie tejto danej sumy uznesenie. Ďalšie uznesenie, 
konštatujem, že ani toto uznesenie ste nezapracoval do návrhu predkladaného rozpočtu. 
Uznesenie č. 4 Finančná komisia žiada predkladateľa Programového rozpočtu mesta 
Košice na roky 2024-2026, pána primátora mesta Košice o zapracovanie a navýšenie 
sumy v položke Terénna služba, opatrovateľská služba v MČ, Program 1, Sociálne mesto, 
Podprogram 1 o sumu vo výške 500 tis. EUR. Konštatujem, že zase ste túto požiadavku 
nezapracoval. Za hlasovalo 16 z 23, 16 členov komisie. Pokračujem ďalším uznesením. 
Finančná komisia žiada predkladateľa Programového rozpočtu mesta Košice na roky 
2024-2026, pána primátora o zapracovanie a navýšenie sumy v položke Stravovanie 
dôchodcov, transfer pre MČ, Program 1, Sociálne mesto, Podprogram 1 o sumu vo výške 
135 tis. EUR. Za 18. Konštatujem, že jedine tomuto uzneseniu ste vyhovel a zapracoval 
do návrhu daného rozpočtu. Uznesenie č. 6 Finančná komisia žiada predkladateľa 
Programového rozpočtu mesta Košice na roky 2024-2026, pána primátora mesta Košice 
o zapracovanie a navýšenie sumy položky bežné príjmy, výnos dane z príjmov fyzických 
osôb DZPFO pre MČ na základe prijatých platných uznesení č. 355 a 356 o sumu  
vo výške 1,4 mil. EUR. Dovolím si tu teraz pripomenúť stanovisko pána kontrolóra, ktorý 
konštatoval, že uznesenia sú platné. To znamená, nesplnili ste si svoju základnú úlohu  
a neplníte uznesenie č. 355 a 356. V súvislosti s tým budeme riešiť ďalšie následné veci, 
čo sa týka neplnenia uznesení z vašej strany. Počet členov komisie 23, za hlasovalo 17, 
takže. Prechádzame k ďalším uzneseniam č. 7 Finančná komisia žiada predkladateľa 
Programového rozpočtu mesta Košice na roky 2024-2026, pána primátora o presun  
a zapracovanie finančných prostriedkov z Programu 2, Mesto kultúry a športu, 
Podprogram 6, položky K-13 - Košické kultúrne centrá o sumu vo výške 200 tis. EUR  
do Programu 1, Sociálne mesto, Podprogram 1 na položku Stravovanie dôchodcov, 
transfer pre MČ vo výške 135 tis. EUR a do Programu 2 Mesto kultúry a športu, 
Podprogram 9 a položku Podporu mládežníckeho futbalu, VZN č. 190 a vo výške  
65 tis. EUR. Za bolo 20 členov. Zase ste nenaplnil žiadosť poslancov, žiadosť členov 
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komisie finančnej. Prichádzame k ďalšiemu uzneseniu a to je posledné uznesenie, ktoré 
prijala finančná komisia, ktorá navrhuje predkladateľovi Programového rozpočtu mesta 
Košice na roky 2024-2026, pána primátora mesta Košice o zvýšenie vstupného  
v Zoologickej záhrade Košice o 25 %, čím by sa ušetrili finančné prostriedky na transfer 
z mesta na položku Zoologická záhrada Košice a finančné prostriedky by sa dali použiť 
v rozpočte mesta, kde sú položky nedofinancované. Ani toto uznesenie ste nenaplnil. To 
znamená, z 8 uznesení ste zapracoval len 1 a z toho musím konštatovať, jedno, ktoré je 
právoplatne prijaté a to uznesenie č. 355 a 356 ste nezapracoval aj napriek tomu, že sú 
právoplatnosti daného uznesenia. V zmysle toho zasadala ďalšia komisia na základe 
vášho predloženého návrhu rozpočtu, ktorý ste nám predložil, keď sa dobre pamätám, 
prejednávali sme ho 9-teho a v zmysle toho komisia zasadala 13-teho, kde konštatovala, 
že okrem 1 uznesenia ste nezapracoval ostatné uznesenia a nemala sa ako vyjadriť  
k danému rozpočtu a preto posunula tento rozpočet ďalej a dala ho len prerokoval na MZ. 
V rámci tohto vznikol spoločný pozmeňovací návrh, ktorý podotýkam nie je len mojím 
samostatným návrhom, ale je prienikom dvoch klubov a  viacerých nezaradených 
poslancov, ktorí teraz si dovolím prečítať a ktorý by mal reflektovať aj požiadavky 
finančnej komisie, aj požiadavky jednotlivých nezaradených poslancov a je to 
konsenzusom viacerých poslancov tohto MZ. Pozmeňovací návrh k návrhu 
programového rozpočtu mesta Košice na roky 2024-2026. Text uznesenia. Mestské 
zastupiteľstvo schvaľuje bežné výdavky 1) zvýšenie sumy v položke Program 2 Mesto 
kultúry a športu, Podprogram 1, funkčná klasifikácia 08.2.0., Systém podpory rozvoja 
kultúry v meste, bod 1 Podpora v oblasti kultúrneho a duchovného rozvoja, dotácie  
VZN č. 190, v kategórii 640 Bežné transfery o sumu 116 tis. EUR. 2) Zvýšenie sumy  
v položke Program 2, Mesto kultúry a športu, Podprogram 9, funkčná klasifikácia 08.1.0., 
Podpora športu a mládeže, bod 1 Koncepcia športu, VZN č. 190, v kategórii 640 Bežné 
transfery o sumu 240 tis. EUR. 3) Zvýšenie sumy v položke Program 2, Mesto kultúry 
a športu, Podprogram 9, funkčná klasifikácia 08.1.0., Podpora športu a mládeže, bod 5 
Podpora mládežníckeho futbalu, VZN č. 190, v kategórií 640 Bežné transfery o sumu  
120 tis. EUR. 4) Zvýšenie sumy v položke Program 2, Mesto kultúry a športu, vytvorením 
Podprogram 10, funkčná klasifikácia 05.6.0. Zlepšenie zdravia cez aktívny oddych,  
bod 1 Fond zdravia mesto Košice, zvýšenie osvety a výchovy, prevencie zdravia,  
v kategórii 640 Bežné transfery o sumu 20 tis. EUR. 5) Zvýšenie sumy v položke  
Program 5 Doprava, Podprogram 1, funkčná klasifikácia 04.5.1. Dopravná infraštruktúra, 
bežná údržba komunikácií, bod 2 Súvislé opravy komunikácií vrátane chodníkov,  
v kategórii 630 Tovary a služby o sumu 600 tis. EUR. 6) Zvýšenie sumy v položke 
Program 1 Sociálne mesto, Podprogram 2, funkčná klasifikácia 10.7.0. Sociálna pomoc 
rodinám, bod 3 Starostlivosť o ľudí bez domova, v kategórii 640 Bežné transfery  
o 25 tis. EUR. 7) Zvýšenie sumy v položke, Program 7 Služby občanom, Podprogram 5, 
funkčná klasifikácia 06.2.0. Mestské časti, v kategórii 640 Bežné transfery, poznámka 
doplatenie podielových daní za rok 2023 o sumu 1 411 100 EUR pod doplneným bodom 
č. 2 k danému bodu je príloha č. 1, ktorú prečítam na záver. Rozdelenie transferov  
pre mestské časti, resp. prečítam teraz. Príloha k tejto danej sume. Takže rozdelenie 
transferu pre mestské časti nasledovne: MČ Košice - Západ suma 225 616 EUR,  
MČ Košice - Dargovských hrdinov suma 147 774 EUR, MČ Košice – Sídlisko KVP 
suma 221 042 EUR, MČ Nad jazerom suma 147 129 EUR, MČ Juh 130 633 EUR, MČ  
Sídlisko Ťahanovce 125 943 EUR, MČ Košice - Staré Mesto 120 885 EUR,  
MČ Sever 116 846 EUR, MČ Luník IX 14 522, MČ Košice - Šaca 31 213 EUR,  
MČ Košice - Krásna 31 569 EUR, MČ Košice - Barca 19 407 EUR, MČ Košice - Košická 
Nová Ves 15 416 EUR, MČ Košice - Ťahanovce 13 264 EUR, MČ Košice - Myslava 
13 273 EUR, MČ Košice - Vyšné Opátske 14 029 EUR, MČ Pereš 10 947 EUR, MČ 
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Poľov 6 475 EUR, MČ Košice - Šebastovce 4 117 EUR. Celková suma 1 411 100 EUR. 
Pokračujem v ďalšom uznesení a to je ďalší bod tohto pozmeňováku a to je bod č. 8, kde 
budeme teraz hovoriť o znížených položkách v jednotlivých programoch. Znížené sumy. 
8) Zníženie sumy v položke Program 5 Doprava, Podprogram 1, funkčná klasifikácia 
04.5.1. Dopravná infraštruktúra, bežná údržba komunikácií, bod 7 Oprava dlažby, 
škárovanie na Hlavnej a iné v kategórii Tovary a služby a iné v kategórií 630 Tovary 
a služby o sumu 100 tis. EUR. 9) Zníženie sumy v položke Program 8 Plánovanie, 
manažment a kontrola, Podprogram 1, funkčná klasifikácia 01.1.1. Výkon funkcie 
primátora, námestníka primátora, bod 3 Komunikácia s verejnosťou v kategórii 630 
Tovary a služby o sumu 20 tis. EUR. 10) Zníženie sumy v položke Program 8 Plánovanie, 
manažment a kontrola, Podprogram 4, funkčná klasifikácia 08.2.0. Marketing mesta,  
bod 1 Prezentácia, propagácia v kategórii 630 Tovary a služby o sumu 60 tis. EUR. Ďalšia 
položka 11) Zníženie sumy v položke Program 8 Plánovanie, manažment a kontrola, 
Podprogram 4, funkčná klasifikácia 08.2.0. Marketing mesta, bod 2 Podujatia, projekty  
v kategórii 630 Tovary a služby o sumu 40 tis. EUR. Pokračujeme ďalším bodom a to je 
bod 12) Zníženie sumy v položke Program 8 Plánovanie, manažment a kontrola, 
Podprogram 1, funkčná klasifikácia 01.1.1. Výkon funkcie primátora, námestníka 
primátora, bod 1 Reprezentačné výdavky a dary v kategórii 630 Tovary a služby o sumu 
25 tis. EUR. 13) Zníženie sumy v položke  Program 2 Mesto kultúry a športu, 
Podprogram 6, funkčná klasifikácia 08.2.0. Podpora kultúrnych zariadení, bod 1 
Zoologická záhrada, v kategórii 640 Bežné transfery o sumu 200 tis. EUR. Bod 14) 
Zníženie sumy v položke Program 2 Mesto kultúry a športu, Podprogram 9, funkčná 
klasifikácia 08.1.0. Podpora športu a mládeže, bod 4 Správa a prevádzka športovej 
infraštruktúry v kategórii 630 Tovary a služby o 100 tis. EUR. 15) Zníženie sumy 
v položke Program 2 Mesto kultúry a športu, Podprogram 6, funkčná klasifikácia 08.6.0. 
Podpora kultúrnych zariadení, bod 3 K13 - Košické kultúrne centrá v kategórii 640 Bežné 
transfery o sumu 200 tis. EUR. 16) Zníženie sumy v položke Program 9 Interné služby, 
Podprogram 1, funkčná klasifikácia 01.1.1. Právne a komerčné služby, bod 1 
Advokátske, komerčné a iné právne služby v kategórii 630 Tovary a služby o sumu  
125 tis. EUR. Bod 17) Zníženie sumy v položke Program 9 Interné služby,  
Podprogram 3, funkčná klasifikácia 01.1.1. Informačný systém mesta Košice, bod 3, 
Údržba výpočtovej techniky, softvéru, v kategórii 630 Tovary a služby o 76 tis. EUR. 
Bod 18) Zníženie sumy v položke Program 10 Podporná činnosť, program 1, funkčná 
klasifikácia 01.1.1. Správa mestského úradu MMK, bod 1 Mzdy v kategórii 610 o sumu 
600 tis. EUR. Bod 19) Zníženie sumy v položke Program 10 Podporná činnosť, 
Podprogram 1, funkčná klasifikácia 01.1.1. Správa mestského úradu MMK, bod 2 Poistné 
príspevky do poisťovní v kategórii 620 o sumu 300 tis. EUR. Bod 20) Zníženie sumy  
v položke Program 10 Podporná činnosť, Podprogram 1, funkčná klasifikácia 01.1.1. 
Správa mestského úradu MMK, bod 4 Materiál v kategórii 630 o 33 100 EUR.  
21) Zníženie sumy v položke Program 10 Podporná činnosť, Podprogram 1, funkčná 
klasifikácia 01.1.1. Správa mestského úradu MMK, bod 5 Dopravné v kategórii 630  
o 10 tis. EUR. 22) Zníženie sumy v položke Program 10 Podporná činnosť,  
Podprogram 1, funkčná klasifikácia 01.1.1. Správa mestského úradu MMK, bod 6 
Rutinná štandardná údržba v kategórii 630 o 10 tis. EUR. 23) Zníženie sumy v položke 
Program 10 Podporná činnosť, Podprogram 1, funkčná klasifikácia 01.1.1. Správa 
mestského úradu MMK, bod 8 Služby v kategórii 630  o 208 tis. EUR. 24) Zníženie sumy 
v položke Program 10 Podporná činnosť, Podprogram 1, funkčná klasifikácia 01.1.1. 
Správa mestského úradu MMK, bod 9, OOV, náhrada PN, odchodné, odstupné, rekreačné 
poukazy v kategórii 640 o 150 tis. EUR. Teraz si dovolím prejsť ku kapitálovým 
výdavkom a je to 25), kde navyšujeme sumu, zvýšenie sumy v položke Program 8 
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Plánovanie, management a kontrola, Podprogram 7, funkčná klasifikácia 06.2.0. Príprava 
rozvojových projektov 710, obstarávanie kapitálových aktív o sumu 25 tis. EUR  
pod  doplneným bodom č. 3 Vypracovanie architektonickej štúdie realizovateľnosti  
na výstavbu plavárne na Sídlisku Ťahanovce. Bod 26) Zníženie sumy v položke  
Program 2 Mesto kultúry a športu, Podprogram 6, funkčná klasifikácia 08.6.0. Podpora 
kultúrnych zariadení, bod 3 K13 – Košické kultúrne centrá, v kategórii 720 Kapitálové 
transfery o sumu 200 tis. EUR. Bod 27) Zníženie sumy v položke Program 10 Podporná 
činnosť, Podprogram 1, funkčná klasifikácia 01.1.1. Správa mestského úradu MMK, bod 
10 Nákup dopravných prostriedkov v kategórii 110 o 50 tis. EUR. Bod 28) Zníženie sumy 
v položke Program 10 Podporná činnosť, Podprogram 1, funkčná klasifikácia 01.1.1. 
Správa mestského úradu MMK, bod 11 Rekonštrukcia a modernizácia priestorov  
v budove MMK v kategórii číslo 710 o 50 tis. EUR. Toto je kompletný návrh, ktorý 
predkladám – pozmeňovák, návrhovej komisii a budem pokračovať ďalším návrhom, 
novým návrhom na uznesenie v rámci tohto daného bodu. Ďakujem veľmi pekne. Takže 
by som pokračoval teraz s návrhom nového uznesenia. Tento návrh uznesenia je úplne 
novým návrhom, čiže ho predkladám ako nie ako pozmeňovací návrh uznesenia, ale ako 
nový návrh uznesenia a tento návrh uznesenia kopíruje vlastne pôvodné uznesenie a je 
doplnené o ďalšie body a to je o body C, D a E, keďže body A, B, ste mali predložené 
a ja dopĺňam len C, tak si dovolím prečítať, potom by som požiadal návrhovú komisiu, 
aby prečítala komplet celý návrh aj s bodmi A a B, ale keďže boli predložené, ich 
nemusím čítať. Takže si dovolím teraz prečítať si body C v novom návrhu uznesenia a to 
bod C. splnomocňuje primátora mesta Košice s účinnosťou podpisu uznesenia podľa 
ustanovení § 11 ods. 4 písm. b) zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení a § 14 ods. 1 
zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene  
a doplnení niektorých zákonov vykonávať zmeny rozpočtu a rozpočtovými opatreniami, 
ktorými sú 1) poskytnutie účelovo určených prostriedkov zo štátneho rozpočtu,  
z Európskej únie, iných prostriedkov zo zahraničia, z rozpočtu iného subjektu verejnej 
správy, 2) poskytnutie dobrovoľných príspevkov od darcov a sponzorov v plnej výške, 
ak darca určí konkrétny účel, 3) nevyhnutné aktualizácie rozpočtových prostriedkov 
maximálne do výšky 0,5 mil. EUR, z celkových príjmov, výdavkov a finančných operácií 
za rozpočtový rok s výnimkou podpoložky 111 003 - mestské časti, v príjmovej časti 
rozpočtu, 4) zvýšenie kapitálových príjmov a výdavkov vyplývajúcich zo zámeny 
nehnuteľností schválených v mestskom zastupiteľstve dodržaním vyrovnaním celkového 
rozpočtu. D) Ruší uznesenie Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 320 z 12.12.2023. 
E) Žiadna primátora mesta Košice pri každej rozpočtovej zmene o predloženie 
informatívnej správy o rozpočtových zmenách na najbližšom mestskom zastupiteľstve. 
Aj tento návrh predkladám návrhovej komisii. Zatiaľ toľko, ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Som sa zabudol na ten čas pozrieť. Pán poslanec, by bolo veľmi 

vhodné, keby ste aj tu na predsednícky stôl nám niečo dali. Určite ja nemám. No, poslanci 
dostali. Poprosím, podľa aj úvodu na predsednícky stôl doručiť všetky materiály, aby 
som, sme ich mohli vidieť. Medzitým poprosím, aha. Procedurálny návrh má pani 
námestníčka, nech sa páči. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ja by mala taký návrh, vzhľadom na to, že  

v návrhu pána poslanca Matoušeka odznelo viac bodov. Myslím si, že je tu viacej 
poslancov, ktorí možno nenájdu zhodu vo všetkých bodoch, ale možno v niektorých áno 
a v niektorých nie, tak môj návrh znie, aby sa o každom jednom bode, ktorý predniesol 
pán Matoušek, hlasovalo osobitne. 

 



75 

p. Polaček, primátor mesta: Hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 49 -  za: 15, proti: 9, zdržali sa: 9 
 
p. Polaček, primátor mesta: Na vystúpenie pána Matouška chce reagovať pán námestník. Nech 

sa páči. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Pán poslanec, tento návrh ste nám 

zaslali asi pred cca 2 hod. Pán poslanec.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Tak zastavte čas pánovi námestníkovi, lebo pán poslanec nemá čas. 

Nech sa páči pán námestník. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Pán poslanec Matoušek, predložili 

ste pred poslancov, aj tí, ktorí sa na tomto vašom návrhu nepodieľali, tento návrh, asi cca 
pred 2 hod. O rozpočte sa nebavíme od marca, my sa v skutočnosti o rozpočte bavíme  
od septembra minulého roku, pán poslanec, od septembra minulého roku. Ja som bol  
na niekoľkých finančných komisiách, aj keď nie som jej členom a môžem povedať, že 
ma naozaj trápi, že keď prídu aj odborní zamestnanci alebo riaditelia mestských podnikov 
a vysvetľujú vám tie rozpočtové požiadavky, že je vám to šuma fuk. A to že je vám to 
šuma fuk a ako to zasiahne obyvateľov, ukazuje tento návrh, ale hlavne, že budú MČ 
nakŕmené. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič, nech sa páči. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne pán primátor, chcem nahlásiť 

na mikrofón, že sťahujem svoj doplňujúci návrh, nakoľko, ak niekto nemá dostatok 
sebareflexie, tak tvárme sa aj naďalej, že komisia je kompetentná, ale pán Lörinc riešiš 
môj osobný život. Riešil si dneska život.... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec reagujete na pána Matouška pre túto chvíľu... 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Prepáčte, áno, nie, nie... 
 
p. Polaček, primátor mesta: ...určite príde chvíľa... 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Dobre, nebudem hovoriť o pánovi Lörincovi. 
 
p. Polaček, primátor mesta :...k pánovi Matouškovi... 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Idem hovoriť o pánovi Matouškovi. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Správne. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Lebo pred chvíľou spomínaný pána Matoušek 

bránil, ako takého malého mopslíka, na ktorého zabrechal silnejší pes a toto nie je možné. 
Osobný život tu vťahujeme, vyhrážame sa občanom, že zverejníme fotky, ako údajne pijú 
s primátorom, riešite sa... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nebuďme... 
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p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. ...ale ja hovorím, tak ideme skĺzavať? Mám 
hovoriť chlapci, že niektorí z vás tam chodia popití hore KVP-éčkom na kolobežke alebo 
chodíte po rôznych zariadeniach? No, ja som slušne vychovaný, takže pomlčím. Dobre? 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani námestníčka, nech sa páči. Na pána poslanca Matouška. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja by 

som sa chcela opýtať pána predkladateľa, že čo vlastne, čo je zámerom predloženia tohto 
návrhu, pretože tento návrh pre mňa miestami vykazuje známky nejakej schizofrénie, keď 
pred pár bodmi alebo pred pár hodinami nebola ochota, vôľa zo strany predkladateľa 
a jeho kolegov podporiť vôľu vedenia pomôcť ľuďom, žiadateľom o sociálnu službu  
pre seniorov, teraz ideme pre inú službu, ktorá nepatrí do kompetencie mesta, navyšovať 
rozpočet. Robíme túto službu dobrovoľne a nie sme nútení ju ešte viacej finančne 
podporovať v čase, keď je finančná kríza, si myslím, že toto nie je rozumné nakladanie  
s finančnými prostriedkami, a preto mi celý tento návrh príde akože nebol vytvorený 
celkom v súlade so zdravým ekonomickým rozumom. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Matoušek máte slovo. Pani námestníčka, čo ste nám 

poslali, teda ja som to ešte nevidel. Idete, pani kolegyňa vás oslovila. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne pani kolegynka. Z toho dôvodu, že som 

dovysvetľoval materiál návrhovej komisii, poprosím vás ešte raz o vašu reakciu. Hej, 
mám tuná viacero vecí, ktoré predkladám návrhovej komisii, takže poprosím vás ešte raz 
o váš dopyt.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani námestníčka, pán Matoušek, predseda finančnej komisie nie 

je dostatočne sústredený, skúste mu to ešte raz zopakovať.  
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ja som sa, dobre, tak skúsim ešte raz. Ja som sa 

pýtala, že čo bolo zámerom, cieľom alebo čo vás motivovalo k vytvoreniu tohto návrhu, 
keďže mi tam na mnohých miestach nedáva logiku napr. čo sa týka navýšenia finančných 
prostriedkov v rozpočte pre sociálnu službu, ktorá nespadá do kompetencie mesta. V čase 
finančnej krízy si myslím, že nie je logický dôvod na to, aby sme navyšovali finančné 
prostriedky pre službu, ktorú robíme dobrovoľne a spadá do kompetencie KSK a nie  
do kompetencie mesta, čiže celý návrh mi príde tak trošku vytvorený nie v súlade 
so zdravým ekonomickým rozumom. Tak, čo je skutočným zámerom vytvorenia tohto 
návrhu a predloženia tohto návrhu? 

 
p. Polaček, primátor mesta: Máte neobmedzené slovo, môžete reagovať.  
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. V prvom rade je to prienikom nielen mňa, 

ako som povedal, dvoch klubov a viacerých nezaradených poslancov. To znamená, že nie 
je to môj návrh, aby sme sa neriešili tak, že to je môj návrh, ale je to prienik viacerých 
ľudí, ktorí sú tam. Na určité veci sa môžete spýtať sociálnej oblasti našej kolegyne, ktorá 
bola tiež pri príprave týchto daných vecí, čiže máme tu viacerých ľudí, ktorí sa podieľali 
na príprave tohto daného rozpočtu. Myslím si, že táto otázka nie je konkrétne na mňa a ja 
vám ju idem zodpovedať. Prišla mi tá požiadavka, ktorú som zapracoval na základe 
uznesení finančnej komisie, na základe uznesenia sociálnej komisie, na základe dohôd 
medzi klubmi a nezaradenými poslancami.  

 



77 

p. Polaček, primátor mesta Pán poslanec Matoušek, poprosím vás, doručte na predsednícky stôl 
vaše návrhy uznesení, v opačnom prípade nebudem pokračovať. Potrebujeme ich vidieť, 
potrebujeme sa o nich rozprávať. Poprosím vás, predložte uznesenia predsedníckemu 
stolu. Medzitým pán poslanec Kundrát má procedurálny návrh. 

 
p. Kundrát, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem pekne. Ja by som len chcel 

poprosiť procedurálnym návrhom, aby sme pred, po ukončení diskusie pred hlasovaním 
dostali 10-15 min. návrhová komisia na to, aby sme dali dokopy všetky návrhy, aby to 
prešlo bezproblémovo. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lasky. Prestávok bude až-až, nebojte sa. Je to 

obrovský návrh, musíme sa o tom rozprávať.  
 
p. Lasky, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo, pán primátor. Chcel by som dať procedurálny 

návrh, aby v tomto bode vystúpil odborník, pani Kažimírová. Chcel by som si vypočuť 
jej názor na to, čo tu pán Matoušek predkladá, lebo mne to už zaváňa trošku až 
trestnoprávnou nejakou rovinou, takže keď môže vystúpiť pani Kažimírová, aby tu jediný 
odborník alebo pán riaditeľ.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lasky, veľmi pekne vám ďakujem za túto procedúru, 

ale my sme stále, nám neboli doručené materiály a ja síce sa snažím počúvať, ale to bolo 
obrovské množstvo dát, čiže poprosíme, nemáme sa k čomu vyjadriť, pokiaľ 
nedostaneme mať návrh uznesení, čiže verím, že sa to udeje, čo najrýchlejšie. Možno, že 
to majú obyvatelia, ktorí sa môžu vyjadriť, ale my ako úrad to nemáme, pre túto chvíľu. 
Pán poslanec Lörinc, nech sa páči, procedurálny návrh. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ: O 12:00 bola prestávka, kde ste vy tu zvolali všetkých pracovníkov 

magistrátu, že idete riešiť ten návrh, čiže prečo klamete, že ste ho nemali, však od 12-stej 
do 13-tej ste rokovali tam vzadu v miestnosti, pán primátor, a ste riešili ako storpédovať 
tento návrh. Vy ste to dostali. Ste klamár a v priamom prenose klamete.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Nemáte pravdu. Keď sa už... 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Má to Čop, Gibóda, Gurbáľová aj Polaček. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec sa ukľudnite. Ja tu mám nejaký návrh, ktorý vôbec 

nekorešponduje s tým, čo bolo prečítané, čiže chcem vidieť veci, aby sme mohli zaujať 
odborné stanoviská. Je to legitímne, je to v poriadku. Mne nebolo do tejto chvíli doručené 
ani emailom naozaj nič, čiže áno, demagógia, populizmus zlo, ale v poriadku. Pán 
poslanec Géci, reagujete ja fakt neviem presne na koho, asi na pána poslanca Matouška.  

 
p. Géci, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Presne reagujem na toho, 

na koho mám reagovať. Neviem chlapci, všetci ste tu ako malé deti, aj tí, ktorí sedíte hore, 
aj tí, ktorí sedíte dole. Začínam mať pocit, že ani jednému z vás tu nejde o občana. Ja 
neviem, za mnou takisto sú ticho, či nie sú ticho kolegovia, ako keď tu nechcem sedieť, 
idem von. Chcem sa spýtať pána predkladateľa, spomínal, že na tomto návrhu pracovali 
odborníci z ich klubu, tak by som chcel vedieť, kto sa venoval kapitole, resp. kto sa 
venoval Programu 10 Podporné činnosti a kto a akým spôsobom prišiel na možnosť 
zobrať z položky Mzdy v kategórii 610, 600 tis. a kto mi to odôvodní, aký to bude mať 
dopad nielen na zamestnancov, ale aj na činnosť MMK, ktorú mesto má povinnosť zo 
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zákona zabezpečovať pre obyvateľov mesta. Ďalej by som chcel vedieť, že ako sa niekto 
dopracoval k sume 300 tis., keď povinné odvody sociálneho a zdravotného poistenia 
zamestnávateľa, neviem, za rok 24 sú vo výške asi 36 %, 38, čiže tá suma je o 100 tis. 
navýšená, keď by sme brali, že by to mali byť riadne odvody, tak takisto by som chcel, 
aby mi toto niekto vysvetlil, že ako sme sa dostali k sume 600 a 300 tis. Ďakujem pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ešte by som vás poprosil pán poslanec Matoušek, 

keby ste mi to vedeli poslať mailom, ja by som to rád poslal aj kolegom, nech majú 
mailom. By mi to veľmi uľahčilo prácu a nemusím sa zdržiavať. Verím, že mi vyhoviete. 
Pán poslanec Krcho, nech sa páči. Procedúra.  

 
p. Krcho, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Môj procedurálny návrh je vyhlásiť 30 min. 

prestávku, aby všetky materiály, ktoré nemá predsednícky stôl, aby mu boli dodané, aby 
sa s nimi oboznámil a o 30 min. môžeme pokračovať, pretože najbližšie tu budeme len 
rozprávať a rozprávať a predsednícky stôl pokiaľ to nemá a majú to len poslanci, pán 
primátor nie je poslancom, tak nech mu to pán prekladajúci oficiálne dá, aby nebolo 
povedané, že mu to nebolo pánovi primátorovi dodané. Má možnosť 30 min., pripraviť 
sa môže aj pani Kažimírová lepšie a o polhodinu sa vieme stretnúť a danú debatu 
pokračovať. Môj procedurálny návrh je na polhodinovú prestávku, aby sa vedenie mohlo 
s týmto návrhom oboznámiť. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 50 -  za: 18, proti: 10, zdržali sa: 6 
 
p. Polaček, primátor mesta: Je vyhlásená polhodinová prestávka. Pán poslanec Matoušek, 

pošlite to prosím vás mailom, nech to ešte rozošleme odborným zamestnancom, aby sme 
im vedeli položiť otázky. Odborní zamestnanci to dostali, mne ste to dali pre chvíľkou 
vytlačené. 

 
---po prestávke--- 

 
p. Polaček, primátor mesta: Poprosím poslancov, ktorí sa neprezentovali, aby tak urobili. 

Konštatujem, že prezentovaných je 25 poslancov MZ. V tejto chvíli sa nachádzame 
v bode č. 28, ktorým je Návrh Programového rozpočtu. Do rozpravy je zatiaľ 
prihlásených 5 poslancov. Nech sa páči, pani poslankyňa Blaškovičová bude pokračovať. 
Poprosím... 

 
p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. 
 
p. Polaček, primátor mesta: ...predtým ako začne, aby sme sa všetci upokojili, počúvali sa 

navzájom. Nech sa páči. 
 
p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Tak verím, že môj hlas vás upúta, kolegyne, kolegovia. 

Ďakujem pekne, že ma počúvate. Prihlásila som sa kvôli tomu, že som mala pár otázok 
na predsedu finančnej komisie, aj na celú finančnú komisiu. Moja prvá otázka bola, kedy 
sa tento pozmeňovák zrodil, keďže sme ho dostali o 11 hod., tak nepredpokladám, že ste 
to uzavreli ráno, že mohlo to prísť aspoň večer. Takže to je moja prvá otázka a moje 
ďalšie konštatovanie. Viete, my sme zvolali komisiu kultúry asi pred mesiacom práve 
kvôli tomu, keď sa začali, keď sme počuli nejaké echá o tom, čo všetko sa má škrtať 
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a krátiť. Je nás tam 21 odborníkov, naozaj si myslím, že to je polovica tohto 
zastupiteľstva, ľudí, ktorí sa naozaj v kultúre orientujú a vyznajú a nie je našou voľbou, 
že ZOO spadá pod komisiu kultúry, ale spadá. Takže samozrejme sme sa bavili  
o budúcnosti a o súčasnosti ZOO, takisto o knižnici, takisto o K13. Naše spoločné 
uznesenie, ktoré pokladám za veľmi dôležité, bolo to, že aby riaditelia týchto organizácií 
boli prizývaní na rokovania finančnej komisie, aby tam mohli vysvetliť, prečo je dôležité 
výška rozpočtu akú navrhovali, aké majú zámery, plány a bez čoho sa nevedia pohnúť. 
Toto nebolo rešpektované, akceptované. Volali mi dvaja páni riaditelia, že teda počuli, že 
sa má zoškrtať ich rozpočet a dozvedeli sa to na poslednú chvíľu. Takže ja vás naozaj 
prosím, nielen finančnú, ale všetky komisie a všetkých kolegov poslancov, tie komisie 
ostatné sú rovnako dôležité, aj keď legislatívna, finančná, samozrejme od nich sa to 
odvíja, aby ste prosím rešpektovali uznesenia aj iných komisií a v tejto súvislosti by som 
chcela povedať, áno, som veľmi rada, že sa v novom návrhu, pozmeňováku, ktorý ja 
nemôžem navrhnúť k nemu žiaden iný pozmeňovák, že sa tam navrhla suma pre dotáciu 
podľa VZN-ka, ale z celej kultúry sa stratilo 600 tis. Je to 400 tis. K13 a 200 tis. zo ZOO. 
Sú tu obidvaja páni riaditelia, takže ja by som poprosila aj jedného, aj druhého, ktorých 
sa to bytostne týka, aby toto plénum im dalo slovo, aby mohli povedať, či sú schopní si  
s týmto finančným deficitom v rozpočte poradiť. Takže ďakujem, že ste ma vypočuli  
a prosím, aby ste im dali slovo. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ak súhlasíte pani poslankyňa, prebehnú títo, ktorí 

sú zaradení, ešte určite padnú nejaké otázky a následne. Pán poslanec Djordjevič má 
procedurálny návrh, nech sa páči. 

 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Ďakujem pán primátor. Na základe rozhovorov s kolegami mám 

za to, že väčšina poslancov chce podporiť návrh kolegu Matoušeka, pána poslanca, a je 
celkom možné, že pán primátor to nepodpíše a tak, jak sme stratili 100 min. tliachaním 
o bode, ktorý sme prerušili, prosím, neopakujme situáciu znova, preto navrhujem, aby  
po týchto prihlásených 6-tich ľuďoch, v prípade niekto ešte nech sa prihlási, kto chce 
a vystúpenie riaditeľov mestských podnikov, aby sme ukončili diskusiu, lebo každý vie, 
ako má hlasovať. Keď sa chceme rozprávať, počujem tu bučanie, poprosím rešpektovať 
moju procedúru, vyjadrite svoj názor nie bučaním, ale hlasovaním. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 51 -  za: 18, proti: 5, zdržali sa: 9  
 
p. Polaček, primátor mesta: Čiže ukončená je diskusia, končí pani námestníčkou. Pán poslanec 

Lörinc má procedurálny návrh. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ja by som chcel upozorniť na to, že MMK na dnes 16:00 zvoláva 

Kooperačnú radu MČ v rámci územia mestského rozvoja, kde sa rozhoduje o dôležitých 
veciach, dochádzame do kolízie, preto by som chcel poprosiť kolegov, keďže sa to týka 
všetkých starostov MČ, aby sme si v čase medzi 16:00 a 16:45 schválili prestávku.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči. Ja by som dal do 17-stej určite, lebo to za 45 min. 

nestihneme. Čiže nech sa páči, návrh pána poslanca o prestávke, ktorá bude od 16:00. 
 
Hlasovanie č. 52 -  za: 23, proti: 1, zdržali sa: 5 
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p. Polaček, primátor mesta: Čiže máme pripravenú prestávku. Pokračuje v rozprave pán 
poslanec Karaffa.  

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Môžem vás poprosiť okolo mňa, môžem vás poprosiť. Ďakujem 

pekne. Tá debata o rozpočte sa zvrtla na len na ten návrh, ktorý predložil pán poslanec 
Matoušek. Môžem poprosiť pán poslanec Ihnát. Ja mám problém podporiť pôvodný 
návrh určite aj preto, čo mňa zarazilo osobne, je v podstate, je 200 tis. EUR pre Občianske 
združenie Aréna Košice, ktoré Košická aréna, pardon, ktoré figuruje na webovej stránke 
mesta ako dlžník. Nezaplatilo daň z nehnuteľnosti za rok 20, 21, 22, 23 v celkovej výške 
170, takmer 177 tis. EUR. Takto by sa nemalo obchádzať VZN-ko o dotáciách, žiaľbohu 
deje sa to. Ja ako poslanec tam v tom rozpočte nevidím nič také na čom, na čom mne 
konkrétne by záležalo, že môžem povedať, že ja ako poslanec som niečo konkrétne 
presadil, ja ho v tom pôvodnom určite v znení nepredložím, bolo avizované, keďže 
hovoril som s pánom, teda nepodporím, hovoril som s pánom riaditeľom ZOO a bolo 
avizované, že vieme sa k tomu ešte vrátiť a vieme naspäť vrátiť tie finančné prostriedky, 
ak to teda predkladateľ návrhu a poslanecký klub dodrží, tak ja som ochotný za ten 
pozmeňujúci a doplňujúci návrh zahlasovať a mrzí ma, že v podstate a za tých 5 rokov, 
čo som v zastupiteľstve stále len počúval, ako nie sú peniaze, ale potom dodatočne vidím 
ako finančné prostriedky na rôzne projekty, o ktoré má záujem vedenie, sú a aj teraz 
ideme v rozpočtovom provizóriu a bol som upozornený na to, že mesto aj napriek tomu, 
že sme, neviem, v nejakom krízovom režime, či v núdzovom stave, či v čom, neviem, 
neviem, v čom sme, lebo som za 2 mesiace necelé nedostal odpoveď na moju žiadosť, 
pán primátor, že ako ste vlastne, čo ste vyhlásili, podľa akých predpisov v decembri a asi 
tá situácia ekonomická nie je taká zlá, keď nakupujeme héliom fúkanie balóny a podobné 
veci v stave, kedy nemáme schválený mestský rozpočet a ideme v provizóriu a mohol by 
som ešte o ďalších a ďalších veciach hovoriť, nie je na to teraz priestor, ale ja vidím stále 
rezervy aj v tých spoločnostiach, kde pôsobím a určite do budúcna sa tomu budem 
venovať. Ak bude vôľa vôbec o tom diskutovať a nebudeme sa presviedčať o tom, že už 
sa nedá nikde šetriť. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak, nech sa páči. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Stihol som si pozrieť ten návrh, ktorý prišiel dnes  

a ktorý sa čítal skoro tak dlho a koľko času sme mali na neho, aby sme ho naštudovali, 
ale mám ho naštudovaný a nie je tam nejaká extra zmena v jednej položke, ktorú tu 
omieľam už 5 rokov. A áno, vrátim sa znova k tomu, prečo znova ideme posielať peniaze 
na MČ kvôli tomu, že 1,4 mil. silou-mocou chceme poslať na MČ, som proti tomuto 
návrhu a keď sa zamyslíme nad tým, že sme v kríze, že je problém, že nie sú peniaze  
na projekty, tým pádom sa ani projekty nepripravujú a nerobia, tak nám logika dáva, že 
sa robí menej. Prečo napríklad, zopár MČ mám aj naštudovaných, hlavne tú našu, 
ťahanovskú. I napriek tomu všetkému vyplácame odmeny za prácu naviac. Prečo napr. 
tieto MČ, keď im dám návrh, aby znížili alebo našli položky v rozpočte aspoň o 7 %, čo 
vlastne s radosťou chceli od mesta, tak táto možnosť tam zrazu nie je, tam sa nedá šetriť. 
A ja keď zrátam tých 1,4 mil., čo teraz chceme silou-mocou poslať na mestské časti, tak 
to je v podstate len tá odmena naviac ku zákonom priznanej mzde. To je len to, že si 
chceme vyplatiť výplaty, ale nie výplaty, ale odmeny naviac. Toto si treba uvedomiť. To 
znamená, keby len tam sa ušetrilo 1,4 mil., už by sme nemuseli dôjsť k takému, pre mňa, 
nepochopiteľnému skutku, čo tu sa ide udiať a to je zase vina primátora, že my si pri 300 
mil. ideme 1 mil. požičať na Volvo? 1 mil. EUR nemáme? Fakt toto mne nedáva, ako 
podnikateľovi žiadnu, žiadne racio to nemá. Mať rozpočet v tejto výške a nedokázať si 
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nájsť milión a požičať si ešte 1 mil. EUR, kde máme šancu možno 10, možno 30 tis. ľudí 
zamestnávať, len kvôli tomu, že svojim blízkym 3, 4 na MČ a aj tu na magistráte chceme 
silou-mocou o 2-3 tis. naviac odmeny každý mesiac, tak toto, za toto hlasovať nemôžem. 
Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ja len k tomu Volvu. Viete, tento rozpočet je 

v investičných veciach nastavený tak, aby sme robili tie veci, na ktoré vieme zohnať 
externé zdroje. Možno vás zarazí suma, ale za posledných 5 rokov som do mesta cez 
externé zdroje, euro peniaze, dotácie, doniesol 129 mil. EUR so svojím tímom, 
kapitálových peňazí. Pričom my ročne na kapitále dávame na investičné, v tomto rozpočte 
tu tuším 22 mil. Čiže my robíme naozaj len tie veci, na malé výnimky, ktoré majú svoje 
dotačné, svoj externý zdroj. My naozaj nemáme voľné kapitálové peniaze a preto musíme 
riešiť Volvo a práve súhlasím s názorom, je to taký obrovský záväzok, a taký veľký 
obrovský potenciál to má doniesť, že jednoducho ten 1 mil. je málo, ale nám to trošku 
rozviaže ruky a môžeme robiť tie základné úlohy, ktoré potrebujeme a na konci dňa 
verím, že tak, ako nám zmluva so štátom hovorí, s Ministerstvom hospodárstva, tieto 
zdroje dostaneme, ale čakať, dokiaľ sa niektoré veci rozuzlia, prídu rôzne uznesenia 
vlády, je naozaj neskutočne dlho a ten čas už nebudeme vedieť vrátiť tu, takže preto to 
Volvo je urobené tak, Volvo má v budúcnosti svoje krytie, ale musíme to riešiť takto. Pán 
poslanec Ihnát, nech sa páči. 

 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne za slovo pán primátor, 

budem reagovať na pána poslanca Špaka. Musím zareagovať v jednej veci a to je tá, že 
hovorí o nejakých odmenách na MČ a o 3 tis. EUR nejakým kamarátom, priateľom a tak 
ďalej, úplné nezmysly.  Tu sme mali jedného kolegu, nebudem menovať vlastne, ktorý sa 
mýli o dve nuly napr. v Exceli alebo potom eventuálne tvrdí vlastne, že MČ prepapá 
99,7 % celkového rozpočtu, čo bol úplný nezmysel a analýza ukázala 65 % a zmýlil sa 
len o 240 tis. EUR. Tu sedí medzi nami. Treba povedať pánovi poslancovi Špakovi, že 
neustále, keď hovorí, že treba ako rušiť MČ, úplne zrušiť, nech sa konečne vzdá mandátu 
miestneho poslanca MČ Košice - Sídlisko Ťahanovce a mestského poslanca, kde je úplne 
nadbytočný a zbytočný poslanec. Poberá odmeny 1 200 EUR v čistom... 

 
p. Polaček, primátor mesta: ...pán poslanec... 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka....nerobí vôbec nič... 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak absolútne na vás neútočil nejaký spôsobom. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. V poriadku. Ja len chcem povedať, som štatutárom 

tejto MČ, hovorí nezmysly, lebo nám chýba 126 tis. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem.  
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ktoré ste nám zobral, pán primátor. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec ste osobný. Pán poslanec Ténai, nech sa páči. 
 
p. Ténai, poslanec MZ: Ďakujem. Vážené dámy, páni, poslankyne, poslanci, dnes pripomínam, 

je 15. máj, krásny čas, čerešne nám už odkvitli, ale pre mňa je rozpočet mesta 
najdôležitejší materiál, ktorý prijmeme a ktorý nás zaväzuje konať v rámci neho nielen 
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tento rok, ale aj v prípade, že neprijmeme ani začiatkom budúceho roka alebo koncom 
tohto roka rozpočet, tak sa ním riadime aj začiatkom budúceho roka, tak ako sa riadime 
teraz. Sme pomaly v polke roka a musíme aj zvážiť ako si ten rozpočet nastavíme, pretože 
podľa tohto prijatého rozpočtu sa budeme riadiť ďalej, čiže ja poprosím aj predkladateľov 
návrhu, som veľmi rád, že dneska o 11:39 sme dostali údaje, kde sa znižuje, pretože 
finančná komisia, ktorá mala nejaké hlasovanie per rollam a poprosím predsedu finančnej 
komisie, keby ma mohol chvíľku sledovať. Ďakujem. Bolo nejaké hlasovanie per rollam, 
kde boli body, že žiada predkladateľa, to znamená, primátora, aby zapracoval a navýšil 
sumy v rozpočte, ale nebolo povedané, z čoho a aké je krytie týchto navýšených súm.  
A ako všetci veľmi dobre vieme, rozpočet má byť vyrovnaný. To znamená, dnes sme 
obdržali niekoľko návrhov, bolo to 11:39, kde sa objavili položky zníženie sumy  
a v rôznych položkách, a preto by som chcel aj možno vyzvať a dať priestor na to, aby 
sme si jednotlivé položky rozdiskutovali, spýtali sa aj odborného personálu, ktorého sme 
sa od septembra nespýtali na položky, ktoré od septembra minulého roka, ktoré chceme 
znížiť a či to už nemá nejaký súvis aj na druhú polovicu roka, pretože veci niektoré sa už 
dneska nastavili tak, že výdavky sú aj budúci rok, čiže tento rok sa tieto mesiace sa čerpala 
1/12, preto by som dal aj priestor odborným zamestnancom, ktorí alebo firmám, 
organizáciám, ktorých sa tieto zníženia týkajú, aby sa k tomu mohli vyjadriť. A chcel by 
som vás všetkých veľmi pekne poprosiť, ja viem, že sme prenášaní v televízií, online, 
ľudia sa na nás pozerajú, ľudia sa na nás bavia, ale zachádzame do osobných invektív  
a chcel by som vás poprosiť, sme reprezentanti obyvateľov mesta Košice, tak láskavo sa 
tak aj správajme a dajme si osobné invektívy, priestor, keď pôjdeme niekde si dať pohár 
piva niekde na nejakú letnú terasu alebo niekde. Ďalej a chcem ešte jednu vec len 
upozorniť, doteraz sme sa bavili, že MČ nebolo doplatené dane z príjmu fyzických osôb 
1,4 mil. Teraz sme to nazvali ako nejaký transfer pre MČ, čiže ja neviem, ako je to  
pre mňa nejaká novinka, ale ešte raz zopakujem, bol by som rád, aby táto diskusia 
prebiehala, aby sme si to rozdiskutovali, pretože je to pre mňa najdôležitejší materiál  
pre chod tohto mesta. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Matoušek. Pardon, faktické. Pán 

poslanec Ihnát. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. V nadväznosti, ako ďakujem pekne za slovo. 

V nadväznosti na rozpočet mesta Košice chcem uviesť nasledovné. Stále vyplakávam, či 
už na RS, opakujem, na MR alebo komisiách, vyplakávam v kuse vlastne, že je tam nula 
na chodníky, na súvislé opravy chodníkov, schodísk. Veľmi mi to vadí. Práve tých  
126 tis., ktoré eventuálne by sme mali dostávať ako, čiže daň z príjmu fyzických osôb  
a presne to, čo dneska povedal pán hlavný kontrolór vlastne, že to uznesenie je 
vykonateľné a platné stále, tak jednoducho práve tie peniaze by mali slúžiť na tie 
chodníky a jednoducho tú opravu, aby sme pokračovali v tých veciach, ktoré občania 
cítia, či je to opravené, nie je to opravené, či chodia po bradavici alebo nechodia. 
Jednoducho chceme tie peniaze investovať nie na odmeny, ale chceme tie peniaze 
investovať práve do komunikácií, ktoré sú v správe mesta Košice. To hovorí štatút 
vlastne, že môžeme, ale tie peniaze potrebujeme, tak vtedy vieme investovať. Ďakujem 
pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Matoušek.  
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za možnosť zase vystúpiť. Chcel by som 

ešte pred tým, než budem pokračovať vo svojej diskusii, prečítať radšej celý návrh 
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uznesenia, ktoré som predložil, to znamená, to je tej košieľky, tej úvodnej, nie 
pozmeňováku, aby bolo jasné pre návrhovú komisiu, ktorá ma požiadala, aby som tento 
návrh radšej prečítal ako celý. Pani návrhová komisia, takže idem čítať tento návrh 
nanovo. Takže návrh na uznesenie. Návrh Programového rozpočtu mesta Košice na roky 
2024-2026. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 10 ods. 3 písm. d) a g) zákona 
č. 401/1990 Zb. o meste Košice v znení neskorších predpisov a § 4 ods. 2 Štatútu mesta 
Košice A. schvaľuje 1) programový rozpočet mesta na rok 2024, príjmy celkom  
291 369 740, výdavky celkom 289 369 740, rozdiel prebytok 2 mil. Bežný rozpočet, 
príjmy 268 025 566, výdavky 259 111 649, rozdiel prebytok 8 913 917. Kapitálový 
rozpočet, príjmy 9 726 254, výdavky 21 914 881, rozdiel schodok 12 188 627. Finančné 
operácie, príjmy 13 617 920, výdavky 8 343 210, rozdiel prebytok 5 274 710.  
2) Rozdelenie podielovej dane za psa v súlade s § 40 písm. b Štatútu mesta Košice  
a prerozdelenie výnosu z poplatku za rozvoj v súlade s § 41a ods. 1 Štatútu mesta Košice 
pre mestské časti v roku 2024 nasledovne: MČ Lorinčík daň za psa 619, poplatok  
za rozvoj 57 864, Džungľa daň za psa 279, poplatok za rozvoj 2 643, Šebastovce poplatok 
za psa 327, poplatok za rozvoj 7 548, Kavečany za psa 629, poplatok za rozvoj 3 269, 
Poľov 624, poplatok za rozvoj 11 323, Pereš 1 260, poplatok za rozvoj 25 119, Vyšné 
Opátske 1 423 za psa, poplatok za rozvoj 11 408, Myslava poplatok za psa 1 462, 
poplatok za rozvoj 37 507, Ťahanovce poplatok za psa 1 058, daň za rozvoj 3 413, 
Košická Nová Ves poplatok za psa 1 177, daň za rozvoj 6 353, Barca poplatok za psa 
1 760, daň za rozvoj 25 675, Krásna poplatok za psa 219, poplatok za rozvoj 49 095, Šaca 
poplatok za psa 2 975, poplatok za rozvoj 4 121, Luník IX poplatok za psa 127, poplatok 
za rozvoj 0, Sever poplatok za psa 8 354, poplatok za rozvoj 66 557, Staré mesto poplatok 
za psa 8 559, daň za rozvoj 134 986, Sídlisko Ťahanovce poplatok za psa 9 711, daň  
za rozvoj 0, Juh poplatok za psa 8 121, daň za rozvoj 165 948, Nad jazerom poplatok  
za psa 10 700, daň za rozvoj 86 193, Sídlisko KVP poplatok za psa 11 166, daň za rozvoj 
25 438, Dargovských hrdinov poplatok za psa 9 236, daň za rozvoj 5 277, Západ poplatok 
za psa 18 377, daň za rozvoj 204 907. Spolu 100 134 to je poplatok za psa a daň za rozvoj 
spolu 934 644. 3) Čerpanie finančných prostriedkov do výšky 4,9 mil. EUR z úveru  
od Československej obchodnej banky, a. s. s celkovým limitom 14,9 mil. EUR 
poskytnutého na základe zmluvy o účelovom úvere č. 0625/23/02650, z ktorého časť 
limitu vo výške 10 mil. EUR bola čerpaná v roku 2023 na základe uznesenia Mestského 
zastupiteľstva č. 36 zo dňa 15.12.2022, č. 126 zo dňa 14.03.2023 a č. 150 zo dňa 
27.04.2023. 4) Nový bankový úver vo výške 1 mil. EUR s účelovým určením  
na financovanie kapitálových výdavkov. 5) Použitie rezervného fondu vo výške 646 mil. 
v súlade s § 15 ods. 2 Peňažné fondy a § 21 j) zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových 
pravidlách. 6) Pre dotácie v zmysle VZN mesta Košice č. 190 pre Klub národnostných 
menšín a pamätná izba Sándora Máraiho za účelom zabezpečenia prevádzky klubu a aktív 
všetkých národnostných menšín, ktoré pôsobia v meste Košice vo výške 8 tis. EUR,  
Ekumenické spoločenstvo cirkví a náboženských spoločností na území mesta Košice  
za účelom zabezpečenia aktív v oblasti ekumenizmu a duchovného rozvoja v spolupráci 
so všetkými cirkvami a náboženskými spoločenstvami na území mesta Košice vo výške 
8 tis. EUR, Rada seniorov mesta Košice n. o. za účelom zabezpečenia činností 
smerujúcich k aktívnemu životu seniorov mesta Košice vo výške 8 tis. EUR. B. berie  
na vedomie programový rozpočet mesta Košice na roky 2025 a 2026, kde príjmy celkom 
predstavujú 351 542 599 EUR, pre rok 2026: 324 733 036, výdavky celkom pre rok  
2025: 349 542 599, rok 2026: 322 733 036, rozdiel prebytok pre rok 2025: 2 mil., pre rok 
2026: 2 mil. Pokračujem ďalej. Bežný rozpočet príjmy celkom 268 800 612 pre rok 2025, 
pre rok 2026: 281 458 643, výdavky pre rok 2025: 254 690 857, pre 2026: 261 470 446, 
rozdiel prebytok pre rok 2025: 14 109 755.. 
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p. Polaček, primátor mesta: Kolegovia poslanci, prosím, počúvajte predkladateľa, nebudete 

potom vedieť hlasovať, mali by ste to počuť.  
 
p. Matoušek, poslanec MZ: ...kapitálový rozpočet príjmy pre rok 2025: 74 154 987, pre rok 

2026: 41 589 393, výdavky pre rok 2025: 87 548 993, pre rok 2026: 53 548 603, rozdiel 
schodok pre rok 2025: 13 394 006, pre rok 2026: 11 959 210. Finančné operácie, príjmy 
pre rok 2025: 8 587 000, pre rok 2026: 1 685 000, výdavky pre rok 2025: 7 302 749,  
pre rok 2026: 7 713 987, rozdiel prebytok, schodok pre rok 2025: 1 284 251, pre rok 
2026: 6 028 987. Súčasťou tohto uznesenia je tabuľková časť Programového rozpočtu 
mesta Košice na rok 2024 a Programového rozpočtu mesta Košice na roky 2025-2026. 
C. podľa ustanovení § 11 ods. 4 písm. b) zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení  
a § 14 ods. 1 zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy  
a o zmene a doplnení niektorých úkonov vykonávať zmeny rozpočtu rozpočtovými 
opatreniami, ktorými sú: 1. poskytnutie účelovo určených prostriedkov zo štátneho 
rozpočtu, z Európskej únie, iných prostriedkov zo zahraničia a iného subjektu verejnej 
správy, 2. poskytnutie dobrovoľných príspevkov od darcov a sponzorov v plnej výške, ak 
darca určí konkrétny účel, 3. nevyhnutné aktualizácie rozpočtových prostriedkov 
maximálne do výšky 500 tis. EUR z celkových príjmov a výdavkov a finančných operácií  
za rozpočtový rok s výnimkou podpoložky 111 003 mestské časti, v príjmovej časti 
rozpočtu, 4. zvýšenie kapitálových príjmov a výdavkoch vyplývajúcich zo zámeny 
nehnuteľností schválených v mestskom zastupiteľstve s dodržaním vyrovnaného 
celkového rozpočtu. D. ruší uznesenie Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 320... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Kolegovia počúvajme sa navzájom.  
 
p. Matoušek, poslanec MZ: ...z 12.12.2023. E. žiada primátora mesta Košice po každej 

rozpočtovej zmene o predloženie informatívnej správy o rozpočtových zmenách  
na najbližšom mestskom zastupiteľstve. Ešte sa tu poopravím v céčku. Splnomocňuje 
primátora mesta Košice s účinnosťou od podpisu uznesenia. Ďakujem pekne. Celý návrh 
bol prečítaný, návrh bol predložený návrhovej komisii. Bolo tu zopár otázok na mňa, 
ktoré som si zapísal. Keď sa dobre pamätám, pán Géci sa pýtal na tú danú sumu. Pán 
Géci, ak si pozriete v návrhu rozpočtu, tak v danej položke 610 máme rozpočtovaných 
9,9 mil. EUR. Ak si to prepočítame tým koeficientom, ktorý ste vy povedal, tak ani tam 
nám nesedí tá daná suma, preto z tohto dôvodu je tam tá vyššia suma, považovali sme, že 
je tam úmyselne tá vyššia suma, tak preto sme túto sumu stiahli a stiahli sme vyššiu 
položku z tejto danej sumy. Keď sa pozriete, tam je 9,9 a v skutočnosti je tam rozdiel asi 
400 tis. EUR. Preto sme stiahli túto položku s väčšou sumou ako je na základe toho 
koeficientu. To je odpoveď pre vás. Pýtala sa pani Blaškovičová. V podstate každý 
rozpočet sa tvorí veľmi ťažko, rozhodnutia, ktoré prišli, prišli tak, aby boli zachované 
všetky nevyhnutné veci v rámci mesta Košice, tak isto ako aj kultúra, šport v rozvoji 
mesta. Domnievame sa, pri návrhu, keď sme predkladali tento daný návrh, že spoločnosť 
K13 si dokáže v rámci svojich podnikateľských aktivít výrazne sama zarobiť finančné 
prostriedky a práve preto sme tieto peniaze odtiaľ odobrali. Zároveň na základe, ZOO, 
ktorá je súčasťou tiež tejto danej položky, si dovolím povedať, je dosť nešťastne tam 
vložená, ale vychádzame z úzusu, ktoré prijala finančná komisia, ktorá povedala, že ZOO 
si má navýšiť svoje vstupné a tým pádom by sa znížil ten transfer. Z tohto to vychádza. 
Neviem, keď ešte mám tu nejaké otázky. Myslím, že ste sa pán Ténai pýtal niečo, ale nie 
je mi to jasné, možno mi to doplní v priebehu, môžem ešte zareagovať potom. Ďakujem 
pekne.  
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p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. S faktickými pani námestníčka.  
 
p. Gubáľová, námestníčka primátora mesta: Faktická poznámka. Áno, ďakujem pekne. Ja sa už 

tretíkrát dnes pýtam, nedostala som odpoveď, takže ešte raz to skúsim, do tretice všetko 
dobré. Moja otázka znie. Predkladatelia v istom bode dnešného rokovania nepodporili 
pomoc pre ľudí, pre žiadateľov o sociálnu službu pre seniorov. Tí istí poslanci idú 
navyšovať rozpočet pre sociálnu službu, ktorá nespadá do kompetencie mesta, Túto 
logiku by som poprosila vysvetliť, ktorý odborník toto vymyslel a aké to má 
opodstatnenie a prečo by sme to mali robiť, aj keď samozrejme ja by som bola šťastná. 
Mnohé oblasti by si zaslúžili viac peňazí, len v tomto logiku nevidím. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, pán Matoušek.  
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Nehľadajte za tým nič pani viceprimátorka, pani námestníčka. 

V podstate váš návrh nie že nebol neodobrený, váš návrh bol len prerušený, to znamená, 
o tom budeme rokovať ďalej, čiže chcem vás vyviesť z toho omylu, že by sa vám 
neschválili tieto dané veci. Tento úzus ohľadom navýšenia týchto poplatkov vyšiel  
od vás, ktorý predložil pán primátor, nie my. To znamená, navýšenie tejto sumy predložil 
primátor na základe žiadosti finančnej komisie. Čiže toľko k tomu. Ďakujem pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Géci. 
 
p. Géci, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne pán primátor. Nechcem sa  

s kolegom naťahovať na % a na číslach, len každý návrh by mal byť aspoň čiastočne 
odôvodnený. Ja viem, že všetci máme pred očami posledné odmeny, ktoré boli na MMK 
a všetci sme z toho boli, nazvem to, mierne nervózni, ale ako, no niektorí boli šokovaní, 
niektorí menej, ale ja mám zase pred sebou zoznam bežných pracovníkov, bežných 
referentov, je úplne jedno, ako som sa k nemu dostal. Ja viem, aké platy tu majú referenti, 
ja viem, aké sú, majú platy kolegovia a ja len chcem vedieť jednu vec, aký dosah, keď 
toto prejde, to bude mať na chod MMK a následne, aký dosah, či vieme aspoň v rámci 
nejakom si to povedať od A po B, aký to bude mať dosah na tie činnosti, ktoré majú 
zabezpečovať, lebo ja neviem povedzme si, máme jedného, dvoch kolegov, ktorí  
na finančnom oddelení majú na starosti MČ, MČ všetky a všetky vyúčtovania a čerpania 
finančných prostriedkov súvisiacich s chodom MČ no a teraz neviem, pán primátor ho 
prepustí alebo neviem, prepustí ďalších dvoch, troch. Kto bude tieto činnosti 
zabezpečovať? Lebo musíme si uvedomiť. Pán primátor dokončím, sekundu, bol som 
ticho, nič som nehovoril. Zatiaľ. Musíme si uvedomiť jeden fakt a to je ten, že mali by 
sme vedieť pokiaľ siahneme na mzdy, aký dosah to bude mať chod a na činnosti z toho 
vyplývajúce, či prídu len o odmeny zamestnanci, či sa im budú nížiť mzdy. To všetci 
vieme, že sa nedá, lebo sú tu nejaké zmluvné záväzky, z ktorých tieto náležitosti 
vyplývajú a naozaj, aký to bude mať dosah na chod mesta Košice. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne za túto komplexnú otázku. Nech sa páči, pán 

poslanec Matoušek má slovo.  
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Myslím, že táto otázka nie je na mňa. To je na vás pán primátor. 

My stanovujeme mantinely a vy sa do tých mantinelov musíte zmestiť. Ďakujem pekne.  
 
p. Polaček, primátor mesta: To bolo veľmi arogantné. Tá odpoveď bola taká arogantná, ako ste 

aj vy pán poslanec, lebo myslím si, že pán poslanec Géci naozaj veľmi dobre opísal. Viete, 



86 

asi prišla chvíľa, aby som vám povedal pár čísel a potom ešte poprosím pána riaditeľa, 
aby vám vysvetlil aj tie odmeny. Medziročne mzda zamestnancom MMK klesla o 17 %, 
opakujem, medziročne mzda v rámci úsporných opatrení zamestnancom MMK klesla 
o 17 %. Je správne povedať, že kto, v prípade vášho rámca, ako hovoríte, musí z tohto 
kruhu vypadnúť. Dovolím si povedať, že dnes, v roku 2023 priemerne na meste Košice 
pracovalo 494 zamestnancov a ušetrili sme na ich mzdách, okrem aj inej optimalizácie, 
lebo mnohí odišli do dôchodku väčšinou alebo za lepšími výzvami. Medziročne 17 %. 
A ja sa pýtam aj starostov, ktorí zamestnávajú 564 zamestnancov teda o 70 zamestnancov 
viac vo svojich 22 MČ, koľko oni ušetrili na mzdách medziročne, podotýkam, že MČ 
Jazero a Ťahanovce a ešte môže niektorá má 19 kompetencií určené štatútom mesta. 
Niektoré majú 23, iné 27. Mesto Košice má 4700, viac ako 4700 kompetencií, ktoré nám 
vyplývajú zo zákona, ktoré nám vyplývajú z prineseného výkonu štátnej správy, ktoré 
jednoducho sú nenahraditeľné, možno mnohokrát neviditeľné pre verejnosť, ale sú tu 
úlohy, ktoré musíme plniť. Na mzdy MČ vynaložili 13,4 mil. EUR od tých 19 do 27 
kompetencií. Mesto Košice vynaložilo 13,8 mil. EUR na tých 4700 kompetencií  
a nehovoriac o tom, že zároveň kolegovia doniesli za posledné obdobie 129 mil. EUR  
z externých zdrojov do mesta Košice. Zamestnanci mesta, tých 494, za rok 2023 urobili 
979 159 registratúrnych záznamov a rozhodnutí, takmer 1 mil. MČ so svojimi  
564 zamestnancami vykonali 68 692 záznamov a rozhodnutí. Prosím pán poslanec 
Matoušek, predseda finančnej komisie, to, čo ste povedali znamená, že vy ani nemáte 
páru, ani vy ste si ani neurobili rešerš, čo všetko kolegovia na MMK robia. Len  
pre porovnanie, na 1 zamestnanca v MČ pripadá 120 registratúrnych záznamov ročne  
a na 1 zamestnanca mesta Košice 1982, denne 3, vo vašom prípade 1 za 3 dni. To nie je 
len o tom, že budeme objednávať kosenie trávy, to vie urobiť akýkoľvek majster, na to 
nepotrebujeme starostov, aby objednali kosenie, aby objednali záplatu dier na asfalte, to 
vie urobiť akýkoľvek majster so strednými zručnosťami, to nie je kompetencia. To je len 
o tom, ak sú peniaze kupujeme služby, pretože nikto z nás nemá asfaltovací stroj a vždy 
si tieto služby objedná. Prosím pán poslanec Matoušek, predseda finančnej komisie, ja 
viem, že vám to ide dobre s číslami, ale nedehonestujte zamestnancov a ľudí MMK. 
Prosím nerobte to. A poprosím ešte pána riaditeľa, pretože tiež tu je nezodpovedaná jedna 
otázka, často sme útočení na odmeny zamestnancov, tiež si treba uvedomiť, o aké 
odmeny ide, ale ešte ja vám poviem, aké boli odmeny vyplatené v roku 2023 MČ 
a mestom. Sekundu. Výška vyplatených odmien v MČ dosiahla 700 tis. EUR a v meste 
Košice 900 tis. EUR, pričom pán riaditeľ vám povie, koľko tými odmenami sme ušetrili 
napr. na poštovnom, že sme si tieto služby neobjednali u Slovenskej pošty, ale ľudia  
vo svojom voľnom čase, cez víkendy roznášajú napr. platobné rozkazy. To vám vysvetlí 
pán riaditeľ a úplne perlička na záver, aby sme tomu celému rozumeli. Náklady na platy 
starostov v roku 2024 presiahnu alebo dosiahnu sumu 1,4 mil. EUR, to je 1 397 179 EUR 
a na plat primátora 90 tis. Toto je vizitka MČ, toto je to, čo tu teraz stvárame a to je to, 
prečo nám chýbajú peniaze, prečo máme rozbité cesty, prečo nevieme ponúknuť sociálne 
služby, prečo jedno kríva a prečo sa vlastne hádame, pretože vy tu nie ste ako starostovia, 
ale ako poslanci a mali by sme si na toto jednoznačne povedať odpoveď. Peniaze, ktoré 
odchádzajú sú mnohokrát nad rámec našich možností. Pán riaditeľ skúsme ešte tvoje 
odmeny, lebo bola tu takáto otázka.  

 
p. Čop, riaditeľ MMK: K odmenám, o ktorých sa tuná rozprávalo, tam je tá a ktoré vlastne  

v závere roka tuná kolovali medzi poslancami, širokou verejnosťou, novinármi a ktoré 
boli do značnej miery zneužité. Treba si uvedomiť, že vlastne mesto má podpísanú 
kolektívnu zmluvu a podľa tejto kolektívnej zmluvy sú vyplácané určité typy odmien, 
ktoré majú zamestnanci napr. pri životnom jubileu, ktorú dostávajú. Je to jednorazová 
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odmena, ktorú dostane zamestnanec. Tak, ako sme minulý rok avizovali, tak vlastne  
na základe rokovaní s odbormi a za to sa im chcem poďakovať, došlo k úprave znenia 
kolektívnej zmluvy, ktorá vlastne tvrdí záväzok, ktorý hovorí o letnej, resp. zimnej 
odmene z tohto ustanovenia prípadov kolektívnej zmluvy, zároveň ale toto rozhodnutie 
nás dostalo do situácie, že mesto dneska má veľký problém zohnať odborníkov  
na pracovné pozície, ktoré sa nám uvoľnia a ktoré sú vysokošpecializované a odborné. Je 
problém získať ľudí na stavebný dozor, je problém získať ľudí so skúsenosťami  
z projektového riadenia, eurofondovej výzvy riešenie, áno, a energetický manažment, 
všetko to, čo dneska od mesta očakávate. Väčšina z vás sú štatutári a sami viete, že 
obsadiť pracovné špecializované pracovné pozície nie je jednoduché, čiže to sú vlastne 
veci, ktoré sme v minulosti aj takýmto systémom kompenzovali, lebo sme sa nebavili  
o tabuľkovom plate, ale bavili sme sa o ročnom príjme toho zamestnanca. Tak, ako bolo 
povedané, zamestnanci tento rok idú platmi dole v priemere o 17 %. Predpokladám, že 
všetci nakupujete a viete, aké sú ceny pre každodenný život. Zároveň chcem povedať, že 
vlastne máme tuná mnohých ľudí, ktorí sú zapojení do projektov a práve kvôli tomu, aby 
sme sa riadili modernými motivačnými prostriedkami pri manažovaní kolegov, 
využívame inštitút alebo mali sme záujem využívať inštitút cieľových odmien alebo 
čiastkových odmien pri splnení míľnikov pri strategických projektoch tohto mesta. 
Bohužiaľ, takýmito rozhodnutiami ohrozujete realizovateľnosť takýchto projektov a to sú 
práve projekty, ktoré majú enormný dopad na fungovanie mesta v budúcnosti. 
Realizujeme veľkú transformáciu v rámci IT projektov, máme tu na výzvy v rámci  
EÚ projektov, dneska sa ponáhľate na ďalšie stretnutie, ktoré takisto bude prerozdeľovať 
EÚ projekty, dokončujeme strategické investičné projekty, ako máme týchto ľudí 
odmeniť a sú to ľudia, ktorí majú mnohoročné skúsenosti. Chceme, aby odišli z mesta, 
aby odišli do súkromnej sféry? Však takýmto prístupom ich bohužiaľ vyháňame. 
Nevážime si to, čo sme do týchto ľudí investovali. My sme ich dlhodobo vzdelávali, 
poskytli sme im odborné zručnosti a takýmto neodborným spôsobom ich, bohužiaľ, 
ženieme do náručia konkurencie. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Je 16:00 hod., teda budeme prerušovať podľa 

dohody túto časť, aby sme mohli stihnúť rokovanie UMR. Ja mám len jednu technickú 
otázku, či nechceme pokračovať zajtra, len sa pýtam do pléna, lebo keď prídeme  
o 17-tej ten čas pôjde len, začneme o 17-stej. No ale ešte máme pred sebou požiadavku, 
aby vystúpili odborní zamestnanci, riaditelia podnikov. Je to zásadná vec. Ja sa len pýtam 
pre pokoj, či chceme dnes rokovať alebo či tu nie je napr. nápad, návrh, posunúť to  
na zajtra. V poriadku. Čiže platí procedúra, ktorá bola a tá o 16-stej hod. vyhlásila 
prestávku. Kolegovia, ideme do miestnosti koľko? 216-tky v rámci UMR-u? Okej, tak 
vidíme sa v 216-tke.  

 
---po prestávke--- 

 
p. Polaček, primátor mesta: Asi nás viac nebude, je nás teda prezentovaných 26, je to teda 

nadpolovičná väčšina. Budeme teda pokračovať. Poprosím ešte tabuľu. Skôr ako budeme 
ešte pokračovať, dovoľte mi kolegovia pár viet ešte mimo samotného rozpočtu. Všetci 
sme zaregistrovali pred pár hodinami informáciu o útoku na premiéra a pravdepodobne 
sme jediné zastupiteľstvo, jediný orgán, ktorý dnes rokuje v zbore v túto hodinu, preto mi 
dovoľte vás požiadať, aby sme prijali rezolúciu z dôvodu útoku na premiéra. Ten text je 
veľmi jednoduchý. Odsudzujeme akékoľvek násilie, v každej forme je pre nás 
neprijateľné. Hlásime sa k úcte, tolerancii a vzájomnému rešpektu medzi všetkými 
ľuďmi, aj k politikom. Nesúhlas s názormi sa nesmie preniesť do podoby útoku na život 
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a zdravie človeka. Ak súhlasíte, môžeme teraz alebo neskôr takúto rezolúciu prijať  
na znak tolerancie a pokoja. Ak súhlasíte teraz, môžeme dať hlasovať. Ak súhlasíte, 
vieme to urobiť neskôr. Okej, tak ja to prečítam ešte raz. Rezolúcia Mestského 
zastupiteľstva mesta Košice k útoku na premiéra Slovenskej republiky: Týmto 
odsudzujeme akékoľvek násilie, v každej forme je pre nás neprijateľné. Hlásime sa k úcte, 
tolerancii a vzájomnému rešpektu medzi všetkými ľuďmi, aj k politikom. Nesúhlas  
s názormi sa nesmie preniesť do podoby útoku na život a zdravie človeka. Ak dovolíte, 
zahlasujme, aby sme spoločne vyjadrili takýto názor. Ďakujem pekne, nech sa páči, 
otvorme hlasovanie. Ďakujem pekne. 

 
Hlasovanie č. 53 -  za: 30 + 1 (p. Gibóda), proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán námestník nejaký problém mal, čiže 31. Aha, karta nejde. Okej, 

za 31, jeden nehlasoval. Asi tu nie je prítomný, nula sa zdržalo. Ďakujem pekne. Budeme 
pokračovať. Procedurálny návrh má pán poslanec Karaffa.  

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja som bol aj požiadaný po nejakej 

diskusii, keďže bola dlhšia prestávka, aby skutočne opätovne sme mali možnosť ešte 
hovoriť, čiže procedurálny návrh znie, znovu otvoriť rozpravu k tomuto bodu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: To znamená, že budeme pokračovať v zmysle rokovacieho 

poriadku štandardným spôsobom. Nech sa páči, hlasujte.  
 
Hlasovanie č. 54 -  za: 13 +1 (p. Vasok), proti: 4, zdržali sa: 13 
 
p. Polaček, primátor mesta: 14 za, každopádne toto uznesenie neprešlo. Ďalší procedurálny 

návrh som tam videl od pána poslanca Kundráta. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem veľmi pekne. Nakoľko už dlhšiu 

dobu nie je prítomný v návrhovej komisii kolega poslanec Múdry bez akéhokoľvek 
dôvodu, by som len chcel poprosiť, ak niekto vie, že kde pán poslanec išiel alebo či ešte 
príde, aby oboznámil návrhovú komisiou a do budúcna aj poprosiť poslanecké kluby, ak 
už bude niekto v návrhovej komisii a má niečo dôležité, tak by mohol oboznámiť aj 
zvyšok návrhovej komisie. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Je to procedurálny návrh alebo ako to máme chápať asi nie?  
 
p. Kundrát, poslanec MZ: Môžeme o tom aj hlasovať ďalej. Ja si myslím, že je to niečo, čo 

všetci pochopia. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Áno, len nie je to na procedúru. Posledný vystúpil pán poslanec 

Matoušek. To znamená, reakciou na pána poslanca Matouška pán námestník, nech sa 
páči. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Ďakujem. Pán poslanec, prečítal 

ste už druhýkrát svoj návrh. Podľa jednej z kolegýň v tomto zastupiteľstve poslanci sú  
na 95 % zhodní s návrhom rozpočtu, ktorý bol predložený, ale nie je tomu tak, pretože 
tento návrh tvorí takmer 10 % výdavkov bežného rozpočtu mesta. Tento návrh ani 
nekopíruje vami toľko spomínané uznesenia finančnej komisie, lebo ťažko budú príjmy 
ZOO príjmami mesta Košice, keďže sú príjmami ZOO a rovnako som nepostrehol, že vy 
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ste rešpektovali uznesenia finančnej komisie, resp. tému navýšenia sociálnych výdavkov, 
že neviem, ako ste sa s týmto vysporiadali a prečo niektoré uznesenia sú prednejšie ako 
iné. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Géci, nech sa páči. 
 
p. Géci, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Mal by som reagovať na kolegu 

Matouška, ale namiesto neho ste mi odpovedali vy, pán primátor. Čiže budem reagovať 
na vás. Ja tu nebudem s vami súhlasiť, keď ste vo svojom vyjadrení, aspoň teraz budem 
trošku subjektívny, lebo týka sa to aj našej mestskej časti, kde ste ju minimálne čiastočne 
dehonestoval v rozsahu tých činností a toho výkonu, ktorý realizujeme, lebo minimálne 
v 50 % výkonov, ktoré realizujeme z vlastného rozpočtu, ich realizujeme za mesto Košice 
a suplujeme činnosti, či je to údržba zimná, či to letná údržba, či je to kosba verejnej 
zelene, či už je to nakladanie s nadrozmerným odpadom, ktorý občania nechávajú  
pri smetných kontajneroch, čiže veľa, veľa činností, aj keď ich nemáme zverené ani 
štatútom a ani iným spôsobom, realizujeme za mesto Košice. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, dostaneme sa do príkreho rozporu. Viete, problémom 

tohto mesta sú peniaze, nič iné. Nebolo by treba nič suplovať a dalo by sa to úplne 
jednoducho objednať, keby tie peniaze na strane mesta boli. To je celé. Bolo by 
vyneseného viac odpadu. Boli by zalepené cesty. Bolo by kosené nie 4-krát, 5-krát, ale 
10-krát. To je len o tom. To nie je o suplovaní MČ mesta. To je o tom, že jednoducho 
nemáme jasne definované veci a jednoducho tí, čo majú robiť to, čo im je dané, nemajú 
dosť peňazí a tí, ktorí by mali robiť iné, robia to, čo by robiť nemali. Áno, vieme sa asi 
dostať do príkreho rozporu. Nemyslím, že to tu teraz patrí, ale aj preto sme predsa prijali 
v decembri rozhodnutie, že sa musíme s týmito vecami popasovať a musíme urobiť 
analýzu. Pán poslanec Špak, nech sa páči. 

 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Tá faktická bola na teba pán primátor.  

Ja som asi pred 4-5 mesiacmi, nevyrušujme, kolega, poprosil a aj si mi odsúhlasil, že mi 
pošleš informácie, ktoré si mal pred nejakým polrokom ohľadom toho, ako hospodária 
MČ, mesto a mal si veľmi zaujímavé info. Nedostal som ho.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ospravedlňujem sa, je to tak. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďalšia vec je teraz. Rozposlal si 211-tky a máš ešte 

lepšie informácie a ešte krajšiu tabuľku, ako som teraz pred chvíľou počul. Takže naozaj 
poprosím, aby si ma nenútil na základe 211-tky si vypýtať tvoje 211-tky. A poprosím tie 
informácie a musím povedať, že bola napísaná dobre. Neviem, kto ti radil, ale je to dobré, 
lebo naozaj nám to ukázalo, že 25 skúsených ľudí urobí 40 faktúr za 3 mesiace a tak to je 
napr. u nás na sídlisku. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič, nech sa páči. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Budem reagovať na pána primátora  

a poprosím kolegu Ihnáta, aby nebol vzťahovačný, lebo jeho meno nebolo nikde 
spomínané, bolo myslené všeobecne a to je zase tá problematika mesto - MČ. Ja som sa 
prihlásil, pán primátor, iba preto a nebudem ani minútu a zvládnem to do 30 sekúnd, aby 
ste konečne začali aj vy komunikovať, o čo tu vlastne ide, ako sa delia peniaze v rozpočte 
a keď občan sa bude pýtať, že prečo nemá chodníky, tak im treba povedať, lebo tí a tí 
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poslanci určili také a také priority. Tam máme, nech sa páči, v skratke, máte svoje kanály 
a už prekračujem, takže a idem si stáť za slovom. Konečne povedzme občanom, že čo sa 
tu deje v Košiciach.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Bola dohoda, že po pánovi Matouškovi vystúpia už 

kolegovia, ale dobehnime kolo, takže pán námestník, nech sa páči. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Dámy a páni. Myslím si, že to, túto tému už načal aj pán 

poslanec a starosta Ihnát, aj pán poslanec a kontrolór Géci, čo robia MČ, čo mesto nerobí 
a malo by a nemajú to vlastne v štatúte. Mal som tú možnosť zúčastniť sa rozhlasovej 
diskusie s pani poslankyňou Kovačevičovou a predsedníčkou RS a s úžasom som 
sledoval, ako pani poslankyňa a starostka vymenúva veci, na ktoré potrebuje MČ peniaze 
a vymenúvala veci, ktoré nemá v štatúte a potom sa dozviem, ako zase iný starosta MČ  
v Košiciach vysvetľuje mladým občanom svojej MČ, že čo robí MČ a prečo je dôležitá  
a vymenuje kompetencie, ktoré vôbec nemá MČ ako školstvo a podobne. Preto 
kompetencie v MČ, aby sme ich dodržiavali, ak by ste si nepýtali na to, čo nemáte  
v kompetenciách peniaze, reálne máme my peniaze na to, aby sme robili viacej tých 
chodníkov, viacej tých ciest. V roku 2023 MČ dostali, podľa mnohých neprávom, iba  
12 mil. EUR z podielových daní. Tento rok to malo stúpnuť na 15,5 potom 16 a  
s ostatnými transfermi sme na 18-tich mil. takmer. Ja reálne nerozumiem, akým 
spôsobom chceme rozobrať financovanie tohto mesta, ako môžete na jednej strane 
hovoriť, že mesto nedáva na opravu ciest a na druhej strane vy sa idete pasovať do roly, 
že idete to za mesto robiť, preto ja napr. v ďalšom bode nebudem hlasovať za zmenu 
štatútu, aby to robili MČ, lebo nemyslím si, že to je efektívne a nemyslím si, že to je 
správne, ale keď už ako pán primátor spomenul, že na platy starostov ide 1,4 mil. EUR. 
Ja sa chcem spýtať starostov, ktorí sú zároveň mestskými poslancami, na čo ste  
v minulom roku minuli 6,6 mil. EUR, lebo keď tých 6,6 mil. EUR pridáme k tým 12-tim, 
ktoré MČ dostali, tak sme na tých 18-tich tento rok. Čiže pán poslanec Petrovčik  
a starosta, 1,45 mil. EUR, na čo išlo? Pán poslanec Vrchota 890 tis. EUR na čo išlo? Pán 
poslanec Babušík 200 tis. EUR na čo išlo? A to nie je celková suma, ktorú ste dostali. 
Tieto sumy, ktoré som teraz povedal, sú očistené o to, čo vám mesto neposlalo. A ešte 
stále vám zostali státisíce eur. A vy hovoríte, že ste dostali málo. A my nemáme  
na fungovanie tohto mesta a vy si beriete ďalej. Ste tu poslancami mesta, nie mestských 
častí. Nie ste tu starostovia MČ, nie ste tu poslanci, ani podpredsedovia KSK. Ste tu 
poslanci mesta Košice. A my nemáme na fungovanie tohto mesta. Vy chcete povedať 
riaditeľovi ZOO Košice, že má zvýšiť návštevný lístok do ZOO Košice? Mnohí z vás ste 
podnikatelia a viete, čo to znamená, keď navýšite cenu svojho produktu, odrežete si určitú 
skupinu potenciálnych zákazníkov, takže nám príde menej zákazníkov a na konci dňa 
ZOO vyberie menej peňazí. Ďakujem veľmi pekne za vašu pozornosť a za zamyslenie sa 
nad mojimi slovami.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Lörinc má procedurálny návrh. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Áno, mám pocit, že sa vždy motáme v tom istom a už sa odkláňa to 

merito veci. Naozaj a ja som diskutoval s jednou aj s druhou stranou, jedni chcú podporiť, 
jedni nechcú, rešpektujem takéto názory, rozhodnú poslanci hlasovaním, preto si dovolím 
kolegov poprosiť, keďže to už nie je absolútne efektívne, aby sme uťali natvrdo diskusiu, 
poďme na hlasovanie. Rešpektujeme odborníkov, počuli sme ich na komisii aj počas 
prestávky za nami riaditelia boli, vieme stav, nie je to proti nim, ak pán primátor ešte 
niečo chcete povedať na záver, prosím, v krátkosti to povedzte a poďme na hlasovanie. 
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To je môj procedurálny návrh, čiže aby nevystúpil nikto už, okrem pána primátora  
a návrhovej komisie. Rozhodnete hlasovaním vy, či áno alebo nie. Nikto už, zbytočne, 
nikto.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujte.  
 
Hlasovanie č. 55 -  za: 17, proti: 3, zdržali sa: 10 
 
p. Polaček, primátor mesta: Teda poslanci už diskutovať nechcú. To znamená, že aj faktické 

zmizli alebo ako to mám chápať? Vymažte tabuľu, rešpektujeme toto rozhodnutie. Áno, 
postupne. Prvé, ideme ho zrealizovať. Vymažeme tabuľu. Ďakujem. Pán poslanec Ténai, 
nech sa páči. 

 
p. Ténai, poslanec MZ: Nie, nie, nie. Ďakujem. Poprosím vás chvíľočku pozornosti. Ja som si 

podrobne pozrel ten mail z 11:39, čo sme dostali uznesenia, návrhy. Je tam 28 bodov 
zmien, z toho je 8 znížení, 8 zvýšení, pardon, výdavkov a 20 znížení. Z tých 20 znížení 
ja nemám vysvetlený ani jeden, čiže poprosil by som odborný aparát tohto mesta, ktorí 
sú myslím odborníci v jednotlivých oblastiach, prípadne aj z jednotlivých organizácii, 
ktorých sa tieto zníženia výrazne týkajú, aby nám to vysvetlili, pretože je to vec, ktorá 
nebola prediskutovaná na žiadnej finančnej komisii, ani na žiadnej inej komisii, takže bol 
by som rád, aby nám to bolo vysvetlené, pretože stále si myslím, že rozpočet mesta je 
dôležitý. To znamená, že moja procedúra je, aby mohli vystúpiť ešte odborní zamestnanci 
mesta a prípadne riaditelia jednotlivých podnikov, ktorých sa to týka. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Nie je to 28 zmien, je to 28 zmien plus asi 8, je to, lebo 

treba pozrieť aj ostatné uznesenia, čiže je to cez 30 zmien. Nech sa páči. Hlasujte o tom, 
aby mohli vystúpiť s vašim súhlasom odborní zamestnanci.  

 
Hlasovanie č. 56 -  za: 17, proti: 2, zdržali sa: 13 
 
p. Polaček, primátor mesta: Veľmi pekne ďakujem tým, ktorí sú za. Ja si myslím, že je to veľmi 

dobrý procedurálny návrh, nakoľko však diskusia bola uzavretá, dovoľte, aby som 
zareagoval ešte pár slovami na pána predkladateľa návrhu na pán Matouška, ktorý tu 
povedal niektoré nie nesprávne veci, bude to veľmi rýchle. Pán predseda finančnej 
komisie tvrdí, že primátor nenavrhol zmeny, o ktoré finančná komisia 11. apríla žiadala. 
Len si treba povedať, že táto komisia nepovedala nikdy skadiaľ finančné prostriedky 
zobrať, povedala len urob a zariaď. Na kultúru, šport a futbal, keď futbal oddelím bokom, 
požadovali od našich odborných orgánov, aby zapracovali sumu takmer 0,5 mil. EUR, 
pričom sme pri príprave tohto rozpočtu aj s vami, i verejne komunikovali, že kultúra aj 
šport budú vyriešené v rámci peňazí, ktoré prídu pravdepodobne niekedy v lete, že proste 
táto téma ostáva otvorená, čiže toto je aj verejným prísľubom, že touto témou sa chceme 
a myslíme si, že je aj správne, aby sme sa kultúrou a športom približne v tej hodnote  
do 0,5 mil. EUR venovali. Všetci tvrdíte, že bude dobre, pán poslanec Saxa, pán poslanec 
Lörinc, prosím, počúvajme sa. Všetci tvrdíte, že bude dobre a peniaze prídu, tak keď to 
teda tvrdíme, tak prosím, nerobme si prekážky v rozpočte a vydržme tých pár týždňov, to 
uznesenie vlády reálne existuje, len nehovorí o množstve peňazí. Štvrtou úlohou, ktorou 
pán predseda finančnej komisie útočí je, že sme nezapracovali sumu 0,5 mil. EUR  
na opatrovateľskú službu. Ja sa pýtam, pán poslanec, ak to je také dôležité, prečo tú 
opatrovateľskú službu nevidím vo vašom návrhu? Prečo mi to vyčítate, keď to zrazu nie 
je dôležité. Nebudem rozvíjať, prečo tie peniaze požadujú niektorí starostovia, oni si 
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urobili domácu úlohu na fondoch, to nebudem rozoberať, to tu nepatrí v túto chvíľu. Čiže 
zatiaľ som, držím slovo a urobil som všetko, čo požadujete. Požadujete, aby od K13 sa 
zobralo 200 tis. EUR dole, pričom vám bolo vysvetlené, napísané maily, že jednoducho 
už v tejto chvíli nevie táto organizácia zabezpečiť služby. Toto nie je o televízii, ktorá už 
je v útlme a končí. To je o tom, aby reálne mohla fungovať. Ale ideme si svoje, chcem to 
robiť tak, aby nemohlo sa nejakým spôsobom v tomto meste vykonávať dobro a pre mňa 
úplne neuveriteľná vaša požiadavka, zvýšte vstupné o 25 %, teda na 15 EUR. Pán 
poslanec, predseda finančnej komisie, aby 15 EUR bolo vstupné v ZOO pričom sme vám 
všetkým povedali, že toto zvýšenie istých spôsobom nastalo začiatkom roka a jednoducho 
takáto suma by bola jednoducho neakceptovateľná, neurobiteľná, rešpektovaná. Čiže toto 
boli vaše požiadavky. A plus posledná, zapracovať 1,4 mil. EUR, uznesenie, ktoré je 
platné, údajne som ho nevykonal. My tvrdíme, že je platné, vykonané, ale dnes to už nie 
je na plnenie uznesenie, ale dnes je to už transfer. Dnes už je to transfer, dajte nám 
peniaze. Ani tu, pán predseda finančnej komisie, so suitou celou, ktorú máte a vediete, 
jednoducho nie ste schopní akceptovať svoje vlastné názory a toto je problém. Čiže my 
sme pripravili rozpočet tak, aby všetky požiadavky boli zapracované, dali sme verejný 
prísľub, to, čo naozaj je problémom, vyriešili sme sociálne problémy, vyriešili sme 
Volvo, vyriešili sme Bankov, vyriešili sme ďalšie a ďalšie veci s tým, že veľký, veľký 
výkričník máme nad tým, či príjmy, ktoré máme nastavené, sme schopní naplniť, či štát 
pošle to, čo sľúbil. Mnohí starostovia to vyčítajú, že mesto nesplnilo to, čo malo, to, čo 
je mu dané, ale stále zabúdame na to, že mesto tie peniaze nemá. Toľko k tomu, čo ste vy 
rozprávali. Nebudem rozprávať o tom, ako ste rozvinuli debatu nesprávnym smerom, ako 
ste si tu vymysleli jedno uznesenie, je to zbytočné, lebo už to nemá zmysel. Poďme si 
teda rozobrať tak, ako pán poslanec Ténai navrhuje jednotlivé uznesenia. Ja navrhujem, 
aby sme sa v tejto sekunde nebavili o zvýšení, ale hlavne venovali svoju pozornosť 
skadiaľ ideme prostriedky zobrať v rámci návrhu na uznesenia, ktoré pán predseda 
finančnej komisie dal, pretože ak budeme akceptovať tie zníženia, potom vznikne priestor 
na to, aby sme ich mohli, tie ušetrené prostriedky, niekam dať. Čiže poďme postupne 
rozobrať od bodu 8, kedy tu máme zníženie sumy, ten sa týka priamo BPMK, zároveň 
BPMK sa týka aj časť uznesenia 23, to je o 208 tis. EUR zo správy mestského úradu, teda 
MMK a takisto sa týka BPMK aj bod 22, zníženie sumy o 10 tis. EUR, teda rozprávame 
o BPMK o 100 tis. EUR z položky programu 5 Doprava, to je dlažba, mínus 100 tis. EUR 
a zároveň BPMK sa týka aj položka 22, 10 tis. EUR z údržby MMK a takisto aj položka 
23 o sumu 208 tis. EUR, ktorá je správa MMK, čiže rozprávame spolu o 218,  
318 tis. EUR. Pán riaditeľ, máte slovo, vysvetlite kolegom, čo sa v týchto peniazoch 
skrýva a aký to bude mať pravdepodobne následok. 

 
p. Miklovič, riaditeľ BPMK: Dobrý deň, dámy a páni, dovoľte mi len v krátkosti sa vyjadriť  

k týmto bodom materiálu, ktorý bol predložený a to je prvý bod Hlavná a údržba Hlavnej 
ulice a je tam pokles o 100 tis. Je potrebné si povedať, za posledné roky každý rok 
uberáme z tejto položky, ak sa pýtate alebo opýtajte návštevníkov Košíc, čo sa im najviac 
páči na Košiciach. Hlavná ulica je to naša pýcha a ako sa máme o ňu starať, keď na to 
nedostaneme prostriedky. Súvisí s tým potom aj ďalšie veci, ako sú prenájmy  
na nehnuteľnosti na Hlavnej ulici. Ako tí ľudia majú platiť za tie nájmy, ako tam majú 
získať tých klientov, keď sa tam nemajú ako dostať. Bolo by fajn, ak by sme konečne 
vyčlenili toľko prostriedkov, koľko si tá Hlavná ulica zaslúži. Urobme ju a potom sa o ňu 
aj starajme. Ak je našou pýchou, tak sa patrične o ňu starajme, ale ak donekonečna 
budeme len uberať, tak ako posledné roky, keď minulý rok sme plánovali 800 tis., 
schválených bolo nakoniec alebo navrhnutých 500, schválených bolo 400 tis. a výsledná 
suma, ktorá sa tam preinvestovala, bola 320 tis., pretože v septembri boli práce zastavené 
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pre nedostatok prostriedkov. Tieto práce sú nedokončené s tým, že prišla zima, tieto, táto 
dlažba alebo špáry a ďalšie veci, ktoré s tým súvisia, sa ničia, vznikajú ďalšie situácie, 
dokonca už máme aj telefonáty od občanov alebo od niektorých poslancov som mal, že 
dochádza k úrazom. Ako chceme toto riešiť? Podľa mňa je lepšie, ak to budeme riešiť 
preventívne a nastavíme si nejaký proces kontinuálny, ako sa o tú Hlavnú ulicu starať  
a nie tým, že budeme stále menej a menej prostriedkov dávať. Nehovoriac už o tom, že 
to, čo spomínal pán Ténai, máme 5. mesiac. Je to krásny mesiac, ale už je to 5. mesiac  
z 12. My máme ľudí alokovaných aj na túto prácu, ale zároveň vykonávajú iné práce, sú 
naplánované, či už pre školstvo alebo pre iné, pre iné MČ. Tých ľudí alokujeme, držíme 
a zrazu sa dozvieme, že pre nich nemáme prácu. Je to akože super vízia. A podobne je to 
aj s bodom 22 a 23, hlavne bod 23, kde máme podpísanú s MMK zmluvu o poskytovaní 
služieb, to znamená, komplexná správa objektu MMK. Bavíme sa o sume cca 700 tis. 
Táto správa zahŕňa komplet správu tejto budovy, energetiku, BOZP, odborné prehliadky, 
technické prehliadky, všetky zariadenia, ktoré tu vidíte. Okrem toho je to upratovanie, 
vrátnica, vlastná ochrana, všetky veci, ktoré s tým súvisia. Neviem si predstaviť fakt, že 
túto sumu ponížime o 208 tis. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ešte tu ostali revízie. Tie idú cez vás, 22-jka? Či to je hospodárska 

správa. Okej, dobre. Ďakujem pekne pán riaditeľ. V prvom kvartáli vlastne z položky 23 
už bolo  mimochodom minutých, teda za 3 mesiace, suma 300 tis. EUR. Pôjdeme ďalej. 
Bod 9 je zníženie sumy v položke Program 8 Plánovanie, manažment a kontrolám. 
Komunikačné oddelenie, teraz neviem, kde sú? Áno, nech sa páči. Jedná sa teda o bod 9, 
kedy komunikácia s verejnosťou chce MMK, chcete poslanci zobrať 20 tis. EUR a tak 
isto chcete zobrať z položky 10 Prezentácia a propagácia mesta sumu 60 tis. EUR. Pán 
Tokarčík je hovorcom, zároveň dočasne aj vedie oddelenie. Mal by vám vysvetliť 
niektoré súvislosti. Nech sa páči. 

 
p. Tokarčík, hovorca mesta: Vážené dámy a páni, vážený poslanecký zbor, pán primátor, ctení 

kolegovia, počuli ste o aké sumy sa teda jedná. V tejto položke je to Programom 8, 
Podprogramu 4, my reálne teraz alokovaných peňazí v tejto rozpočtové položke 
prichádzame z pôvodne navrhovaných 110 tis. EUR o 60 tis. EUR, čo v praxi znamená 
likvidáciu časopisu v SkratKE. Všetci dobre zrejme poznáte tento časopis, ja len 
pripomeniem, že bol ešte v roku 2022 vyhodnotený Transparency International ako 
najtransparentnejší samosprávny časopis na Slovensku spomedzi 84 časopisov. Tí, ktorí 
chodíte na redakčné rady aj z radov poslancov, tak viete, že vždy sa dokážeme dohodnúť 
aj na obsahu tohto časopisu. Sami ho mnohokrát využívate práve na vašu prezentáciu. Je 
dôležité uviesť možno aj to, že mesto má svoje zákonné povinnosti, informovať občanov 
tohto mesta a to prostredníctvom čo najširšieho spektra komunikačných kanálov medzi 
ktoré patrí aj printové a tlačové médium. Ja rozumiem tomu, že žijeme dilemickú dobu, 
ktorá je vo virtuálnom svete, že marketing je vizuálny, virálny, ale nesmieme v tomto 
smere zabúdať aj na ľudí, ktorí potrebujú sa dotknúť toho média, ktorí potrebujú ten 
časopis chytiť do rúk a tých ľudí je skutočne veľa. Sami ste dnes možno prechádzali KPK, 
vidíte mnoho ľudí, ktorí platia aktuálne dane z nehnuteľnosti, iné poplatky a to nerobia 
preto, že nevedia zaplatiť elektronicky alebo pomocou kiosku, ale chcú jednoducho mať 
kontakt, chytiť si ten doklad a to platí aj pri komunikáciách s cieľovou skupinou možno, 
ktorá je konzervatívnejšia a ktorá potrebuje mať na stole ten časopis, apropo my sme 
prestali vydávať prakticky bulletiny a tento časopis slúži na prezentáciu aktivít mesta, či 
už je to Košické kultúrne leto, či to boli oslavy Dňa mesta Košice. Celý program nájdete 
práve tam. My nevieme v tejto chvíli a to je aj na základe šetriacich opatrení, my sme 
prestali vydávať bulletiny. Toto je ďalším argumentom na to, aby sme dokázali zachovať 
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tento informačný kanál. Stačí. V poriadku.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nehovoriac, že tento 2-mesačník má aj svoju 

príjmovú stránku, to znamená, ak ho rušíme, musíme odškrtnúť aj príjmovú časť a druhá 
vec je, čoho sa nedotkol pán hovorca, je komunikácia s verejnosťou, ktorú chcete, aby 
mesto malo nastavených na 800 EUR mesačne, čo vy možno za tým vidíte nejaké veľké 
veci, ale aj pripraviť komunikáciu pre médiá, postaviť stolík, doniesť elektriku, opraviť 
mikrofóny, kúpiť nový mikrofón, to všetko je to v tom. A jednoducho nie je možné, ak 
máme plniť záväzky za 10 tis. EUR, urobiť komplet komunikáciu mesta, ktorá 
mimochodom k dnešnému dňu má urobených viac ako 500 investičných projektov, ale ja 
chápem, že vy nechcete, aby sa verejnosť dozvedela o investičných projektoch, vy 
nechcete, aby vedeli, aké dobré mesto máme, aké pekné veci vieme robiť. A opakujem, 
dnes som to už povedal 2-krát, vy nechcete, aby sa ľudia dozvedeli, že do tohto mesta 
sme za posledné obdobie dovliekli z externých zdrojov 129 mil. EUR, čo sú veľké 
investičné projekty, že máme ďalšie riešenia, že potrebujeme komunikovať aj Slaneckú, 
že potrebujeme komunikovať električkové trate, že potrebujeme komunikovať, aby ľudia 
vedeli, že čo ich čaká na druhý deň. O tom je komunikácia. Jednoducho nie je možné, 
aby komunikácia bola nižšia, ako v niektorých iných, v niektorých MČ. Toto všetko je 
komunikácia. Bod č. 11 je zníženie sumy v položke Marketing mesta a podujatia. Myslím, 
že je tu aj pán Herrgott. Nevidím ho, vidím ho. Nech sa páči, to je položka, ktorú 
organizuje on. Jedná sa o podujatia, projekty, kde bola vyčlenená suma v tovaroch a 
službách 85 tis. EUR a ideme ju znížiť o polovicu. 

 
p. Herrgott, vedúci referátu kultúry: Všetkých pozdravujem. Ďakujem veľmi pekne za slovo. 

Dovoľte mi v tom celom mojom vystúpení 10 viet, pretože cítim potrebu, aj keď budem 
hovoriť k časti financií za marketing. Neviem či viete, lebo väčšina z vás na tých 
podujatiach nebola, ale Deň mesta Košice, ktorý patrí medzi najväčší event tohto mesta 
za ostatných 30 rokov, oslavoval svoje 30. narodeniny. 30. narodeniny s rozpočtom, ktorý 
do tejto chvíle nie je jasný, ani neznámy, ale určite vám môžem povedať, že je najnižšie 
odkedy sa oslavy Dňa mesta Košice robia. Keby sme to konverzným kurzom prepočítali, 
je určite nižší, ako keď ich po prvýkrát robil pán Rudolf Schuster a napriek tomu sme 
pripravili na kultúre s 5 ľuďmi 64 podujatí vlastným pričinením a spoluprácou s ďalšími 
partnermi a organizáciami. Je mi veľmi ľúto, že mnohí z vás ste na nich nikdy neboli  
a dnes hovoríme o peniažkoch. A ak hovoríme o peniažkoch, tak by som sa chcel za tú 
marketingovú časť, lebo do tej kultúrnej povedať nemôžem, pretože tá sa asi neupraví, 
predpokladám, lebo urobiť Deň mesta za 40 tis., to by ste neurobili ani víkend a tí, ktorí 
kultúrne podujatia robíte, určite viete, o čom hovorím. Ale chcem sa prihovoriť  
a nadviazať na kolegu Dušana Tokarčíka. Tá prvá čiastka je čiastka, ktorú my  
od minulého kalendárneho roka výsostne používame na vydávanie všetkých bulletinov, 
pretože je naozaj pravda, že od minulého kalendárneho roka mesto nevydáva bulletiny  
na všetky veľké eventy a môžem vám povedať z vlastnej kože, že si neviete predstaviť 
tisícky telefonátov, naozaj tisícky telefonátov na to, kedy sa ľudia pýtajú, že kde sa 
dozvedia o tom programe, že oni ho potrebujú vytlačený. Takže my sme aj na Deň mesta 
sa rozniesol časopis v SkratKE a ešte niekoľko tisíc kusov. Priatelia z Visitu tlačili, ako 
v 20. storočí, na čierno-biely papier, aby sme v 2. najväčšom meste na Slovensku vedeli 
ľuďom dať vedieť, kde a aké akcie pripravujeme. Ak sa zoberie a sa táto čiastka skráti, 
tak nebudú ľudia už v tej printové podobe vedieť vôbec o ničom. A tá druhá čiastka, 
hovoríme o podpore tých projektov, ak ju zoberieme a znížime o avizovaných  
40 tis. EUR, tak len chcem povedať, že to je čiastka, ktorá výrazne pomáha na 3 najväčšie 
eventy tohto mesta, predovšetkým pre ich technické a marketingové a propagačné 
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zabezpečenie. Hovoríme o Kultúrnom lete, o Dňoch mesta a hovoríme o Košických 
Vianociach. Sú to peniaze, ktoré slúžia nielen na zvukovú a svetelnú podporu, napr. aj  
na prípravu Primátorského punču, v ktorom sme jedineční na Slovensku, nech si ňom 
myslí ktokoľvek z nás čokoľvek chce a zároveň aj na prípravu vianočných pohárov  
a množstva ďalších vecí, ktoré jednoducho bez tých peňazí naozaj neurobíme. A tá 
záverečná moja veta je. Verím, že nik z vás sa na mňa nenahnevá a nechcem, pretože 
medzi vami v podstate mám veľa priateľov, aj veľa ľudí, ale mám jedno želanie, pred tým 
vaším hlasovaním, aby ten rozpočet a hovorím za tú kultúrnu a marketingovú časť, sme 
nemuseli prirovnať k tomu, ako povedal Dominik Karaffa, že sa do konca kalendárneho 
roka budeme tešiť len s héliom plnených balónov, lebo na nič iné nám neostane a že  
na kultúrne podujatia, ako na také sa najviac budeme tešiť na zasadnutie MZ. Ďakujem 
veľmi pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Posunieme sa k bodu číslo 13, zníženie súm  

v položke Mesto kultúry a športu, Zoologická záhrada, bežný transfer znížený  
o 200 tis. EUR. Pán riaditeľ poprosím vás, príďte vysvetliť, čo popritom všetkom, čo sme 
vám my už škrtli sa  spôsobí, keď už pôjdeme do tohto, do tejto položky, prípade sa 
môžete vyjadriť aj k tomu 25 % zvýšeniu vstupného, čo si myslím, že nemá obdobu.  

 
p. Kočner, riaditeľ ZOO: Dámy a páni dobrý deň, vážený poslanecký zbor, pán primátor, 

predstavitelia mesta, ďakujem za možnosť teda sa vyjadriť k týmto návrhom. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Schwarcz, pán poslanec Lörinc, prosím... 
 
p. Kočner, riaditeľ ZOO: Chcem povedať len jednu vec, že rozpočet... 
 
p. Polaček, primátor mesta: Rušíte nás. 
 
p. Kočner, riaditeľ ZOO: ...ktorý ste vy videli alebo návrh rozpočtu a z ktorého vy navrhujete 

dať dole 200 tis., je už po úprave, pretože naše požiadavky na zabezpečenie prevádzky 
boli 2,5 mil. korún, z toho nám MMK zoškrtal po rokovaniach sumu na 2,3, následne  
na 2,1, presunul nám po mojich vysvetleniach 100 tis. z investícií do bežných, pred týmto 
rokovaním, takže tých 2,2, ktoré vidíte a z ktorých chcete zobrať 200 tis., znamená, že 
ZOO bude mať na bežnú prevádzku oproti minulému roku menej o 178 tis., nakoľko 
bežný transfer bol aj vlani na poslanecký návrh znížený o nejaké % z 22 na 21,78. Chcem 
povedať, že ZOO v Košiciach je vďaka tomu zámeru najväčšia ZOO nielen na Slovensku, 
ale aj v Strednej Európe, plní nielen mestské, aj regionálne a nadregionálne úlohy. Je 
jedna z 5. ZOO z toho množstva rôznych kontaktných a iných zoo, ktorá je licencovaná 
štátom, teda je Ministerstvom životného prostredia garantovaná naša odborná 
spôsobilosť, ako nie zábavnej, nie kultúrnej, ale odbornej vzdelávacej inštitúcie. Riadime 
z Košíc ako jediní na Slovensku dva veľké európske záchranné programy, ktoré 
koordinujeme a sme garantom toho, že v celej Európe v rámci EAZY alebo Európskej 
únie je o tie zvieratá veľmi dobre postarané. To sú veci, ktoré nám vyplývajú zo zákona, 
na ktoré sme boli zariadení a sťahuje sa na nás § o zoologických záhradách. Pred 3. alebo 
4. rokmi vyšiel výstup z NKÚ, ktorý kontroloval všetky ZOO a zaviazal zriaďovateľov, 
že musí do ZOO na Slovensku podľa možnosti dávať viac peňazí, lebo my strašne 
zaostávame za konkurenciou v okolí, až tak, že napríklad Národná ZOO momentálne má 
problém s členstvom v Európskej asociácii zoologických záhrad. Mnohí z vás neviete, že 
sme členom EAZY, čo je 380 prémiových ale premiantných ZOO asi z 1 500 ZOO  
v Európe a že sme členom VAZY, čo je asi 360 záhrad z 15 000 na celkom svete. To je 
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absolútny TOP klub, keď ja idem do sveta, ľudia poznajú Košice podľa katedrály, 
botanickej záhrady, iných veci, aj VSŽ, ale aj kvôli ZOO, ktorá je dneska jedna  
zo svetových ZOO s tým rozpočtom, ktorý máme a o ktorom vy tu rokujete. Chcem vám 
povedať, že priemerná mzda v našom podniku činila vlani 1 238 v hrubom vrátane môjho 
platu, čo je v čistom, tým ľuďom chodí 817 až 870 EUR priemerne mesačne, v tom sú 
zarátané víkendové služby a príplatky. My máme problém dneska udržať v zamestnaní 
pracovníkov, pretože nám odchádzajú na lepšie platené miesta. Z mesta do Kavečian 
vedie cesta, ktorá dennodenne tým ľuďom ničí autá, my ich nevieme zaplatiť. To 
znamená, ja budem musieť prehodnotiť mzdové ohodnotenie personálu, máme niekoľko 
objektov, ktoré sú v havarijnom stave, ktoré buď zatvárame alebo tak keď  
napr. koordinujeme kamzíky celoeurópsky, ale búdu sme im vlani museli zbúrať, lebo 
hrozilo, že bude úraz. My sme to chceli tohto roku opraviť a mnohé, mnohé ďalšie, tak to 
je jeden z dôvodov. Chcem len povedať, že kŕmenie išlo hore napriek tomu, že potraviny 
klesajú, ale špeciálne krmivá pre zvieratá sa dvíhajú naďalej. Máme v havarijnom stave 
prevádzkovú budovu v najväčšej ZOO v strednej Európe, ktorá sa nám rozpadáva, kde ja 
ako riaditeľ chytám myši. Mnohých z vás poznám a s úsmevom mi poviete, že však to je 
milé, veď ste ZOO. Ale my sme v riaditeľni najväčšej ZOO v strednej Európe a ja tam 
chytám myši na 1. poschodí, v papundeklovom kukuričáku z roku 19 neviem, 88  
v ubytovni pre staviteľov tej ZOO, ktorá mala životnosť 20 rokov. ZOO 1. mája oslávila 
45. rokov od svojho zriadenia týmto mestským zborom. Máme druhé najnižšie mzdy, 
donedávna sme mali úplne najnižšie, dlho sme mali druhé najnižšie mzdy spomedzi 
dvadsiatich ZOO v Únii českých a slovenských záhrad v Československu bývalom. 
Máme priemerne 100-200 podľa rokov nižšie priemerné mzdy spomedzi slovenských 
ZOO. Sú roky, kedy v Spišskej Novej Vsi majú vyššiu priemernú mzdu ako máme my  
v Košiciach. Toto všetko budeme musieť riešiť a teraz sa môžeme pozrieť na tie, kde vy 
vidíte v rozpočte, niektorí z vás, rezervy, pretože to, čo vy v tom rozpočte vidíte už je 
zoškrtané. Bol tu návrh, aby sme zvýšili vstupné o 25 %. My sme vstupné zvyšovali  
k 1. januáru tohto roka. My sme vstupné zvyšovali v roku 21, 23, 24. Aktuálne ceny 
košickej ZOO sú 8 EUR pre dospelého, 12 EUR pre dospelého do ZOO a Dino parku,  
v zimnej sezóne 6,50 EUR keď naozaj v našej ZOO bez pavilónov ten návštevník okrem 
zdravotnej prechádzky nemôže toho veľa vidieť a Dino park má najbližšie, ako jediná 
ZOO Vyškov, kde sú ceny pre dospelého len do ZOO 4 EUR – polovicu, do ZOO s Dino 
parkom 12,91 EUR u nás 12 EUR žiak, študent, dôchodca 2,82 EUR s Dino parkom 8,47 
EUR u nás 8 EUR. To znamená, my tú cenovú politiku musíme trošku koordinovať  
a prispôsobovať aj ostatným zoologickým záhradám, keď sa pozrieme len na vstupné, 
Spišská Nová Ves, dospelí 4 EUR-á, Bojnice 10  EUR, majú slony. Bratislava 10 EUR, 
majú žirafy a nosorožce, Hodonín na hraniciach s Českom 5,97 EUR. Prerátané kurzom 
aktuálnym k 13. máju. Brno, veľká ZOO, 7,26 EUR, Krakov, slony, žirafy, exotárium, 
uškatce, 9,33 EUR. Nyíregyháza spomínaná 11,20 EUR, Miškolc, ktorý je nám podobný 
7,75 EUR, my 8 EUR. A k tej Nyíregyháze by som chcel doplniť, že v piatok ZOO  
v Nyíregyháze, mnohí z vás tam radi chodíte, otvára pavilón arktickej fauny, polárium 
pre ľadové medvede, tulene, tučniaky v investícií za 30 mil. EUR a vy, aj mnohí,  
s mnohými s vami tu riešim 100 tis. plus alebo mínus, 700 tis. na polorozpadnutú záhradu 
postavenú na 100 hektároch, ktorú chodí obdivovať celý svet. Chcem vám povedať, že 
mne je to veľmi ľúto, že to musím tu takto prezentovať. My sme sa stali v roku 2016 
členom Európskej asociácie zoologických záhrad, niektorí z vás vtedy boli tu ako mestskí 
poslanci. Po 3-ročnom zrýchlenom konaní, ako jediná ZOO, sme dokázali historicky  
5-ročné čakanie skrátiť na 3 roky na plné členstvo z kandidáta na člena. Mnohí kolegovia 
podali protest a prišlo k nám trestné komando skontrolovať rok na to, či dodržiavame to, 
čo sme sľúbili, pretože mnohí kolegovia z iných štátov podali protest, že sú tam 
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zoologické záhrady, ktoré čakajú na to členstvo 12 rokov a sa im to stále predlžuje, lebo 
neboli schopní prekonať tie technické nedostatky. V našom hodnotení prvá veta je, že 
ZOO je krásna, na vstupnej časti postavená v sovietskom štýle, čo bolo treba zmeniť  
a my sme dostali záruku v tom, ja som prišiel v roku 2010, a dostali sme záruku v tom, 
že bolo veľmi, veľmi ohodnotené prístup mesta, pozitívny prístup mesta k ZOO, 
lokálpatriotizmus Košičanov, pozitívny vzťah poslaneckého zboru a mladý odborný tím 
riaditeľa ZOO, ktorý je zárukou napredovania a splnenie nastavených cieľov. Je to 
citujem, ja som si to nevymyslel. Mesto Košice sa v memorande zaviazalo, že spraví 
kroky, aby sme my dobehli technickými štandardami moderné ZOO sveta alebo Európy, 
ktoré nás prijali medzi seba do klubu. Ja tých ľudí nebudem mať ako zaplatiť. Čo sa týka 
nejakých návrhov na manažérske riešenia, my sme za 11 rokov zvýšili výnosy, vlastné 
výnosy bez nejakých mega investícií osemnásobne, keby som podal príspevok magistrátu 
alebo zriaďovateľa na činnosť sa zvýšil 3,8-násobné, takže my naozaj sa snažíme  
a napriek tomu bez nejakých investícií ďalších nemôžeme sa tu rozprávať o tom, čo by 
sme mohli postaviť a v čom sú ostatné ZOO lepšie alebo modernejšie, lebo jedna z vecí, 
ktoré v Košiciach nefunguje aj logistika, infraštruktúra dojazdu do tej ZOO. Máme 
provizórne parkovisko, ktoré nám v letnej sezóne nestačí. Tí ľudia by sa ku nám radi 
vracali a radi sa vracajú. Návštevnosť sme zdvihli za 10 rokov alebo za 14 rokov  
zo 150 na 250 tis. ľudí ročne, ale v systéme, že budem nútený sa zmestiť do rozpočtu, 
ktorý sám osebe jak bol nastavený je nedostatočný a ja tu celých 14 rokov počúvam, ako 
hľadáte 8 mil. na výkupy, ja neviem, vymyslím si, borovicový háj a rôzne iné veci. Prišiel 
som sem a 14 rokov čakám, kedy na tú ZOO príde rad. Je to veľmi ťažké obhájiť to aj 
pred tými zamestnancami, ktorých ja nejak motivujem a stále im tvrdím, však vydrž, raz 
príde čas, keď aj my budeme mať možno veľkú investíciu alebo budeme môcť naozaj 
realizovať do bodky to, aké máme plány. Je veľmi ťažké v situácii, keď nie je dostatok 
peňazí a nechcem povedať, že neverí sa nám, že vieme prečo niektoré veci potrebujeme 
obhajovať niektoré rozhodnutia ako riaditeľa a niektoré smerovania tej ZOO. Chcem vám 
len povedať, že sme za 14 rokov vybudovali alebo teda vykreovali v Košiciach ZOO, 
ktorá, keď chodíme na konferencie, tak nám kolegovia zo zahraničia hovoria, že vy  
z Košíc nesiete na pleci žrď so slovenskou zástavou v rámci ZOO sveta. Bez peňazí to 
robiť nebudeme vedieť, my ani návštevníkovi nemôžeme bez toho aspoň minimálne nami 
nastaveného rozpočtu zvyšovať ani štandard. To znamená, návštevnícky servis, ako taký 
je v tých podmienkach naozaj ťažko realizovateľný, lebo v zimnom období pri 50 až 100 
návštevníkov za deň je ťažké aj obhájiť, aby sme mali otvorené prevádzky, je to veľký 
problém. My môžeme v rámci podnikateľskej činnosti si pomôcť a my si pomáhame, ale 
bez alebo so znížením toho rozpočtu veľmi ťažko budeme vedieť plniť úlohy, ktoré máme 
pred sebou. Tak to je asi len toľko.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne pán riaditeľ. Pán poslanec Matoušek stále trváte  

na svojom návrhu? Ideme, pokračujeme áno? Dobre, dobre, ja viem, v poriadku. Lenže, 
či vás. Nie, ja si myslím, že treba počuť, treba vedieť, čo rozhodnutie spôsobí, áno,  
a mojim cieľom je, aby o tom vedela aj verejnosť, aj médiá. Pán poslanec verím, že si 
budeme rozumieť. Nasleduje pod bodom 14 zníženie sumy v položke Mesto Kultúry  
a športu o 100 tis. EUR Správa a prevádzka športovej infraštruktúry. Nech sa páči, pán 
Mário Švec, ktorý je vedúci oddelenia športu. Nech a páči, môžete pokračovať.  

 
p. Švec, vedúci oddelenia športu a mládeže: Budem sa snažiť byť stručný. Chcem len  

na začiatku povedal, že ma mrzí, že predkladatelia návrhu na zníženie tejto položky 
neprišli a vypýtali si nejaké dáta relevantné. Mám tuná tabuľku Správy a prevádzky  
z roku 2023. Jedná sa o športoviská: Hádzanárska hala Slavomíra Šipoša, Hádzanárska 
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hala Bernolákova, Nafukovacia hala Novomestského spolu aj s celým areálom, prerobená 
hala Stará jazdiareň, ihrisko Park mládeže, Tréningové futbalové ihrisko na Užhorodskej. 
Správa a prevádzka týchto zariadení v minulom roku stala bez 2 tisíciek 500 tis. EUR. 
Nie sú tam žiadne zlaté kľučky, ani červené koberce. Tá správa a prevádzka zahŕňala 
všetko to, čo bolo nevyhnutné na to, aby sme tie športoviská dokázali udržať, aby sme 
ich ponúkli športujúcim, prevažne teda športujúcej mládeži, ale aj vrcholovému športu, 
ktorý sa u nás v Košiciach robí. Treba povedať, že napr. športovú halu Starú jazdiareň 
sme začali, sme skolaudovali v júni 2023, to znamená, že jej prevádzka tu reálne v týchto 
číslach je za druhú polovicu roka 2023. Na zreteli treba mať aj to, že vznikajú nám nové 
športoviská, veď všetci tu žijeme a vnímame nielen športové hnutie v rámci Košíc, ale 
podľa mňa všetci obyvatelia mesta vidia, ako dochádza k realizácii obnovy športovej 
infraštruktúry. Práve prebieha kolaudácia novej haly na Želiarskej, ktorú tiež budeme 
musieť v tomto roku spravovať a budeme musieť platiť jej správu a prevádzku. Dnes som 
bol počas obedňajšej prestávky na kontrolnom dni na ihrisku Starozagorská. Jeden  
z najkrajších areálov vôbec, ako sa zhotoviteľ dnes vyjadril, ktorý realizovali, 
najucelenejší areál, ktorý tam vzniká, tak isto ho budeme kolaudovať budúci mesiac. 
Ihrisko Park mládeže, Janigova a Trebišovská, o toto všetko sa bude starať oddelenie 
športu. 500 tis. za minulý rok realizujeme v rámci oddelenia s 3 správcami na trvalý 
pracovný pomer. S tromi. Počujete dobre. 3 správcovia na trvalý pracovný pomer. Je 
dôležité povedať aj to, že tým, že sme priniesli externé finančné prostriedky do obnovy 
športovej infraštruktúry, tak v rámci plnenia zmlúv predovšetkým z Fondov na podporu 
športu, ktorej, poviem to na príklade športovej haly Stará jazdiareň, ktorý nám dal na jej 
rekonštrukciu 1,25 mil. EUR, si žiada v rámci zmluvy aj trvalú udržateľnosť tejto 
športovej infraštruktúry. V prípade Starej jazdiarne je to 10 rokov, kde my máme 
povinnosť napĺňať parametre zmluvy v tom, že ju 10 rokov musíme udržiavať, musíme 
sa o ňu starať, musíme ju dávať aj bezodplatne našim organizáciám, aj sa tak deje,  
v prípade škôl, v dopoludňajších časoch ju dávame bezodplatne školám v územnej 
pôsobnosti mesta. Ak nebudeme plniť parametre týchto zmlúv, tak jednoducho finančné 
prostriedky budeme musieť vracať. V návrhu rozpočtu na Správu a prevádzku tejto 
športovej infraštruktúry bolo navrhnutých na tento rok 560 tis., čo už teda o 100 tis. bolo 
okresané oproti nami požadovaných finančných prostriedkov. Požadovali sme 660, z tých 
560 nám teraz ešte chcete zobrať 100 tis. Včera definitívne ukončila krytá atletická hala 
Elán v Bratislave svoju činnosť. Definitívne. Neexistuje krytá atletická hala  
na Slovensku. Keď sme vybudovali nafukovačku na Novomeského, obrazne povedané, 
atléti nám bozkávali ruky, nohy, nie je to certifikované športovisko, ale dá sa tam robiť 
plnohodnotný atletický tréning v zime, v lete, počas slnka, počas dažďa, kedykoľvek. Ak 
nebudeme mať financie na správu a prevádzku tejto športovej štruktúry, ktorú tu 
budujeme, tak vidím to tak, že nafukovačku môžeme sfúknuť, zbaliť ju do kontajnera  
a nechať tam otvorené športovisko. Ostatné športové haly budeme prevádzkovať  
v letných mesiacoch, ale v zime, keď tam bude treba kúriť, ich jednoducho asi budeme 
musieť odstaviť. Mesto si nemôže dovoliť tak, ako to bolo za čias nemenovaného pána, 
ktorý spravoval športovú halu Slavomíra Šipoša. Prevádzkovať halu, v ktorej je  
7 stupňov. My si to jednoducho nemôžeme ako prevádzkovateľ dovoliť, lebo máme, 
snažíme sa byť teda zodpovední v rámci hygienických noriem, musíme dodržiavať všetko 
to, čo nám udeľuje zákon, a preto my potrebujeme na tú Správu a prevádzku mať aj 
dostatočné množstvo finančných prostriedkov, aby sme ich ako zodpovedný gazda, aby 
sme ich vedeli ponúkať našej mládeži a našim športovcom. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Neviem, či to zaznelo, ale v tej položke sú energie, 

všetko to, čo na prevádzku týchto hál treba. 
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p. Švec, vedúci oddelenia športu a mládeže: Tuná je tabuľka. Samozrejme, my na vyžiadanie 
vieme kedykoľvek vytiahnuť, jedná sa o elektrinu, voda, plyn, upratovanie, správcovská 
činnosť a to všetko je zahrnuté v tejto položke. 

 
p. Polaček, primátor mesta: A tie záväzky sú zmluvné smerom napr. k energiám. Ďakujem 

pekne. To by bol bod 15. Pod bodom 16 je, a pardon, bodom 15 je zníženie sumy  
v položke Mesto kultúry a športu, K-13-tka, bežné transfery o 200 tis. EUR, ale zároveň 
aj bod číslo 26, kde navrhujete kolegovia poslanci znížiť K13-tke aj sumu 200 tis. EUR 
v kapitálových výdavkoch. Teda rozprávame spolu o sume 400 tis. EUR. Ja len apelujem 
na to, že pri schvaľovaní rozpočtu sa musia zohľadňovať všetky existujúce splatné 
záväzky zo zákona alebo zo zmluvy, vrátane všetkých vzťahov. Nech sa páči. 

 
p. Dani, riaditeľ K13: Dobrý večer dámy a páni, ďakujem za slovo. Ja budem stručnejší ako 

moji predrečníci. Začal by som tým, že už v návrhu rozpočtu, ktorý je aktuálny, resp. bez 
zmeny nie je nezohľadnená naša požiadavka, ktorá bola ďaleko vyššia, keďže bola vyššia 
o 400 tis. EUR, kde sme reflektovali hlavne na výrazné navýšenie cien elektrickej 
energie, kde ešte do minulého roka do augusta sme mali veľmi výhodne vysúťaženú 
elektrickú energiu a to sa nám ale nepodarilo predlžiť, lebo vieme, aká je situácia na trhu 
s elektrickou energiou, čiže už len nárast elektrickej energie je o 300 tis. EUR. Chápem  
a ďakujem za to, čo bolo povedané, že si dokážeme zarobiť. Áno, dokážeme si zarobiť, 
ale sme na hrane toho, čo si dokážeme zarobiť. Pre príklad poviem, že v roku 2018 bol 
príspevok zriaďovateľa pre K13ku v sume 2,3 mil. Áno, bolo to obmedzené, mali sme 
menej objektov a podobne, ale mali sme aj menej zamestnancov, mali sme 40, aktuálne 
máme 80. Robili sme 2000 podujatí, aktuálne ich robíme 4000. V tom návrhu, chápem, 
že sa tu bavíme o televízii a podobne. Televíziu tak, ako bolo povedané postupne 
utlmujeme, aktuálne v televízii pracuje jeden redaktor na trvalý pracovný pomer  
a televíziou rátame, že postupne veľmi utlmíme jej činnosť. Čo sa týka kapitálových 
výdavkov, ako isto všetci viete, minulý rok v júni sme do správy dostali od bytového 
podniku aj historickú radnicu, kde XY rokov sa v podstate nerobila žiadna investícia. 
Minulý rok sa urobila nejaká investícia, potrebujeme dofinancovať plus v havarijnom 
stave je strecha aj jednej, aj druhej budovy v podstate Hlavnej 59 a 57 a sú tam 
naplánované nevyhnutné opravy, to je tých 200 tis. na kapitálové výdavky. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. V 16-tke je zníženie sumy v položke Právne 

služby, advokátske, iné právne služby, kde navrhujete poslanci znížiť, lebo ten pán 
predseda finančnej komisie, znížiť práve služby o 125 tis. EUR. Poprosím teda právne 
oddelenie, aby kolegyňa vysvetlila, koľko peňazí sme my už právnikom vzali, aké riziká 
nám hrozia, čo to môže spôsobiť a aké iné ďalšie veci s tým súvisia. Dobre. Ďakujem 
pekne.  

 
p. Medvecová, vedúca právneho a legislatívneho referátu: Dobrý deň prajem, chcela by som sa 

vyjadriť k právnym a komerčným službám, kde sa navrhuje zníženie pôvodne navrhnutej 
sumy v rozpočte z 280 tis. na 157 tis. K tejto položke k 157 tis., pokiaľ by bola takto 
schválená, chcem povedať, že v tejto sume 280 tis. bola plánovaná položka  
na spracovanie analýzy, na ktorú nás zaviazalo MZ, čo sa týka optimalizácie MČ. Po 
predbežných konzultáciách a vlastne stretnutí, resp. pracovnom rokovaní so zástupcami 
fakúlt jednotlivých, títo predpokladajú, že na spracovanie takejto právnej analýzy  
v začiatkoch, ešte to nie je konečná suma, bude potrebné okolo 200 tis. EUR. To znamená, 
že pokiaľ nám v tejto položke zostane 157 tis., nemáme ani na túto právnu analýzu, nieto 
na ďalšie právne služby, ktoré máme zazmluvnené a ktoré sme povinní plniť, pretože 
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jedná sa o externé právne služby. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Schwarcz, prosím tichšie. Ďakujem. 
 
p. Medvecová, vedúca právneho a legislatívneho referátu: O externé právne služby, ktoré už 

nám poskytujú externí právnici, resp. advokáti niekoľko desiatok rokov. Niektoré spory 
sa nám ťahajú až od roku 1991 a tie ešte aj doteraz nie sú ukončené, čiže toto by bolo  
k tejto položke. Čo sa týka súdnych poplatkov, chcem ešte vo všeobecnosti povedať, že 
požiadavka právneho referátu bola rapídne okresaná, k položke súdne poplatky my sme 
navrhovali sumu 100 tis. do rozpočtu, do návrhu rozpočtu sa dostala suma 50 tis. To 
znamená, že budeme menej žalôb podávať napr. na vydanie bezdôvodného obohatenia 
alebo na určenie vlastníckeho práva, pretože budeme limitovaní touto položkou, keďže 
ináč sa ten návrh rozpočtu nedá zostaviť. Ešte k tým chcem povedať, k náhradám 
vyplývajúcim zo súdnych a iných mimo súdnych rozhodnutí, tu máme plánovanú 
minimálnu sumu 300 tis. Naša požiadavka do rozpočtu bola 1,8 mil., v návrhu rozpočtu 
je 300 tis. 1,8 mil. vychádzalo z rozhodnutia súdov, ktoré vlastne zaväzovali mesto  
na náhrady za bezdôvodné obohatenie napr. v Borovicovom háji, v Košickej Novej Vsi  
a proste za iné pozemky, ktoré sa nachádzajú pod miestnymi cestami. S tým, že sa zmenila 
trošku judikatúra súdov, súhlasili sme so zmenou tejto položky až na takú minimálnu, ale 
s tým, že v prípade, ak by nás súdy zaviazali na vyššie plnenie ako 300 tis., pán primátor 
mal oprávnenie v rámci rozpočtového teda opatrenia, že mohol robiť zmeny  
v jednotlivých rozpočtoch položku, či položiek, čiže z toho by sa mohli vykryť tie náhrady 
pokiaľ by vychádzali nad 300 tis. s tým, že doteraz pán primátor, pokiaľ mám dobré 
informácie, mal oprávnenie na sumu 2 mil. Proste nebol by problém tieto náhrady  
zo súdnych rozhodnutí vykryť. Pokiaľ by sa to znížilo na nejakú sumu, napríklad 500 tis., 
tak vlastne už z 2 súdnych rozhodnutí by sme nemohli zaplatiť tieto náhrady, ktoré by  
z toho vyplývali s tým, že náhrady na základe právoplatného rozhodnutia musíme uhradiť 
do 3. dní. Proste nebolo by možné... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Kolegovia poslanci, prosím, počúvajme sa, toto je dôležité. 

Kolegyňa sa vám snaží povedať, že do 3. dní musíme robiť právne náhrady, pričom 
dostatočne peniaze a oprávnenia na presuny nie sú v tomto meste. Je to vážna vec, prosím 
zopakujte to.  

 
p. Medvecová, vedúca právneho a legislatívneho referátu: Áno, pretože následne vznikajú 

mestu ďalšie úhrady, priam škody, ktoré by vyplývali z toho, že mestu by hrozili 
exekučné konania a tam by sa nám navyšovali zasa trovy jednak z exekučných konaní, 
proste úroky z omeškania, a trovy exekútora z právneho zastúpenia a toto by bola 
prakticky priama škoda, ktorá by vznikla mestu. Asi toľko.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Samozrejme, tam si treba povedať, že tam je ohrozenie čerpania 

eurofondov. My, keď nesplníme tieto záväzky... 
 
p. Medvecová, vedúca právneho a legislatívneho referátu: V prípade, že máme exekúcie, áno, 

sú problematické čerpanie NFP a jednoducho sa vyžaduje, aby mesto nemalo žiadne 
exekúcie.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Ďakujem veľmi pekne. Pán poslanec Schwarcz ja vidím, 

že vy sa hlásite, ale to je bod, ktorý je nastavený v zmysle iného procedurálneho návrhu, 
plynie, nie je prerušený. To znamená, keď skončí táto časť, dostane každý svoje slovo, 
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pretože toto je jedna časť, ktorá funguje. Budeme pokračovať ďalej. Bod č. 17, dali sme 
slovo oddeleniu, teda odborníkom z MMK, táto časť prebehne. Zníženie sumy na položke 
č. 17 je o sumu 76 tis. Pán predseda finančnej komisie niekoľkokrát dostal aj písomné 
stanovisko, aj sedel s pánom zástupcom riaditeľa, pánom Ondríkom. Každopádne, asi ste 
sa nerozumeli, skúsi vám to pán zástupca riaditeľa ešte raz vysvetliť, čo spôsobí suma  
76 tis. EUR na Údržbe výpočtovej techniky, ktorú navrhujete znížiť. Nech sa páči, pán 
kolega. Pán poslanec Ferodočko, prosím, však otázky dáte verejne, však ste, pán 
Fedoročko, máte faktickú, prídete na rad, vtedy sa verejne spýtate a kolegyňa vám rada 
verejne odpovie. No, rušíte, chceme rozprávať. Zdržujete tu, nič iné nerobíte, len 
zdržujete celé časy tu len diskutujete zbytočne. Pán Ondrík, nech sa páči, môžete 
vysvetliť. Prezentujme sa, nech sa páči, to je dobrý nápad. Je tu určitá skupina poslancov, 
ktorá rozumie výhradám a potom je tu istá skupina, ktorá nerozumie výhradám. 
Prezentovaných je viac ako 21 poslancov. Budeme pokračovať. Pán Ondrík, nech sa páči, 
máme poslucháčov v pléne.  

 
p. Ondrík, zástupca riaditeľa a vedúci oddelenia vnútorných procesov: Budem stručný k tomuto 

bodu. Možno je trošku nešťastne nazvaný Údržba výpočtovej techniky a softwaru.  
V podstate ide o servisné zmluvy... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Trošku bližšie prosím k mikrofónu. 
 
p. Ondrík, zástupca riaditeľa a vedúci oddelenia vnútorných procesov: V podstate ide o servisné 

zmluvy, ktoré máme uzavreté s našimi dodávateľmi. Ide o core systémy ako je Norris, 
kde prebieha celý mzdovo-finančný systém. Ide o ServisDesk, o Gisplan a v podstate nie 
je tuná kde zobrať, sú to uzatvorené zmluvy, kde vyplýva záväzok, vlastne záväzok splatiť 
to.  

 
p. Polaček, primátor mesta: V rámci nefunkčnosti nám hrozí nejaké odpojenie?  
 
p. Ondrík, zástupca riaditeľa a vedúci oddelenia vnútorných procesov: Tam nás to zaväzuje 

platiť tie zmluvy, musíme to platiť, aby nám fungovali tie systémy. Proste.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Čiže jedná sa o zmluvný záväzok, ktorý sa nedá porušiť.  
 
p. Ondrík, zástupca riaditeľa a vedúci oddelenia vnútorných procesov: Áno.  
 
p. Polaček, primátor mesta: O zmluvný záväzok. 
 
p. Ondrík, zástupca riaditeľa a vedúci oddelenia vnútorných procesov: Tak.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Čiže nezaplatiť znamená čo? Penále, odpojenie, čo sa stane, aké sú 

riziká? Tomu by mal aj pán Fedoročko rozumieť.  
 
p. Ondrík, zástupca riaditeľa a vedúci oddelenia vnútorných procesov: Môže dôjsť  

k znefunkčneniu systému, napríklad Norrisu, personálno-finančný systém nemusí 
fungovať. Môže nám vypadnúť Gisplan. Dočasne. Nedokážem to odhadnúť, ale sú to 
zmluvné záväzky, ktoré si treba plniť a dodávatelia majú za tým určité výkony. To 
znamená, že keď nedôjde k aktualizácii systému, nepôjde to. Ak bude nejaká chyba, 
neopravia nám to, nebudeme vedieť účtovať. Nezbehne nám Gisplan. Nezbehne 
aktualizácia systému, nepôjdu systémy. Proste... 
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p. Polaček, primátor mesta: Môže to mať vplyv na kybernetickú bezpečnosť?  
 
p. Ondrík, zástupca riaditeľa a vedúci oddelenia vnútorných procesov: Toto konkrétne skôr nie. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Táto položka nie, dobre. Ďakujem pekne. Ideme viac menej  

k záveru.  Položka 18, 19 i položka 24 sú položky, ktoré hovoria o Podpornej činnosti 
MMK. Sú to teda mzdy, ktoré navrhujete znížiť v položke 18 o 600 tis. EUR, v poistnom 
a príspevkoch o 300 tis. EUR a v náhradách za PN, odchodné, odstupné, zákonné 
rekreačné poukazy a iné znížiť o sumu 150 tis. EUR, čo je dokopy 1,05 mil., čo je niekde 
na úrovni skoro 8 - 9 % zo mzdových náhrad. Nech sa páči, pokračujme.  

 
p. Ondrík, zástupca riaditeľa a vedúci oddelenia vnútorných procesov: Rád by som dal k tomu 

úvodné slovo. V podstate ide o mzdy... 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Fedoročko. Počúvajme sa.  
 
p. Ondrík, zástupca riaditeľa a vedúci oddelenia vnútorných procesov: Ide o mzdy 

zamestnancov, ktoré sú rátané, sú rozpočtované a nie je tuná veľmi kde ubrať. Mzda ako 
taká je aj motivačný faktor, ak chceme naozaj vykonávať dobrú prácu na MMK, tak tí 
ľudia by mali mať aj adekvátne zaplatené. To, čo bolo naznačené, bolo povedané,  
v podstate úrovňou miezd sme sa dostali späť 4 roky. To znamená, že tak, ako boli prijaté 
opatrenia, čo sa týka vyplácania odmien a 13., 14. platu, tak ľudia sú na úrovni z roku 
2020, keď si na to dáme ešte infláciu, v podstate tí ľudia, ktorí robia nielen pre mesto, ale 
aj pre vás, aby tie uznesenia, ktoré sa tuná prijímajú, aj vaše rozhodnutia, boli napĺňané. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, pokračujte.  
 
p. Ondrík, zástupca riaditeľa a vedúci oddelenia vnútorných procesov: Ide o to, že vlastne každý 

kto si vykoná svoju prácu, mal by mať zaplatené a títo ľudia si svoju prácu odvádzajú 
dobre. To ako a prečo to nie je možné krátiť, vám vysvetlí tuná pani Platková, ktorá 
presnejšie vám poviete tie čísla. 

 
p. Platková, vedúca referátu personalistiky: Dobrý deň. Vážené mestské zastupiteľstvo, všetci 

vieme, že v roku 2023 boli navýšené mzdy zo zákona. Od januára boli navýšené na 7 %, 
od 01.09. boli navýšené o 10 %. Požiadavka MMK na mzdy na rok 2023 bola 10,08 mil., 
dostali sme najprv 10,08 mil., kde boli zahrnuté aj plnenia z kolektívnej zmluvy, to bola 
letná a vianočná odmena. Postupne sa rozpočet krátil na 9,3 mil., ale tým, že sa zvýšili 
tarifné platy, zvýšili sa aj ďalšie položky, ktoré z toho právom súvisia a sú to rôzne 
príplatky. My ako MMK máme zamestnancov, ktorí robia aj v dvojzmennej prevádzke, 
aj v nepretržitej prevádzke, čo určite na ostatných MČ nie je. Keďže navýšenie od 01.09., 
kde je 86 tis. mesačne robí navýšenie platu za 1 mesiac v minulom roku, vykryli sme časť 
týchto miezd aj tým, že sa nevyplatili vianočné odmeny. S rozpočtom 9,3 mil. určite  
v roku 2024 neprídeme, nakoľko keď sme urobili prepočty, potrebujeme minimálne  
600 tis. na to, aby sme vykryli platy, ktoré máme, nie sú tam zahrnuté plnenia  
z kolektívnej zmluvy, ktoré stále tam ešte sú, letné a vianočné odmeny. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne a teraz len otázka lebo, je tam položka, ktorá je  

pod 24-kou, to znamená Náhrada odchodné, odstupné, rekreačné poukazy. Skúste, 
prosím, vysvetliť pánom poslancom, ktorí možno nemajú s personalistikou skúsenosti, čo 
znamená, ak by sme chceli naplniť toto uznesenie, čo by sme museli vlastne urobiť a či 
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vôbec je možné ho naplniť. 
 
p. Platková, vedúca referátu personalistiky: Takto. Odchodné, odstupné, keďže máme dosť 

zamestnancov, ktorí sú v dôchodkovom veku, my musíme plánovať pre nich určité 
odchodné, preto keď sa rozhodnú odísť do dôchodku, tak my to musíme vyplatiť tak, ako 
káže zákon a tak, ako máme opravené v kolektívnej zmluve. Hej. Rekreačné poukazy, 
napr. máme 500 zamestnancov, rátajme 275 tis., je to nejaká položka 137 tis., reálne nám 
vyjde okolo 45 - 50 tis. na rekreačné poukazy, hej. Ja musím zaplatiť každému rekreačné 
poukazy, teda nie ja, ale mesto Košice, keď sa zamestnanec rozhodne tento rekreačný 
poukaz... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Dobre, teraz si ešte vymodelujme príklad, rozhodneme sa znížiť 

poistné a mzdy o tých 900 a 300. To znamená, týka sa to nejakých zamestnancov týmto 
ľuďom musíme zaplatiť to, čo máme v zmysle zákona a kolektívnej zmluvy vyplýva. Čo 
sa asi stane?  

 
p. Platková, vedúca referátu personalistiky: No pokiaľ by sme chceli znížiť počty 

zamestnancov, vieme, že zo Zákonníka práce sú tam určité výpovedné lehoty a to je  
2 a 3 mesačná výpovedná lehota. Pokiaľ je to z organizačných dôvodov, musí sa vyplatiť 
odstupné. Odstupné je závislé od toho, koľko rokov je tu zamestnanec zamestnaný. 
Poviem napr., keď budeme chcieť prepúšťať zamestnancov dohodou a je tu zamestnaný 
viac ako 20 rokov, musíme mu vyplatiť 6 platov. Pokiaľ je to ešte starobný dôchodca, tak 
tam je odchodné vo výške 2 alebo 3 platov podľa toho, tak isto koľko rokov je tu 
zamestnaný. Takže. Výpovednú dobu som hovorila 2 a 3 mesiace podľa toho, že koľko 
rokov je... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Čiže ušetriť 900 tis., koľko peňazí potrebujem navýšiť na odchodné, 

odstupné. Veľa a my berieme. Čiže je to nerealizovateľné. 
 
p. Platková, mzdové oddelenie: A už v tomto roku, už absolútne nie.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Vysvetlite prečo.  
 
p. Platková, vedúca referátu personalistiky: No pretože tie mesiace bežia. Najprv treba urobiť 

organizačnú zmenu, potom treba dodržať výpovedné lehoty a potom, keď im vyplatíme 
odstupné, odchodné a napočítame 3 mesiace, plus ďalších 6 mesiacov a ďalšie 3 mesiace 
odchodného u dôchodcov, no tak to toho roku určite sa už nič nestíha. Tak isto je tam 
zníženie na odvodoch. Vieme, že od 1. januára 2024 došlo k navýšeniu odvodov. V tejto 
čiastke, ktorú my tam máme uvedené pod položkou 620 nie sú len odvody, ktoré idú 
priamo z miezd, ale je tam aj čiastka na doplnkové dôchodkové poistenie, ktoré 
zamestnanci majú, kde im mesto Košice prispieva v rámci kolektívnej zmluvy. Tak isto 
sú to aj odvody z dohôd, ktoré máme.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ešte pán Ondrík. Ostali nám štyri položky, to je 

Dopravné náklady, materiál, dopravný prostriedok a modernizácia. Myslím, že vy  
a hospodárska správa a tým pádom sme sa dostali na záver týchto 28 bodov. 

 
p. Turyová, vedúca referátu hospodárskej správy: Čiže za mňa, čo sa týka toho bodu 20, 

zníženie sumy v položke Materiál, tak tam ak by sme prišli vlastne o tých 33 100 EUR, 
tak nebolo by možné financovať kancelárske potreby, napr. v prevažnej väčšine je to 
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kancelársky papier, obálky, na ktoré sa tlačia výmery, rozhodnutia, ktoré sa zasielajú 
občanom a taktiež je to hygienický materiál, čiže si predstavte, že v dnešnej dobe 
nebudeme mať na toaletách mydlo alebo toaletný papier. K sume, k č. 21 Dopravné. To 
sú sumy za pohonné hmoty na vozidlá, ktoré spravujeme a taktiež sú to opravy vozidla. 
Vo vozovom parku ich máme relatívne staré. Sú to vozidlá, najstaršie vozidlo je z roku 
2001, potom rok 2005. S takým vozidlom sa chodí napr. aj na služobné cesty. Sú to 
služobné cesty, na ktoré idú zamestnanci MMK na tú pracovnú cestu. Čiže sú tam tie 
opravy, nie sú rentabilné, ale nakoľko na nové autá financie nie sú, lebo sú to kapitálové 
výdavky, tak opravujeme, čo máme. 22 - tam sa jedná o údržbu zariadení, napr. Archív 
mesta Košice má rotomaty, kde je potrebné robiť údržbu. Mala by sa robiť každý rok, 
robíme každé 2 roky. Je to celkom vysoká položka by som povedala a taktiež v tejto 
položke sú zahrnuté aj koberce v kanceláriách. Vo veľa kanceláriách sú tie koberce  
v takom stave, že dostávame neustále podnety na výmenu, nakoľko sú tam v nich diery  
a je to aj z hľadiska bezpečnosti pri práci nie vhodné. 23 – to už ako hovoril riaditeľ 
BPMK, tak tam vlastne, ak by sa prišlo o tých 200 tis., táto položka zahŕňa služby, ktoré 
poskytuje BPMK pre MMK z hľadiska údržby tejto budovy, upratovanie a údržbu ako 
takú, nakoľko tá budova má svoj vek a stále pýta nejaké investície na koľko tie zariadenia 
sú už po dobe životnosti. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Revízie budovy možno. Pán Ondrík, nech sa páči. 
 
p. Ondrík, zástupca riaditeľa a vedúci oddelenia vnútorných procesov: Ešte by som doplnil 

zopár informácií k tým autám. Čiže aby ste mali prehľad, aký vozový park máme  
a postupne nám to starne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Hlavne Košický klub poprosím, aby počúval. Nech sa páči, pán 

poslanec Schwarcz. 
 
p. Ondrík, zástupca riaditeľa a vedúci oddelenia vnútorných procesov: Vozový park má  

24 referentských vozidiel, kde si zoberme, že priemerný vek auta je 12 rokov. Keď si 
zoberieme počet najazdených km, tak auto, máme auto, ktoré má najazdené  
223 tis. km. Proste celé nám to starne a potrebujeme investovať. My aspoň minimálnu 
investíciu potrebujeme do obnovy tohoto vozového parku, lebo keď to takto budeme 
posúvať pred sebou, o chvíľku budeme mať nepojazdný vozový park a čo je 
najdôležitejšie, s vekom aj stúpa nielen náklady, ale klesá tá bezpečnosť prevádzkovania 
tohoto auta a priamo vystavujeme našich zamestnancov k určitému nebezpečenstvu, keď 
ich posadíme do auta, ktoré má 23 rokov napr. Čiže toľko by som chcel povedať a potom 
máme tuná aj ďalšie autá napr., keď si zoberieme, tak námestník jazdí na aute z roku 
2000, ktoré má 266 tis. km, pri nájazde km, ktoré potrebuje napr. on, to auto už nespĺňa 
základné podmienky na prevádzku a keď s ním prídeme do servisu to auto je 
neopraviteľné. Končí nám o mesiac a nedostaneme nové STK. To už môžem teraz 
povedať. Áno. Áno, čiže smerujeme k tomu, že budeme postupne vyraďovať autá  
z vozového parku. Lenže, každý to tak robí, že obmieňa. My budeme vyradzovať  
a nemáme za čo nakupovať. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ešte možnože ostali revízie, ktoré sú potrebné, plošiny, výťahy 

možno takéto niečo tuná sme nespomenuli. Myslím, že sme prešli asi základné veci. 
Trošku ma zaráža pán predseda finančnej komisie, ako sa strašne bavíte, že autá 
nedostanú STK, ako strašne sa bavíte na tom, že ľudia nedostanú mzdy. Smejete sa tu, 
však aj máte svoje poznámky. Ja verím, že sú zachytené na mikrofónoch. Pán poslanec 
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Schwarcz, nech sa páči, máte procedurálny návrh.  
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. No ja som sa prihlásil hneď na začiatku  

v zmysle rokovacieho poriadku to malo vyzerať inak táto časť. Chcem teda dať 
procedurálny návrh, aby faktické poznámky, keďže sme mali pôvodne reagovať na každé 
jedno... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, môžeme. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: ...jedného zamestnanca, čo za minútu asi nie je možné, tak aby 

faktické poznámky tých, ktorí sú prihlásení, mali 3 min.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Okej, nech sa páči. Je v našom záujme. Ja si myslím, že nie je 

problém. Nech sa páči, hlasujte, aby faktickú, ale sú tu len 3 faktické mimochodom hej, 
či o týchto 3 rozprávame. Hlasujme. 

 
Hlasovanie č. 57 -  za: 12, proti: 8, zdržali sa: 9 
 
p. Polaček, primátor mesta: To znamená, máme 3 faktické, nech sa páči. 3 faktické, 3 otázky 

plus mínus, nech sa páči, páni. No neprešlo to, že môže byť faktická dlhšia ako 1 min. 
Diskusia bola uzavretá. Pán poslanec sa ukľudní. Kamery vás nevidia, lebo rozprávate 
mimo mikrofón, čiže si kľudne sadnite a sa ukľudnite. Dobre, teda platí status, že faktické 
a diskusia je uzavretá. Čiže pán poslanec, urobte si poriadok vo svojom klube, nedávajte 
také procedúry, ktoré idú proti vášmu klubu, ktoré ste si dali. Robíte tu zmätok  
a jednoducho zbytočne nás zdržujete. Na druhej strane, ja by som bol veľmi rád, keby ste 
otázky mohli klásť, ale pre túto chvíľu ste to vymysleli takto. Pán námestník ma ešte 
upozorňuje na § 29, ktorý hovorí o tom, že ak v rozprave vystúpili rečníci, ak vystúpi 
zamestnanec mesta, poslanec má právo položiť mu doplňujúcu otázku. Čiže títo 3 rečníci 
bez toho, aby ste si tu lámali nohy, budú môcť a ja sa tomu veľmi teším, vystúpiť, čiže 
pani poslankyňa Súkeníková, nech sa páči. Ak máte otázku na odborných zamestnancov, 
nech sa páči.  

 
p. Súkeníková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Áno, dobre, ďakujem veľmi pekne. 

Reagujem na pána Šveca. Tiež naša MČ sa zapojila na Fond na podporu športu, kde 
získala externé zdroje, prestrešenie ľadovej plochy. Tiež je tam udržateľnosť 10 rokov. 
Museli sme zvýšiť vstupné, musíme zháňať externé zdroje. Chcela by som sa opýtať, či 
napr. aj oddelenie športu robí nejaké také opatrenia, že zvyšuje na daných športoviskách 
nejaké vstupné alebo obháňa externé zdroje. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, pán vedúci oddelenia Mário Švec. Samozrejme, že 

zháňa externé zdroje, aj včera pán Švec bol s pánom ministrom cestovného ruchu a športu, 
diskutovali sme veľmi dlho. Nech sa páči. 

 
p. Švec, vedúci oddelenia športu a mládeže: No, rozmýšľam, ako odpovedať, pani starostka, 

lebo viete, my sme odborný útvar MM, plníme tu svoju nejakú agendu. Zháňame, 
samozrejme externé zdroje v rámci výstavby športovej infraštruktúry. Ja som pravidelne, 
som aj v Bratislave na fonde, na olympijskom výbore, na ministerstve, teraz už na novom 
ministerstve, ale primárne našou agendou na oddelení nie je to, aby my sme zháňali 
externé zdroje. Toto nie je moja úloha. Ja sa tu starám o okrem teda iného, aj o to, aby tá 
športová infraštruktúra nejakým spôsobom fungovala. My sa tu teraz bavíme o tom, že či 
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tú štruktúru chceme nejakým spôsobom udržať. Vy chcete zobrať, ako poslanecký zbor, 
nám chcete zobrať financie, také základné, podľa mňa tá laťka sa už nedá podliezť.  
No nedá sa, niečo budeme musieť zavrieť, zamknúť. Bavili sme a s ministrom aj včera, 
aj pred 2. týždňami, že či Fond na podporu športu nevyčlení v rámci nejakých nových 
výziev pre infraštruktúru národného významu zo svojho rozpočtu aj finančné prostriedky 
práve na trvalú udržateľnosť a či nebude dávať na bežné výdavky. Zatiaľ takáto politika 
nie je nastolená v rámci toho fondu, a preto my musíme zháňať alebo teda my musíme 
nejakým spôsobom fungovať a dotovať tie športoviská. Ak sa bavíme o tom, že či chceme 
zvýšiť prenájom alebo hodinový prenájom v rámci akéhokoľvek športoviska, tak sa 
poďme o tom rozprávať, že či hodina na jazdiarni nebude stáť 40 EUR, 50 alebo nami 
vypočítaných nejakých 120 EUR a že či tam tie mládežnícke športové kluby a iné 
športové kluby budú chodiť a či teda budú schopné a ochotné platiť tieto takéto finančné 
prostriedky, hej, lebo dnes tu bol návrh na zvýšenie financií lístka v ZOO. Poďme sa 
baviť o športovej komunite, že či toto je naším cieľom alebo naopak, či je cieľom prilákať 
tých mladých do tých športovísk. A to nie je moja úloha, oddelenia športu. To je prepáčte, 
ale to je asi vaša úloha. Vy ste tu na to, aby ste povedali, však vy máte ten mandát, my 
všetci sme si vás zvolili. My sme si vás zvolili. Prepáčte, my sa na toto tu musíme pozerať, 
všetci tu moji kolegovia. Nehnevajte sa, ale to je váš mandát, vy tu stanovte pravidlá, 
povedzte, že na udržateľnosť športovej infraštruktúry dáme toľko peňazí. My, ako 
odborní pracovníci vám povieme, že viete, potrebujeme toľko. Toľko potrebujeme, aby 
sme ju udržali. To je vaša úloha.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, pán poslanec Schwarcz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Blahoželám pánovi 

Švecovi k odmenám, ktoré dostane. Chcem teda sa opýtať asi pána Ondríka alebo ľudí  
z hospodárskej správy, ale aj ďalších odborných zamestnancov, ktorí vystúpili, či si 
myslia, že zamestnanci MMK sú napr. iní, lepší, dôležitejší ako zamestnanci škôl napr. 
Vysvetlím otázku, keď riaditeľ školy predkladá rozpočet, tak rád by si tam dal aj služobné 
auto, aj sekretárku, aj cestovné náhrady, pretože riaditeľ školy, ale aj učitelia, keď idú  
na pracovnú cestu, tak si vypisujú cesťák, kde nemôžu uplatniť amortizáciu, ani žiadne 
auto, v podstate v lepšom prípade dostanú preplatený vlak alebo hodnotu nejakého 
dopravného hromadného prostriedku. Každá škola by si nastavila personálne 
zabezpečenie s asistentmi, s odborníkom na verejné obstarávanie, odborníkom  
na registratúru, ale jednoducho MMK to sekne a škola dostane peniaze na prežitie plus 
niečo drobné k tomu. Prečo by MMK mal mať totálne kompletný luxus a kompletné 
zabezpečenie. Môžeš nevykrikovať pani viceprimátorka? Prečo by mal MMK mať 
kompletné zabezpečenie, všetky výdavky, náhrady, personál a všetko? Toto nie je 
faktická, prosím vás, toto je otázka, ktorá nebola obmedzená. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Skúste otázku položiť. Áno, skúste, nech tomu rozumieme.  
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Prečo teda napr. organizácie mesta sa musia 

uspokojiť s tým, čo im MMK dá, aj keby mali také požiadavky a chceli by v takom 
veľkorysom, v takých veľkorysých podmienkach ako MMK pracovať, ale keby si tam 
dali služobné auto, hocijak si ho obhája, lebo tak isto to vedia zdôvodniť, ako aj vy. Tak 
to služobné auto nedostanú. Keby si tam dali 4 ľudí navyše, tak isto si to vedia zdôvodniť, 
pretože tej agendy je dosť, ale nedostanú, tak jednoducho je stanovený nejaký rozpočet 
pre MMK a musí sa s tým MMK vysporiadať tak, ako škola, tak ako každá organizácia, 
ktorej MMK určuje nejaké pravidlá. A pán primátor predsa bude mať svoju kompetenciu, 
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bude môcť presúvať finančné prostriedky, čo si nemyslím, že je problém. Takže sa len 
pýtam, prečo si myslíte, že tu je to v poriadku a pri organizáciách mesta, napr. pri školách 
to nie je v poriadku a nemajú nárok na to, čo na to isté, čo úrad. Ďakujem pekne.  

 
p. Ondrík, zástupca riaditeľa a vedúci oddelenia vnútorných procesov: Ja by som vás poprosil 

konkrétne, v čom je luxus. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Prosím? 
 
p. Ondrík, zástupca riaditeľa a vedúci oddelenia vnútorných procesov: V čom je ten luxus. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. No jednoducho tie podmienky... 
 
p. Čop, riaditeľa MMK: Dovoľte, aby som zareagoval ja, ako riaditeľ. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. ..,ktoré sú na MMK, či už personálne, 

materiálne alebo iné, sú úplne iné. Už len keď bol spomenutý dôchodkový systém, DSS-
ko, školy majú zakázané mať v kolektívnej zmluve príspevok do DSS-ka nad rámec. Čiže 
skúste nejak povedať, že prečo tu áno a tu nie a prečo sa s tým neviete vysporiadať. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Dobre, ďakujem pekne. Otázka bola položená. Poprosím. Pán 

poslanec nevykrikujte. Ukľudníme sa, všetci sa nadýchame. Pán poslanec Schwarcz 
položil otázku, pán riaditeľ vám vysvetlí, v akom luxuse tu žijú kolegovia.  

 
p. Čop, riaditeľ MMK: Je to smerované na MMK a je to smerované ohľadne luxusu, ktorý 

poskytujeme zamestnancom MMK. Tak si dovolím sa proti tomuto ohradiť. Kolegovia 
mi asi dajú za pravdu, že čo sa týka všetkých týchto náhrad a podobných záležitostí tak, 
ako tuná pán poslanec spomenul, nikdy takýto luxus sme neposkytovali. Kolegovia 
naozaj za svojimi pracovnými povinnosťami cestujú nízko nákladovo a nielen kolegovia, 
ale aj vedenie mesta. Áno. Koľkokrát aj vedenie mesta ide do Bratislavy vlakom. Ide tak, 
že si vedenie mesta šoféruje samo auto. Áno, 4 hod. tam, resp. 5 hod. tam, 5 hod. späť. 
Tvrdé rokovania, ale ideme v rámci týchto nízko nákladových. Kolegovia sa na služobné 
cesty na vzdelávacie procesy, áno, na školenia presúvajú, či už vlastnými autami  
bez možnosti náhrady tak, ako to bolo tuná povedané maximálne náhrady vo výške 
cestovného lístka. Majú vyplatené naozaj len tie zákonné minimá, takže hovoriť  
o nejakom luxuse, je zavádzanie a dehonestácia kolegov, ktorých tuná máme. Poskytujú 
vám maximálny servis pri minimálnych nákladoch a to by ste mali si u nich neskutočne 
vážiť, nie ich takto, prosím vás dehonestovať a tak isto sa, čo sa týka škôl alebo iných 
organizácií, ktoré sú v zriaďovateľskej kompetencii, tak sa im snažíme maximálne 
vychádzať v ústrety aj pri týchto záležitostiach, ktoré riešia oni, či už pri služobných 
cestách, pri už zahraničných služobných cestách, ktoré majú v rámci rôznych projektov, 
programov, na ktorých sa školy zúčastňujú. Tak jak tu bolo povedané, kolegovia šoférujú 
pri každodennom výkone svojich pracovných povinností. Vy beriete luxus motorové 
vozidlo, ale ak má splniť tie povinnosti, ktoré má, obehať stavby, ktoré dozoruje  
a obeháva ich na 20 ročnom aute, aký je to luxus? Mnohí kolegovia využívajú svoje 
súkromné bicykle alebo podobné zariadenia, aby stihli povinnosti, takže nehovorme o 
luxuse. Bavme sa o tom, čo máme k dispozícii a keď sa bavíme o dopravných 
prostriedkoch, tak sa bavíme o obnove dopravných prostriedkov, nie jedného vozidla, ale 
chceme ich postupne obnovovať. Ak vyradíme vozidlá, ktoré nám plnia základnú funkciu 
tak, ako máme plniť povinnosti, ktoré nám vyplývajú? Však skončí nám STK-áčka, čo 
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budeme potom robiť? Akým spôsobom budeme fungovať? Budeme si objednávať taxíky? 
Ako budeme zabezpečovať tieto veci? Máme dávať zákazky vaším prepravným 
spoločnostiam? Máme si to objednávať u vás a potom to bude prechádzať? Hľadáme 
ekonomicky najoptimálnejšie riešenie, ideme naozaj v softových nízko nákladových 
rozpočtoch a ešte aj to vám robí problém? Toto sa už nedá nižšie, ak máme zachovať 
bezpečnosť.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Za autami treba vidieť aj stavebný úrad. To je 40 ľudí, ktorí sú vo 

výkone nielen v kanceláriách, ale chodia po stavbách. Nemôžu chodiť autobusmi, ak majú 
stíhať svoju robotu. Pani poslankyňa Slivenská má procedurálny návrh. 

 
p. Slivenská, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. Vážim si prácu aj kolegov, aj zamestnancov 

MMK a preto toto považujem za plytvanie časom aj ich, aj nášho, takže poprosím, ak 
prejde procedúra, aby sme prešli ihneď k hlasovaniu a slovo, aby dostala priamo návrhová 
komisia. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Slivenská dala procedurálny návrh, nech sa páči. 
 
Hlasovanie č. 58 -  za: 23, proti: 1, zdržali sa: 8 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento procedurálny návrh bol prijatý. Teda pán poslanec 

Fedoročko, pán poslanec Karabin už nemáte možnosť. A ja vám chcem len povedať 
posledné 3 vety, ktoré znejú. Podľa Trestného zákona platí, že kto ako štatutárny orgán 
právnickej osoby nevyplatil svojmu zamestnancovi mzdu, plat alebo inú odmenu  
za prácu, náhradu mzdy alebo odstupné, na ktorých vyplatenie má zamestnanec nárok  
v deň ich splatnosti, hoci tento deň mal peňažné prostriedky na ich výplatu, ktoré je 
nevyhnutné sú a nepotreboval na zabezpečenie činnosti právnej osoby, potrestá sa 
odňatím slobody na 3 roky. Všetci sme tu sľubovali dodržiavať Ústavu a zákony SR  
a uvedená otázka súvisí aj s rozpočtovou právomocou primátora vykonávať zmeny 
rozpočtu, ktorá bude významne obmedzená, primátor nemôže byť schváleným rozpočtom 
dotlačený k takému porušovaniu zákazu záväzkov, ktoré môžu mať trestno-právnu 
povahu. Nech sa páči, môžete hlasovať. No, návrhová komisia, nech sa páči. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Ďakujem pekne. Dovoľte, aby som 

zhrnula. Návrhová komisia k tomuto bodu obdržala jeden pozmeňovací návrh a jeden 
samostatný návrh. Vysvetlím, aby bolo zrejme pri tom hlasovaní. Pozmeňovací návrh sa 
týka bodov, ktoré sme tu práve teraz diskutovali a týka sa obsahovej časti programového 
rozpočtu. Ten samostatný návrh v podstate písm. a) a b) je kopírovanie pôvodného návrhu 
a je vlastne len doplnený o body c), d) a e), takže budú to vlastne 2 hlasovania v prípade, 
ak prejde, lebo ak prejde ten návrh samostatný pána poslanca Matoušeka, nebude 
potrebné už hlasovať o tom pôvodnom. Takže ak dovolíte, ten pozmeňovací návrh 
predložil pán poslanec Matoušek a je to teda k bodu č. 28 Návrh Programového rozpočtu 
mesta Košice na roky 2024-2026 a text uznesenia: Mestské zastupiteľstvo schvaľuje 
bežné výdavky, sú to zvýšenia v položke 1, 2, 3, 4, 5, a 6, 7 podľa predloženého návrhu 
a v položke 8, 9, 10, 11, 12, 13, 14, 15, 16, 17, 18, 19, 20, 21, 22, 23, 24 podľa 
predloženého návrhu a ďalej kapitálové výdavky, zvýšenie sumy v položke 25 podľa 
predloženého návrhu a zníženie sumy v položke 26, 27, 28 podľa predloženého návrhu  
a súčasťou návrhu je aj v príloha a to je návrh rozdelenia transferu pre mestské časti podľa 
predloženého návrhu. Koniec tohto návrhu. 
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p. Polaček, primátor mesta: Hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 59 -  za: 19, proti: 5, zdržali sa: 9 
 
p. Polaček, primátor mesta: Návrh bol prijatý. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Teraz samostatný návrh na uznesenie, 

ako som hovorila, že v prípade, že ak prejde tento včítane pozmeňujúceho návrhu, tak 
nebude potrebné už predkladať ten pôvodný. Teda návrh znie: Mestské zastupiteľstvo  
v Košiciach podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje programový rozpočet  
Po A. teda schvaľuje Programový rozpočet mesta Košice na rok 2024 podľa predloženého 
návrhu, rozdelenie podielov dane za psa podľa Štatútu mesta Košice podľa predloženého 
návrhu pod číslom 2), 3) čerpanie finančných prostriedkov podľa predloženého návrhu  
a 4) nový bankový úver vo výške 1 mil. EUR s účelovým určením na financovanie 
kapitálových výdavkov, 5) použitie rezervného fondu podľa predloženého návrhu, 6) 
dotácie v zmysle VZN mesta Košice 190 podľa predloženého návrhu, B. berie na vedomie 
Programový rozpočet mesta Košice na roky 2025 a 2026 podľa predloženého návrhu,  
C. splnomocňuje primátora mesta Košice s účinnosťou podpisu uznesenia podľa 
ustanovení § 11 ods. 4 zákona o obecnom zriadení a o rozpočtových pravidlách podľa 
predloženého návrhu, D. ruší uznesenie Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 320  
z 12.12.2023, E. žiada primátora mesta Košice po každej rozpočtovej zmene  
o predloženie informatívnej správy o rozpočtových zmenách na najbližšom MZ a to  
v zmysle už schváleného pozmeňujúceho návrhu, ktorý bol schválený. Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujte, nech sa páči. 
 
Hlasovanie č. 60 -  za: 20, proti: 4, zdržali sa: 10 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh bol prijatý. Máte tam ešte nejaký návrh? Ďakujem 

pekne. Bod č. 28 sme uzavreli.  
- - - 

 
Bod č. 29 
Návrh na zmenu Štatútu mesta Košice v oblasti správy pozemných komunikácií 
a poskytovania príspevku na stravovanie dôchodcov 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nasleduje bod č 29, pardon, ktorým je, pardon, ktorým je Návrh  

na zmenu Štatútu mesta Košice v oblasti správy pozemných komunikácií a poskytovania 
príspevku na stravovanie dôchodcov. Otváram k tomuto materiálu rozpravu. Ak sa nik 
nehlási, či to je procedúra, alebo čo to a pán poslanec Kundrát má procedúru. 

 
p. Kundrát, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem veľmi pekne. My sme sa 

rozprávali aj s kolegyňou z návrhovej komisie, komisie predsedníčkou legislatívno- 
právnej komisie s tým, že tá istá debata bola aj na komisii o prenos kompetencií medzi 
mesto a MČ. To bolo vlastne asi jediná kompetencia, kde bol tento, táto zmena, ak sa 
nemýlim, nie som si istý, s tým, že sú tam isté legislatívne nezrovnalosti a neprešlo to 
teda komisiou legislatívno-právnou kolegyne Zemkovej, nebolo to predložené, čiže ja 
navrhujem prerušenie rokovania v tomto bode do prerokovania legislatívno-právnej 
komisie a následné zaradenie do zastupiteľstva ďalšieho. Ďakujem.  
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p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 61 -  za: 21, proti: 2, zdržali sa: 9 
 
p. Polaček, primátor mesta: Peniaze ste si schválili, ale robiť sa vám nejak nechce, ale okej, 

budeme o tomto rokovať opäť neskôr. Bod č. 29 sme vyčerpali.  
- - - 
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Záver rokovania 
 
 Primátor mesta Košice Ing. Jaroslav Polaček skonštatoval že program  
XIX. mimoriadneho zasadnutia mestského zastupiteľstva vyčerpali. Zasadnutie uzatvoril 
a vyhlásil zasadnutie Mestského zastupiteľstva v Košiciach za ukončené. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Mgr. Marcel Čop       Ing. Jaroslav Polaček 
riaditeľ Magistrátu mesta Košice     primátor mesta Košice 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zápisnica vyhotovená: 14.06.2024 
Oddelenie právne a majetkové, Referát samosprávnych orgánov MMK 
 
 
 
 
 
  
 
Overovatelia zápisnice: 
 
 
Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová............................................................Podpísala dňa: 23.08.2024 
 
 
Mgr. Marek Fedoročko.........................................................................Podpísal dňa: 27.06.2024 
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